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A la Ciutat de Girona, a vint-i-set de juliol de dos mil vint. 

A la ciutat de Girona, a dos quarts de cinc de la tarda del dia 27 de juliol de 2020  es 

reuneix el Ple de l'Ajuntament de Girona al Centre Cívic Ter per disposar d'una sala en 

condicions per poder mantenir les distàncies mínimes exigides per a la prevenció dels 

contagis de la Covid-19, sota la presidència de l'alcaldessa-presidenta, Sra. Marta 

Madrenas Mir, amb l'assistència dels regidors i regidores que figuren a continuació, a 

l'efecte de celebrar sessió Ordinària. 

ASSISTENTS: 

ALCALDESSA-PRESIDENTA  
Sra. Marta Madrenas Mir(JXCAT-JUNTS) 

 
REGIDORS I REGIDORES:  
Sra. M. Àngels Planas Crous (JXCAT-JUNTS)  
Sr. Lluís Martí Arderiu (JXCAT-JUNTS)  
Sr. Martí Terés Bonet (JXCAT-JUNTS)  
Sra. Núria Pi Méndez (JXCAT-JUNTS)  
Sra. Marta Sureda Xifre (JXCAT-JUNTS)  
Sr. Carles Ribas Gironès (JXCAT-JUNTS)  
Sra. Eva Maria Palau Gil (JXCAT-JUNTS)  
Sr. Glòria Plana Yanes (JXCAT-JUNTS)  
Sr. Lluc Salellas Vilar (Guanyem Girona)  
Sra. Cristina Andreu Displas (Guanyem Girona)  
Sr. Xevi Montoya Roldan (Guanyem Girona)  
Sra. Dolors Serra Colom (Guanyem Girona)  
Sr. Pere Albertí Serra (Guanyem Girona)  
Sra. Laia Pèlach Saget (Guanyem Girona)  
Sra. Sílvia Paneque Sureda (PSC-CP)  
Sra. Beatriz Esporrín Palacios (PSC-CP)  
Sra. Mònica Ferrer Juandó (PSC-CP)  
Sr. Joaquim Ruhí Brunsó (PSC-CP)  
Sr. Juan Antonio Balbín Valentí (PSC-CP)  
Sr. Joaquim Ayats Bartrina (ERC-AM)  
Sra. Maria Àngels Cedacers Hervàs (ERC-AM)  
Sr. Àdam Bertran Martínez (ERC-AM)  
Sra. Anabel Moya Gàlvez (ERC-AM)  
Sr. Daniel Pamplona Castillejo (CS)  
Sra. Míriam Pujola Romero (CS) 

La regidora Maria Isabel Muradàs Vàzquez excusa la seva assistència. 

Dóna fe de l'acte el secretari general, José Ignacio Araujo Gómez. També hi assisteix 

l'interventor Carles Merino Pons. 

Constatada l'existència de quòrum legal, la Presidència declara oberta la sessió. 

 

1. INFORMES DE PRESIDÈNCIA. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Molt bé, doncs molt bona tarda. Ja 

són dos quarts i, per tant, ja podem donar inici a aquest ple. Avui, com podem tots 

comprovar, és un ple efectivament excepcional, és inaudit en aquesta ciutat, inaudit a la 
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majoria de ciutats, el fet que es dugui a terme fora del nostre saló de plens ordinari i que 

es faci en un espai de... en un barri d’una ciutat. Recordin que això són... Per exemple, 

aquest, és motiu d’un pacte que es va fer amb el grup de Guanyem en què, almenys un 

cop a l’any, es faria un ple a fora del consistori per acostar-lo més a la ciutadania i fer-lo 

més proper i entenedor per la gent. És cert que, enguany, potser aquest objectiu prioritari 

d’acostar el ple i tots els regidors cap al territori no és segurament la principal de les 

virtuts d’aquest ple, perquè ens trobem en aquesta situació absolutament excepcional i, 

és clar, fins i tot a les imatges ja es veu que no hi pot haver més persones aquí dins i 

que no és exactament la voluntat per la qual en un primer moment s’havia pensat. 

Però no obstant això, aquest és un dia certament històric, podríem dir, perquè es fa 

aquest ple fora del consistori, perquè s’acosta més a la ciutadania amb la voluntat que 

aquest Ajuntament sigui cada vegada més transparent, més participat, etc. Un cop dit 

això, i com saben que sempre fem forma de Presidència com a punt número un, però el 

vaig fer fa molts pocs dies respecte de l’estat del mercat laboral, la situació de l’atur a la 

ciutat de Girona, he entès que, de fet, no tenia cap sentit, perquè no tenim dades noves. 

De fet, haguéssim hagut de dir les darreres que ja vaig dir en el ple de fa pocs dies, però 

en canvi, sí que m’agradaria començar el ple, com a part de l’informe de Presidència, 

amb una explicació, especialment a la ciutadania, perquè tots vostès ho coneixen 

perfectament, de l’acord al qual es va arribar amb la Conselleria de Salut i que vam 

presentar públicament el dia 17 sobre la futura ubicació del nou Hospital Trueta, perquè 

ens sembla que és un tema absolutament transcendental per aquesta ciutat, pel futur 

de la ciutat i pel futur de tota la demarcació en el seu conjunt. Per tant, crec que, 

precisament el ple, és el lloc idoni on poder informar i donar compte a la ciutat d’aquest 

acord tancat. 

El primer que he de dir és que calia tancar el debat sobre la ubicació del nou Trueta. 

Existia un cansament social al voltant d’aquest debat, que ja fins i tot venia a tapar el 

que era imprescindible o que no quedés invisibilitzat, que era que necessitàvem un nou 

Hospital Trueta i que el necessitem de manera urgent per a tota la demarcació. Fa tres 

anys exactament, a Barcelona, el Departament de Salut em va comunicar que el Trueta 

aniria íntegrament als terrenys de Salt, i això va ser així: sense res a canvi, sense poder 

parlar de res, sense explicar res ni sense cap explicació. Va ser a partir d’aquí que, 

recordaran vostès que jo vaig plantejar uns nous terrenys diferents dels que sempre 

s’havien proposat, i que hi havia un consens històric en el municipi perquè es fes el nou 

Trueta, que era allà mateix, al costat del Sant Ponç. Però a mi se’m va comunicar això. 

Han passat moltes coses, no tornaré a avorrir amb el debat, amb el que pensàvem o no. 

Tothom sap perfectament el que pensava jo. Vaig explicar àmpliament els meus 

arguments, però, efectivament, ara tocava decidir, i això és el que hem de fer els càrrecs 

públics, prendre decisions. És cert que també hi va pesar molt que en aquest consistori 

ja no hi havia cap unanimitat per res. És a dir, es va abandonar aquella voluntat que el 

Trueta es quedés a Girona i, per tant, si els altres grups de l’oposició, ningú no defensava 

la mateixa postura, el Govern es va anar quedant una mica més sol en la defensa que 

es quedés a Girona, o totalment. 

Per tant, vaig entendre que havia arribat el moment d’exercir la responsabilitat, que és 

evident que la tenia, és evident, no la defujo pas, i resoldre aquest tema, i calia no 

allargar més el debat, tothom estava cansat, i actuar de forma intel·ligent o de gestió 

intel·ligent, vull dir. 

La meva posició sempre ha estat clara, però en tot aquest temps és cert que mai he 

deixat d’escoltar, de parlar, ponts oberts amb tothom, escoltant tothom, escoltant el 

Col·legi de Metges, que efectivament va ser amb qui més vaig poder valorar molts 

DOC_ID: 9750089Altres: ACTA Ple 27-07-2020

Codi de verificació CSV: 86ZOJ-GWV8Q-55OUR
Data d'emissió: 9 de març de 2021 a les 14:13:58
Pàgina 2 de 147

El document ha estat signat per :
1.- Secretari General de AJUNTAMENT DE GIRONA.Signat 03/02/2021 12:02

2.- Alcaldessa de AJUNTAMENT DE GIRONA.Signat 05/02/2021 10:52

APROVAT

C
Ò

P
IA

 D
E

L 
D

O
C

U
M

E
N

T
 O

R
IG

IN
A

L 
(R

ef
.: 

57
78

22
2 

86
Z

O
J-

G
W

V
8Q

-5
5O

U
R

 C
50

36
16

8D
B

5A
26

B
9A

D
C

6F
B

B
6F

F
26

33
79

8A
83

37
6A

) 
ge

ne
ra

da
 a

m
b 

l'a
pl

ic
ac

ió
 in

fo
rm

àt
ic

a 
F

irm
ad

oc
. E

l d
oc

um
en

t e
st

àS
IG

N
A

T
. M

itj
an

ça
nt

 e
l c

od
i d

e 
ve

rif
ic

ac
ió

 p
od

eu
 c

om
pr

ov
ar

 la
va

lid
es

a 
de

 la
 fi

rm
a 

di
gi

ta
l d

el
s 

do
cu

m
en

ts
 s

ig
na

ts
 a

 l'
ad

re
ça

 w
eb

 h
ttp

://
w

w
w

.g
iro

na
.c

at
/v

er
ifi

ca
ci

o_
si

gn
at

ur
a.



DOCUMENT IDENTIFICADORS

ESTATSIGNATURES
ALTRES DADES

 
 

arguments i moltes reflexions, això és cert, però també al final, Girona havíem d’acabar 

exercint aquesta responsabilitat de capitalitat al servei del territori, i això no podia 

allargar-se més. En definitiva, el que vaig fer és procurar que la ciutat hi guanyi. Primer, 

jo sé que alguns de vostès s’han enfartat de dir un titular que és mentida, perquè sé que 

tots vostès saben perfectament, perquè els ho vaig explicar als portaveus, que el nou 

Trueta se situarà a cavall entre Salt i Girona: dues terceres parts a Salt i una part a 

Girona. Això no era el que al principi plantejava fa tres anys el Departament de Salut, 

que era íntegrament a Salt. No és un tema menor, ja veuran perquè ho dic, això. És a 

dir, el fet d’haver treballat i lluitat perquè no fos així és molt beneficiós per la ciutat de 

Girona. De fet, Girona hi destinarà 60.000 metres quadrats de terreny. 

Em preocupaven diversos temes. Per exemple, unificar els dos hospitals. Si 

s’unifiquessin, hi hauria dificultats en quant a reducció de plantilla, això ho vaig repetir 

moltíssimes vegades, o que es canviessin, tal com defensaven els sindicats que no 

volien que passés, que s’unifiquessin plantilles, etc. No només reducció, sinó unificació, 

i això, els sindicats, no ho volien així. També patíem perquè, de dues portes d’Urgències, 

quedéssim amb una, si s’unificava al mateix hospital. Aquestes dues qüestions, 

efectivament, el Departament ens n’ha donat solució i jo, aquí, estic satisfeta. Per tant, 

respecte dels treballadors, continua amb la situació en què estan i, per tant, que tant 

defensaven, i amb l’acord concret que en cap cas es reduirà personal d’aquests dos 

centres, acord per escrit, encara que s’unifiquessin. Per altra banda, no només mantenir-

se separats, ara, canviant la ubicació inicial que pensava fer el Departament, no només 

es mantenen dues portes d’Urgències, sinó que se n’hi afegeix una de nova. Per tant, 

ara, la ciutat de Girona, també els municipis del nord de Girona, tindran tres portes 

d’Urgències, perquè hi haurà aquest nou centre d’Urgències, el CUAP a Girona nord, a 

la zona de Sant Ponç. 

És que vaig deixant coses, per no... Està clar que... Faré un esment d’aquestes millores 

que hem aconseguit amb la negociació. Una és el tema d’aquestes condicions laborals, 

l’altra és el d’aquesta construcció del centre d’urgències d’atenció primària d’alta 

complexitat al nord de Girona, que donarà servei al conjunt de la ciutat, però també a la 

part nord de la comarca, per això he parlat d’altres municipis, 24 hores al dia, els 365 

dies de l’any. I ha de ser, i està així acordat, un CUAP en què, a diferència del Güell, 

incorporarà també altres prestacions en urgències, en diagnòstic per la imatge i en 

analítiques, i que vindrà a equilibrar, una mica, territorialment, el fet que el Trueta canviï 

de lloc. Tercer, el Departament de Salut es correspon a fer algunes ampliacions d’alguns 

CAP que entenc que eren necessaris. Això, possiblement, ja s’hauria de fer exactament 

igual, però com a mínim, ara, ens consta per escrit. Però quart, sí, molt important, la 

construcció d’un nou CAP. Aquesta era una petició històrica en el barri. Un nou CAP a 

l’Eixample, que serà un desdoblament del CAP de Montilivi. Aquest sí que és un tema 

que ens preocupava moltíssim, que mai se’ns va admetre que hi hagués mai la 

possibilitat de poder fer un nou CAP a l’Eixample i, en aquest cas, ara ja ho tenim per 

escrit. També, respecte dels usos de l’actual Trueta quan deixi de ser l’actual Trueta. Hi 

ha hagut un acord que els usos es decidiran en consens. Això serà d’aquí a molts anys 

vista, m’imagino. Per tant, tampoc no es podia entrar en el detall exacte, però sí que 

hem aconseguit que digui que es tracti d’un equipament per la ciutat amb usos 

sociosanitaris, prioritàriament, per l’atenció de la dependència i pensant en la gent gran. 

Per tant, aquest és l’acord, més genèric, si volen, però la Generalitat s’obliga a que es 

consensuarà amb el propi Ajuntament quins usos haurà de tenir aquell edifici, però 

sempre seran sociosanitaris, per la dependència i per la gent gran. I finalment, el fet que 

anés a Salt i prou o a cavalcades amb Salt i Girona. Alguns de vostès, que ja havien 

decidit que no els importava, ara, això, ens permetrà fer una transformació urbanística 
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molt important. Això és cert. En els barris de Santa Eugènia i de Can Gibert. I aquest és 

un tema també molt important pel qual valia la pena treballar perquè estigués a 

cavalcades entre Salt i Girona. 

Crec que, més o menys, aquests són els detalls d’aquest acord. Segueixo tenint dubtes... 

Amb informe de Presidència no fem mai preguntes, però a Precs i preguntes, podrà dir 

tot el que vostè cregui. 

LLUC SALELLAS VILAR (GUANYEM GIRONA): Sí, però ens ha interpel·lat 

directament, als grups de l’oposició, per això volia... 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): A Precs i preguntes podrà 

expressar tot el que li sembli. 

LLUC SALELLAS VILAR (GUANYEM GIRONA): Em sembla que té més sentit tenir el 

debat ara. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Val, li dic: a Precs i preguntes 

podrà preguntar tot el que cregui. Aquest conveni s’aprovarà aquest divendres per Junta 

de Govern, perquè és l’òrgan competent i, per tant, ja quedarà aprovat. Finalment, això, 

comunicar al ple, i jo volia que constés en acta totes aquestes raons, tots aquests 

arguments i totes aquestes condicions, perquè crec que precisament ens és molt 

important per al conjunt de la ciutat i ho he fet molt breument, però crec que era important, 

ja que passa per Junta de Govern, que, com a mínim, es pogués fer... Que constés en 

acta, purament, quines eren les motivacions d’aquest acord. Després podran... Jo 

m’imagino que ja ho pensaven fer, de preguntar a Precs i preguntes. 

2. DECRETS I ACORDS A DONAR COMPTE AL PLE 

Decret de l'Alcaldia de data 1 de juliol de 2020 relatiu a nomenament de funcionària 

interina per acumulació de tasques al servei d'Intervenció com a tècnica de gestió. 

Nomenar a la Sra. Laura Martí Sellés amb DNI 43636736D funcionària interina de 

l'escala d'administració general, sotsescala de gestió, per a prestar serveis de tècnica 

de gestió al servei d'Intervenció, adscrit a l'àrea d'Hisenda i Règim Interior, amb efectes 

del dia 1 de juliol de 2020 i, com a màxim, fins el 30 de setembre de 2020 i amb un 

període de pràctiques d'un mes. 

La jornada laboral serà de 35 hores setmanals prestades segons les necessitats del 

servei i percebrà les retribucions que corresponen a la seva categoria laboral. 

Publicar aquest nomenament al Butlletí Oficial de la Província de Girona i al Diario Oficial 

de la Generalitat de Catalunya i donar-ne coneixement al Ple en la primera sessió que 

tingui, de conformitat amb el que disposa l'article 94.3 del Decret 214/1990, de 30 de 

juliol, pel que s'aprova el Reglament de Personal al Servei de les Entitats Locals. 

Resolució 2020000139 

 

3. RATIFICACIONS 

Decret de l'Alcaldia de data 30 de juny de 2020 relatiu a execució de la sentència 

núm. 28/20 de data 30 de gener del 2020 dictada pel Jutjat Contenciós 

Administratiu núm. 1 de Girona, recaiguda en el Recurs Contenciós Administratiu 

núm.381/2018, interposat per SETEX APARKI SA, contra l'acord de Ple de 

l'Ajuntament de Girona de 12 de novembre del 2018, pel qual es va desestimar el 
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recurs de reposició formulat per la recurrent contra l'acord de 8 d'octubre del 2018 

mitjançant el qual es desestimaven les al·legacions formulades per la mercantil i 

es liquidava provisionalment el contracte de gestió del servei d'estacionament 

amb limitació horària en varis carrers de la ciutat de Girona. 

PRIMER.- Acordar l'execució de la Sentència núm. 28/20 de data 30 de gener del 2020 

dictada pel Jutjat Contenciós Administratiu núm. 1 de Girona, recaiguda en el Recurs 

Contenciós Administratiu núm.381/2018, interposat per SETEX APARKI SA, contra 

l'acord de Ple de l'Ajuntament de Girona de 12 de novembre del 2018, pel qual es va 

desestimar el recurs de reposició formulat per la recurrent contra l'acord de 8 d'octubre 

del 2018 mitjançant el qual es desestimaven les al·legacions formulades per la mercantil 

i es liquidava provisionalment el contracte de gestió del servei d'estacionament amb 

limitació horària en varis carrers de la ciutat de Girona, fixant el saldo de liquidació 

provisional a favor de l'Ajuntament de Girona en 114.286,96€. El saldo es farà efectiu 

amb compensació de la factura d'import 92.518,55 €, de novembre del 2015, i la resta, 

21.768,41 €, amb compensació de la factura desembre 2015. 

SEGON.- Fer el pagament a favor SETEX APARKI SA amb NIF A 28958247 de l'import 

de 66.183,03€ ( resta import factura desembre 2015- un cop deduïts els 21.768,41€, 

objecte de compensació en els termes del punt anterior) més interessos legals. ( des de 

21.03.2016 ( data en la que s'havia de fer efectiu el pagament de la factura) fins a 

26.06.2020). 

Retornar a SETEX APARKI SA, amb NIF A 28958247, l'IMPORT de 76.886,98€, que és 

la part satisfeta per la contractista el 28 de juliol del 2018, més interessos legals ( des 

de 20.07.2018 ( data de pagament de la liquidació per la mercantil) fins a 26.06.2020). 

Les quantitats indicades, ( quantitat que resulta del pagament de 66.183,03 € al que es 

condemna a l'Ajuntament a abonar més l'import de 76.886,98€ al que es condemna a 

retornar a l'Ajuntament) es faran efectives amb càrrec a la partida 2020.410.39904- 

altres ingressos execució contractes, atès l'ingrés formalitzat en data 3 d'agost de 2018 

a la mateixa partida, d'import 257.356,97 euros, resultat de la liquidació provisional 

aprovada per Ple Municipal del contracte de gestió de servei d'estacionament limitat i 

formalitzada en compensació per un import de 181.469,99 ( 92.518,55 i 87.591,44 ), 

operació 1/2018/5019 i operació 1/2019/5020, i un import de 76.886,98 cobrat en efectiu 

per transferència rebuda en data 28 de juliol de 2018, operació 1/2018/5023. 

TERCER.- Aprovar i disposar la despesa d'import 12.954,68€, relativa al pagament dels 

interessos de demora meritats en relació a la quantitat de 66.183,03€ a la que li 

correspon uns interessos de demora d'import 8.480,49€, i en relació a la quantitat de 

76.886,98€, a la que li correspon uns interessos de demora d'import 4.474,19 €. 

La despesa es farà efectiva amb càrrec a la partida 2020.400.01100.31900 - altres 

despeses financeres. 

QUART.- Donar compte al Ple de la present resolució, per a la seva ratificació, a la 

pròxima sessió que se celebri. 

Resolució 2020000140 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Respecte a decrets i acords a 

donar compte al ple? Gràcies. Respecte a ratificacions? Ara estic embolicada. 

Comencem pel senyor Ayats. Endavant. 
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JOAQUIM AYATS BARTRINA (ERC-AM): Sí, gràcies. Entenem que la ratificació que 

fa referència a Setex, és cert que ens trobem davant d’una sentència judicial, que és 

clara i que no ens dóna marge d’actuació. Votarem... Sí? 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Disculpin, disculpin, sí. Val, sí, 

disculpin. Farà una mica d’intervenció primer la tinent d’alcalde i, després, cadascú de 

vostès ja demanaran la paraula. Perdoni, que me l’havia saltada. Endavant. 

M. ÀNGELS PLANAS CROUS (JUNTSXCAT-JUNTS): Moltes gràcies, alcaldessa. Sí, 

sempre exposem les ratificacions, perquè saben vostès que es voten i també perquè 

tothom sàpiga el punt que votem i ratifiquem. En aquest cas, el que portem és acordar 

l’execució d’una sentència que va tenir el 30 de gener de 2020, que es va dictar pel jutjat 

contenciós administratiu número un degut al recurs de contenciós administratiu que 

havia presentat o interposat l’empresa Setex contra l’acord de ple del novembre de 2018, 

pel qual es va desestimar el recurs de reposició que havia formulat el recurrent, en 

aquest cas l’empresa, el 8 d’octubre de 2018, mitjançant el qual es desestimen totes les 

al·legacions. Vàrem desestimar totes les al·legacions que havia formulat la mercantil i 

que es liquidava provisionalment el contracte d’aquest servei d’estacionament de 

limitació horària dels carrers de la ciutat de Girona. En el moment de la liquidació del 

contracte, l’Ajuntament va estimar que les millores no s’havien fet i les va valorar, en 

aquest cas, en valor de 257.000 euros. Aquestes millores eren campanya de publicitat, 

aportació de dos vehicles, els sensors d’alta rotació i parquímetres. La sentència ha 

estimat parcialment aquest recurs i estableix que les millores que no s’han fet, en valor 

de 114.000 euros, i no 257.000, com a estimar l’Ajuntament i, per tant, s’han de retornar 

a l’empresa 76.000 euros que ells havien liquidat en efectiu. 66.000 euros més els 

interessos. L’informe que s’ha emès, en aquest cas els serveis jurídics d’aquest 

Ajuntament, fa la proposta d’estudiar la procedència per interposar un recurs d’apel·lació 

respecte d’aquesta sentència del contenciós administratiu. Moltes gràcies, alcaldessa. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidents): Moltes gràcies. Demano disculpes 

de nou, que jo he tirat de cara a barraca i m’havia confós. Disculpin. Ara sí, el senyor 

Ayats ja té la paraula. 

JOAQUIM AYATS BARTRINA (ERC-AM): Sí, com bé deia, es tractava d’una execució 

de sentència. Ens trobem davant d’una sentència judicial que és clara, que dóna poc 

marge, en aquest sentit, d’actuació, però sí que volíem fer una apunt, una reflexió: que 

no valoràvem positivament com s’havien gestionat les zones blaves i verdes en aquests 

últims anys. Com en altres ocasions ja hem expressat, opinàvem que s’havia fet 

d’esquenes, en aquell moment, a les entitats del tercer sector, perdent, precisament, 

una oportunitat per fer-ho d’una forma diferent. El grup d’Esquerra Republicana creiem 

que ens hem de remuntar precisament al 2013, ja que en aquell moment no es va trobar 

una fórmula de consens, ni amb la resta de grups polítics ni amb el tercer sector, i que 

aquest concurs el va gestionar... aquest servei, entenem que no es va plantejar bé. Dos 

anys després d’aquest 2013, hi havia l’oportunitat d’esmenar aquest error, i el govern de 

CIU, amb el suport de la CUP, va municipalitzar el servei a última hora i per la via 

d’urgència, sense donar, una vegada més, una oportunitat a debatre col·lectivament 

fórmules de gestió alternativa. Perquè? Precisament per apropar aquest servei a les 

entitats socials. I entenem que, en aquell moment, es perdia també una oportunitat 

d’afavorir la integració d’aquests col·lectius. Al darrer ple parlàvem que no sempre la 

millor fórmula era la municipalització, però de vegades sí. Al darrer ple vam trobar un 

dels serveis que ens semblava apropiat. En aquest cas, nosaltres no hi estàvem d’acord 

i volíem deixar palès que, en aquest cas de les zones blaves i verdes, precisament, 

aquesta municipalització que entenem precipitada, va impedir uns beneficis a les entitats 
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del tercer sector. En qualsevol cas, avui, que ens porten l’execució d’aquesta sentència, 

sí que votarem afirmativament. Gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Abans de passar-

l’hi la paraula al senyor Balbín, sí que volíem fer constar, que m’ho han demanat abans 

expressament, l’absència de la regidora Isabel Muradàs, que sé que ho han comunicat, 

però també ho vull fer constar públicament, per qüestions personals, per impossibilitat 

de desplaçament. Per tant, avui no podrà assistir, que consti en acta, perquè així m’ho 

han fet notar el grup socialista. Disculpin, que ho he fet tard. El senyor Balbín, endavant. 

JUAN ANTONIO BALBÍN VALENTÍ (PSC-CP): Sí, gràcies, senyora alcaldessa. Bona 

tarda. Avui, el Govern ens porta al ple la ratificació del Decret d’alcaldia de 30 de juny 

de 2020, que té com a causa el compliment de la sentència 28/20, de 30 de gener de 

2020. Aquesta sentència disposa que, en resum, l’Ajuntament de Girona ha de pagar un 

total de 143.070,01 euros a Setex Aparki, SA. L’assumpte neix del contracte de gestió 

de les zones blaves i verdes a l’empresa Setex, que s’adjudicà el 14 d’octubre de 2013 

i va resultar un cas escandalós. Mifas ho havia gestionat des dels mandats de l’alcalde 

Nadal, durant 24 anys, però el govern de CIU va decidir treure-ho a lliure concurs, encara 

que el conjunt de l’oposició advertí que havia d’haver assegurat la continuïtat de Mifas 

a partir d’afegir clàusules socials. Mifas guanyà en l’apartat tècnic, però va perdre en 

l’econòmic. Mifas o Saba, dues de les empreses que van optar a l’adjudicació, ja van 

denunciar que l’oferta que presentava Setex amb una reducció del 15 % era inviable i 

faria perdre els diners a l’empresa. Al desembre de 2015, l’Ajuntament de Girona 

anuncià que no seguiria amb Setex per greus deficiències del servei. No va prorrogar el 

contracte i va municipalitzar el servei. Posteriorment, l’Ajuntament de Girona deixà 

transcórrer 30 mesos sense fer res sobre aquest cas. Al maig de 2018, el govern de CIU 

va admetre públicament que Setex tenia un deute amb el consistori de 77.000 euros per 

no haver donat el servei que es va comprometre a realitzar. L’empresa Setex va recórrer 

contra la liquidació provisional del contracte i aquí tenim les conseqüències en forma de 

sentència condemnatòria. El nostre grup municipal considera que el govern de CIU va 

tenir una gestió pèssima de l’assumpte. No va plantejar correctament el concurs i no es 

van incloure clàusules socials que poguessin equilibrar el resultat del mateix en favor 

d’una entitat com Mifas, que no només va ser la primera que va gestionar els 

aparcaments de pagament a la ciutat i de forma molt reconeguda per tothom, sinó que 

reuneix una sòlida experiència en altres municipis gironins, i que, a més, està portant a 

terme una importantíssima feina d’integració social a Girona que l’Ajuntament ha de 

valorar. Ni es va tenir en compte que Setex Aparki va fer, en l’oferta, una baixa temerària 

que possiblement impossibilitava l’equilibri econòmic de l’adjudicatari de la concessió. 

Es va perjudicar els conductors gironins, que van tenir mal servei, com està acreditat, ja 

que l’Ajuntament va decidir no renovar el contracte en base als incompliments de 

l’empresa. I per últim, tots els gironins hauran de gratar-se la butxaca per les 

conseqüències econòmiques de la sentència. Tot i així, el nostre grup municipal, per tal 

de complir les nostres obligacions, votarà favorablement la ratificació. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. I, finalment, la 

senyora Pèlach. 

LAIA PÈLACH SAGET (GUANYEM GIRONA): Sí, moltes gràcies. Primer de tot, volia 

donar la benvinguda, perquè avui, certament, estem donant compliment a aquest acord 

de cartipàs i, com ja ha dit l’alcaldessa, realment ens hauria agradat que fos d’una altra 

manera. Veiem que és compartit i hi estem d’acord, perquè certament, la idea era, en el 

moment que vam proposar el ple, absolutament una altra, però les circumstàncies són 

les que són, però sí que volia aprofitar per donar, com a mínim, la benvinguda a la gent 
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que em consta que hi ha a fora i que, pel tema d’espais, no pot ni tan sols entrar a 

presenciar aquest ple. Tanmateix, és, com deia, una mica històric, en el sentit que és el 

primer ple que fem fora del saló de plens i, per tant, esperem que en vinguin d’altres i 

que siguin en unes circumstàncies que facilitin més la participació i la presència de la 

ciutadania. 

En tot cas, en relació amb el punt concret que estem debatent, sí que volia aprofitar per 

defensar l’aposta que, en aquell moment, vam fer com a CUP per aquesta 

municipalització. Aleshores, és cert que jo, com a regidora de la CUP, vam votar a favor 

i vam arribar a aquest acord per municipalitzar les zones verdes i blaves. De fet, també 

Guanyem, no fa gaire, va fer un sí molt clar a una moció d’Esquerra Republicana. Per 

tant, ens sorprèn també aquest joc que fan avui de diferenciar les situacions en 

municipalitzar, precisament, aparcaments. Per tant, no estem parlant d’una cosa tan 

diferent ni tan estranya. Nosaltres sí que ens mantenim en aquesta línia: creiem que 

l’aposta per la municipalització és una aposta positiva per la ciutat. De fet, creiem que 

els fets demostren que ha estat així. No anem més enrere. Avui crec que no toca anar 

més enrere, que podríem recuperar el que deia fa un moment el regidor, però nosaltres 

no anem més enrere i sí que, si mirem des que es va municipalitzar el servei fins ara, 

nosaltres en fem una valoració molt positiva. De fet, només cal preguntar el personal, 

perquè nosaltres també ens preocupàvem i, precisament, l’objectiu de les empreses 

d’inserció és la d’inserir persones, en aquest cas persones amb certificat de discapacitat, 

i això, he de dir que s’ha continuat fent, s’ha continuat mantenint, les persones que 

treballaven continuen treballant i, quan s’ha hagut d’incorporar persones noves, han 

estat persones amb certificat de discapacitat. Per tant, l’objectiu, que era el de la inserció, 

s’ha mantingut i, per tant, en aquest sentit, nosaltres estem contents de la votació de 

l’aposta que vam fer en aquell moment. Avui, evidentment, també votarem 

favorablement perquè entenem que, en tot cas, si s’ha valorat que la liquidació o el càlcul 

que es va fer en aquell moment no era ajustat, ho valorarem, però en tot cas, continua 

essent una aposta positiva per la nostra manera de veure. Merci. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies, senyora Pèlach. 

No sé si la tinent d’alcalde... 

M. ÀNGELS PLANAS CROUS (JUNTSXCAT-JUNTS): Sí, molt breu, alcaldessa. Jo 

crec que hi ha hagut una millora substancial en el canvi de gestió. Hi ha hagut estalvi, 

com ha dit la senyora Pèlach, coincideixo plenament amb ella. Hi ha hagut un canvi 

substancial en el canvi de gestió, un estalvi de la gestió de l’IVA directe, amortització en 

dos anys enlloc de quatre, millora de les condicions laborals dels treballadors i una 

millora de la gestió en general. No vull anar temps enrere, perquè hauria de recordar 

que els concursos s’han de fer sobre la Llei de contractes. Les licitacions, estàvem 

obligats a fer-les i, quan treus a licitació, no saps mai qui guanyarà, i crec que van quedar 

enrere les formes d’adjudicació que es feien fins aleshores. Moltíssimes gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Per tant, ara sí, 

seria el moment de procedir a la votació. Vots a favor de la ratificació? Moltes gràcies. 

JOSÉ IGNACIO ARAUJO GÓMEZ (secretari general): Es ratifica, per tant, per 

unanimitat, el decret d’alcaldia que acorda l’execució de la sentència número 28/2020, 

de 30 de gener de 2020. 
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VOTACIÓ 

Sotmesa a votació, la proposta és aprovada per unanimitat dels membres presents que 

representa la majoria absoluta. 

Vots a favor: 

Grup Municipal JxCat-Junts: senyors/es Marta Madrenas Mir, Maria Àngels Planas 

Crous, Lluís Martí Arderiu, Martí Terés Bonet, Núria Pi Méndez, Marta Sureda Xifre, 

Carles Ribas Gironès, Eva Maria Palau Gil i Glòria Plana Yanes. 

Grup Municipal GUANYEM GIRONA: senyors/es Lluc Salellas Vilar, Cristina Andreu 

Displàs, Xevi Montoya Roldan, Dolors Serra Colom, Pere Albertí Serra i Laia Pèlach 

Saget. 

Grup Municipal PSC-CP: senyors/es Sílvia Paneque Sureda, Beatriz Esporrín Palacios, 

Mònica Ferrer Juandó, Joaquim Ruhí Brunsó i Juan Antonio Balbín Valentí.  

Grup Municipal ERC-AM: senyors/es Joaquim Ayats Bartrina, Maria Àngels Cedacers 

Hervàs, Àdam Bertran Martínez i Anabel Moya Gálvez.  

Grup Municipal C’s: senyors/es Daniel Pamplona Castillejo i Míriam Pujola Romero.  

 

COMISSIÓ INFORMATIVA D'ALCALDIA 

4. Aprovar el Pacte de Ciutat per combatre la Segregació Escolar 

L'Ajuntament de Girona amb el Departament d'Educació va iniciar el mes d'octubre de 

2016 el projecte Procés deliberatiu entorn de la planificació educativa a la ciutat. El 

projecte tenia com a objecte la reflexió compartida i actualitzada del model 

d'escolarització a Girona des del punt de vista de l'equitat en l'accés i en els resultats. 

Per tal de donar continuïtat al projecte en el marc del Consell Municipal d'Educació es 

va constituir en el curs 2018-19 una comissió de ciutat liderada per l'Ajuntament i el 

Departament d'Educació. 

La Comissió va treballar durant dos cursos a fi d'identificar i concretar les accions que 

han de fer possible combatre les desigualtats educatives que es donen entre els centres 

de la ciutat. 

El treball ha finalitzat amb l'elaboració d'un document "Pacte de Ciutat per combatre la 

Segregació Escolar" que concreta la voluntat de la ciutat de Girona per a combatre la 

segregació escolar en els propers anys a través de la coresponsabilitat de centres, 

entitats, comunitat educativa, famílies i institucions. Un pacte amb la finalitat de millorar 

l'escolarització per a tots els infants i joves de la ciutat per millorar l'equitat en l'accés i 

en la millora dels resultats. El document recull els eixos a partir del quals es concretaran 

les polítiques educatives per desenvolupar els propers anys i les accions que ens 

comprometem a desplegar a la ciutat. 

La Llei 12/2009, de 10 de juliol, d'educació (LEC), estableix com a principis rectors del 

sistema educatiu l'equitat, la inclusió escolar i la cohesió social, juntament amb altres 

principis com ara la llibertat d'elecció de centre per part de les famílies (art. 2 LEC). 

D'acord amb l'ordenament jurídic, aquests principis s'han de conjuminar i desplegar de 

manera equilibrada. 
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Pacte contra la segregació escolar a Catalunya de març de 2019. 

1.- APROVAR el Pacte de Ciutat per combatre la segregació escolar en els termes del 

document annex. 

2.- Trametre aquest acord als Serveis Territorials d'Educació. 

Resolució 2020000141 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. I ara passaríem al 

punt quart, senyor secretari. 

JOSÉ IGNACIO ARAUJO GÓMEZ (secretari general): Proposta d’acord, dictaminada 

per la comissió informativa, que en el punt primer estableix aprovar el Pacte de Ciutat 

per combatre la Segregació Escolar en els termes que consten al document annex. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Té la paraula la 

regidora Eva Palau. 

EVA MARIA PALAU GIL (JUNTSXCAT-JUNTS): Moltes gràcies, alcaldessa. Bona 

tarda a tothom. Bé, avui portem a aprovació aquest document. És un document que, 

precisament, no finalitzem res, sinó que comencem. És un document que ens dóna les 

bases d’inici d’un pla de treball, l’objectiu del qual és tan gran com finalitzar amb la 

segregació escolar que, com en altres ciutats del nostre país, existeix a la nostra ciutat. 

És el resultat d’un treball exhaustiu de fa anys i, per tant, crec que no seria just començar 

la meva exposició sense fer un petit recordatori d’on venim i també un agraïment a qui 

va fer possible iniciar aquest projecte i arribar a on som avui. 

L’octubre de 2016, el consistori gironí i el Departament d’Ensenyament van decidir que 

era necessari i imprescindible iniciar un procés deliberatiu entorn a la planificació 

educativa de la ciutat, i dins dels diferents aspectes a treballar, com he fet esment abans, 

un dels objectius fonamentals era establir les eines de treball per lluitar contra la 

segregació escolar de la nostra ciutat. Arrel d’aquest procés, com molts de vostès ja 

saben, i alguns en formaven part, es va constituir, l’any 2018, una comissió de treball 

dins el Consell Municipal d’Educació de Girona, format per representants polítics, els 

diferents grups municipals, entitats socials, agents educatius, docents, AMPA, AFA, 

associacions de veïns. Ha estat un treball durant dos cursos. Un treball molt exhaustiu, 

un treball molt fi, on han estat capaços, tots ells, d’identificar i concretar quines eren les 

accions que havien de ser peses en consideració per lluitar contra aquesta desigualtat 

educativa que hi ha en alguns dels centres de la nostra ciutat i que, malauradament, 

amb la situació de pandèmia que hem viscut en els darrers mesos, o s’han fet més 

evidents o, fins i tot, podríem atrevir-nos a dir que, en algun cas, s’han agreujat. 

Aquest document que avui presumiblement aprovarem ja va ser aprovat, de fet. Va ser 

aprovat en el darrer plenari del Consell Municipal d’Educació del darrer dia 16 de juliol, 

i allà, jo mateixa, com a regidora d’Educació, vaig agafar el compromís de portar-lo a 

aprovació en el proper plenari, que és el que avui ens trobem, per tal de donar-li la 

rellevància que creiem, tots els que som aquí avui i intervindrem, que té aquest 

document, i que ens obligarà a tots i cadascun de nosaltres i dels agents implicats a 

treballar en aquestes línies que ens marca, per tal de millorar l’oferta educativa, entre 

altres, a la nostra ciutat. Si aquest ple possiblement es realitzés en unes condicions de 

normalitat, avui serien entre nosaltres els membres del Consell Municipal d’Educació, i 

potser fins i tot intervindrien. Per tant, jo crec que, avui, els que intervindrem, en part, 

representem també tots ells i parlem en nom de tots ells.  
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No vull continuar sense fer l’apartat d’agraïments. Com tots sabeu, quan es fan 

agraïments, de vegades corres el risc de deixar-te algú i, per tant, ja demano disculpes 

si passa això, que espero que no. Crec que la primera persona a qui hem d’agrair que 

avui siguem aquí i que aprovem aquest pacte, aquest document... perdó... és la Núria 

Terés. La Núria Terés va ser regidora d’Educació en aquest Ajuntament de l’any 2007 

al 2011 i, posteriorment, regidora de l’oposició, i que va ser una de les persones que va 

emprendre i va lluitar molt per tal que es comencés a treballar aquest tema, aquesta 

situació a la nostra ciutat. Evidentment, al Consell Municipal d’Educació de la ciutat, amb 

tots els membres que hi hem format part en aquests anys, al Marc Unitari de la 

Comunitat Educativa, a la Fundació Jaume Bofill, a Educació 360 com un nou moviment 

d’educació a la nostra ciutat, a tots els centres educatius representats en el Consell, 

entitats, serveis municipals i el Departament d’Ensenyament. Evidentment, a tots els 

regidors de l’oposició que han fet les seves aportacions i als responsables de... i als 

regidors que m’han precedit com a regidors d’Educació, que lamento que avui no hagin 

pogut ser aquí: la senyora Isabel Muradàs i el senyor Pep Pujols. Sense l’esforç, el 

treball i la tenacitat de tots ells, avui no seríem aquí. 

És un document que concreta la voluntat de tots aquests agents implicats, centres 

escolars, entitats, comunitat educativa, per emprendre accions necessàries per tal de 

millorar, com dèiem abans, l’escolarització dels infants i joves de la nostra ciutat, per 

una equitat en l’accés i en la millora de resultats. S’agrupa en tres eixos, com vostès ja 

tenen, perquè tenen el document. Un és la planificació i oferta de places escolars. El 

segon eix: projecte de centre educatiu, organització i funcionament. I el tercer eix: 

oportunitats educatives i d’aprenentatge fora de l’horari lectiu. Entre altres accions que 

ens posa sobre la taula i que ens demana que, a partir d’avui, comencem a treballar, 

una planificació de línies i de gestió de places escolars, tant d’infantil com de primària i 

de secundària a mig termini, que doni resposta a les necessitats específiques i reals 

dels diferents col·lectius que configuren la nostra ciutat. La revisió d’un mapa de zones 

escolars i les adscripcions a centres com a eines per afavorir l’equilibri dels centres i 

grups en relació a la realitat social del nostre alumnat. El foment de projectes d’innovació 

que afavoreixin la cohesió social, l’èxit educatiu i la igualtat d’oportunitats de tot l’alumnat. 

L’assignació de la dotació econòmica necessària als centres escolars perquè puguin 

desenvolupar els seus centres pedagògics, amb una aportació extraordinària als centres 

amb més complexitats. L’elaboració d’un mapa d’activitats a ciutat fora de l’horari lectiu, 

on impulsar... impulsant la participació dels infants i joves per compensar les 

desigualtats en les activitats no lectives. En aquest sentit, anunciem que, a partir del 

setembre, posarem en marxa un projecte, juntament amb Educació 360, on la 

dinamització familiar tindrà un pes important, en el barri de Santa Eugènia, i on les 

polítiques d’igualtat de gènere seran un dels eixos vertebradors de tot aquest projecte. 

Espero, i crec que avui, aquest treball, aquest consens que reflecteix no només les 

persones que som aquí presents, sinó totes les persones que he anomenat amb 

anterioritat, faci possible que aquest projecte, aquest pacte, s’aprovi per unanimitat de 

tots vosaltres. Moltes gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa- presidenta): Moltes gràcies. Intervencions? El 

senyor Bertran. 

ÀDAM BERTRAN MARTÍNEZ (ERC-AM): Sí, moltes gràcies. Avui és un dia en què ens 

podem felicitar tots plegats per l’aprovació amb suficiència del Pacte de Ciutat per 

combatre la Segregació Escolar. Girona és un dels municipis de Catalunya amb un índex 

més elevat de segregació escolar i, això, podem debatre si genera més desigualtat 

social, o bé és la desigualtat social la que genera aquesta segregació escolar o social. 
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Per mi, la resposta és clara, i l’Ajuntament de Girona ha de liderar les respostes 

necessàries per poder garantir que la ciutat progressi equitativament en tots els seus 

àmbits. I l’educació ha de ser l’eix vertebrador d’aquest nou Pacte per combatre la 

Segregació Escolar, però amb l’objectiu que aquesta ajudi a disminuir les desigualtats i 

a millorar l’equitat territorial a la ciutat de Girona i tota l’àrea urbana. Fem-ho, i fem-ho 

desacomplexadament. Teixim les aliances amb els veïns i les veïnes de tota la ciutat, 

amb les altres ciutats, amb tots els agents implicats, i arremanguem-nos per poder dir, 

en deu o quinze anys, que Girona és una de les ciutats amb menys segregació. Sabem 

que no és una cosa fàcil ni que llueixi per cap govern a curt termini, però cal que tots els 

representants polítics ens hi posem i acordem no només impulsar totes les mesures que 

es contemplen en aquest Pacte, sinó intentar arribar més enllà. I ens hem de 

comprometre a no fer demagògia ni a utilitzar les problemàtiques i dificultats de segons 

quines escoles, barris, persones, entorns, per finalitats partidistes, perquè no faríem més 

que fomentar l’estigmatització i, en conseqüència, potser, la segregació. 

Avui és una gran oportunitat per celebrar l’acord i per reclamar-nos la major part de les 

exigències per a la Girona del 2030, del 2040 o 50. El que comencem a impulsar avui 

ha de ser la llavor d’una societat més equitativa, justa, democràtica i lliure, que pensi 

sense intermediaris, que sigui educada amb la millor de les garanties i que pugui exercir 

i viure amb tranquil·litat. Siguem exigents i vigilants, i treballem conjuntament, sense 

recels, tots els que som aquí, per garantir-ne l’èxit. Nosaltres votarem a favor i ens 

posem a disposició de tothom per poder seguir treballant en aquesta línia, i esperem 

que sigui un sí unànime de tot el ple, i donar valor a la votació que es va dur en el Consell 

Escolar Municipal i que tota la comunitat educativa va avalar fa uns dies. Moltíssimes 

gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Ara sí, el torn del 

senyor Ruhí. 

JOAQUIM RUHÍ BRUNSÓ (PSC-CP): Gràcies. Salut i fresca a tots i totes. Ens hem de 

felicitar, hem de celebrar que la ciutat compti amb un Consell Escolar Municipal actiu i 

propositiu. Al llarg de molts anys, amb alts i baixos, ha estat un referent per l’educació a 

Girona. Ja fa temps que el Consell ha abordat el que ben segur és el problema més greu 

en l’educació a la ciutat: la segregació escolar. Es va crear una comissió de treball que 

després s’ha integrat amb Unificació per elaborar un pla contra aquesta xacra, que ha 

posat Girona molt endavant en el rànquing de ciutats amb falta d’equitat educativa. 

Aquesta Comissió va elaborar, amb el suport de professionals experts, el Pla de Ciutat 

contra la Segregació Escolar, que es va aprovar en el darrer plenari del CEM i que avui 

arriba al ple municipal. Aquest Pla és fruit d’una feina llarga i ben feta, i compta amb el 

consens de tota la comunitat educativa, però només és un pla, una diagnosi del 

problema i una declaració d’intencions i possibles solucions. Ara cal que no passi com 

altres vegades i que no quedi tot en el paper. Donarem suport amb entusiasme a 

l’aprovació, només faltaria, però demanem la implicació de les institucions, tant de 

l’Ajuntament com del Departament d’Educació, que altres vegades hem trobat a faltar i 

s’ha desaprofitat la feina del CEM. Tant de bo l’aprovació d’avui d’aquest Pla signifiqui 

un compromís de feina que ja es fa urgent. Tenim una molt bona eina. Ara cal posar-

nos a treballar. Gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies, senyor Ruhí, i crec 

que... el senyor Albertí, exacte. Endavant. 

PERE ALBERTÍ SERRA (GUANYEM GIRONA): Moltes gràcies, alcaldessa. Mirin, 

quan l’any 2008 el Síndic de Greuges feia públic el seu primer Informe sobre la situació 
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de segregació escolar a Catalunya i diagnosticava la situació de Girona com a 

preocupant, la regidora d’Educació d’aquells moments, l’enyorada Núria Terés, va 

elaborar un document titulat Mesures educatives per la millora de l’èxit escolar i cohesió 

social a la ciutat perquè fos valorat i acordat per tots els sectors de la comunitat 

educativa de la ciutat. Va ser aprovat en el plenari del CEM del 28 de gener de 2009 i 

aquest document proposava mesures que pretenien reforçar la cohesió social, evitar la 

segregació escolar, afavorir la igualtat d’oportunitats i l’equitat educativa, i assolir 

l’educació de qualitat per a tot l’alumnat, facilitant l’elecció de centre i reduint els 

desequilibris educatius. Molt bé, però a partir de 2011, moltes d’aquestes mesures 

proposades restaren dins d’un calaix i, la situació, lluny de millorar, empitjorà. Tant és 

així que, en el segon informe del Síndic de Greuges de 2016, Girona tenia el dubtós 

mèrit d’estar entre les ciutats catalanes amb més segregació escolar. Ara, amb aquesta 

proposta, es pensa revertir la situació. Les intencions són bones, però cal recordar que 

el paper ho aguanta tot, i que el que és realment important no és el document en sí, sinó 

desenvolupar els diferents eixos i línies d’actuació previstos, com ara mateix 

assenyalava fa un moment la regidora Eva Palau. Calen mesures entorn a la planificació 

i gestió de l’oferta de places escolars, propostes en relació a projectes de centre 

educatiu i d’altres sobre l’organització dels centres i també en relació a les oportunitats 

educatives d’aprenentatge més enllà de l’horari lectiu. Aquestes mesures requereixen 

un lideratge clar i potent de la regidoria d’Educació, que faci possible tirar endavant 

aquesta colla de reptes [... de treballar amb tots els agents implicats i, especialment, 

amb el Departament d’Educació, exigint-li compromisos concrets i ferms. I recordar una 

cosa que aquí no s’ha esmentat: no partim de zero. En aquest plenari s’han aprovat 

mocions que anaven en aquest sentit, algunes com les que demanaven replantejar 

l’adjudicació de beques i subvencions als centres escolars, i pretenia que aquestes 

esdevinguessin veritables eines de reequilibri de situacions de desigualtat existents 

entre escola i alumnat, i que, per tant, revertissin, sobre tot, en aquelles escoles amb 

més mancances. O la moció que demanava una ampliació de les unitats d’escolarització 

compartida, les UEC, on es posava el focus en la necessitat de garantir una oferta 

suficient de places en aquestes vies alternatives d’escolarització. I la moció sobre 

l’educació a temps complert, l’Educació 360, que feia evident la necessitat d’anar més 

enllà de les parets i horaris en els centres educatius, i pensar en estratègies educatives 

de ciutat des d’un marc més ampli, entenent que les oportunitats educatives venen 

condicionades també per tot allò que passa fora de les escoles. 

Per tant, com no podia ser de cap més manera, votarem favorablement i fermament a 

aquesta proposta, i celebrarem com cal l’aprovació d’aquest document, però, ara bé, 

hem d’advertir-los que estarem amatents que aquest cop no quedi en un baül dels oblits, 

i que es comenci a treballar ja en mesures concretes. Tenim poc temps per revertir 

aquesta situació. Els recordo que, el 2024, hi haurà la tercera fotografia del Síndic de 

Greuges, hi haurà el tercer informe. Ens queden tres anys per no sortir a la foto. Moltes 

gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. No sé si vol fer 

unes reflexions finals, la regidora. 

EVA MARIA PALAU GIL (JUNTSXCAT-JUNTS): No, alcaldessa, només agrair que 

entenc que tots votarem a favor i assumir la part que em toca del compromís que no 

quedarà en el baül dels records, que no sé si és gaire... Que ens posarem tots a treballar, 

perquè crec que tots volem que la ciutat sigui una ciutat d’igualtat educativa, entre altres 

aspectes. 
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MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Passem, doncs, a 

la votació d’aquesta proposta. Vots a favor d’aprovar el Pacte de Ciutat? Moltes gràcies. 

JOSÉ IGNACIO ARAUJO GÓMEZ (secretari general): S’aprova, per tant, per 

unanimitat, el Pacte de Ciutat per combatre la Segregació Escolar en els termes del 

document annex. 

VOTACIÓ 

Sotmesa a votació, la proposta és aprovada per unanimitat dels membres presents que 

representa la majoria absoluta. 

Vots a favor: 

Grup Municipal JxCat-Junts: senyors/es Marta Madrenas Mir, Maria Àngels Planas 

Crous, Lluís Martí Arderiu, Martí Terés Bonet, Núria Pi Méndez, Marta Sureda Xifre, 

Carles Ribas Gironès, Eva Maria Palau Gil i Glòria Plana Yanes. 

Grup Municipal GUANYEM GIRONA: senyors/es Lluc Salellas Vilar, Cristina Andreu 

Displàs, Xevi Montoya Roldan, Dolors Serra Colom, Pere Albertí Serra i Laia Pèlach 

Saget. 

Grup Municipal PSC-CP: senyors/es Sílvia Paneque Sureda, Beatriz Esporrín Palacios, 

Mònica Ferrer Juandó, Joaquim Ruhí Brunsó i Juan Antonio Balbín Valentí.  

Grup Municipal ERC-AM: senyors/es Joaquim Ayats Bartrina, Maria Àngels Cedacers 

Hervàs, Àdam Bertran Martínez i Anabel Moya Gálvez.  

Grup Municipal C’s: senyors/es Daniel Pamplona Castillejo i Míriam Pujola Romero.  

 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta):  Moltes gràcies. I ara, com podran 

comprovar vostès, hi ha el punt cinquè de l’ordre del dia, que ja saben que és el tema 

de la delegació de competències, però sé que ja se’ls ha informat també que primer calia 

ratificar la inclusió en l’ordre del dia d’aquest punt. Llavors, ara faríem la inclusió en 

l’ordre del dia del punt, però després passa... Ah, no, tot... Doncs res. Ho deixem tot per 

al final. És l’últim punt dels acords. Abans de les mocions. L’últim punt serà aquest: 

primer, la inclusió en l’ordre del dia i, després, el propi punt. D’acord? Sí? És això, oi, 

senyor secretari? Doncs vinga, passem ara al punt número sis. Senyor secretari. 

 

COMISSIÓ INFORMATIVA DE TERRITORI 

6. Proposta de modificació cinquena en relació a les millores, del contracte de 

selecció d'un soci privat per a la constitució d'una societat d'economia mixta per 

a la gestió del servei de recollida d'escombraries i neteja viària de la ciutat de 

Girona, adjudicat a FOMENTO DE CONSTRUCCIONES Y CONTRACTAS, SA. 

Mitjançant acord de Ple de l'Ajuntament de Girona de data 10 de maig de 2011 es va 
adjudicar el contracte de selecció d'un soci privat per a la constitució d'una societat 
d'economia mixta per a la gestió dels servei de recollida d'escombraries i neteja viària a 
FOMENTO DE CONSTRUCCIONES Y CONTRATAS,S.A, pel preu de 83.312.754,20 € 
iva exclòs. 
 
El contracte es va formalitzar en data 9 de juny de 2011, i la durada del mateix i de la 
Societat Mercantil d'Economia Mixta per a la prestació del servei de recollida de residus 
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i neteja pública viària de Girona, es va establir en vuit anys, prorrogables per dos anys 
més, a comptar des de la data d'atorgament de l'escriptura pública de constitució de la 
societat sens perjudici de la preceptiva inscripció d'aquesta al Registre Mercantil. 
 
Segons escriptura de data 31 d'octubre del 2011, atorgada pel notari de Girona senyor 
Victor Mateu Porcar, número de protocol 985, es va constituir la societat Mercantil 
d'Economia Mixta "SERVEIS MUNICIPALS DE NETEJA DE GIRONA, SA", amb CIF 
núm. A55120216. 
 
El contracte per a la gestió del servei de recollida d'escombraries i neteja viària, amb la 
societat mercantil "SERVEIS MUNICIPALS DE NETEJA DE GIRONA ,SA" es va 
formalitzar en data 9 de desembre del 2011, iniciant-se la seva prestació l'1 de gener 
del 2012. 
 
Per acord de Ple de la Corporació de data 27 de maig de 2013, es va fer la 1ª modificació 
del contracte entre l'Ajuntament de Girona i FOMENTO DE CONSTRUCCIONES Y 
CONTRATAS S.A, en el sentit de deixar sense efecte una sèrie d'inversions i portant a 
terme unes altres, necessàries per adaptar el servei a un nou tipus de contenidor de 
recollida de residus. La modificació del contracte es va formalitzar el 28 de juny de 2013, 
ascendint la mateixa a un total de 83.629.193,52 €, IVA exclòs, representant un augment 
del 0,37982%. 
 
Així mateix per acord de Ple de data 10 de novembre de 2014 es va aprovar la 2ª 
modificació de contracte entre l'Ajuntament de Girona i FOMENTO DE 
CONSTRUCCIONES Y CONTRATAS S.A, en quant a la no disponibilitat del terreny 
dels bombers incloent els costos del lloguer mensual de dos solars i el condicionament 
d'un d'ells; sobre l'assumpció per part de l'Ajuntament del cost de l'equiparació salarial 
dels treballadors i treballadores de l'empresa Serveis Municipals de Neteja de Girona, 
SA; de que prevalgui la quantia econòmica de 1.000.000 € i de 44.800 €, ofertada per 
FOMENTO DE CONSTRUCCIONES Y CONTRATAS S.A en la millora destinada a 
contenidors soterrats i encaixos respectivament; així com la limitació de beneficis anuals 
de la societat com a màxim a l'1% de la facturació. Aquesta modificació es va formalitzar 
el 24 de març de 2015, ascendint el contracte a un total de 85.360.612,73 € IVA exclòs, 
el que suposa un augment del 2,07035%. 
 
El Ple en sessió ordinària del dia 8 de maig de 2017 va aprovar la 3ª modificació del 
contracte entre l'Ajuntament de Girona i FOMENTO DE CONSTRUCCIONES Y 
CONTRATAS S.A, en el sentit d'adaptar el servei de neteja de la via pública i la recollida 
de residus a la realitat actual en quan a introduir la neteja viària de la Frontissa de Sta. 
Eugènia i de les zones de Domeny, Poble Saharauí i Parc Central; la recollida del cartró 
comercial porta a porta al Barri Vell, Mercadal i Eixample; la recollida de residus 
domiciliària i comercial porta a porta a Sant Daniel; la recollida de FORM comercial amb 
cubells a la nit, envasos i rebuig amb bosses identificades, porta a porta, al Barri Vell i 
Mercadal; disminuir la freqüència de recollida domiciliària de rebuig i la introducció de 
diverses categories de personal per necessitats del servei a prestar. 
La modificació dels contracte es va formalitzar el 25 de maig de 2017 ascendint a un 
total de 86.338.708,58 € IVA exclòs, el que va suposar un 1,14583%. 
 

La quarta modificació del contracte es va aprovar per Ple el 11 de juny de 2018, en el 

sentit d'ampliar 4 operaris per a l'escombrada manual de neteja viària, destinats a cobrir 

els metres lineals que excedeixen del rati recomanat en la memòria annexa al Plec. La 

modificació del contracte es formalitzarà en el Ple del 31 de juliol, ascendint a un total 

de 86.616.976,85 €, representant un increment del 0,3213%. 
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El increment total del contracte amb les quatre modificacions ,fins el moment representa 

un 3,9%. 

La Junta de Govern Local, en sessió del dia 24 d'octubre de 2019, va adoptar l'acord de 

prorrogar el contracte en els mateixos termes que el contracte signat en data 9 de juliol 

de 2011, pel termini d'un any a partir del dia 1 de novembre. 

L'oferta presentada per FOMENTO DE CONSTRUCCIONES Y CONTRATAS S.A 

recollia el següent en referència als contenidors soterrats: Proposaven el soterrament 

de 40 àrees completes de cinc contenidors cada una ( rebuig, FORM, envasos, paper i 

vidre), fent un total de 200 contenidors soterrats. El soterrament de cada un d'aquests 

contenidors estava valorat en 5.000 euros, per un total de 1.000.000 d'euros. 

El soterrament de les àrees es faria progressivament durant els primers 8 anys de 

vigència del contracte a raó de 5 àrees de contenidors cada any. 

Tot i que es prioritzarà el soterrament a les zones definides en el Plec de prescripcions 
tècniques, serà l'Ajuntament qui decideixi on vol que es soterrin aquestes àrees, sempre 
i quan no hi hagi qüestions de tipus tècnic que ho impossibilitin, ni canalitzacions ni 
serveis soterrats que ho dificultin. S'aportava també la definició de les característiques 
tècniques. 
 
En referència als encaixos, l'oferta proposava la realització de 128 encaixos per a 
contenidor, equivalent a 32 àrees de 4 contenidors. Cada un d'aquests encaixos estava 
valorat en 350 euros, per un total de 44.800 euros. 
 
Per Decret d'Alcaldia de 9 de setembre de 2013 es va encarregar a l'empresa FCC.SA 
l'execució dels projectes de soterrament de contenidors aprovats per JGL de data 6 de 
setembre de 2013, fent constar que aquests imports els havia d'assumir l'empresa 
FCC.SA amb càrrec a les millores ofertades: 
Pl. Sant Domènec per import de 64.179,02 € s/iva 
Pl. Marques de Camps per import de 62.045,80 € s/iva 
El cost definitiu d'aquestes àrees de contenidors soterrats ha estat de : Pl. Sant 
Domènec 41.411,57 € s/iva ( cost unitari de 6.902 €/contenidor) 
Pl. Marquès de Camps 54.257,04 € s/iva( cost unitari de 6.782 €/contenidor) 
 
Per Decret d'Alcaldia de 26 de març de 2014 es va encarregar a l'empresa FCC.SA 
completar la instal·lació de contenidors soterrats a la vorera del C/ Joan Maragall a 
tocar la Gran Via per import de 19.316,45€ s/iva ( 3.219 €/contenidor) 
El cost definitiu d'aquesta àrea fou de 18.186,47 € s/iva 
 
Per Decret d'alcaldia 2014004045 es va encarregar a FCC SA diversos encaixos a la 
ciutat per valor de 7.228,23 € i el juny de 2015 FCC SA va ingressar a l'Ajuntament de 
Girona 11.000 € en concepte de participació al Projecte de Reforma i adaptació de la 
vorera per reubicació dels contenidors de la Pujada 1er. de maig que tot i ser un projecte 
dels Pressupostos Participats de 2015 es va adjudicar el febrer de 2017 i es va executar 
aquest any. 
 
S'adjunta resum dels contenidors soterrats i dels encaixos de voreres realitzats amb 
càrrec a les millores ofertades per FCC.SA. 
 
En data de 24 de febrer de 2020 i d'acord a l'informe número 2020006618, es proposa 
la modificació cinquena del contracte per a la selecció d'un soci privat per a la constitució 
d'una societat d'economia mixta per a la gestió del servei de recollida d'escombraries i 
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neteja viària de la ciutat de Girona, adjudicat a FOMENTO DE CONSTRUCCIONES Y 
CONTRACTAS, SA. amb NIF A 28037224. 
 
En data de 3 de març de 2020 i en relació a l'informe número 202006618 el Secretari de 
la Corporació emet informe desfavorable (Informe jurídic 2020/35), detallant en l'apartat 
"3.2 Anàlisi de l'expedient" el següent: 
 
"En aquest sentit haurà de justificar-se en el propi expedient la concurrència de 
qualsevol dels supòsits que habilitarien la modificació contractual, que sembla pel que 
manifesta la tècnica de sostenibilitat que ens trobem davant de circumstàncies que no 
es podien preveure en el moment de la selecció del soci privat les que habilitarien la 
substitució de les millores proposades ( lletra b) de l'apartat primer de l'art.92 quater de 
la LCSP ). 
 
Ara bé, tenint en compte el caràcter excepcionalitat dels supòsits que habilitaven la 
modificació contractual, i per tant, el caràcter restrictiu de la seva aplicació, requerirà 
que per part de l'Àrea de Sostenibilitat es motivi amb més determinació i precisió les 
raons que justificarien l'esmentada modificació contractual, es a dir, la impossibilitat de 
preveure en el moment de l'adjudicació del contracte actuant amb la diligència exigida, 
que les millores proposades per la entitat adjudicatària no satisfarien les necessitats 
públiques inherents a les mateixes, i per tant, la concurrència de causes objectives i 
imprevisibles que habilitarien la modificació, i les raons d'interès públic per a l'aprovació 
de la modificació contractual, no sent suficient a judici de qui subscriu el present informe 
les causes que habilitarien la modificació determinades en l'informe tècnic. 
 
Però no només hauran de justificar -se les causes objectives que habilitarien la 
modificació, sinó que a més les millores a executar han de concretar-se i definir-se en 
la proposta de modificació, ja que com bé s'ha manifestat amb anterioritat no s'admeten 
les millores genèriques, determinant la seva vinculació amb l'objecte contractual en els 
termes determinats en el punt 3.1 del present informe i la seva afectació al rendiment 
contractual, ja que en l'informe tècnic únicament es relacionen una sèrie de millores 
sense determinar la seva vinculació a l'objecte del contracte i com afectarà al rendiment 
del servei, i alhora a mes no es determina la seva valoració, i a més a mes es deixa 
oberta la possibilitat a executar " d'altres millores ", es a dir, no es concreten les millores 
que substituiran a les actualment acceptades. 
 
Per tant, es preceptiu que s'incorpori a l'expedient una memòria justificativa de les 
causes que habilitarien la modificació, les raons d'interès públic que habilitarien la 
mateixa (la modificació), incorporant a més les millores a executar que substituiran a les 
actuals acceptades, la seva vinculació a l'objecte del contracte i rendiment de les 
mateixes, així com la valoració de les millores proposades tot tenint en compte que 
segons la interpretació formulada per l'òrgan de contractació preval l'import de les 
millores ofertades respecte les actuacions a executar. 
 
En data 7 de juliol de 2020 s'emet nou informe numero 2020022398 i memòria 
justificativa adjunta a on es descriuen amb més precisió totes les millores valorades 
econòmicament que es pretenen executar i les raons justificatives per a no realització 
de les millores previstes , contenidors soterrats i encaixos, vinculant-les amb l'objecte 
del contracte i el rendiment de les mateixes , per justificar l'interès públic de la 
modificació del contracte en quant a millores. 
 
En la memòria s'exposava que l'experiència adquirida amb l'operativa diària de les 6 
àrees de contenidors soterrats i la publicació a l'any 2018 de noves normatives europees 
que fixen unes dates límit i objectius de recollida més exigents i ambiciosos, es 
justificava la imprevisibilitat a l'any 2011, en que es va adjudicar el contracte, que 
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aquests contenidors soterrats no reunissin les condicions idònies per aconseguir els 
objectius de reciclatge. 
 
La proposta de millores, que substituïen les actuals corresponien a: 
 
- Implantació contenidors intel·ligents en una nova àrea al barri de l'Eixample. 
- Adquisició de 29 ut. contenidors de càrrega lateral. 
- Realització d'un estudi previ per a la implementació del porta a porta al barri de Montjuic. 
- Implementació del porta a porta al barri de Campdorà i la Torrassa. 
- Campanyes de sensibilització i educació a la ciutadania i els comerços envers la 
recollida selectiva i la separació de residus 
- Increment de la recollida de paper i cartró i envasos lleugers en contenidors laterals. 
- Incorporació d'un sistema de pesatge de contenidors en vehicles recol·lectors de 
càrrega lateral. 
- Reforç de la neteja i recollida residus al barri de la Vall de Sant Daniel. 
- Reforç de la neteja i recollida residus al barri de Sant Ponç. 
- Reforç dels serveis de pre i post recollida dels residus en els entorns de contenidors i 
neteja dels elements de contenització dels barris de Santa Eugènia i Sant Narcís. 
- Augment i reforç de la neteja per reunions i trobades imprevistes a la via i espais públics 
amb abandonament de residus. 
- 1 ut bicicleta elèctrica com a vehicle auxiliar per a la neteja i recollida dels residus a la 
via pública. 
- 3 ut. màquines d'aspiració manual elèctriques per a la neteja i recollida dels residus de 
la via pública. 
- 1 ut. màquina fregadora-decapadora per a la neteja de voreres i carrils bici. 
- 2 ut talla-herbes de bateria, 1 ut. talla-herbes motor i 1 ut. desbrossadora de bateria. 
- 2 ut bufadores-aspiradores elèctriques per al servei mixt de neteja i recollida de residus 
a la via pública. 
- Increment del nombre de jornals (25 ut) per a la recollida de les fulles. 
 
En data 8 de juliol i en relació al informe número 2020022398 el Secretari de la 
Corporació emet informe favorable a la tramitació de la proposta de modificació ( Informe 
jurídic 2020/146) , en el temps i forma que consten en el present informe, particularment 
pel que fa a les millores proposades i concretament en l'apartat final 3.3: 
 
"Com bé s'ha manifestat anteriorment, i derivat de la doctrina que emena dels diferents 
òrgans consultius en matèria de contractació, la substitució de les millores inicialment 
acceptades per d'altres millores ha de respondre a circumstàncies imprevisibles i 
aquesta imprevisibilitat ha de ser interpretada restrictivament, i si bé es cert que per qui 
subscriu el present informe s'ha admès la possibilitat de substituir les millores inicialment 
acceptades atesa la inviabilitat de les millores proposades per a la satisfacció dels 
objectius establerts per la normativa comunitària i imposats als diferents Estats membres 
i l'obligació de la contractista d'executar inversions per l'import derivat de la seva 
proposta, no totes les millores incorporades a la memòria tenen com a finalitat la 
consecució dels esmentats objectius, i per tant, únicament a judici de qui subscriu el 
present informe poden admetre's aquelles millores que tinguin com a finalitat la 
consecució dels esmentats objectius. 
 
En aquest sentit, i dins de les millores proposades, a judici de qui subscriu el present 
informe persegueixen els esmentats objectius les següents millores: implantació de 
contenidors intel·ligents, estudi implantació porta a porta, implantació del sistema de 
porta a porta a diferents barris de la ciutat, realització de diferents campanyes de 
sensibilització ciutadana i incorporació de sistema de pesatge a vehicles recol·lectors. 
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Millores que han estat determinades, concretades i valorades en la memòria donant 
compliment a les exigències establertes per la normativa i la doctrina emanada dels 
diferents òrgans consultius en matèria de contractació. 
 
En quan a la resta de millores incorporades a la memòria, si bé poden respondre a 
circumstàncies imprevisibles, certament a judici de qui subscriu el present informe no 
persegueixen els objectius establerts per la normativa comunitària i que habilitarien la 
substitució de les millores inicials sinó d'altres, i guarden relació amb el servei de neteja 
viària ( que també forma part de l'objecte contractual ) i no tant amb el servei de recollida 
de residus, encara que indirectament si que afecten a l'esmentat servei per la seva 
interrelació. 
 
En aquest sentit cal tenir present com be s'ha manifestat anteriorment que la substitució 
de les millores acceptades inicialment per d'altres han de respondre als motius que 
habiliten la modificació dels diferents contractes administratius, i aquesta habilitació en 
l'expedient objecte d'anàlisi respon al compliment dels objectius establerts per la 
normativa comunitària i no d'altres, i aquests motius han de ser interpretats 
restrictivament per evitar-ne la conculcació dels principis d'igualtat de tracte, 
concurrència i transparència." 
 
Així mateix en data 10 de juliol de 2020 i en relació al informe número 2020022398 el 
Interventor de la Corporació dona conformitat a l'expedient de referencia en aquesta 
fase del procediment en els termes i condicions descrites, amb un seguit d'observacions, 
entre elles : 
 
" Es manifesta que no s'ha pogut estudiar en profunditat si realment totes les millores 
proposades tenen com a finalitat la consecució dels objectius establerts al contracte i 
que possibilitarien la substitució de les millores inicials. 
Tampoc consta un estudi en profunditat de totes les possibilitats relatives a com procedir 
amb les millores no realitzades, inclosa la d'exigir al soci privat l'aportació monetària per 
aquestes millores, com ja es va advertir en el informe inclòs en l'expedient de data 
28/05/18 " 
 
Vistos els informes emesos pel Secretari i el Interventor de la Corporació, i per tal de 
complir amb els preceptes normatius de la Llei 30/2007, de 30 d'octubre, de Contractes 
del Sector Públic i el RD 817/2009, de 8 de maig, pel qual es desenvolupa parcialment 
la Llei 30/2007, de Contractes del Sector Públic; es proposa modificar la proposta de 
substituir les millores ofertades per Fomento de Construcciones y Contratas SA en 
l'oferta inicial, concretament l'execució de contenidors soterrats i encaixos pels 
contenidors, pel seguit de millores que s'exposaran , totes elles fonamentades en la 
inviabilitat d'implantar més contenidors soterrats i encaixos a Girona per a incrementar 
la recollida selectiva, que ve imposada per la Directiva 2018/851, del Parlament Europeu 
i del Consell, de 30 de maig de 2018, per la qual es modifica la directiva 2008/98 sobre 
els residus . 
 
Donat que questa norma va ser aprovada el 2018 i el contracte per a la selecció d'un 
soci privat per a la constitució d'una societat d'economia mixta per a la gestió del servei 
de recollida d'escombraries i neteja viària va ser adjudicat a Fomento de Construcciones 
y Contratas SA l'any 2011 i la prestació del servei s'inicià el 1 de gener de 2012 , era 
totalment imprevisible en la fase de redacció de les bases de licitació i d'adjudicació del 
contracte el poder tenir-ho en compte. 
 
Les millores proposades que van encaminades a incrementar els índexs de la recollia 
selectiva de residus a Girona ciutat i per tant a complir amb la Directiva 2018/851, del 
Parlament Europeu i del Consell, de 30 de maig de 2018, per la qual es modifica la 
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directiva 2008/98 sobre els residus són les següents, per un import de 397.882,98 euros 
(tres-cent noranta-set mil vuit-cents vuitanta-dos euros amb noranta-vuit cèntims), 
explicades en la memòria justificativa adjunta: 
 
- Implantació contenidors intel·ligents en una nova àrea al barri de l'Eixample. 
- Realització d'un estudi previ per a la implementació del porta a porta al barri de Montjuic. 
- Implementació del porta a porta al barri de Campdorà i la Torrassa. 
- Campanyes de sensibilització i educació a la ciutadania i els comerços envers la 
recollida selectiva i la separació de residus 
- Incorporació d'un sistema de pesatge de contenidors en vehicles recol·lectors de 
càrrega lateral. 
 
Vist que encara estan disponibles la quantitat de 912.716,69 euros (nou-cents dotze mil 
set-cents setze euros amb seixanta-nou cèntims) de les millores previstes en 
contenidors soterrats i dels encaixos de voreres del contracte formalitzat i que la 
pròrroga del contracte finalitza el 31 d'octubre d'aquest 2020 i vista la proposta de 
substituir els contenidors soterrats amb millores explicitades en el punt anterior i en la 
memòria justificativa, encaminades a complir amb la Directiva 2018/851, del Parlament 
Europeu i del Consell, de 30 de maig de 2018, per la qual es modifica la directiva 2008/98 
sobre els residus són les següents, pel que es preveu destinar-hi 397.882,98 euros i vist 
així mateix que solament resten tres mesos per a proposar i executar les millores 
descrites , però que no hi ha temps suficient per a poder-ne proposar més accions per 
a aconseguir més increment d' aquests objectius ,d'increment de recollida selectiva, ja 
que: 
 
- el mes d'agost es pràcticament inhàbil per treballar amb la població, pel que podrem 
destinar-hi solament setembre i octubre i ja s'ha contemplat una campanya. 
- el personal de l'empresa SERMUNEGISA que haurà de treballar en aquests serveis 
també realitza vacances , s'ha de substituir i la borsa de treball de que es disposa no es 
suficient, havent d'agafar gent fora de borsa , però que tampoc és fàcil, ja que part 
d'aquest treball necessita de destresa en el maniobrament dels camions i vehicles 
destinats a la recollida selectiva . 
- el personal tècnic municipal és insuficient i també realitza vacances en aquest període, 
per a poder dirigir aquests accions i actuacions, que si bé són realitzades i contractades 
per SERMUNEGISA, han de ser controlades pel personal municipal , ja que són 
actuacions que incideixen sobre la ciutadania i sobre el servei pròpiament. 
 
Es proposa que Fomento de Construccions y Contratas SA faci una aportació dinerària 
a la societat mixta constituïda per a la gestió del servei de recollida d'escombraries i de 
neteja viària de la ciutat de Girona, per la quantia de 514.833,71 euros ( cinc-cents 
catorze mil vuit-cents-trenta-tres euros amb setanta un cèntims ) que es la diferencia del 
total que mancaria executar de les millores una vegada extreta la quantitat destinada a 
les millores acceptades en quan a incrementar la recollida selectiva de la ciutat, per tal 
de que SERMUNEGISA les destini al servei i més concretament als serveis i maquinària 
que s'enumeren a continuació i es descriuen en la memòria justificativa adjunta : 
 
- Adquisició de 29 ut. contenidors de càrrega lateral. 
- Increment de la recollida de paper i cartró i envasos lleugers en contenidors laterals. 
- Reforç de la neteja i recollida residus al barri de la Vall de Sant Daniel. 
- Reforç de la neteja i recollida residus al barri de Sant Ponç. 
- Reforç dels serveis de pre i post recollida dels residus en els entorns de contenidors i 
neteja dels elements de contenització dels barris de Santa Eugènia i Sant Narcís. 
- Augment i reforç de la neteja per reunions i trobades imprevistes a la via i espais públics 
amb abandonament de residus. 
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- 1 ut bicicleta elèctrica com a vehicle auxiliar per a la neteja i recollida dels residus a la 
via pública. 
- 3 ut. màquines d'aspiració manual elèctriques per a la neteja i recollida dels residus de 
la via pública. 
- 1 ut. màquina fregadora-decapadora per a la neteja de voreres i carrils bici. 
- 2 ut talla-herbes de bateria, 1 ut. talla-herbes motor i 1 ut. desbrossadora de bateria. 
- 2 ut bufadores-aspiradores elèctriques per al servei mixt de neteja i recollida de residus 
a la via pública. 
- Increment del nombre de jornals (25 ut) per a la recollida de les fulles. 
 

Per tot lo exposat en l'informe i memòria justificativa i subjecte a superior criteri,  
 
Primer : Aprovació inicial de l'expedient de modificació del contracte per a la selecció 
d'un soci privat per a la constitució d'una societat d'economia mixta per a la gestió del 
servei de recollida d'escombraries i neteja viària de la ciutat de Girona, adjudicat a 
FOMENTO DE CONSTRUCCIONES Y CONTRATAS, SA , amb NIF A 28037224 en el 
següent aspecte : 
 
1.Canviar el destí del romanent econòmic xifrat en 912.716,69 euros (nou-cents dotze 
mil set-cents setze euros amb seixanta-nou cèntims) que encara queda de les millores 
del contracte de selecció d'un soci privat per a la constitució d'una societat d'economia 
mixta per a la gestió del servei de recollida d'escombraries i neteja viària i que 
FOMENTO DE CONSTRUCCIONES Y CONTRATAS SA havia proposat destinar-lo a 
contenidors soterrats i a la realització d'encaixos en les voreres per a la col·locació de 
contenidors, doncs així és preveia en el plec de condicions administratives particulars i 
en l'oferta presentada, i que es desvinculi de la construcció de contenidors soterrats i 
d'encaixos de vorera i es pugui destinar a : 
 
A) Serveis que incrementin els índexs de la recollida selectiva de residus a Girona 
ciutat i per tant a complir amb la Directiva 2018/851, del Parlament Europeu i del Consell, 
de 30 de maig de 2018, per la qual es modifica la directiva 2008/98 sobre els residus, 
proposant les següents, per un import de 397.882,98 euros ( tres-cent noranta-set mil 
vuit-cents vuitanta-dos euros amb noranta-vuit cèntims), explicades en la memòria 
justificativa adjunta : 
 
- Implantació contenidors intel·ligents en una nova àrea al barri de l'Eixample. 
- Realització d'un estudi previ per a la implementació del porta a porta al barri de Montjuic. 
- Implementació del porta a porta al barri de Campdorà i la Torrassa. 
- Campanyes de sensibilització i educació a la ciutadania i els comerços envers la 
recollida selectiva i la separació de residus 
- Incorporació d'un sistema de pesatge de contenidors en vehicles recol·lectors de 
càrrega lateral. 
 
Donat que el contracte finalitza el 31 d'octubre de 2020 i que solament es disposen de 
tres mesos per a proposar i executar les millores descrites , i que no hi ha temps suficient 
per a poder proposar més accions per a aconseguir més increment d' aquests objectius, 
d'increment de recollida selectiva, ja que : 
 
- el mes d'agost es pràcticament inhàbil per treballar amb la població, pel que podrem 
destinar-hi solament setembre i octubre i ja s'ha contemplat una campanya. 
 
- el personal de l'empresa SERMUNEGISA que haurà de treballar en aquests serveis 
també realitza vacances , s'ha de substituir i la borsa de treball de que es disposa no es 
suficient, havent d'agafar gent fora de borsa , però que tampoc és fàcil, ja que part 
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d'aquest treball necessita de destresa en el maniobrament dels camions i vehicles 
destinats a la recollida selectiva . 
 
- el personal tècnic municipal és insuficient i també realitza vacances en aquest període, 
per a poder dirigir aquests accions i actuacions, que si bé són realitzades i contractades 
per SERMUNEGISA, han de ser controlades pel personal municipal , ja que són 
actuacions que incideixen sobre la ciutadania i sobre el servei pròpiament . 
 
B) Que FOMENTO DE CONSTRUCCIONES Y CONTRATAS, SA faci una 
aportació dinerària a la societat mixta constituïda per a la gestió del servei de recollida 
d'escombraries i de neteja viària de la ciutat de Girona, per la quantia de 514.833,71 
euros ( cinc-cents catorze mil vuit-cents-trenta-tres euros amb setanta un cèntims ) 
afectes al servei, que es la diferencia del total que mancaria executar de les millores una 
vegada extreta la quantitat destinada a les millores acceptades en quan a incrementar 
la recollida selectiva de la ciutat, per tal de que SERMUNEGISA les destini al servei i 
més concretament als serveis i maquinària que s'enumeren a continuació i es descriuen 
en la memòria justificativa adjunta : 
 
- Adquisició de 29 ut. contenidors de càrrega lateral. 
- Increment de la recollida de paper i cartró i envasos lleugers en contenidors laterals. 
- Reforç de la neteja i recollida residus al barri de la Vall de Sant Daniel. 
- Reforç de la neteja i recollida residus al barri de Sant Ponç. 
- Reforç dels serveis de pre i post recollida dels residus en els entorns de contenidors i 
neteja dels elements de contenització dels barris de Santa Eugènia i Sant Narcís. 
- Augment i reforç de la neteja per reunions i trobades imprevistes a la via i espais públics 
amb abandonament de residus. 
- 1 ut bicicleta elèctrica com a vehicle auxiliar per a la neteja i recollida dels residus a la 
via pública. 
- 3 ut. màquines d'aspiració manual elèctriques per a la neteja i recollida dels residus de 
la via pública. 
- 1 ut. màquina fregadora-decapadora per a la neteja de voreres i carrils bici. 
- 2 ut talla-herbes de bateria, 1 ut. talla-herbes motor i 1 ut. desbrossadora de bateria. 
- 2 ut bufadores-aspiradores elèctriques per al servei mixt de neteja i recollida de residus 
a la via pública. 
- Increment del nombre de jornals (25 uts) per a la recollida de fulles . 
 
2. Sol·licitar a Fomento de Construcciones y Contratas SA que executi les millores, 
abans de finalitzar el contracte a 31 d'octubre de 2020, seguint els indicacions dels 
serveis tècnics municipals, i les justifiqui. 
 
Segon : Atorgar un termini d'audiència de 5 dies hàbils a FOMENTO DE 
CONSTRUCCIONES Y CONTRATAS ,SA, per tal que pugui formular les al·legacions 
que estimin adients. 
 
Tercer : Comunicar l'adopció d'aquesta resolució a FOMENTO DE CONSTRUCCIONES 
Y CONTRATAS,SA i a SERVEIS MUNICIPALS DE NETEJA DE GIRONA,SA. 
 

Resolució 2020000143 

 
JOSÉ IGNACIO ARAUJO GÓMEZ (secretari general): Proposta d’acord dictaminada 

per la comissió informativa que, en el punt primer, estableix aprovar inicialment 

l’expedient de modificació del contracte per a la selecció d’un soci privat per a la 

constitució d’una societat d’economia mixta per a la gestió del servei de recollida 

d’escombraries i neteja viària de la ciutat de Girona, adjudicat a Fomento de 

Construcciones y Contratas, SA en els termes que consten en el punt dispositiu primer. 
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MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Substanciarà 

aquesta proposta el regidor Martí Terés. 

MARTÍ TERÉS BONET (JUNTSXCAT-JUNTS): Sí, gràcies, alcaldessa. Bé, jo crec que 

és un tema que la majoria de vosaltres ja coneixeu. És un tema que té origen en la 

selecció d’aquest soci privat per la constitució d’una empresa mixta, que és la que ha 

estat prestant el servei de neteja viària i de recollida de residus des de l’any 2011 fins al 

dia d’avui a la ciutat de Girona. En el seu moment, Fomento, empresa que va acabar 

essent seleccionada, va presentar una proposta de millores d’un milió d’euros, per valor 

d’un milió d’euros, dels quals es va executar una petita part i va quedar un romanent de 

912.716,99 euros pendents d’executar. Això era l’any 2011, en què es va iniciar aquest 

contracte, i ens trobem a la seva finalització, pràcticament, a 31 d’octubre de 2020. Per 

tant, era imprescindible que l’empresa pogués executar aquesta proposta de millores 

que havia fet en els termes que nosaltres li plantejàvem. És cert que els termes que es 

van plantejar originalment havien canviat substancialment. La majoria o bona part 

d’aquestes millores estaven orientades a fer soterrament de contenidors i encaixos en 

voreres, però, per tot un seguit de raons que teniu explicades a l’informe i que tenen a 

veure, sobretot, amb el canvi de model de contenidors, dificultats d’obra, trobar voreres 

prou amples per fer aquest soterrament, amb dificultats de l’operativa, amb temes 

relacionats amb prevenció de riscos laborals, de neteja i control de plagues, de risc 

d’inundabilitat d’aquestes zones soterrades, etc., també problemes que tenen a veure 

amb el trànsit, amb el soroll que s’ocasionava als veïns, d’emissions de diòxid de carboni, 

fins i tot... És a dir, teniu tota l’argumentació i suposo que l’heu pogut consultar en la 

memòria, però desaconsellaven totalment seguir endavant amb aquest soterrament de 

contenidors perquè es va comprovar que era un model obsolet i poc flexible, sobre tot. 

Per la seva banda, els encaixos en vorera, tres quarts del mateix, quan fas un encaix en 

una vorera, estàs hipotecant una part de la via pública i, a més, la ubicació d’aquella 

àrea de contenidors, el sistema, la dimensió que ha de tenir aquella àrea de contenidors, 

etc. Per tant, es va estimar oportú que es fessin un altre tipus de millores. Substituir les 

millores inicialment previstes per unes altres. Algunes d’elles, que tenen a veure amb 

l’objectiu que ens planteja el Parlament Europeu, que té a veure amb aconseguir 

incrementar el percentatge de recollida selectiva de residus i, en aquest sentit, les 

millores que portem per substituir aquestes inicialment plantejades tenen a veure, per 

exemple, amb la implementació del porta a porta al barri de Can Durà i la Torrassa, amb 

la realització d’un estudi previ per poder implementar també el porta a porta al barri de 

Montjuïc, amb la definició d’una àrea de contenidors intel·ligents, tal com tenim fins ara 

amb una única prova pilot que s’ha pogut fer a la plaça Catalunya. Ara, la intenció és 

poder fer una àrea molt més gran en què podrem veure realment la validesa d’aquest 

nou sistema. Campanyes de sensibilització i un sistema de pesatge de contenidors. 

Totes aquestes millores tenen un valor de 397.882 euros i, per tant, encara queda una 

diferència de 514.000. A aquestes alçades i amb el període que ens queda per finalitzar 

el contracte de neteja, la millor opció que hem trobat és demanar que Fomento faci una 

aportació dinerària a l’empresa mixta, que és la que està executant el servei, amb la 

finalitat de millorar el servei pròpiament, i també d’adquirir una sèrie de maquinària, però 

això ja té a veure no tant amb l’objectiu de millorar la gestió de residus, sinó directament 

a millorar el propi servei que s’està executant avui en dia. 

En aquest seguit de millores de servei hi incloem la compra de contenidors de càrrega 

lateral, l’increment de paper, cartró i envasos lleugers en contenidors laterals, el reforç 

de la neteja i la recollida al barri de la Vall de Sant Daniel i al barri de Sant Ponç, 

l’increment del nombre de jornals per la recollida de fulles, que també sabeu que és una 
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problemàtica temporal que la ciutat pateix, i l’adquisició d’una bicicleta elèctrica com a 

vehicle auxiliar de neteja, de tres màquines d’aspiració manual elèctriques per la neteja, 

d’una màquina fregadora decapadora per la neteja de voreres, de dues unitats talla 

herbes amb bateria, d’un talla herbes amb motor i una desbrossadora elèctrica, i també 

de dues bufadores aspiradores elèctriques per la neteja viària. Aquesta era la proposta 

inicial que nosaltres volíem porta a aprovació. Llavors, parlant amb vosaltres, vam 

arribar a un acord amb el grup d’Esquerra Republicana per tal d’introduir-hi també el 

reforç de pre i post recollida de residus en entorn de contenidors i neteja dels elements 

de contenidors dels barris de Santa Eugènia i Sant Narcís, i també l’augment i el reforç 

de la neteja de les festes improvisades, el que diem els botellons, en espais de la via 

pública i per abandonament de residus. Per tant, aquestes millores també s’incorporen 

i les heu trobat també en la vostra proposta, en la proposta que portem avui a aprovació, 

i a la que espero que hi pugueu donar suport. Moltes gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Intervencions? 

Perfecte, doncs endavant, senyora Moya. 

ANABEL MOYA GÀLVEZ (ERC-AM): Bona tarda. Nosaltres estem d’acord, com la 

majoria dels grups municipals, que el model de Girona + Neta ha quedat obsolet. No 

respon als objectius de residus i, evidentment, la nostra ciutat no està suficientment neta. 

Estem d’acord també en no dedicar les millores disponibles al soterrament dels 

contenidors. Ja ho hem comentat, però creiem que no és el millor sistema ni que ajudi 

a la recollida selectiva. De fet, hi ha municipis com Mataró que estan abandonant aquest 

sistema. Agraïm que el Govern hagi acceptat les nostres propostes per millorar la neteja 

de la ciutat i, per tant, votarem a favor d’aquest punt. Tenim barris a Girona amb major 

densitat de població que viuen en una situació que requereix una actuació immediata, i 

així ho reclamem, des de fa molt de temps, veïns i veïnes. Esquerra Republicana hem 

aconseguit un reforç de pre i post recollida de residus. És un servei de set dies a la 

setmana, d’endreç i recollida d’entorns de contenidors, amb dos equips de matí i tarda 

amb vehicle auxiliar, la neteja amb aigua dels contenidors i del seu entorn en els tres 

barris de Santa Eugènia, Can Gilbert i Sant Narcís.  

L’altra proposta ha estat augmentar i reforçar la neteja viària arran de les trobades i 

festes imprevistes en els espais públics, els coneguts com botellons, amb un servei de 

peó especialista i vehicle auxiliar els matins dels dissabtes, diumenges i dilluns, zones 

com els jardins d’Ignasi Bosch, el parc Núria Terés, la plaça Santa Eugènia, carrers que 

són una demanda història dels veïns i veïnes, com són el carrer Figuerola, Bonastruc i 

entorn, una demanda de Santa Eugènia com és el parc Mas Masó, i altres carrers com 

són la plaça Federico Fellini, mirador carrer de les Dones, els jardins dels Germans 

Maristes... En tots ells es reforçarà la neteja en aquest sentit. 

Som conscients que aquestes accions són el començament d’un canvi de model, que hi 

ha altres zones de Girona que també requereixen un impuls en la neteja, però també 

som conscients que no podem deixar passar cap oportunitat per millorar la neteja de 

Girona, i aquest és el primer pas per caminar cap al proper contracte de neteja i de 

residus de Girona, un contracte que ha de resoldre les necessitats d’una ciutat com 

Girona. Esquerra Republicana no deixarem passar mai cap oportunitat perquè la nostra 

ciutat estigui més neta. Per aquest motiu, el nostre vot serà a favor. Gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. La senyora 

Paneque. 
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SÍLVIA PANEQUE SUREDA (PSC-CP): Sí, moltes gràcies. Bona tarda. Nosaltres 

pensem que el recorregut per l’aprovació d’aquest punt, senyor Terés, és una mostra 

clara de la pèrdua de rumb d’aquest equip de govern. Des del principi d’aquest mandat, 

aquest grup municipal li hem advertit en nombroses ocasions sobre la situació sobre la 

situació econòmica i laboral, de gestió laboral, de Girona + Neta, una empresa mixta 

que vostès han hagut d’equilibrar econòmicament, que arrossegava aquest deute de 

pràcticament un milió d’euros per la part privada, que no havia executat aquesta millora 

dels contenidors soterrats i, finalment, a dos mesos de la finalització del contracte, 

després de nou anys de gestió, després d’una pròrroga feta en Junta de Govern local a 

esquenes de l’oposició amb dubtes raonables sobre la seva legalitat, ens presenten fa 

pocs dies una proposta tancada per la via d’urgència i amb informes jurídics contraris. 

Queda sobre la taula i, des del nostre grup municipal i ens consta que des d’altres grups, 

se’ls planteja treballar una proposta de consens amb coherència amb el grup de treball 

que vostè va crear, que ja s’havia reunit, i que treballava sobre el nou contracte de neteja 

a la ciutat. Enmig de tot aquest desori, Esquerra Republicana anuncia un acord de 

millores per la neteja de la ciutat, però el punt, com deia, es retira del passat plenari per 

una qüestió ben senzilla, i és que nou més quatre no feien la majoria suficient per 

aprovar aquest punt.  

Entenem, pel silenci del grup de Ciutadans, que s’obté el seu suport per aprovar aquest 

punt, és una majoria possible, però sí que voldríem preguntar al grup de Ciutadans si 

l’aprovació d’aquest punt té alguna cosa a veure amb la redefinició absoluta, crec jo, 

que van anunciar a premsa, fa pocs dies, de la mal anomenada Casa de les 

Matemàtiques. I li pregunto, regidor, és aquest el rumb? És aquest el futur que li espera 

a la nostra ciutat? Un equip de govern que canvia projectes de mandat i que ja no sap 

on va més enllà de passar un ple més per assegurar les nou cadires. És aquesta, la 

seva proposta pels propers anys? Tres, que en queden. 

L’alternativa era treballar amb coherència amb el nou model de neteja i amb consensos 

amplis. Jo mateixa li vaig dir. Però això requeriria, però això requeriria treball, esforç, 

dialogar, cedir, i, és clar, si un pot canviar un projecte inexistent que no va passar de 

titular de premsa en època electoral per un altre que dubto que ho sigui mai tampoc, 

doncs s’escull la via fàcil, però que comporta enormes pèrdues per Girona. 

Sobre els informes jurídics, vostè ho ha explicat bé: accepten aquelles millores que el 

secretari els admet amb l’informe jurídic, però accepten també una aportació dinerària 

d’uns 500.000 euros a l’empresa mixta. Però vostè ja ens va dir en comissió informativa 

que, igualment, pensava comprar allò que estava previst: la bicicleta els talla herbes, les 

bufadores... Per tant, continuen vigents els dubtes que nosaltres li vam fer arribar. Primer, 

amb quins criteris econòmics i tècnics s’han escollit aquestes màquines, i si són preu de 

mercat. Aquest material comprat a la finalització del contracte i, en concret, els 

contenidors intel·ligents, tindran incidència en el nou contracte? Que s’hagi treballat amb 

una empresa concreta en vigílies del nou contracte, li pot donar avantatge a l’adjudicatari 

actual? Veurem com l’adjudicatari actual presenta millores vinculades als contenidors 

intel·ligents?  

Tota aquesta situació no ens sembla prudent, ha estat mancada de planificació, això 

està claríssim, ens ho presenten a dos mesos d’acabar el contracte després de nou 

anys... 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Ha d’anar acabant, senyora 

Paneque. 
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SÍLVIA PANEQUE SUREDA (PSC-CP): Sí, acabo, ara mateix. El que sembla, més aviat, 

és que vostès, s’acostava la finalització, tenien aquests 900.000 euros i se’ls havien de 

gastar. I sobre la situació laboral, només una qüestió, i amb això acabo. Vostè ha 

informat els seus socis de votació que és possible que vinguin més sentències contràries 

als interessos dels ajuntaments i a favor dels treballadors per problemes greus amb la 

gestió laboral? 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Ara sí que ha d’acabar, que 

supera molt... 

SÍLVIA PANEQUE SUREDA (PSC-CP): Ens agradaria saber-ho. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): I ara tindria la paraula la senyora 

Pèlach. 

LAIA PÈLACH SAGET (GUANYEM GIRONA): Sí, moltes gràcies. A veure, avui, el que 

portem, és una modificació de les millores del contracte de 2011, ja prorrogat, i fa molts 

anys, de fet, que es van deixar de fer o es van descartar els contenidors soterrats, una 

mesura que realment compartim. De fet, nosaltres, segurament no havíem fet mai una 

aposta pels contenidors soterrats ja en el seu moment, però, en tot cas, és cert que, 

d’aquest milió d’euros, durant anys, sembla que ningú s’hagi preocupat de veure què en 

fèiem, quan ja s’havien descartat. Per tant, avui ens venen una mica amb el discurs del 

“no hi ha temps” i jo no puc fer més que recordar-los el conte de la llebre i la tortuga, 

perquè clar, que avui ens diguin que no hi ha temps després de tots aquests anys, fa 

una mica de riure. En tot cas, tinc la sensació que el que volen és fer-nos partícips d’una 

mala gestió de govern durant anys, proposar-nos una sèrie d’operacions que jo diria 

quasi de maquillatge, perquè en realitat no estem canviant el fons. I, a més, avui és 

veritat que porten l’aval de Secretaria, a partir d’aquella proposta que ens havien fet, 

però la realitat és que el fons segueix sent el mateix. De fet, em penso que va ser en 

comissió informativa, que vostè mateix ens ho va dir tal qual. El cert és que, d’un milió 

que havia d’anar destinat a temes de recollida selectiva, ara més de la meitat se’n van 

a temes de neteja. Doncs miri, si n’hi ha que diuen que no volen perdre l’oportunitat o 

cap oportunitat per avançar en la neteja, n’hi ha d’altres que, el que prioritzem, és 

avançar cap al residu zero, cap a una recollida selectiva real, cap a una recollida que 

realment ens permeti avançar cap aquesta línia que vostès esmenten, aquesta directiva 

europea de millorar la gestió dels residus i, per tant, reduir el residu on es barreja tot i, 

en canvi, avançar en recollida selectiva, avançar cap al residu zero que li comentava fa 

un moment. Aquesta és la nostra línia.  

Les propostes que ens fan avui no avancen en aquest sentit. Sí, hi ha algunes cosetes, 

que a més són coses en les quals ja havien dit que es comprometien, però en tot cas, 

el cert és que més de la meitat d’aquest milió d’euros, que havia de ser per a gestió de 

residus, se n’anirà cap a temes de neteja. I el que ens fan és posar-nos tota una llista 

de tot allò que volen fer en el nou contracte. Jo, això ja li ho he fet saber, també, perquè 

sembla una mica que ara volen fer una sèrie de proves, però en realitat no tenim temps 

de fer-les, perquè totes aquestes màquines, tot això, no tindrem pràcticament temps de 

provar-les, abans d’haver de canviar o abans d’haver de decidir quin és el nou contracte. 

Si aquest debat ja el tenim sobre la taula. De fet, hi estàvem treballant. Per això, també, 

ens sap greu i ens sorprèn quan apareixen amb aquestes propostes i la veritat és que 

ara, certament, es fa molt més difícil la negociació en relació amb el nou contracte, 

perquè vostès ja ens han dit quina és la seva aposta aquí, i a més l’han tirat endavant 

sense tenir-ho en compte. Per tant, realment se’ns fa més difícil. 
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També ens genera dubtes el tema de la llista de preus, que són uns preus que ningú 

s’ha preocupat d’esbrinar si realment són preus de mercat. Això ens preocupa, 

sincerament, i ens preocupa que això condicioni considerablement el nou contracte. Per 

tot això, nosaltres avui votarem que no. Votarem que no perquè la nostra aposta sí que 

és clarament seguir avançant cap aquesta recollida selectiva i aquest residu zero, i un 

milió podria ser un salt molt important per avançar en aquest sentit i, en canvi, el que 

estem fent, és un altre [...] 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Ha d’acabar, senyora Pèlach. 

LAIA PÈLACH SAGET (GUANYEM GIRONA): Per tant, avui li votarem que no i 

esperem que realment no sigui aquesta la tendència en el nou contracte. Moltes gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. I em dec haver 

saltat el senyor Pamplona. 

DANIEL PAMPLONA CASTILLEJO (CIUTADANS): No, no, ha estat correcte. Li 

demano la paraula per una intervenció directa, si puc contestar. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Ah, d’acord, no me n’he 

assabentat. La Sílvia, sí, endavant. 

DANIEL PAMPLONA CASTILLEJO (CIUTADANS): Se m’ha interpel·lat directament. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Endavant, sí, em confirmen que sí. 

DANIEL PAMPLONA CASTILLEJO (CIUTADANS):  Aprofitaré, així, alhora, molt 

breument, per fer una exposició de la nostra votació, ja que no l’havia fet. No l’havia fet 

aposta, és a dir, no estava equivocada. En una primera fase, va quedar taxat una sèrie 

de qüestions on aquest grup considerava que no hi havia les garanties suficients per 

votar-hi a favor. És, per tant, que d’aquí, nosaltres fem una sèrie d’esmenes des de 

l’àmbit tècnic que considerem imprescindibles perquè es pugui aprovar aquest vot, 

aquest expedient. En la segona fase, i entenc que gràcies, en part, en tot cas, a aquest 

grup, s’ha esmenat, s’ha pres en consideració i, per tant, s’han modificat aquests punts 

amb els quals tècnicament no s’hi estava d’acord, i ara ens trobem amb dos informes 

tècnics que són favorables o que validen aquesta votació. 

Per tant, per coherència tècnica, aquest grup, el que no farà serà votar en contra de dos 

informes favorables. Ens abstindrem, però ho farem, i això també ho vull destacar, arrel 

d’una mala praxis del govern, que considerem que ha anat tard en aquest aspecte. 

Gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. No sé si vol fer 

unes reflexions finals. 

MARTÍ TERÉS BONET (JUNTSXCAT-JUNTS): Sí, gràcies, senyora alcaldessa. Bé, en 

primer lloc, per agrair al grup d’Esquerra Republicana per la seva voluntat de diàleg i per 

la capacitat de saber entendre la situació en què ens trobàvem. També al grup de 

Ciutadans per permetre l’aprovació d’aquestes millores, que són unes millores que 

l’empresa, el soci privat, estava obligat a fer i que, per tant, nosaltres, el que havíem de 

fer era tenir la capacitat per canalitzar-les en bé d’allò que necessita el servei i que 

requereix també el nou model. A nosaltres ens sembla que no hem de tornar a caure en 

el mateix error, és a dir, si no es van executar els contenidors soterrats, és perquè en el 

seu moment no es va testejar suficientment si aquest era un bon sistema o no, i ara no 

ens podem trobar amb el mateix. Si tenim voluntat d’explorar el sistema de porta a porta 
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agrupat en contenidor, que és el que és el contenidor intel·ligent, crec que és pragmàtic 

intentar validar si aquest és un sistema adient o no, i això és el que farem. És una prova 

amb una escala més gran del que s’havia fet fins ara. 

Al grup del PSC li voldria dir que, certament, aquest és un contracte que van licitar, van 

preparar, el seu grup. Per tant, em sorprèn que ara faci aquesta crítica. Jo també li 

demanaria rigor a l’oposició, i especialment a vostè. Jo li vaig explicar dues vegades 

aquesta proposta, i quan vaig rebre la resposta per part seva, em va dir que com és que 

portàvem a aprovació el nou contracte d’escombraries. Li vaig dir que en cap cas es 

tractava del nou contracte d’escombraries, sinó que es tractava de la substitució de les 

millores. Per tant, jo també demano que, quan des del Govern es fan arribar propostes 

a l’oposició, es prengui amb la rugositat que pertoca i que, per tant, siguem capaços 

d’analitzar-les quan pertoca i de la forma que cal. Dit això, les millores que avui portem 

seran un benefici per la ciutat, seran un benefici pel model de recollida i seran un benefici 

pel servei de neteja. Per tant, me n’alegro que, finalment, aquestes millores puguin veure 

la llum. Gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Molt breument i després podrà 

respondre el senyor Terés. 

SÍLVIA PANEQUE SUREDA (PSC-CP): És que l’al·lusió ha estat directa. Només per 

dir que és absolutament fals. I mira si hem treballat amb rigor que portem un any darrere 

seu dient que no només els 900.000 euros de millores, sinó les sentències laborals, i a 

futur veurem si ens haurà de donar més explicacions vostè 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Senyora Paneque, no era aquest 

el comentari que ha fet el senyor... 

SÍLVIA PANEQUE SUREDA (PSC-CP): Ha dit manca de rigor. Per tant... 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): No, li ha parlat d’una resposta. 

SÍLVIA PANEQUE SUREDA (PSC-CP): Per tant, li expresso el coneixement profund... 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): No, ara no pot ser un altre torn. 

SÍLVIA PANEQUE SUREDA (PSC-CP):  El coneixement profund que tenim del 

contracte i de la gestió del mateix. I ja veurem si en un futur haurà de donar explicacions, 

el regidor, o no, de més sentències en contra de l’Ajuntament. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Me’n fan penedir de donar-los la 

paraula per al·lusions, perquè després aprofiten i deixen anar tot. Passaríem a la votació 

de la proposta, si els sembla bé. Vots a favor de la proposta? Abstencions? Vots en 

contra? Moltes gràcies. 

JOSÉ IGNACIO ARAUJO GÓMEZ (secretari general): S’aprova, per tant, amb els vots 

a favor del grup municipal Junts per Catalunya, integrat per nou membres, i Esquerra 

Republicana de Catalunya, integrat per quatre membres, l’abstenció del grup municipal 

de Ciutadans integrat per dos membres, i el vot en contra del grup municipal de 

Guanyem Girona, integrat per sis membres, i del Partit Socialista de Catalunya, integrat 

per cinc membres, inicialment l’expedient de modificació del contracte per a la selecció 

d’un soci privat per a la constitució d’una societat d’economia mixta per a la gestió del 

servei de recollida d’escombraries i neteja viària. 
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VOTACIÓ 

Sotmesa a votació, la proposta és aprovada per majoria simple del membres de la 

corporació. 

Vots a favor: 

Grup Municipal JxCat-Junts: senyors/es Marta Madrenas Mir, Maria Àngels Planas 

Crous, Lluís Martí Arderiu, Martí Terés Bonet, Núria Pi Méndez, Marta Sureda Xifre, 

Carles Ribas Gironès, Eva Maria Palau Gil i Glòria Plana Yanes. 

Grup Municipal ERC-AM: senyors/es Joaquim Ayats Bartrina, Maria Àngels Cedacers 

Hervàs, Àdam Bertran Martínez i Anabel Moya Gálvez.  

Abstencions: 

Grup Municipal C’s: senyors/es Daniel Pamplona Castillejo i Míriam Pujola Romero.  

Vots en contra: 

Grup Municipal GUANYEM GIRONA: senyors/es Lluc Salellas Vilar, Cristina Andreu 

Displàs, Xevi Montoya Roldan, Dolors Serra Colom, Pere Albertí Serra i Laia Pèlach 

Saget. 

Grup Municipal PSC-CP: senyors/es Sílvia Paneque Sureda, Beatriz Esporrín Palacios, 

Mònica Ferrer Juandó, Joaquim Ruhí Brunsó i Juan Antonio Balbín Valentí.  

 

7. Aprovació definitiva del Reglament regulador del servei de taxi. 

El Ple de la Corporació en sessió ordinària celebrada el 10 de febrer de 2020 va adoptar 
l'acord número 2020000026, per a l'aprovació inicial de la modificació del Reglament 
regulador del servei de taxi de Girona, en concret els articles 22, 18 i l'apartat 'Descans 
entre setmana (de dilluns a divendres)' i l'Annex. 
 
L'esmentat acord ha estat sotmès a informació pública durant el termini de 30 dies, 
mitjançant exposició al Butlletí Oficial de la Província número 36 de data 21 de febrer de 
2020 i al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya número 8068, de data 20 de febrer 
de 2020. 
 
Durant el període de presentació d'al·legacions i suggeriments la senyora Silvia 
Paneque Sureda, portaveu del Grup municipal PSC-CP de l'Ajuntament de Girona, ha 
presentat un escrit, en data 10 de juny de 2020 i amb el número de registre d'entrada 
2020031029. En l'esmentat escrit proposa "la modificació del Reglament afegint-hi les 
propostes següents: 
 
1) Control de les activitats dels taxis d'altres poblacions que recullen usuaris a Girona 
ciutat. A mode d'exemple caldria controlar que portin taxímetre i estiguin correctament 
identificats. 
2) Girona es una ciutat on el turisme té un pes específic. Els visitants són usuaris 
d'aquest servei públic i prestar-lo amb màxima qualitat ajuda al sector serveis de la 
nostra ciutat i a un millor servei. Introduir elements que incentivin el coneixement del 
francès i anglès en la obtenció de la llicència (bonificació fiscal o puntuació addicional). 
3) Incrementar el percentatge de taxis amb vehicles adaptats per la mobilitat reduïda. 
En aquets moments es fixa un percentatge del 20%, però les dades indiquen que la 
població amb problemes de mobilitat està per sobre del percentatge, i a més són les 
persones que més poden necessitar aquest servei públic. 
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4) Art. 14 del reglament no contempla en la suspensió temporal de la llicència situacions 
greus com la pèrdua del permís de conducció, la revisió mèdica desfavorable o la resta 
de motius que la llei de seguretat vial estableix a l'efecte. 
5) Art. 36 en les tarifes caldria regular el moment de pagament, la petició anticipada de 
pagament en el servei de taxi interurbà, i el mètodes de pagament de la tarifa per anar 
introduint les noves tecnologies en el sector". 
 
CONSIDERACIONS A LES AL.LEGACIONS PRESENTADES: 
Respecte a l'al·legació número 1): L'apartat 1 de l'article 36 de la Llei 19/2003, del taxi 
estableix que "La vigilància i la inspecció dels serveis urbans de taxi corresponen als 
òrgans que determinin expressament els ens competents per a atorgar les llicències. La 
vigilància i la inspecció dels serveis de taxi interurbà corresponen als òrgans del 
departament competent en matèria de transports, sens perjudici de les competències 
d'altres administracions en matèria d'inspecció.", per la qual cosa no procedeix incloure-
ho al Reglament atès que ja està regulat a la Llei 19/2003. 
 
Respecte a l'al·legació número 2): La possibilitat d'introduir una bonificació fiscal ha de 
ser objecte de regulació en les Ordenances Fiscals i no en el Reglament regulador del 
servei. 
 
Pel què fa a la obtenció d'una "puntuació addicional", cal tenir en compte que per a la 
obtenció del carnet de conducció d'un taxi a Girona cal complir els requisits establerts 
pel Reglament, però no s'efectua cap examen ni concurs de mèrits dels quals se'n pugui 
derivar l'atorgament d'una major puntuació pel fet de complir determinats requisits. 
 
Respecte a l'al·legació número 3): L'apartat 1 de l'article 8 del Reial Decret 1544/2007, 
de 23 de novembre, pel que es regulen les condicions bàsiques d'accessibilitat i no 
discriminació per a l'accés i la utilització dels mitjans de transport per a persones amb 
discapacitat estableix: "En tots els municipis, els Ajuntaments promouran que com a 
mínim un 5%, o fracció, de les llicències de taxi corresponguin a vehicles adaptats, 
conforme a l'annex VII. Els titulars de les llicències sol·licitaran voluntàriament que el 
seu taxi sigui adaptat; però si no es cobreix el citat percentatge, els ajuntaments exigiran 
a les últimes llicències que es concedeixin que el seu autotaxi sigui accessible." 
 
En compliment d'aquesta disposició, les tres últimes llicències que va atorgar 
l'Ajuntament de Girona van ser per a taxis accessibles. 
 
Aquesta mateixa obligació es troba recollida a l'article 9 del Reglament regulador del 
servei de taxi, que estableix "(...) Totes les noves llicències que s'atorguin han de ser 
amb vehicles adaptats per a persones amb mobilitat reduïda (...)". 
 
Atès que la ciutat de Girona ja complia amb el percentatge del 5%, quan es va aprovar 
el reglament objecte de la present modificació es va augmentar aquest percentatge fins 
al 20% actual. A data d'avui el percentatge de taxis adaptats a la ciutat de Girona és 
d'un 13,23% per la qual cosa aquest 20% encara no s'ha assolit, motiu pel qual no es 
considera adient efectuar aquesta modificació. 
 
Respecte a l'al·legació número 4): El Reglament regulador del servei de taxi no 
contempla aquestes opcions com a possibles causes de suspensió temporal de la 
llicència, atès que afecten al permís de conduir i no a la llicència. En cas que es produís 
algun d'aquests fets, la persona conductora no compliria amb els requisits per obtenir la 
renovació del permís i, per tant, no podria conduir el vehicle, però la llicència no quedaria 
afectada per aquesta circumstància. És a dir, el fet que el conductor adscrit a la llicència 
no la pugui conduir no impedeix que aquesta llicència pugui prestar el servei, atès que 
pot adscriure un nou conductor assalariat. 
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Respecte a l'al·legació número 5): Pel què fa al moment del pagament del servei, està 
regulat a l'article 29 del Reglament regulador del servei de taxi, que estableix: "En arribar 
al lloc de destinació, els conductors han de posar el taxímetre en situació de pagament 
i indicar als usuaris l'import del servei (...). 
 
Pel què fa als mètodes de pagament, el Reglament regulador del servei de taxi, a 
l'apartat 12 de l'article 31 estableix que els usuaris tenen dret a "rebre canvi amb motiu 
del pagament del preu del servei d'acord amb l'import fixat en aquest reglament", i 
l'apartat 10 de l'article 19 estableix com una de les característiques dels vehicles adscrits 
a la llicència "tenir un TPV mòbil perquè els usuaris puguin satisfer el preu del servei 
mitjançant targetes de dèbit o de crèdit". Per la qual cosa, el reglament, a part de 
preveure el possible pagament amb diner efectiu, preveu la possibilitat de pagament 
mitjançant targeta de crèdit, fet que inclou el pagament mitjançant dispositius mòbils, 
telèfons intel·ligents, i altres eines que disposin del sistema 'contactless'. 
 
D'acord amb l'article 7 de la llei 19/2013, de 9 de desembre, de transparència. 
 
D'acord amb que estableix l'article 66 del Decret 179/1995, de 13 de juny, que aprova el 
Reglament d'obres, activitats i serveis dels ens locals, sobre la publicació i consulta de 
les ordenances. 
 
D'acord amb els articles 70.2 i 65.2 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les 
bases de règim local. 
 
D'acord amb l'article 52.1 d) del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova 
el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 
Atès que d'acord amb Decret legislatiu 2/2003, l'adopció d'aquesta resolució correspon 
al Ple. 
 
Primer. Desestimar les al·legacions presentades en data en data 10 de juny de 2020 i 
amb el número de registre d'entrada 2020031029 per la senyora Silvia Paneque Sureda, 
portaveu del Grup municipal PSC-CP de l'Ajuntament de Girona, pels motius que figuren 
a la part expositiva de la present resolució. 
 
Segon. Aprovar definitivament la modificació del Reglament regulador del servei de taxi. 
S'adjunta el text del reglament modificat. Les modificacions introduïdes corresponen als 
articles 22, 18 i a l'apartat 'Descans entre setmana (de dilluns a divendres)' l'Annex, que 
passen a tenir la redacció següent: 
 
- Apartat 8 de l'article 22: "Certificat de nivell B1 o equivalent de català i castellà" 
 
- Article 18: "(...) En cas de substitució del vehicle adscrit a una llicència, el nou vehicle 
no pot tenir una antiguitat superior al substituït. I, en tot cas, no pot tenir una antiguitat 
superior a dos anys (...)". 
 
- Apartat 'Descans entre setmana (de dilluns a divendres) de l'Annex del Reglament: 
"Cada llicència efectua un dia de descans setmanal comprès entre dilluns i divendres, 
d'acord amb el quadre següent, que serà rotatori anualment. 
D'aquest dia de descans obligatori en queden excloses les llicències amb vehicles 
adaptats per a persones amb mobilitat reduïda (...)". 
 
Tercer. Notificar els presents acords als interessats i a les persones que han comparegut 
durant el tràmit d'informació pública i audiència. 
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Quart. Publicar els presents acords i el text íntegre del Reglament al Butlletí Oficial de 
la Província en aplicació dels articles 70.2 de la LBRL, d'acord amb la modificació 
introduïda per la Llei 11/1991 de 21 d'abril, i 66 del ROAS, i inserirlos en el tauler 
d'edictes de l'Ajuntament, així com anunciar al Diari Oficial de la Generalitat de 
Catalunya la referència del Butlletí Oficial de la Província en que s'hagi publicat 
íntegrament el text. 
 

Resolució 2020000144 
 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Passem al punt 

número set de l’ordre del dia. Senyor secretari. 

JOSÉ IGNACIO ARAUJO GÓMEZ (secretari general): Proposta d’acord dictaminada 

per la comissió informativa que, en el punt primer, estableix desestimar les al·legacions 

presentades en data 10 de juny de 2020 pel grup municipal del Partit Socialista de 

Catalunya. Segon, aprovar definitivament la modificació del reglament regulador del 

servei de taxis.  

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Substanciarà 

aquesta proposta la regidora senyora Marta Sureda. 

MARTA SUREDA XIFRE (JUNTSXCAT-JUNTS):  Gràcies, bona tarda. El que es tracta 

ara és d’aprovar definitivament aquelles propostes que ja es van aprovar el mes de 

febrer de forma inicial. Recordem que eren tres modificacions. Una es tractava de quin 

és el nivell de català que cal acreditar per adscriure’s a la llicència de taxi. L’altra feia 

referència a l’antiguitat del vehicle adscrit a la llicència en cas de substitució. I la última, 

la regulació dels descansos intersetmanals per als vehicles adaptats. Durant el període 

d’exposició es van fer al·legacions. En va fer el grup del Partit Socialista, estructurat en 

cinc punts. Aquests cinc punts s’han desestimat tots completament. Tres d’ells perquè 

corresponen o ja estan previstos en llei superior al reglament i, per tant, no procedeix 

incloure-ho en aquest reglament, i els altres dos perquè considerem que no són d’interès 

general públic o d’interès públic general, perdoneu. Un dels punts, el que proposa i que 

desestimem també, és augmentar el nombre de taxis adaptats. Ara tenim... el reglament 

preveu que un 20 % de les llicències siguin per vehicles adaptats, molt per sobre del 

que estableix la Llei, que és un 5 %, i que encara no hem aconseguit. El reglament 

també preveu que cada nova llicència que s’atorgui sigui de vehicles adaptats. Per tant, 

creiem que no és el moment oportú o no és necessari, encara, ampliar aquest 

percentatge. I l’altre punt proposa premiar el coneixement d’idiomes estrangers als 

taxistes per poder adscriure’s també a la llicència. Estem aprovant o estem intentant 

aprovar un reglament on el Consorci de Normalització Lingüística ens va recomanar que 

el nivell de català fos inferior al que s’exigia fins ara. Potser tampoc és el moment de 

demanar acreditacions d’idiomes estrangers. També és un punt o una al·legació que el 

sector del taxi no aprova i que pensem que tampoc és d’interès per la ciutadania. Gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Intervencions? 

Senyora Moya? 

ANABEL MOYA GÀLVEZ (ERC-AM): Sí, gràcies. Nosaltres, des del primer moment, 

hem estat a favor d’aquest punt, i més tenint en compte que el reglament ha estat pactat 

i consensuat amb el sector del taxi. En el ple del passat febrer ja vam votar a favor de 

l’aprovació inicial perquè, més enllà d’això, creiem que millorava la qualitat del servei i, 

per tant, avui, també votarem a favor. Gràcies. 
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MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. El senyor Balbín. 

JUAN ANTONIO BALBÍN VALENTÍ (PSC-CP): Gràcies, senyora alcaldessa. Avui, el 

Govern ens porta al ple l’aprovació definitiva del reglament de taxis de Girona, i ho fa 

després de desestimar novament en la seva totalitat les nostres al·legacions, que 

únicament van encaminades a millorar el servei de taxis. És aquesta una pràctica massa 

habitual en el nostre Govern, per la qual cosa es podria pensar que a vegades ho fa 

únicament per sectarisme. Podria estendre’m en relació a les cinc al·legacions 

desestimades. Ara bé, com que únicament disposo de tres minuts, ho faré únicament 

en relació a l’al·legació primera que desestima el Govern, per entendre que el tema ja 

està regulat a la Llei 19/2003 del taxi. La resposta del Govern se centra en que la 

inspecció d’aquests serveis és competència de la Generalitat de Catalunya, i 

efectivament, la Llei 19/2003 desenvolupa la regulació sobre el transport de viatgers en 

matèria de taxis a Catalunya, que és la Llei 12/1987 de transport de viatgers de 

Catalunya, que al seu article 50 diu: “La vigilància i la inspecció dels serveis i les 

activitats objecte d’aquesta Llei hauran de ser exercides per l’òrgan que es determini per 

reglament”. I el seu reglament, que és el Decret 319/90, després de confirmar que la 

inspecció del servei de transports s’exercirà a través de la Direcció General de 

Transports i Mobilitat, diu, en el seu article 167.2: “La vigilància del transport serà 

exercida per les forces de seguretat de l’Estat que tinguin encomanada la vigilància en 

carretera, per la policia autonòmica i per les policies locals”. Per tant, la vigilància i 

control de l’activitat del transport de viatgers i, per tant, dels taxis propis i aliens que 

treballen al municipi de Girona és competència de la nostra policia local. Moltes policies 

locals de Catalunya estan exercint aquestes funcions i, per fer-ho, necessiten disposar 

de la formació en matèria de trànsit i transports, i dels mitjans tecnològics necessaris, 

com targetes de control de tacògrafs digitals, connexió amb el Registre d’empreses i 

activitats de transport del Ministeri de Foment, etc. 

El més greu d’aquest tema és que, fa uns anys, la policia local de Girona disposava ja 

de la formació necessària. El regidor que els parla, quan treballava a la Inspecció de 

transport de la Generalitat, és qui durant uns anys va preparar la policia local en 

aquestes tasques. Posteriorment, un canvi en la política municipal va fer que aquestes 

tasques es deixessin d’exercir. Crec que, en base a tot això, hem acreditat que 

l’Ajuntament de Girona i la seva policia local no pot desentendre’s del control de l’activitat 

dels taxis i que, per tant, demanem al Govern que rectifiqui la seva política en aquest 

sentit. Tot i així, com que les modificacions plantejades pel Govern són favorables al 

sector del taxi, el nostre grup municipal votarà a favor d’aquesta aprovació definitiva. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Doncs no sé si la 

senyora Sureda vol fer algunes reflexions finals. 

MARTA SUREDA XIFRE (JUNTSXCAT-JUNTS): Simplement donar les gràcies a 

tothom. Gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Doncs podem 

passar a la votació de la proposta. Vots a favor de la proposta? Abstencions? Ah, disculpi, 

ja està. Gràcies. 

JOSÉ IGNACIO ARAUJO GÓMEZ (secretari general): S’aprova, per tant, per 

unanimitat, definitivament, la modificació del reglament regulador del servei de taxi. 
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VOTACIÓ 

Sotmesa a votació, la proposta és aprovada per unanimitat dels membres presents que 

representa la majoria absoluta. 

Vots a favor: 

Grup Municipal JxCat-Junts: senyors/es Marta Madrenas Mir, Maria Àngels Planas 

Crous, Lluís Martí Arderiu, Martí Terés Bonet, Núria Pi Méndez, Marta Sureda Xifre, 

Carles Ribas Gironès, Eva Maria Palau Gil i Glòria Plana Yanes. 

Grup Municipal GUANYEM GIRONA: senyors/es Lluc Salellas Vilar, Cristina Andreu 

Displàs, Xevi Montoya Roldan, Dolors Serra Colom, Pere Albertí Serra i Laia Pèlach 

Saget. 

Grup Municipal PSC-CP: senyors/es Sílvia Paneque Sureda, Beatriz Esporrín Palacios, 

Mònica Ferrer Juandó, Joaquim Ruhí Brunsó i Juan Antonio Balbín Valentí.  

Grup Municipal ERC-AM: senyors/es Joaquim Ayats Bartrina, Maria Àngels Cedacers 

Hervàs, Àdam Bertran Martínez i Anabel Moya Gálvez.  

Grup Municipal C’s: senyors/es Daniel Pamplona Castillejo i Míriam Pujola Romero.  

 

COMISSIÓ INFORMATIVA D'HISENDA I RÈGIM INTERIOR 
 
8. Aprovar les festes locals per a l'any 2021 

Atès que l'article 37 del Reial decret legislatiu 2/2015, de 23 d'octubre, pel qual s'aprova 
el Text refós de la Llei de l'Estatut dels Treballadors, indica que de les catorze festes 
laborals, dues tindran caràcter local, i que el Decret 177/1980, de 3 d'octubre, estableix 
que les dates de les festes locals han de ser proposades pel Ple de l'Ajuntament perquè, 
posteriorment, siguin fixades per Ordre de la Consellera de Treball, Afers Socials i 
Famílies de la Generalitat de Catalunya. 
 
L'Alcaldia proposa al Ple de la Corporació l'adopció del següent acord: 

Proposar al Departament de Treball, Afers Socials i Famílies de la Generalitat de 
Catalunya que per l'any 2021 siguin incorporades al calendari laboral, com a festes de 
caràcter local, la dels dies 26 de juliol (dilluns) i 29 d'octubre (divendres), de conformitat 
amb el que disposa l'article 37.2 del Text Refós de l'Estatut dels Treballadors, aprovat 
pel RDL 2/2015, de 23 d'octubre. 
 

Resolució 2020000145 
 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. I ara passaríem al 

punt número vuit de l’ordre del dia. Senyor secretari. 

JOSÉ IGNACIO ARAUJO GÓMEZ (secretari general): Proposta d’acord dictaminada 

per la comissió informativa que, en el punt primer, estableix proposar al Departament de 

Treball, d’Afers socials i Famílies de la Generalitat de Catalunya que, per a l’any 2021, 

siguin incorporades al calendari laboral com a festes de caràcter local, les dels dies 26 

de juliol i 29 d’octubre. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Ho defensarà la 

tinent d’alcalde, Maria Àngels Planas. 
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M. ÀNGELS PLANAS CROUS (JUNTSXCAT-JUNTS): Moltes gràcies, alcaldessa. 

Com cada any, són dies que hem acordat amb l’Ajuntament de Salt i ens van proposar 

la data de 26 de juliol perquè el 25 era festa i així ho vam acceptar, i per això portem el 

26 de juliol, 29 d’octubre, per fer la proposta al Departament de Treball i Afers Socials. 

Moltes gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. No sé si hi ha 

intervencions. Perfecte, doncs podem passar a la votació. Vots a favor de la proposta? 

Moltes gràcies. 

JOSÉ IGNACIO ARAUJO GÓMEZ (secretari general): S’aprova, per tant, per 

unanimitat, proposar al Departament de Treball, Afers Socials i Famílies de la 

Generalitat de Catalunya, les dues festes de caràcter local per a l’exercici 2021. 

 

VOTACIÓ 

Sotmesa a votació, la proposta és aprovada per unanimitat dels membres presents que 

representa la majoria absoluta. 

Vots a favor: 

Grup Municipal JxCat-Junts: senyors/es Marta Madrenas Mir, Maria Àngels Planas 

Crous, Lluís Martí Arderiu, Martí Terés Bonet, Núria Pi Méndez, Marta Sureda Xifre, 

Carles Ribas Gironès, Eva Maria Palau Gil i Glòria Plana Yanes. 

Grup Municipal GUANYEM GIRONA: senyors/es Lluc Salellas Vilar, Cristina Andreu 

Displàs, Xevi Montoya Roldan, Dolors Serra Colom, Pere Albertí Serra i Laia Pèlach 

Saget. 

Grup Municipal PSC-CP: senyors/es Sílvia Paneque Sureda, Beatriz Esporrín Palacios, 

Mònica Ferrer Juandó, Joaquim Ruhí Brunsó i Juan Antonio Balbín Valentí.  

Grup Municipal ERC-AM: senyors/es Joaquim Ayats Bartrina, Maria Àngels Cedacers 

Hervàs, Àdam Bertran Martínez i Anabel Moya Gálvez.  

Grup Municipal C’s: senyors/es Daniel Pamplona Castillejo i Míriam Pujola Romero.  

 

9. Modificació de crèdit entre partides diferent àrea de despesa. 

Atesa la necessitat constatada pel Servei de Joventut en relació a la despesa del 
Programa de Vacances 2020 i vista la consignació pressupostària afecte a aquesta 
actuació segons informa el mateix servei, Vista l'execució estimada de la despesa 
prevista al pressupost municipal de l'exercici 2020 com aportació a la Fundació Auditori 
Palau de Congressos de Girona, Atès que la variació entre partides proposada afecta 
en positiu i negatiu a diferents capítols de despesa no financera, una transferència de 
crèdit entre aplicacions no suposa un increment de la mateixa i per tant, no varia 
l'estimació de compliment dels objectius d'estabilitat pressupostària i compliment de la 
regla de la despesa segons l'establert als articles 11 i 12 de la Llei Orgànica 2/2012, de 
27 d'abril, d'Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera analitzada al aprovar 
inicialment el pressupost per a l'exercici 2020 
 
Atès el règim de modificacions pressupostàries establert al RDL 2/2004, de 5 de març, 
pel que s'aprova el Text Refòs de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, articles 

DOC_ID: 9750089Altres: ACTA Ple 27-07-2020

Codi de verificació CSV: 86ZOJ-GWV8Q-55OUR
Data d'emissió: 9 de març de 2021 a les 14:13:58
Pàgina 35 de 147

El document ha estat signat per :
1.- Secretari General de AJUNTAMENT DE GIRONA.Signat 03/02/2021 12:02

2.- Alcaldessa de AJUNTAMENT DE GIRONA.Signat 05/02/2021 10:52

APROVAT

C
Ò

P
IA

 D
E

L 
D

O
C

U
M

E
N

T
 O

R
IG

IN
A

L 
(R

ef
.: 

57
78

22
2 

86
Z

O
J-

G
W

V
8Q

-5
5O

U
R

 C
50

36
16

8D
B

5A
26

B
9A

D
C

6F
B

B
6F

F
26

33
79

8A
83

37
6A

) 
ge

ne
ra

da
 a

m
b 

l'a
pl

ic
ac

ió
 in

fo
rm

àt
ic

a 
F

irm
ad

oc
. E

l d
oc

um
en

t e
st

àS
IG

N
A

T
. M

itj
an

ça
nt

 e
l c

od
i d

e 
ve

rif
ic

ac
ió

 p
od

eu
 c

om
pr

ov
ar

 la
va

lid
es

a 
de

 la
 fi

rm
a 

di
gi

ta
l d

el
s 

do
cu

m
en

ts
 s

ig
na

ts
 a

 l'
ad

re
ça

 w
eb

 h
ttp

://
w

w
w

.g
iro

na
.c

at
/v

er
ifi

ca
ci

o_
si

gn
at

ur
a.



DOCUMENT IDENTIFICADORS

ESTATSIGNATURES
ALTRES DADES

 
 

179 i 180, i arts 40, 41 i 42 del RD 500/1990, de 20 d'abril, pel que es desenvolupa el 
Capítol I del Títol VI de la Llei 39/1988. 
 
1r.- Aprovar la transferència de crèdit entre les partides que es detallen segons informe 
adjunt a l'expedient : 
Transferència positiva : 
Partida : 2020.508.92500.48001 - transferències programa de vacances 
Import : 80.000,00 euros 
 
Transferència negativa : 
Partida : 2020.500.33362.48006 - Fundació Auditori 
Import : 80.000,00 euros 
 
2n.- Procedir a l'exposició pública del present acord per un termini de 15 dies a partir de 
l'anunci al Bolletí Oficial de la Província, segons estableix l'art 169 del RD 2/2004, de 5 
de març, pel que s'aprova el Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, i 
considerar-lo definitivament aprovat si en aquest període no es presenten al·legacions. 
 

Resolució 2020000146 
 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. I ara passaríem al 

punt número nou. Senyor secretari. 

JOSÉ IGNACIO ARAUJO GÓMEZ (secretari general): Proposta d’acord dictaminada 

per la comissió informativa que, en el punt primer, estableix aprovar la transferència de 

crèdit entre les partides que es detallen a continuació. Transferència positiva, partida 

transferència programa de vacances. Import: 80.000 euros. Transferència negativa, 

partida Fundació Auditori. Import: 80.000 euros. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Substanciarà 

aquesta proposta la tinent d’alcalde. 

M. ÀNGELS PLANAS CROUS (JUNTSXCAT-JUNTS): Moltes gràcies, alcaldessa. 

Com ha dit el secretari, portem una transferència de 80.000 euros al programa Vacances. 

S’han hagut de prendre mesures per adaptar el programa de casals d’estiu 2020 a les 

necessitats que ens ha generat la covid i han suposat un increment important, en aquest 

cas 150.000 euros. Hi ha una reducció, en aquest cas, del 25 % dels preus respecte a 

l’any anterior, hi ha hagut un increment del nombre de casals el mes d’agost; hem passat 

de dos casals l’any 2019 a sis casals l’any 2020. Hi ha compra, també, de material, com 

a qualsevol instal·lació: mascaretes, gel, tot el necessari, per la protecció tant dels 

treballadors com de la mainada que fa el casal. I també hi ha el projecte Respir per 

substituir els casals d’educació especial, i tot això farem una transferència negativa a la 

Fundació Auditori, per valor també de 80.000 euros. En aquest cas, té menys 

necessitats que degut als recursos, hi ha hagut menys activitat i, per tant, necessiten 

menys recursos degut a la covid-19. Per això portem aquesta transferència. Moltíssimes 

gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Intervencions? 

Perfecte, doncs la senyora Esporrín. 

BEATRIZ ESPORRÍN PALACIOS (PSC-CP): Bona tarda. Els darrers plens, hem anat 

aprovant modificacions de crèdit per tal de pal·liar, en la mesura del possible, els efectes 

econòmics provocats per la pandèmia de la covid-19. Des de l’inici de la pandèmia, els 

grups de l’oposició hem estat reclamant una previsió més ambiciosa, on es revisessin 
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les partides i el pressupost de la ciutat per fer una reestructuració tenint en compte les 

necessitats actuals i les que hi pugui haver a curt termini. Aquest punt, doncs, demostra 

que no s’està fent la feina i torna a ser un pedaç per sortir del pas, però que no basta la 

discussió de fons que cal fer sobre la reestructuració del pressupost. El programa de 

vacances del 2018 va suposar una despesa de 224.000 euros. El 2019, de 204.000. Pel 

2020, hi havia pressupostats 240.000 euros i, actualment, només queden 12.000 euros 

disponibles, tot i la data en què ens trobem, amb el mes d’agost per davant. Per tant, 

aquest any necessitarem 320.000 euros, un 36 % més del que es va necessitar l’any 

passat. Aquest fet hauria de servir com una constatació que aquest 2020 serà 

econòmicament complicat pels ciutadans de Girona. 

Hem demanat infinitat de vegades que es revisi el Pressupost, i aquí comprovem, una 

vegada més, que no s’està actuant a temps. Estem a finals de juliol i, pels terminis 

d’exposició pública, aquesta transferència entre partides no quedarà aprovada fins a 

mitjans d’agost, a finals d’estiu. No podien haver fet una millor previsió i haver-se 

avançat, portant aquesta modificació fa més d’un mes? A més, durant aquests mesos 

de pandèmia, hem sentit la defensa, sempre necessària, que feia el regidor de Cultura i 

que el nostre grup municipal ha recolzat, perquè la pandèmia no provoqués retallades 

en cultura, sinó al contrari, que s’ampliessin les subvencions destinades a projectes per 

tal que la cultura, un dels col·lectius més afectats per la pandèmia, incrementessin les 

línies de subvenció. Per tant, ens sobta que aquests 80.000 euros de la partida de 

l’auditori no es reubiquin en algun programa de cultura i, en canvi, es traspassin a 

Joventut. Pensem que s’hauria de prioritzar que les partides dels diferents serveis es 

mantinguin i, si de cas, es facin servir els romanents per ampliar partides, en comptes 

de fer transferències entre diferents àrees de despesa. Dit això, ens abstindrem. Si bé 

estem d’acord amb ampliar la dotació de transferències del programa Vacances, 

considerem que s’haurien d’haver destinat els 80.000 euros de l’auditori a partides de 

cultura. Gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. El senyor Montoya. 

XEVI MONTOYA ROLDAN (GUANYEM GIRONA): Bona tarda i gràcies, alcaldessa. 

Simplement, anunciar que en aquest punt ens abstindrem, en fer-se evident que aquesta 

modificació de crèdit, on es pren la decisió que, de nou, sigui l’àrea de Cultura la 

damnificada amb aquests 80.000 euros de retallada a l’auditori, es decideix legítimament 

des del Govern sense donar compte a l’oposició. Per altra banda, tot i la satisfacció pel 

suport addicional que ha rebut el programa de vacances enmig de l’actual context, a 

nosaltres ens genera dubtes que, el programa, després d’uns anys d’esforços perquè 

prevalguessin les polítiques redistributives, hi hagi hagut una rebaixa de preu de caràcter 

lineal, sense tenir en compte el que és evident, que aquesta crisi ha afectat d’una 

manera completament desigual els gironins i gironines. La mesura, doncs, 

implementada en aquests termes, no l’acabem de compartir. Moltes gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. No sé si vol fer 

algunes reflexions finals, senyora Planas.  

M. ÀNGELS PLANAS CROUS (JUNTSXCAT-JUNTS): Sí, començo pel que ha acabat, 

el senyor Montoya. No és una rebaixa lineal, sinó que s’ha mantingut el tema de la renda, 

tal com ja ho veníem fent cada any. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Disculpin, deixin explicar. 

M. ÀNGELS PLANAS CROUS (JUNTSXCAT-JUNTS): Però s’ha baixat el preu i s’ha 

mantingut la renda. Si vol, ja li explicarem després. Ho dic per ara no estar discutint. Dir 
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també que tant la viceinterventora com jo mateixa ens hem reunit amb les diferents 

àrees per revisar les partides del Pressupost. Aviat els convocarem a una reunió per 

explicar-los quina és la situació pressupostària que tenim ara a l’Ajuntament. I la senyora 

Esporrín, a mi em fa molta gràcia, diu “els romanents”, com si nosaltres poguéssim 

disposar dels romanents com volguéssim. El romanent és, en aquest cas, el Gobierno 

de España qui estableix què hem de fer amb els romanents. Si vostè aconsegueix que 

puguem utilitzar els romanents per totes aquestes partides deficitàries que tenim, jo li 

compro de seguida, senyora Esporrín. Moltíssimes gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Passem doncs a 

la votació de la proposta. Vots a favor de la proposta? Abstencions? Moltes gràcies. 

JOSÉ IGNACIO ARAUJO GÓMEZ (secretari general): S’aprova, per tant, per majoria 

absoluta, amb els vots a favor del grup municipal Junts per Catalunya, integrat per nou 

membres, Esquerra Republicana de Catalunya, integrat... 

 

VOTACIÓ 

Sotmesa a votació, la proposta és aprovada per majoria absoluta dels membres de la 

corporació. 

Vots a favor: 

Grup Municipal JxCat-Junts: senyors/es Marta Madrenas Mir, Maria Àngels Planas 

Crous, Lluís Martí Arderiu, Martí Terés Bonet, Núria Pi Méndez, Marta Sureda Xifre, 

Carles Ribas Gironès, Eva Maria Palau Gil i Glòria Plana Yanes.  

Grup Municipal ERC-AM: senyors/es Joaquim Ayats Bartrina, Maria Àngels Cedacers 

Hervàs, Àdam Bertran Martínez i Anabel Moya Gálvez.  

Grup Municipal C’s: senyors/es Daniel Pamplona Castillejo i Míriam Pujola Romero.  

Abstencions: 

Grup Municipal GUANYEM GIRONA: senyors/es Lluc Salellas Vilar, Cristina Andreu 

Displàs, Xevi Montoya Roldan, Dolors Serra Colom, Pere Albertí Serra i Laia Pèlach 

Saget. 

Grup Municipal PSC-CP: senyors/es Sílvia Paneque Sureda, Beatriz Esporrín Palacios, 

Mònica Ferrer Juandó, Joaquim Ruhí Brunsó i Juan Antonio Balbín Valentí.  

 

10. Modificació de la plantilla de l'exercici 2020 aprovada per acord de Ple de data 

20 de desembre de 2019 i modificada per acord de Ple de data 10 de febrer de 2020. 

L'article 90 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les Bases de Règim Local 
estableix que "correspon a cada Corporació Local aprovar anualment, a través del 
Pressupost, la plantilla, que haurà de comprendre tots els llocs de treball reservats a 
funcionaris, personal laboral i eventual", article que fa referència a les places, ja que els 
llocs de treball no formen part d'aquest instrument de gestió. Continua aquest article 
indicant que "les plantilles hauran de respondre als principis de racionalitat, economia i 
eficiència i establir-se d'acord amb l'ordenació general de l'economia, sense que les 
despeses de personal puguin rebassar els límits que es fixen amb caràcter general." 
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D'altra banda, l'article 126 del Reial Decret legislatiu 781/1986, de 18 d'abril, pel que 
s'aprova el Text Refós de les disposicions legals vigents en matèria de Règim Local, 
estableix que aquestes plantilles han de comprendre tots el llocs de treball (referint-se 
novament a places), degudament classificats pel que fa al personal funcionari, laboral i 
eventual, en funció del grup de classificació.  
 
Per acord de Ple de data 20 de desembre de 2019 es va aprovar la plantilla de personal 
per a l'any 2020, com annex al Pressupost Municipal, i aquesta va ser modificada per 
acord de Ple de data 10 de febrer de 2020. 
 

Amb posterioritat a la seva modificació i per la prestació dels diferents serveis municipals 
es fa necessària una nova modificació de la plantilla per tal de procedir a ajustar la 
plantilla actual a noves necessitats detectades, per una banda, i ajustar les places que 
quedaran vacants als requeriments de l'organització. 
 
La plantilla que s'adjunta és la relació ordenada i classificada de les places dotades 
econòmicament a l'Ajuntament, per aquest exercici, resultat de l'amortització, nova 
creació i requalificació de places portat a terme a partir de la darrera plantilla aprovada. 
Comprèn totes les places degudament classificades pel que fa al personal funcionari, 
laboral i eventual, en funció del grup de classificació. 
 
S'inclouen a més, dades que detallen, respecte del total de places i en funció dels grups 
de classificació, l'existència de vacants. 
 
Respecte la darrera plantilla aprovada per acord de Ple de data 10 de febrer de 2020 
s'introdueixen les següents modificacions: 
 
I) A la plantilla ha quedat vacant la plaça 1321 per jubilació del titular que l'ocupava amb 
caràcter indefinit fix. La plaça era del subgrup C2 i naturalesa laboral i corresponia a un 
Encarregat de la Brigada d'Enllumenat i Lampisteria. 
D'acord amb la RLT els llocs de treball d'Encarregats de totes les brigades municipals 
han de ser del grup C1, pel que es procedeix a l'amortització de la plaça C2 vacant 
identificada i a la creació d'una plaça també de naturalesa laboral però de subgrup C1. 
 
- Amortitzar la plaça vacant: 1321- Encarregat/da, C2, de règim laboral. 
- Crear la plaça 3064, subgrup C1, Encarregat/da, de règim laboral. 
 
II) A la plantilla ha quedat vacant la plaça 2355 per jubilació anticipada de la titular que 
l'ocupava amb caràcter indefinit fix. La plaça corresponia a una Tècnica Superior 
adscrita a la Secció d'Educació 0-6 anys i era de naturalesa laboral. Per l'exercici de les 
funcions la naturalesa d'aquesta plaça ha de ser de règim funcionarial pel que es 
procedeix a l'amortització de la plaça vacant identificada i a la creació d'una plaça de 
naturalesa funcionarial: 
 
- Amortitzar la plaça vacant: 2355- Tècnic/a Superior, A1, de règim laboral. 
- Crear la plaça 3065, subgrup A1, Tècnic/a Superior, d'escala d'administració general, 
sotsescala tècnica. 
 
III) A l'Oficina de Comunicació, Documentació i Màrqueting, hi ha adscrita la plaça 2808, 
naturalesa funcionarial, inclosa en el subgrup de classificació C1, corresponent al lloc 
de treball de Tècnic/a Auxiliar i vacant des del 20 d'abril de 2020 per baixa de la persona 
que l'ocupava interinament. Ateses les necessitats del servei i pel seu bon funcionament 
es considera necessari dotar a l'Oficina d'un altre tècnic del grup A2, pel que es proposa 
amortitzar la plaça vacant del subgrup C1 i crear una de tècnic: 
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- Amortitzar la plaça vacant: 2808- Tècnic/a Auxiliar, subgrup C1, naturalesa funcionarial, 
escala administració especial. 
- Crear la plaça 3066, subgrup A2, d'escala d'administració general, sotsescala de gestió. 
 
IV) Actualment està vacant i pendent de proveir la plaça 2414, subgrup A2, que 
correspon a un/a tècnic/a de gestió adscrit al Servei d'Esports i és de naturalesa laboral. 
Per l'exercici de les funcions la naturalesa d'aquesta plaça ha de ser de règim 
funcionarial pel que es procedeix a l'amortització de la plaça vacant identificada i a la 
creació d'una plaça de naturalesa funcionarial del mateix  
subgrup A2: 
- Amortitzar la plaça vacant: 2414- Tècnic/a de Gestió, A2, de règim laboral. 
- Crear la plaça 3067, subgrup A2, Tècnic/a, d'escala d'administració general, sotsescala 
de gestió. 
 
V) A la plantilla ha quedat vacant la plaça 2125 per incapacitat absoluta de la titular que 
l'ocupava amb caràcter indefinit fix. La plaça corresponia a una administrativa adscrita 
a la Secció de Gestió Tributària i era de naturalesa laboral. Per l'exercici de les funcions 
la naturalesa d'aquesta plaça ha de ser de règim funcionarial pel que es procedeix a 
l'amortització de la plaça vacant identificada i a la creació d'una plaça de naturalesa 
funcionarial: 
 
- Amortitzar la plaça vacant: 2125- Administrativa, subgrup C1, de règim laboral. 
- Crear la plaça 3068, subgrup C1, d'escala d'administració general, sotsescala 
administrativa. 
 
VI) A la plantilla ha quedat vacant la plaça 88 per jubilació del titular que l'ocupava amb 
caràcter indefinit fix. La plaça corresponia a un Tècnic d'Igualtat i Gènere adscrita a la 
Secció de Planificació estratègica i Innovació i era de naturalesa laboral. Per l'exercici 
de les funcions la naturalesa d'aquesta plaça ha de ser de règim funcionarial pel que es 
procedeix a l'amortització de la plaça vacant identificada i a la creació d'una plaça de 
naturalesa funcionarial: 
 
- Amortitzar la plaça vacant: 88- Tècnic/a de gestió, A2, de règim laboral. 
- Crear la plaça 3069, subgrup A2, Tècnic/a, d'escala d'administració general, sotsescala 
de gestió. 
 

VII) A la Secció de Sistemes del Servei Sistemes i Tecnologies de la Informació hi ha 
adscrita la plaça 55, naturalesa funcionarial, inclosa en el subgrup de classificació C1, 
corresponent al lloc de treball de Tècnic/a de Help Desk (RLT C1059) que quedarà 
vacant per jubilació anticipada del seu titular amb efectes del dia 25 de juliol de 2020. 
Ateses les necessitats del servei i pel seu bon funcionament és convenient dotar a la 
secció amb un altre tècnic del grup A2 (lloc de treball A2004) pel que es proposa 
requalificar la plaça que quedarà vacant del subgrup C1 per una del subgrup A2: 
 
- Amortitzar la plaça vacant: 55- Tècnic/a Auxiliar, subgrup C1, naturalesa funcionarial, 
escala administració especial. 
- Crear la plaça 3070, subgrup A2, d'escala d'administració especial, sotsescala tècnica 
de grau mitjà. 
 
VIII) En l'oferta pública de l'exercici 2019 hi havia inclosa la plaça 2778 de tècnic/a de 
gestió de Secretaria, pel sistema de concurs-oposició promoció interna. Portat a terme 
el procés selectiu i resolt aquest, es nomena a l'aspirant que ha superat el procés 
selectiu a la plaça del subgrup A2. Tractant-se d'un procés de promoció interna, es 
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procedeix a l'amortització de la plaça d'administratiu/va, número 2574, de l'escala 
d'administració general, subgrup de classificació C1, que ocupava la persona que ha 
promocionat a A2. 
 
IX) A la plantilla ha quedat vacant la plaça 2477 per trasllat de la titular que l'ocupava 
amb caràcter indefinit fix. La plaça corresponia a una Tècnic d'Administració de Personal 
adscrita al Servei de Recursos Humans i era de naturalesa laboral. Per l'exercici de les 
funcions la naturalesa d'aquesta plaça ha de ser de règim funcionarial pel que es 
procedeix a l'amortització de la plaça vacant identificada i a la creació d'una plaça de 
naturalesa funcionarial: 
 
- Amortitzar la plaça vacant: 2477- Tècnic/a d'Administració de Personal, A2, de règim 
laboral. 
- Crear la plaça 3071, subgrup A2, Tècnic/a, d'escala d'administració general, sotsescala 
de gestió. 
 
X) A la plantilla ha quedat vacant la plaça 917 per defunció de la titular que l'ocupava 
amb caràcter indefinit fix. La plaça corresponia a una administrativa adscrita als serveis 
de Sostenibilitat i era de naturalesa laboral. Per l'exercici de les funcions la naturalesa 
d'aquesta plaça ha de ser de règim funcionarial pel que es procedeix a l'amortització de 
la plaça vacant identificada i a la creació d'una plaça de naturalesa funcionarial: 
 
- Amortitzar la plaça vacant: 917- Administrativa, C1, de règim laboral. 
- Crear la plaça 3072, subgrup C1, d'escala d'administració general, sotsescala 
administrativa. 
 
XI) A la subàrea de Serveis Socials hi ha adscrites dues places, 2710 i 2711, del subgrup 
A1, assignades al lloc de treball d'Assessor/a Jurídic, totes dues amb règim laboral i amb 
una jornada reduïda. 
 
La plaça 2710 té assignades 6 hores setmanals i la plaça 2711 tenia assignades 5 hores 
setmanals. 
 
La plaça 2711 ha quedat vacant per donar-se de baixa voluntària la persona que 
l'ocupava, i analitzades les necessitats del servei es proposa: 
 
- Amortitzar la plaça vacant 2711- Assessor/a Jurídic, A1, règim laboral 
- Ampliar la jornada de la plaça número 2710 que passaria a tenir assignada una jornada 
laboral de 6 a 20 hores setmanals. 
 
XII) Des de l'àrea de Drets a les Persones, s'ha sol·licitat la creació d'una plaça en 
plantilla de tècnic superior, subgrup A1, per poder dotar el Servei de Cultura del lloc de 
Director/a El Bòlit atès que per la dinàmica del propi centre d'art, és convenient que la 
direcció es correspongui amb un projecte artístic, amb una durada màxima de cinc anys, 
a fi i efecte de ser un projecte viu, que incorpori noves mirades, i que pugui innovar 
constantment. 
 
La persona que presti els serveis com a Director/a El Bòlit ha d'estar contractada en 
règim de personal laboral d'Alta Direcció, pel que es proposa: 
 
-Crear la plaça 3073, subgrup A1, de règim Laboral, per adsciure-la al Servei de Cultura. 
 
XIII) En l'oferta pública de l'exercici 2017 hi havia inclosa la plaça 2146 d'Oficial de 
Brigada de Medi Ambient, pel sistema de concurs-oposició promoció interna. 
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El procés selectiu corresponent s'ha portat a terme el dia 1 de juliol de 2020 i resolt 
aquest, es contracta a l'aspirant que ha superat el procés selectiu a la plaça del subgrup 
C2. 
Tractant-se d'un procés de promoció interna, es procedeix a l'amortització de la plaça 
de peó, número 1140, de règim laboral, grup de classificació AP, que ocupava la 
persona que ha promocionat a Oficial. 
 
L'article 25 del Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel qual s'aprova el reglament de 
personal al servei de les entitats locals estableix que la plantilla es podrà modificar amb 
posterioritat a l'aprovació del pressupost municipal durant l'any de la seva vigència, per 
respondre l'establiment de nous serveis, per l'ampliació, supressió o millora dels 
existents que no admetin demora per a l'exercici següent, com també si respon a criteris 
d'organització administrativa interna. 
 
Quan la despesa de la modificació per ampliació no es pugui compensar amb la despesa 
de la modificació per reducció, o per la disponibilitat de consignacions destinades a llocs 
vacants que no es pretenguin proveir en l'exercici, la modificació de plantilla requerirà 
que s'aprovi l'expedient de modificació de crèdits del pressupost. 
 
Les modificacions de plantilla esmentades en els punts anteriors suposen en el seu 
global un estalvi en el pressupost de l'any 2020 d'un total de 38.814, 45 euros, que es 
desglossen en els següents imports: 
 
I) Suposa un estalvi de 5.476,63 euros 
II) Suposa un estalvi de 31.175,23 euros 
III) Suposa un sobrecost de 7.275,51 euros 
IV) Suposa un estalvi de 57,13 euros 
V) Suposa un estalvi de 12.810,45 euros 
VI) Suposa un sobrecost de 8.740,60 euros 
VII) Suposa un sobrecost de 400,84 euros 
VIII) Suposa un estalvi de 8.761,27 euros 
IX) Suposa un estalvi de 11.264,57 euros 
X) Suposa un estalvi de 10.774,35 euros 
XI) Suposa un sobrecost de 7.964,45 euros 
XII) Suposa un sobrecost de 17.123,79 euros 
XIII) No suposa cap modificació atès que el treballador que ha promocionat ja estava 
ocupant la plaça d'oficial de manera interina. 
 
. Article 19 de la Llei 6/2018, de Pressupostos Generals de l'Estat per l'any 2018. 
. Article 26 i següents del Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel qual s'aprova el 
Reglament de Personal al Servei de les Entitats Locals. 
 
PRIMER.- AMORTITZAR les següents places de la plantilla de personal: 
 
- 1321- Encarregat/da, C2, de règim laboral. 
- 2355- Tècnic/a Superior, A1, de règim laboral. 
- 2808- Tècnic/a Auxiliar, subgrup C1, naturalesa funcionarial, escala administració 
especial. 
- 2414- Tècnic/a de Gestió, A2, de règim laboral. 
- 2125- Administrativa, subgrup C1, de règim laboral. 
- 88- Tècnic/a de gestió, A2, de règim laboral. 
- 55- Tècnic/a Auxiliar, subgrup C1, naturalesa funcionarial, escala administració 
especial. 
- 2574- Administrativa de l'escala d'administració general, subgrup de classificació C1. 
- 2477- Tècnic/a d'Administració de Personal, A2, de règim laboral. 
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- 917- Administrativa, C1, de règim laboral. 
- 2711- Assessor/a Jurídic, A1, règim laboral 
- 1140- Peó, AP, règim laboral 
 
SEGON.- CREAR les següents places de règim funcionarial a la plantilla de personal: 
 
- 3064, subgrup C1, Encarregat/da, de règim laboral. 
- 3065, subgrup A1, Tècnic/a Superior, d'escala d'administració general, sotsescala 
tècnica. 
- 3066, subgrup A2, d'escala d'administració general, sotsescala de gestió. 
- 3067, subgrup A2, Tècnic/a, d'escala d'administració general, sotsescala de gestió. 
- 3068, subgrup C1, d'escala d'administració general, sotsescala administrativa. 
- 3069, subgrup A2, Tècnic/a, d'escala d'administració general, sotsescala de gestió. 
- 3070, subgrup A2, d'escala d'administració especial, sotsescala tècnica de grau mitjà. 
- 3071, subgrup A2, Tècnic/a, d'escala d'administració general, sotsescala de gestió. 
- 3072, subgrup C1, d'escala d'administració general, sotsescala administrativa. 
- 3073, subgrup A1, tècnic/a superior, de règim laboral alta direcció. 
 
TERCER: MODIFICAR la jornada assignada a la plaça número 2710, subgrup A1, 
Assessor/a jurídic, règim laboral que passa a ser de 20 hores setmanals. 
 

Resolució 2020000147 
 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. I ara passaríem al 

punt número deu. 

JOSÉ IGNACIO ARAUJO GÓMEZ (secretari general): Proposta d’acord dictaminada 

per la comissió informativa que, en el seu punt primer, estableix amortitzar les places de 

plantilla o de personal que consten en el punt dispositiu primer. Segon, crear les places 

de règim funcionarial a la plantilla de personal que consten en el punt dispositiu segon. 

I tercer, modificar la jornada assignada a la plaça número 2710, subgrup A1, assessor 

jurídic de règim laboral, que passa a ser de 20 hores setmanals. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Substanciarà 

aquesta proposta la tinent d’alcalde, Maria Àngels Planas. 

M. ÀNGELS PLANAS CROUS (JUNTSXCAT-JUNTS): Molts gràcies, alcaldessa. En el 

ple de desembre de 2019 vam aprovar la plantilla del personal de l’any 2020 i aquesta 

va ser modificada en el ple de febrer de 2020. Amb posterioritat a la seva modificació i 

a la prestació dels diferents serveis municipals, es feia necessària una modificació de la 

plantilla per tal de procedir a ajustar la plantilla actual a les noves necessitats detectades. 

Per una banda, ajustar les places que queden vacants i els requeriments de 

l’organització a la plantilla, que comprèn totes aquelles places que estan degudament 

classificades pel que fa al personal funcionari laboral i eventual en funció del grup de la 

seva classificació. S’inclouen, a més, dades que detallen, respecte del total de les places, 

la funció dels grups de classificació i l’existència de les vacants. Respecte de la darrera 

plantilla, hi ha hagut unes modificacions que estan detallades a l’expedient i que ara no 

les anomenaré perquè són llargues, i sí que vam dir que estàvem a la vostra disposició 

per qualsevol dubte, i així ho hem fet. 

Bàsicament, són canvis de règim, d’amortització de places vacants per la creació de 

noves places, majoritàriament en els mateixos serveis, però amb categories superiors. 

Per tant, portem l’acord de ple per aprovar aquesta modificació de la plantilla. 

Moltíssimes gràcies. 
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MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Intervencions? 

Senyora Esporrín, si us plau. 

BEATRIZ ESPORRÍN PALACIOS (PSC-CP): Votarem a favor de la modificació de les 

places laborals que ens porten avui al ple, atenent que s’han negociat amb els sindicats, 

i estem a favor de consolidar la previsió que es va fer a principis d’any pel que fa a les 

promocions i amortitzacions del personal, doncs aquesta és una evolució lògica i 

progressiva del que es va preveure a la plantilla inicial en l’exercici. També estem 

d’acord amb les promocions que es puguin anar fent internament com a mesura de 

motivació pel personal municipal i demanem que es faci una previsió amb temps de les 

jubilacions perquè les àrees municipals no es vegin afectades. Gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. I ara, el senyor 

Salellas. 

LLUC SALELLAS VILAR (GUANYEM GIRONA): Sí, bona tarda a totes i a tots. 

Aquestes modificacions són evidentment fruit de la gestió del Govern i de la seva línia 

política i també de gestió de personal. Evidentment, en aquest cas, com comentava la 

regidora Esporrín, han estat acordades amb els sindicats, però no vol dir que un grup 

polític com el nostre hagi de donar suport a aquesta proposta en el sentit que, si 

nosaltres estiguéssim governant la ciutat, segurament hi haurien alguns plantejaments 

que serien substancialment diferents. Per tant, nosaltres, el que farem avui és una 

abstenció. Una abstenció que és totalment lògica en el sentit que acabo d’esmentar. 

Nosaltres no venim a bloquejar un acord entre sindicats i Govern, però sí que volem 

posar sobre la taula que, en el cas que governéssim, actuaríem diferent. I finalment, sí 

que volia aprofitar que parlem de plantilla per fer una pregunta molt concreta, i és que 

hem rebut la informació que una plaça que fins ara era de caràcter funcionarial, com és 

la de direcció del Teatre Municipal, podia patir un canvi de model de cara a anar a buscar 

noves formes de places o de direccions que podrien, depèn de com es plantegés, situar-

nos en una situació en la qual no ens sentiríem còmodes alguns dels grups, ja que totes 

les garanties que té un procés de funcionarització i de plaça ja establerta, podrien quedar, 

depèn de com es plantegés, tocades, en el cas que aquesta direcció fos escollida d’una 

manera que, diguéssim, amb menys garanties. Per tant, sí que volíem preguntar 

exactament com volen plantejar aquesta plaça, perquè creiem que no parlem d’una 

plaça qualsevol, és la direcció del Teatre Municipal i, per tant, creiem que la ciutadania 

té dret a saber si vostès plantegen un canvi en aquest sentit a nivell de plantilla. Gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Si vol fer alguna 

reflexió final. 

M. ÀNGELS PLANAS CROUS (JUNTSXCAT-JUNTS): Agrair el suport que ens han 

donat i dir que la direcció del Teatre Municipal és el servei qui ens fa proposta a 

Recursos humans de quines necessitats té. Encara no hem rebut... Almenys jo no he 

rebut per escrit aquesta proposta que vostè em parla. Per tant, vostè va per davant meu, 

perquè jo no tinc la... És veritat, no tenim la proposta feta, almenys jo mateixa. Per tant, 

nosaltres, Recursos humans, executem allò que ens diuen les àrees i que és possible 

fer-se de manera legal [...] i que sigui jurídicament possible. Per tant, ja els informarem 

al respecte, però de moment no ens ha arribat aquesta petició que vostè fa esment. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Passem doncs a la votació 

d’aquesta proposta. Vots a favor de la proposta? Abstencions? Gràcies. 

JOSÉ IGNACIO ARAUJO GÓMEZ (secretari general): S’aprova, per tant, per majoria 

absoluta, amb els vots a favor dels grups municipals Junts per Catalunya, integrat per 
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nou membres, Partit Socialista de Catalunya, integrat per cinc membres, i Esquerra 

Republicana de Catalunya, integrat per quatre membres, i l’abstenció dels grups 

municipals Guanyem Girona, integrat per sis membres, i Ciutadans, integrat per dos 

membres, la modificació de la plantilla de personal. 

 

VOTACIÓ 

Sotmesa a votació, la proposta és aprovada per majoria absoluta dels membres de la 

corporació. 

Vots a favor: 

Grup Municipal JxCat-Junts: senyors/es Marta Madrenas Mir, Maria Àngels Planas 

Crous, Lluís Martí Arderiu, Martí Terés Bonet, Núria Pi Méndez, Marta Sureda Xifre, 

Carles Ribas Gironès, Eva Maria Palau Gil i Glòria Plana Yanes.  

Grup Municipal PSC-CP: senyors/es Sílvia Paneque Sureda, Beatriz Esporrín Palacios, 

Mònica Ferrer Juandó, Joaquim Ruhí Brunsó i Juan Antonio Balbín Valentí.  

Grup Municipal ERC-AM: senyors/es Joaquim Ayats Bartrina, Maria Àngels Cedacers 

Hervàs, Àdam Bertran Martínez i Anabel Moya Gálvez.  

Abstencions: 

Grup Municipal GUANYEM GIRONA: senyors/es Lluc Salellas Vilar, Cristina Andreu 

Displàs, Xevi Montoya Roldan, Dolors Serra Colom, Pere Albertí Serra i Laia Pèlach 

Saget.  

Grup Municipal C’s: senyors/es Daniel Pamplona Castillejo i Míriam Pujola Romero.  

 

11. Aprovació de l'Organigrama de l'Ajuntament de Girona 

Per Decret d'Alcaldia 2019016004, de 18 de juliol de 2019, es va aprovar la nova 
organització política arrel de la constitució de l'Ajuntament resultat de les eleccions 
locals celebrades el 26 de maig de 2019, i es van determinar les diferents àrees i 
subàrees en les que s'estructura la Corporació municipal: 
 
1. Àrea d'Alcaldia: Subàrea Alcaldia; Seguretat; Subàrea de Drets Socials i Cooperació. 
2. Àrea de Territori: amb 3 Subàrees: Medi Ambient; Urbanisme i Activitats; Mobilitat i 
Via Pública. 
3. Àrea de Drets a les Persones. 
4. Àrea d'Hisenda i Règim Interior. 
5. Àrea de Promoció Econòmica. 
 

Cada una d'aquestes àrees i subàrees comprèn un o diversos sectors funcionalment 
homogenis de l'activitat administrativa local, resultat d'analitzar la situació organitzativa 
existent i fer una proposta de futur, que es trasllada, a la pràctica, en un nou organigrama 
funcional, que busca una òptima distribució dels recursos humans. 
 
Per Acord de Ple de 10 de febrer de 2020 es van aprovar l'organigrama general de 
l'Ajuntament de Girona i els organigrames de les cinc àrees de govern. Amb posterioritat 
a la seva aprovació els responsables de les diferents àrees han proposat modificacions 
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organitzatives pel bon funcionament dels serveis, pel que es proposa la modificació de 
l'organigrama municipal. 
 
L'aprovació dels organigrames per part de l'Ajuntament es constitueixen com 
instruments definidors formals d'aquestes àrees de govern, de les relacions de 
dependència jeràrquica i institucionalització dels nivells de comandament, 
responsabilitat i rendiments de comptes. 
 
Es determina la ubicació dels diferents serveis i unitats dins l'estructura general i ajuda 
a una major definició del funcionament en conjunt. 
 
Aquests organigrames han de contribuir a ser la primera base per a l'aprovació d'altres 
instruments organitzatius per a la consecució de l'ordenació dels llocs de treball dins el 
marc de les competències d'autoorganització de què disposen les administracions 
públiques. 
 
Primer.- APROVAR l'actualització de l'organigrama general de l'Ajuntament de Girona i 
els organigrames de les cinc àrees de govern, que inclouen els canvis d'adscripció i 
d'organització administrativa que han tingut lloc des de l'aprovació de l'últim organigrama 
en data 10 de febrer de 2020. 
 
Segon.- DIFONDRE el contingut d'aquesta resolució, de conformitat amb el principi de 
transparència, en la seu electrònica municipal, en compliment del que disposen els 
arts.5 i ss de la Llei 19/2013, de 9 de desembre, de Transparència, Accés a la informació 
i Bon Govern i 8 i ss de la Llei 19/2014, de 29 de desembre, de Transparència, Accés a 
la informació i Bon Govern de Catalunya. 
 

Resolució 2020000148 
 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Passem al punt 

número onze. Senyor secretari. 

JOSÉ IGNACIO ARAUJO GÓMEZ (secretari general): Proposta d’acord dictaminada 

per la comissió informativa que, en el punt primer, estableix aprovar l’actualització de 

l’organigrama general de l’Ajuntament de Girona i els organigrames de les cinc àrees de 

govern. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Substanciarà 

aquesta proposta la tinent d’alcalde, Maria Àngels Planas. 

M. ÀNGELS PLANAS CROUS (JUNTSXCAT-JUNTS): Gràcies, alcaldessa. En el ple 

de febrer de 2020 vam aprovar l’organigrama general de l’Ajuntament de Girona i els 

organigrames de les cinc àrees en què tenim dividit el govern. Amb posterioritat a 

aquesta aprovació, els responsables de les diferents àrees han proposat modificacions 

organitzatives pel bon funcionament del servei i, per tant, es proposa la modificació de 

l’organigrama municipal. L’organigrama sabeu que és l’organització administrativa i 

funcional que hi ha a l’Ajuntament. Hi ha tota una sèrie de modificacions en 

l’organigrama. En algunes, és només canvi de nom, així ens ho han demanat les àrees. 

Per tant, no les enumeraré, perquè ja hem parlat i també, per qualsevol dubte, estava a 

la seva disposició. Moltíssimes gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. No sé si hi ha 

alguna intervenció. Senyora Esporrín, endavant. 
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BEATRIZ ESPORRÍN PALACIOS (PSC-CP): Aquest organigrama deriva del cartipàs 

al qual vam votar en contra i també de l’organigrama que va anar al ple del 10 de febrer 

i al qual també hi vam votar en contra. Considerem que aquesta no és l’organització més 

òptima per la gestió de l’Ajuntament i, per tant, no és l’organigrama que hagués plantejat 

el nostre grup municipal. Vam defensar en el seu moment, i continuem defensant que, 

per exemple, Seguretat mereix tenir un regidor o delegat, que Igualtat de gènere, 

Ocupació o Medi ambient no haurien de tenir la visibilitat secundària que tenen 

actualment, i que Drets socials hauria de tenir un treball transversal amb Ocupació, 

Joventut i Educació. La baixa dedicació dels regidors de l’equip de govern, que en la 

seva majoria tenen jornada parcial, tampoc ajuda que la diversitat d’assumptes de ciutat 

es tramitin amb la diligència i celeritat que s’hauria d’esperar en un municipi de més de 

100.000 habitants. A més, amb un regidor sortint i sense saber quina estructura política 

hi haurà, ens sembla poc prudent portar un organigrama que constitueix una eina 

d’organització política que s’haurà de revisar en breu. Per aquests motius, votarem en 

contra. Gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. I el senyor Salellas. 

LLUC SALELLAS VILAR (GUANYEM GIRONA): Explicava ara la senyora Esporrín, i 

de fet també la senyora Planas ho ha explicat, que aquest punt és una conseqüència 

directa de l’aprovació d’un cartipàs ara fa un any. És a dir, que és un element tècnic, el 

que porten avui aquí, però de la manera que està expressat i explicat, té a veure amb 

com es va aprovar el cartipàs fa un any. Ho ha dit la senyora Planas i ho acaba de dir la 

senyora Esporrín, i jo m’hi afegeixo. És a dir, en aquest sentit, crec que les tres persones 

que hem parlat estem totalment d’acord. I nosaltres ja vam explicar, en el seu moment, 

amb la nostra abstenció al cartipàs, que ens absteníem al cartipàs per alguns acords a 

què havíem arribat, però que no compartíem, de fet, l’estructura que, com a Govern, 

havien legítimament decidit. Per tant, avui també farem una abstenció, però tampoc ens 

podem deixar una cosa, i és que aquest és l’últim ple del regidor Carles Ribas, com bé 

se sap, i crec que avui també pertocarà agrair la tasca que durant molt de temps ha fet 

el senyor Ribas per la ciutat, malgrat les discrepàncies polítiques evidents que hem 

pogut tenir i que, per tant, ningú sap, i potser seria bo que avui, la senyora Planas o la 

senyora Madrenas, aclarissin si aquestes cinc àrees seran les cinc àrees que 

continuaran regint a partir d’ara la ciutat o no. Crec que aquesta és una pregunta que, 

des de fa quinze dies, no només els regidors i regidores tenim, sinó que molta gent, si 

més no, a nosaltres, ens pregunta pel carrer. A vostès potser no. Per tant, el que no ens 

agradaria és que, de sobte, d’aquí a un mes, les cinc àrees canviessin i haguéssim de 

tornar a actualitzar l’organigrama, perquè llavors sí que ens semblaria que hem estat 

fent una mica la reiteració de temes que potser no feien falta. Moltes gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. No sé si vol fer... 

M. ÀNGELS PLANAS CROUS (JUNTSXCAT-JUNTS): Només afegir una cosa. A veure, 

l’organigrama és canviant i és veritat que abans es feia tot a final d’any, però nosaltres 

preferim fer-ho a mesura que hi ha modificacions per actualitzar-ho i tenir-ho més 

actualitzat i, evidentment, d’aquí a final d’any, no per aquest motiu, o per altres, potser 

que hi hagi una modificació de l’organigrama. En tot cas, jo ja ho he dit abans, també 

són les àrees, a vegades, que ens diuen quines són les necessitats d’estructura per 

poder-les canviar. No només políticament, que també, que és com estan organitzades 

les àrees, però dins de les mateixes àrees, a vegades, l’establiment de serveis o 

diferents estructures, portem aquestes modificacions també per això. Moltíssimes 

gràcies. 
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MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Passem, doncs, a 

la votació d’aquesta proposta. Vots a favor de la proposta? Abstencions? Vots en contra? 

Moltes gràcies. 

JOSÉ IGNACIO ARAUJO GÓMEZ (secretari general): S’aprova, per tant, amb el vot 

a favor del grup municipal Junts per Catalunya, integrat per nou membres, l’abstenció 

dels grups municipals Guanyem Girona, integrat per sis membres, Esquerra 

Republicana de Catalunya, integrat per quatre membres, i Ciutadans, integrat per dos 

membres, i el vot en contra del grup municipal del Partit Socialista de Catalunya, 

l’actualització de l’organigrama general de l’Ajuntament de Girona. 

 

VOTACIÓ 

Sotmesa a votació, la proposta és aprovada per majoria simple dels membres de la 

corporació. 

Vots a favor: 

Grup Municipal JxCat-Junts: senyors/es Marta Madrenas Mir, Maria Àngels Planas 

Crous, Lluís Martí Arderiu, Martí Terés Bonet, Núria Pi Méndez, Marta Sureda Xifre, 

Carles Ribas Gironès, Eva Maria Palau Gil i Glòria Plana Yanes.  

Abstencions: 

Grup Municipal GUANYEM GIRONA: senyors/es Lluc Salellas Vilar, Cristina Andreu 

Displàs, Xevi Montoya Roldan, Dolors Serra Colom, Pere Albertí Serra i Laia Pèlach 

Saget.  

Grup Municipal ERC-AM: senyors/es Joaquim Ayats Bartrina, Maria Àngels Cedacers 

Hervàs, Àdam Bertran Martínez i Anabel Moya Gálvez.  

Grup Municipal C’s: senyors/es Daniel Pamplona Castillejo i Míriam Pujola Romero.  

Vots en contra: 

Grup Municipal PSC-CP: senyors/es Sílvia Paneque Sureda, Beatriz Esporrín Palacios, 

Mònica Ferrer Juandó, Joaquim Ruhí Brunsó i Juan Antonio Balbín Valentí.  

 

12. Aprovació de les modificacions de la RLT i la VLT 

El Reial decret Legislatiu 5/2015, de 30 d'octubre, pel que s'aprova el text refós de la 
Llei de l'Estatut Bàsic de l'Empleat Públic estableix a l'article 69 que la planificació dels 
recursos humans en les Administracions Públiques tindrà com a objectiu contribuir a la 
consecució de l'eficàcia en la prestació dels serveis i de l'eficiència en la utilització dels 
recursos econòmics disponibles mitjançant la dimensió adequada dels seus efectius, la 
seva millor distribució, formació, promoció professional i mobilitat. Les relacions de llocs 
de treball són l'instrument tècnic a través del qual es realitza l'ordenació del personal, 
d'acord amb les necessitats dels serveis i es precisen els requisits per a l'acompliment 
de cada lloc de treball d'acord amb el que disposa l'article 74, que estableix que les 
Administracions Públiques estructuraran la seva organització mitjançant la relació de 
llocs de treball o altres instruments organitzatius similars que contindran, com a mínim, 
la denominació de llocs de treball, els grups de classificació professional, els cossos o 
escales, en el seu cas, a què estan adscrits, els sistemes de provisió i les retribucions 
complementàries. 
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Aquests instruments seran públics, i en l'àmbit autonòmic els articles 29 i següents del 
Decret Legislatiu 1/1997, de 31 d'octubre, pel qual s'aprova la refosa en un text únic dels 
preceptes de determinats textos legals vigents a Catalunya en matèria de funció pública, 
preveu el contingut mínim de la relació de llocs de treball, i l'article 32 i com a objectiu 
de la relació de llocs de treball estableix que la creació, la modificació, la refosa i la 
supressió de llocs de treball s'han de fer en tot cas mitjançant la Relació de Llocs de 
Treball. 
 
En aquest sentit, en data 11 de febrer de 2013 el Ple de l'Ajuntament de Girona va 
acordar l'aprovació inicial de la Relació de Llocs de Treball (RLT) amb l'objectiu de donar 
compliment a l'obligatorietat que tenen les administracions de disposar d'un instrument 
que permeti l'ordenació del personal d'acord amb les necessitats dels serveis i establir 
els requisits necessaris per a desenvolupar els llocs de treball. 
 
En data 3 de maig de 2019 el Ple de l'Ajuntament de Girona va acordar l'actualització 
de la RLT i va aprovar la Valoració econòmica d'aquesta (VLT), i en data de 10 de febrer 
de 2020 es va aprovar la darrera actualització de la RLT i VLT. 
 
La Relació de Llocs de Treball de l'Ajuntament de Girona, comprèn els llocs de treball 
reservats a personal funcionari, laboral i eventual de la corporació a través del qual es 
realitza l'ordenació de tots els llocs de treball classificats per nivells i recull de forma 
sintètica la informació bàsica sobre les funcions, les característiques i requisits, la forma 
de provisió, el nivell de complement de destinació, les quanties del complement específic 
fruit del procés de valoració dels llocs de treball. 
 
Atès que l'organització és canviant i per tant es fa necessari poder modificar la Relació 
de Llocs de Treball per adequar-la a la realitat dels llocs de treball, es va aprovar 
juntament amb la RLT un procediment per a la seva actualització. Des de la darrera 
actualització i fins a la data d'emissió d'aquest informe la comissió tècnica de valoració 
de la RLT s'ha reunit per tractar i valorar les peticions de diferents llocs de treball i al 
mateix moment per actualitzar la RLT a l'organització i cartipàs municipal. Aquestes 
modificacions s'incorporen en document adjunt comprensiu dels nous llocs de treball 
que s'han creat, de les amortitzacions produïdes i dels llocs que han sofert alguna 
modificació en qualsevol dels seus elements, funcions, jornades, horaris, règim jurídic, ... 
També s'incorporen les fitxes de funcions del nous llocs de treball. 
 
Les modificacions de la RLT i VLT que ara es sotmeten a aprovació són les aprovades 
per la comissió tècnica de valoració de llocs de treball en les sessions de 31 de gener 
de 2020, 14 de febrer de 2020, 26 de febrer de 2020, 10 de juny de 2020, 17 de juny 
de 2020, 25 de juny i 02 de juliol de 2020. 
 
S'indiquen a continuació els llocs de treball que han estat objecte de modificació en les 
reunions de la comissió tècnica. Els elements concrets de la modificació s'explica 
detalladament en les actes de les comissions que s'adjunten com annex a aquesta 
proposta. 
 
LLOCS DE TREBALL AMB MODIFICACIONS APROVADES PER LA COMISSIÓ DE 
VALORACIÓ I NEGOCIADES EN LA MESA GENERAL DE NEGOCIACIÓ: 
 

1.- Aprovació del lloc de treball A2105 Tècnic/a d'Estudis Socials i Europeus i de 
Relacions Exteriors i valoració de 460 punts. 
Factor Torn/Guàrdia: NO 
Factor Festius: NO 
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Factor Nocturnitat: NO 
Factor Jornada: NO 
 
2.- Incorporació del factor JORNADA PARTIDA als llocs de treball: 
. A2039 Tècnic/a Activitats Esportives 
. C1007 Coordinador/a de Centre 
 
3.- Amortització del lloc de treball: 
C2058 Socorrista Aquàtic 
 
4.- Modificació de la valoració del lloc de treball C2051 OFICIAL 1A MANTENIMENT 
ESPORTS amb les següents modificacions: 
Riscos Associats: De grau 2 a grau 3 
Puntuació total: 400 punts 
Factor Torn/Guàrdia Passiva: SI 
Factor Festius: SI 
Factor Nocturnitat: SI 
Factor Jornada Partida. NO 

5.- Modificació de la valoració del lloc de treball C2038 CONSERGE MANTENIDOR/A 
D'ESPORTS amb la següent modificació: 
Ambient: De grau 1 a grau 2 
Riscos Associats: De grau 2 a grau 3 

Puntuació total. 370 punts 
Factor Torn/Guàrdia passiva: NO 
Factor Festius. SI 
Factor Nocturnitat. NO 
Factor Jornada Partida. NO 

6.- Modificació de la valoració del lloc de treball SOTSENCARREGATS, CAPS DE 
COLLA, OFICIALS, PALETA CEMENTIRI I TRAMOISTA amb la següent modificació: 
 

Coneixements: De grau 2 a 3 

Els llocs inclosos en aquesta modificació són: 
C2059 Sotsencarregat/da Cementiri 
C2060 Sotsencarregat/da Control de Plagues i Animals 
C2072 Sotsencarregat/da Enllumenat i Lampisteria 
C2061 Sotsencarregat/da Fusteria 
C2062 Sotsencarregat/da Jardins 
C2063 Sotsencarregat/da Manteniment Via Pública 
C2064 Sotsencarregat/da Medi Ambient 
C2065 Sotsencarregat/da Obres 
C2066 Sotsencarregat/da Pintura 
C2077 Sotsencarregat/da Serralleria 
C2067 Sotsencarregat/da Transports 
C2023 Cap de colla Cementiris 
C2024 Cap de colla Enllumenat i Lampisteria 
C2025 Cap de colla Jardins 
C2026 Cap de colla Manteniment Via Pública 
C2027 Cap de colla Medi Ambient 
C2029 Cap de colla Serralleria 
C2028 Cap de colla Transports 
C2041 Oficial/a 1a Cementiri 
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C2042 Oficial/a 1a conductor 
C2071 Oficial/a 1a conductor grua 
C2043 Oficial/a 1a Control de Plagues i Animals 
C2044 Oficial/a 1a electricista Teatre 
C2045 Oficial/a 1a Enllumenat i Lampisteria 
C2047 Oficial/a 1a Fusteria 
C2048 Oficial/a 1a Jardins 
C2050 Oficial/a 1a manteniment 
C2051 Oficial/a 1a manteniment Esports 
C2052 Oficial/a 1a Manteniment Via Pública 
C2053 Oficial/a 1a Medi Ambient 
C2054 Oficial/a 1a Obres 
C2055 Oficial/a 1a Pintura 
C2056 Oficial/a 1a Serralleria 
C2057 Paleta de Cementiri 

C2068 Tramoista 

7.- Modificació de la denominació del lloc de treball C2050-Oficial 1a Manteniment que 
passa a denominar-se OFICIAL 1A MUSEU, així com modificació de les funcions del 
lloc de treball i de la seva valoració, segons el següent detall. 
Coneixements: de grau 2 a 3 
Experiència: de grau 5 a 4 
Interacció humana: de grau 1 a 2 
Dificultat o complexitat: de grau 2 a 3 
Ambient: de grau 2 a 1 
Disponibilitat: de grau 2 a 1 
Criticitat temporal: de grau 0 a 1 
 
Puntuació total: 390 
Factor Torn/Guàrdia Passiva. NO 
Factor Festius: NO 
Factor Nocturnitat: NO 
Factor Jornada Partida: NO 

8.- Modificació de la valoració del lloc de treball SOTSENCARREGATS, CAPS DE 
COLLA, OFICIALS, PALETA CEMENTIRI amb la modificació del factor EXPERIÈNCIA, 
passant de grau 5 a 4. Els llocs objecte d'aquesta modificació són: 
C2059 Sotsencarregat/da Cementiri 
C2060 Sotsencarregat/da Control de Plagues i Animals 
C2072 Sotsencarregat/da Enllumenat i Lampisteria 
C2061 Sotsencarregat/da Fusteria 
C2062 Sotsencarregat/da Jardins 
C2063 Sotsencarregat/da Manteniment Via Pública 
C2064 Sotsencarregat/da Medi Ambient 
C2065 Sotsencarregat/da Obres 
C2066 Sotsencarregat/da Pintura 
C2077 Sotsencarregat/da Serralleria 
C2067 Sotsencarregat/da Transports 
C2023 Cap de colla Cementiris 
C2024 Cap de colla Enllumenat i Lampisteria 
C2025 Cap de colla Jardins 
C2026 Cap de colla Manteniment Via Pública 
C2027 Cap de colla Medi Ambient 
C2029 Cap de colla Serralleria 
C2028 Cap de colla Transports 

DOC_ID: 9750089Altres: ACTA Ple 27-07-2020

Codi de verificació CSV: 86ZOJ-GWV8Q-55OUR
Data d'emissió: 9 de març de 2021 a les 14:13:58
Pàgina 51 de 147

El document ha estat signat per :
1.- Secretari General de AJUNTAMENT DE GIRONA.Signat 03/02/2021 12:02

2.- Alcaldessa de AJUNTAMENT DE GIRONA.Signat 05/02/2021 10:52

APROVAT

C
Ò

P
IA

 D
E

L 
D

O
C

U
M

E
N

T
 O

R
IG

IN
A

L 
(R

ef
.: 

57
78

22
2 

86
Z

O
J-

G
W

V
8Q

-5
5O

U
R

 C
50

36
16

8D
B

5A
26

B
9A

D
C

6F
B

B
6F

F
26

33
79

8A
83

37
6A

) 
ge

ne
ra

da
 a

m
b 

l'a
pl

ic
ac

ió
 in

fo
rm

àt
ic

a 
F

irm
ad

oc
. E

l d
oc

um
en

t e
st

àS
IG

N
A

T
. M

itj
an

ça
nt

 e
l c

od
i d

e 
ve

rif
ic

ac
ió

 p
od

eu
 c

om
pr

ov
ar

 la
va

lid
es

a 
de

 la
 fi

rm
a 

di
gi

ta
l d

el
s 

do
cu

m
en

ts
 s

ig
na

ts
 a

 l'
ad

re
ça

 w
eb

 h
ttp

://
w

w
w

.g
iro

na
.c

at
/v

er
ifi

ca
ci

o_
si

gn
at

ur
a.



DOCUMENT IDENTIFICADORS

ESTATSIGNATURES
ALTRES DADES

 
 

C2041 Oficial/a 1a Cementiri 
C2042 Oficial/a 1a conductor 
C2071 Oficial/a 1a conductor grua 

C2043 Oficial/a 1a Control de Plagues i Animals 
C2044 Oficial/a 1a electricista Teatre 
C2045 Oficial/a 1a Enllumenat i Lampisteria 
C2047 Oficial/a 1a Fusteria 
C2048 Oficial/a 1a Jardins 
C2050 Oficial/a 1a manteniment 
C2051 Oficial/a 1a manteniment Esports 
C2052 Oficial/a 1a Manteniment Via Pública 
C2053 Oficial/a 1a Medi Ambient 
C2054 Oficial/a 1a Obres 
C2055 Oficial/a 1a Pintura 
C2056 Oficial/a 1a Serralleria 
C2057 Paleta de Cementiri 

09.- Modificació de la valoració del lloc de treball C2068-TRAMOISTA amb la modificació 
del factor EXPERIÈNCIA, passant de grau 3 a 4. 
 
10.- Modificació de la valoració del lloc de treball C2071- OFICIAL/A 1A CONDUCTOR, 
en el factor INTERACCIÓ HUMANA passant de grau 1 al grau 3. 
 
11.- Modificació de la denominació del lloc C2042 Oficial/a 1a conductor que passa a 
denominar-se OFICIAL/A 1A TRANSPORTS. 
 
12.- Modificació de la denominació del lloc C2071 Oficial/a 1a conductor grua que passa 
a denominar-se OFICIAL/A 1A UNITAT RETIRADA VEHICLES. 
 
13.- Modificació de la denominació del lloc A2004 Administrador/a xarxa informàtica que 
passa a denominar-se ADMINISTRADOR/A DE SISTEMES I COMUNICACIONS, així 
com modificació de les seves funcions. 
 
14.- Modificació del lloc A2034 RESPONSABLE TÈCNIC/A INSTAL·LACIONS 
ESPORTIVES, segons el següent detall: 
 
Incorporació del factor de JORNADA PARTIDA, 
IMPACTE DE L'ERROR, de grau 3 a 2. 
DISPONIBILITAT, de grau 2 a 4 
CRITICITAT TEMPORAL, de grau 1 a 2 
PUNTUACIÓ TOTAL: 570 

15.- Modificació de la valoració del lloc A2039 TÈCNIC/A ACTIVITATS ESPORTIVES, 
en els següents factors: 
DIFICULTAT o COMPLEXITAT, passant del grau 3 a 4. 
RESPONSABILITAT PER COMANDAMENT, passant del grau 2 a 3. 
CRITICITAT TEMPORAL, de grau 1 a 2 
PUNTUACIÓ TOTAL: 530 

16.- Modificació de la valoració del lloc C2071 OFICIAL/A 1A UNITAT RETIRADA DE 
VEHICLES, en el factor d'AUTONOMIA DEL TREBALL, que es passa de grau 2 a 3. 
 
17.- Modificació de la fitxa del lloc de treball A1053 - DIRECTOR/A EL BOLIT, amb les 
següents modificacions: 
El règim jurídic: de funcionari a laboral d'alta direcció 
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ALTRES DADES

 
 

El sistema de provisió: de lliure designació a concurs 
Modificació de les seves funcions (s'adjunta fitxa en la seva redacció definitiva) 
Incorporació de nous requisits d'accés: certificat de nivell B1 d'anglès i experiència 
mínima de 2 anys en centre d'art, museus o equipaments culturals. 
Es manté la valoració del lloc en 560 punts. 
 
18.- Creació del lloc de treball de A1120- CAP DE SERVEI ARTS VISUALS, MUSEUS 
I PATRIMONI CULTURAL, assignant-li un CD 28 i la seva valoració en 680 punts. 
Factor Torn/Guàrdia Passiva: NO 
Factor Festius: NO 
Factor Nocturnitat: NO 
Factor Jornada Partida: NO 
 
19.- Modificació del lloc de treball de A1058 DIRECTOR/A TEATRE MUNICIPAL, 
segons el següent detall. 
Nova Denominació. DIRECTOR/A ARTS ESCÈNIQUES 
Règim jurídic: de funcionari a personal d'alta direcció 
Sistema de provisió: de lliure designació a concurs 
Modificació de les funcions 
Incorporació de nous requisits d'accés: experiència mínima de dos anys en centres 
d'arts escèniques. 
Es manté la valoració del lloc de treball en 640 punts. 
 
20.- Modificació de la denominació del lloc de treball A2046- TÈCNIC/A DE 
COMUNICACIÓ que passa a denominar-se TÈCNIC/A COMUNICACIÓ WEB 21.- 
Creació del lloc de treball A2106 - TÈCNIC/A DE COMUNICACIÓ (s'adjunta fitxa 
descriptiva del lloc de treball en la seva redacció definitiva) 
Assignació del CD 21 
Valoració: 480 punts 
Factor Torn/Guàrdia passiva. NO 
Factor Festius: NO 
Factor Nocturnitat: NO 
Factor Jornada Partida: NO 
 
22.- Modificació de la denominació del lloc de treball A1097- ENGINYER/A DE 
SISTEMES I COMUNICACIONS que passa a denominar-se TÈCNIC/A DE SISTEMES 
I COMUNICACIONS. 
 
23.- Modificació de la denominació del lloc de treball A1059- ENGINYER/A DE 
SOFTWARE que passa a denominar-se TÈCNIC/A DE SOFTWARE. 
 
24.- Modificació del lloc de treball A1019- CAP DE SECCIÓ EDUCACIÓ 0-6 ANYS, que 
queda inclòs en l'escala d'administració general i es modifica el requisit d'accés de 
TITULACIÓ, que serà exigida titulació universitària de grau o llicenciatura. 
 
25.- Creació del lloc de treball A2107 - CAP DE SECCIÓ DE SECRETARIA (s'adjunta 
fitxa descriptiva del lloc de treball en la seva redacció definitiva) 
VALORACIÓ: 540 punts 
Factor Torn/Guàrdia Passiva. NO 
Factor Festius: NO 
Factor Nocturnitat: NO 
Factor Jornada Partida: NO 
 
26.- Creació del lloc de treball A1121 - CAP DE SERVEI DE TRESORERIA (s'adjunta 
fitxa descriptiva del lloc de treball en la seva redacció definitiva). 
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VALORACIÓ: 720 punts 
Factor Torn/Guàrdia Passiva. NO 
Factor Festius: NO 
Factor Nocturnitat: NO 
Factor Jornada Partida: NO 
 
27.- Creació del lloc de treball A1222 - CAP DE SECCIÓ DE CONTROL INTERN 
GESTIÓ ECONÒMICA (s'adjunta fitxa descriptiva del lloc de treball en la seva redacció 
definitiva). 
VALORACIÓ: 620 
Factor Torn/Guàrdia Passiva. NO 
Factor Festius: NO 
Factor Nocturnitat: NO 
Factor Jornada Partida: NO 
 
28.- Modificació de les funcions del lloc de treball A2076 - TÈCNIC/A DE RECAPTACIÓ 
(s'adjunta fitxa descriptiva del lloc de treball en la seva redacció definitiva). 
 
29.- Modificació del sistema de provisió del lloc de treball A1086 - TRESORER/A que es 
determina com a sistema de provisió el de LLIURE DESIGNACIÓ. 
 
30.- Modificació del sistema de provisió del lloc de treball A1087 - 
VICEINTERVENTOR/A que es determina com a sistema de provisió el de LLIURE 
DESIGNACIÓ. 
 
31.- Modificació del sistema de provisió del lloc de treball A1088 - VICESECRETARI/A 
que es determina com a sistema de provisió el de LLIURE DESIGNACIÓ. 
 
32.- Creació del lloc de treball A1123 - CAP DE SECCIÓ DE NÒMINES (s'adjunta fitxa 
descriptiva del lloc de treball en la seva redacció definitiva). 
VALORACIÓ: 660 punts 
Assignació del CD 26 
Factor Torn/Guàrdia Passiva. NO 
Factor Festius: NO 
Factor Nocturnitat: NO 
Factor Jornada Partida: NO 
 
33.- Modificació de la valoració del lloc de treball A1026 - CAP DE SECCIÓ 
D'ADMINISTRACIÓ DE PERSONAL, segons el següent detall: 
RESPONSABILITAT PER COMANDAMENT: de grau 3 a 4 
IMPACTE DE L'ERROR: de grau 3 a 4 
CRITICITAT TEMPORAL: de grau 2 a 3 
VALORACIÓ: 660 punts 
 
34.- Creació del lloc de treball C1028 - RESPONSABLE DE GESTIÓ DE NÒMINES. 
Assignació del CD 20 
VALORACIÓ: 460 punts 
Factor Torn/Guàrdia Passiva. NO 
Factor Festius: NO 
Factor Nocturnitat: NO 
Factor Jornada Partida: NO 
 
35.- Amortitzar el lloc de treball C2057 - PALETA DE CEMENTIRI. 
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36.- Modificació del lloc de treball C2041- OFICIAL DE CEMENTIRI, en les seves 
funcions. 
 
37.- Modificació de lloc de treball -C1066 MESTRE TALLER ESCOLA MUNICIPAL 
D'ART, per haver-se detectar una errada en la jornada que tenia assignada (M) quan el 
lloc de treball té una jornada reduïda. 
 
38.- Modificació del complement de FESTIUS dels llocs de treball C1013 - 
ENCARREGAT CONTROL DE PLAGUES I ANIMALS i del lloc de treball C2043 
OFICIAL CONTROL PLAGUES I ANIMALS, ja que s'ha observat que incorrectament 
tenien assignat el factor de FESTIUS, quan no procedeix. 
 
Les anteriors modificacions han estat objecte de negociació amb els representants de 
les organitzacions sindicals a la Mesa General de Negociació posteriorment a la seva 
aprovació per la Comissió Tècnica de Valoració de la RLT, integrada també per 
representants de les organitzacions sindicals. 
 
La regulació actual atribueix la competència per a l'aprovació de la RLT i les seves 
modificacions a l'Ajuntament constituït en Ple, d'acord amb l'article 22.2.i) de la Llei de 
7/1985, de 2 d'abril, de Bases del Règim Local. La normativa vigent no regula de manera 
detallada un procediment específic o concret per a l'aprovació i la modificació de la RLT, 
sinó que hi ha diferents normes de referència. 
La Legislació aplicable en el procediment de modificació de la Relació de Llocs de 
treball és la següent: 
 
- Els articles 28 i següents de la Refundició en un text únic de la Llei de la Funció Pública 
de l'Administració de la Generalitat de Catalunya aprovada per Decret Legislatiu 1/1997, 
de 31 d'octubre. 
- L'article 283 del text refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, aprovat 
pel Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril. 
- Els articles 25 i següents del Reglament del Personal al Servei de les Entitats Locals 
aprovat pel Decret 214/1990, de 30 de juliol. 
- Els articles 31 i següents i 69 del text refós de la Llei de l'Estatut Bàsic de l'Empleat 
públic, aprovat per Reial decret Legislatiu 5/2015, de 30 d'octubre. 
- Els articles 22.2.i), 90.2, 92 i 92 bis de la Llei de 7/1985, de 2 d'abril, de Bases del 
Règim Local. 
- Els articles 126.4, 127 i 129.3.a) del text refós de les disposicions legals vigents en 
matèria de Règim Local, aprovat per Reial decret Legislatiu 781/1986, de 18 d'abril. 
- L'article 15 de la Llei 30/1984, de 2 d'agost, de Mesures per a la Reforma de la Funció 
Pública. 
- Els articles 61 a 64 del text refós de la Llei de l'Estatut dels Treballadors, aprovat per 
Reial decret Legislatiu 2/2015, de 23 d'octubre. 
- El Reial decret 861/1986, de 25 d'abril, pel qual s'estableix el règim de les retribucions 
dels funcionaris d'Administració Local. 
 
Un dels objectius de la RLT, és la determinació del complement específic. 
 
D'acord amb els antecedents exposats, 
 
Primer.- Aprovar l'actualització de la Relació de Llocs de Treball de l'Ajuntament de 
Girona incorporant les modificacions acordades fins a la data d'aquest acord, i que es 
detallen en el document annex. 
 
Segon.- Traslladar el present informe a la Secretaria General als efectes d'emissió del 
preceptiu informe. 
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Tercer.- Aprovar l'actualització de la valoració econòmica de la Relació de Llocs de 
Treball de l'Ajuntament de Girona 
Quart.- Disposar la publicació de la relació de Llocs de Treball actualitzada en el Butlletí 
de la Província de Girona. 
 

Resolució 2020000149 
 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Passem, doncs, al 

punt número dotze. Senyor secretari. 

JOSÉ IGNACIO ARAUJO GÓMEZ (secretari general): Proposta d’acord dictaminada 

per la comissió informativa que, en el punt primer, estableix aprovar l’actualització de la 

relació de llocs de treball de l’Ajuntament de Girona, incorporant les modificacions 

acordades fins a la data d’aquest acord. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Substanciarà 

aquesta proposta la tinent d’alcalde, Maria Àngels Planas. 

M. ÀNGELS PLANAS CROUS (JUNTSXCAT-JUNTS): Moltes gràcies, alcaldessa. Era 

el febrer de 2013, quan l’Ajuntament vam acordar l’aprovació inicial de la relació de llocs 

de treball. L’objectiu era donar compliment a l’obligatorietat que tenen les 

administracions de disposar, en aquest cas, d’un instrument que permeti aquesta 

ordenació del personal d’acord amb les necessitats de serveis i establir els requisits 

necessaris per desenvolupar els llocs de treball. El maig de 2019, a Girona vam fer 

l’actualització de la relació de llocs de treball i, a més, vam aprovar una valoració dels 

llocs de treball. Es va fer el febrer l’última actualització. Respecte a la relació de llocs de 

treball, el que fa és realitzar aquesta ordenació de tots els llocs de treball classificats per 

nivells, i recull de forma molt sintètica la informació bàsica sobre les seves funcions, les 

característiques, també els requisits i la forma de provisió, el nivell de complement de 

destinació de cadascun dels llocs de treball. Atès que la organització, sempre ho hem 

dit, és canviant i, per tant, és necessari poder modificar aquesta relació de llocs de treball, 

es va aprovar, perquè hi poguessin presentar tots els treballadors, totes les al·legacions 

o requeriments que creguin convenients respecte el lloc de treball que estan ocupant en 

aquell moment, una comissió tècnica de valoració que està formada per tècnics, en 

aquest cas, tècnics de recursos humans, i representants de totes les organitzacions 

sindicals. En aquesta comissió tècnica no hi ha els polítics, perquè un lloc de treball, 

crec que no és el polític qui l’ha de decidir, sinó les necessitats de cada servei. 

El que fa aquesta comissió és analitzar totes les propostes de canvi que ens fan tant les 

àrees com, a vegades, els mateixos treballadors, mitjançant... Passem directament a 

nosaltres o, a vegades, ho envien directament als sindicats... I sobre quin és el contingut 

funcional de la valoració, dels factors que donen lloc a aquest complement específic o 

amortització o creació de llocs, d’altres canvis. Les modificacions de la relació de llocs 

de treball, d’aquesta valoració, se sotmeten a aprovació a la comissió tècnica, aquesta 

comissió tècnica de valoració és qui acaba aprovant-les. Hi ha hagut set reunions a les 

comissions tècniques, aquest treball conjunt que he dit que es fa. I avui, el que portem, 

són els acords que hi ha hagut en aquestes comissions tècniques de valoració de llocs 

de treball. Són diferents modificacions que portem. Algunes són el canvi només del nom, 

altres varia algun factor, que són els que s’han d’avaluar, i també hi ha creació de nous 

llocs de treball, canvis de denominació com he dit abans. Suposo que vostès ja han 

mirat tota la llista que portem avui, aquestes modificacions. Moltíssimes gràcies. 
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MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Intervencions? El 

senyor Ayats.  

JOAQUIM AYATS BARTRINA (ERC-AM): Sí, moltes gràcies. Sabem que és una tasca 

necessària, sabem que és d'una complexitat considerable, però sí que voldríem 

demanar que hi hagués, de la mateixa manera que parlàvem que hi havien participat els 

sindicats, sembla que no hi ha unanimitat en aquest sentit, però, en qualsevol cas el que 

sí que sembla que tothom sí que està d'acord és que fora bo que hi hagués un calendari 

de finalització amb totes les modificacions que s'han de fer. Per aquest motiu nosaltres 

anunciem l'abstenció en aquest punt. Moltes gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. La senyora 

Esporrín. 

BEATRIZ ESPORRÍN PALACIOS (PSC-CP): Sí, al ple de febrer se'ns va portar al ple 

una modificació de les relacions de llocs de treball, valoracions de llocs de treball en la 

que ens vam abstenir. En aquell moment vam recalcar que s'estava desaprofitant 

l’experiència i coneixements de treballadors de l’Ajuntament i es renunciava a un capital 

humà important per oferir serveis al ciutadà. Sobre les modificacions d'avui, segons el 

fonament del punt d’acord, aquestes modificacions han estat objecte de negociació amb 

els representants sindicals i, per tant, gaudeixen del consens necessari. No obstant, els 

sindicats han objectat que s'hagin portat només les de 2020, i les de 2019 continuïn en 

un calaix. Els indicats demanaven que primer es resolguin les peticions antigues i 

aprovar-ho tot de cop, no que a cada reunió l'Ajuntament en porti de noves. Per tant, no 

compartim el procediment amb què ens han portat aquestes modificacions. Dit això, ens 

abstindrem amb la voluntat de no demorar les modificacions de plantilla que hi havia 

previstes per a 2020 i fem un prec perquè es tramitin les modificacions de 2019, tal i 

com demanen els sindicats. Gràcies. 

 MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. I el senyor 

Salellas, exacte. 

LLUC SALELLAS VILAR (GUANYEM GIRONA): Sí, nosaltres votarem en contra 

d’aquest punt. I hem de lamentar que avui d’alguna manera es validi una manera de fer 

que no compartim; és a dir: avui el Govern se n’anirà d’aquí amb la sensació que pot 

continuar actuant com ha portat les places en aquest ple, perquè, total, les ha passat i 

les passarà. Per tant, diguéssim, l’encàrrec o el que entén la senyora Plans és que “Bé, 

puc continuar fent les coses així que, al final, igualment tirem endavant”. I ho dic perquè, 

si bé és cert que hi han hagut reunions amb els sindicats i això és innegable, perquè els 

propis sindicats ho han dit i ho han reconegut, i avui la senyora Planas ha explicat que 

havien sigut set reunions i, per tant, doncs fantàstic, també és cert que, com han dit els 

portaveus que m’han precedit, això no s'ha fet o no s'ha fet en el marc que els sindicats 

demanaven que es fes, que és de no aprovar només uns canvis, sinó d'anar més enllà 

i portar-ho tot conjuntament. Aquest era el marc negociador que volien els sindicats i era 

el marc que crec que estaria bé que el Govern també acceptés. I més, quan, com a 

mínim una part dels sindicats el que reclamen és que, apart de les reunions tècniques, 

abans de portar-ho al ple, es passi per la mesa de negociació. I això vostès, ni una cosa 

ni l’altra, ho han fet. Per tant, nosaltres avui votarem que no, i sí que, ja que tira endavant 

això i aquest punt s’aprovarà, doncs demanaríem i ens afegiríem al prec que aquesta 

sigui, no?, l’última vegada que això va en aquest sentit, perquè, si no, el que ens 

trobarem és que cada vegada hi hauran més dificultat o més malentesos en aquesta 

negociació que crec que totes les parts, tant els sindicats com qui governi la ciutat, han 

d'intentar que vagi el millor possible. Gràcies. 
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MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. No sé si vol fer 

algun apunt. 

M. ÀNGELS PLANAS CROUS (JUNTSXCAT-JUNTS): Sí, una reflexió. Agrair 

l’abstenció dels grups i sí que vull fer una reflexió, perquè jo ja ho he dit abans: la 

comissió, aquesta comissió tècnica de valoració, com diu el seu nom, és tècnica i, per 

tant, en cap moment aquesta regidora decideix si han de portar aquest o l'altre…; és la 

mateixa comissió qui decideix els punts que es porten a l’ordre i li ben asseguro que 

aquesta regidora no participa en absolut d'aquestes reunions. Per tant, és cert que els 

sindicats, i jo no ho negaré, diuen “portem-ho tot alhora”, però dèiem: “Clar, si ho portem 

tot alhora haurem d'esperar perquè hi ha molta feina, hi han molts i molts de 

requeriments, hi ha moltíssima feina i porta molt de temps fer-ho a aquestes reunions, 

bé, set, però que s'ha portat un volum important. Si haguéssim esperat a tenir-ho tot, 

moltes de les places que ara ja es poden ofertar, i per tant els treballadors en aquests 

moments difícils podran ser objecte de poder-se presentar en aquestes places no podria 

ser d'aquesta manera i quedava molt limitat a l’organització de l'Ajuntament. Per tant, jo 

crec que, i he parlat amb els sindicats, i ho he fet aquest dematí, jo crec que els sindicats 

han entès que sí que ho portéssim ara, però, evidentment, amb el compromís de seguir 

treballant de la millor manera possible. I segur que tindrem una entesa amb ells per 

seguir treballant com sempre hem fet en la línia que tots ens hem entès. Moltíssimes 

gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Passem doncs a 

la votació d'aquesta proposta. Vots a favor de la proposta? Abstencions? Vots en 

contra? Moltes gràcies.  

JOSÉ IGNACIO ARAUJO GÓMEZ (secretari general): S’aprova per tant amb els vots 

a favor del grup municipal Junts per Catalunya, integrat per nou membres, l’abstenció 

del grup municipal Partit dels Socialistes de Catalunya, integrat per cinc membres, 

Esquerra Republicana de Catalunya, integrat per quatre membres, i Ciutadans, integrat 

per dos membres, i el vot en contra del grup municipal Guanyem Girona, integrat per sis 

membres, l’actualització de la relació dels llocs de treball de l’Ajuntament de Girona.  

VOTACIÓ 

Sotmesa a votació, la proposta és aprovada per majoria simple dels membres de la 

corporació. 

Vots a favor: 

Grup Municipal JxCat-Junts: senyors/es Marta Madrenas Mir, Maria Àngels Planas 

Crous, Lluís Martí Arderiu, Martí Terés Bonet, Núria Pi Méndez, Marta Sureda Xifre, 

Carles Ribas Gironès, Eva Maria Palau Gil i Glòria Plana Yanes.  

Abstencions: 

Grup Municipal PSC-CP: senyors/es Sílvia Paneque Sureda, Beatriz Esporrín Palacios, 

Mònica Ferrer Juandó, Joaquim Ruhí Brunsó i Juan Antonio Balbín Valentí.  

Grup Municipal ERC-AM:  senyors/es Joaquim Ayats Bartrina, Maria Àngels Cedacers 

Hervàs, Àdam Bertran Martínez i Anabel Moya Gálvez.  

Grup Municipal C’s: senyors/es Daniel Pamplona Castillejo i Míriam Pujola Romero.  
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Vots en contra: 

Grup Municipal GUANYEM GIRONA: senyors/es Lluc Salellas Vilar, Cristina Andreu 

Displàs, Xevi Montoya Roldan, Dolors Serra Colom, Pere Albertí Serra i Laia Pèlach 

Saget.  

 

13. Requerir a la societat "Balsol 2001 S.A.", amb CIF número A-17681164, i si 

s'escau a la succesora, la societat EMPARK APARCAMIENTOS Y SERVICIOS S.A. 

NIF A78320736, perquè en el termini de deu dies hàbils des que li sigui notificada 

la present resolució constitueixi la garantia definitiva de la concessió de 

l'aparcament subterrani del carrer Santa Eugènia - Parc Central i DISPOSAR que 

els serveis tècnics d'urbanisme de l'Ajuntament de Girona informin sobre el valor 

del domini públic ocupat. 

 
Es retira a petició de la regidora d’Hisenda i Règim Interior, d’acord amb l’article 
82 del ROM.  
 

En data 9 de juliol de 2019 el Secretari General de l'Ajuntament de Girona va emetre 
informe jurídic número 2019/80 en relació a la sol·licitud d'autorització per a la fusió per 
absorció de l'entitat adjudicatària de la concessió per a la construcció i explotació d'un 
aparcament soterrani siuat al carrer Santa Eugènia- Parc Central. En l'informe es fa 
constar que cal requerir a la concessionària per a que regularitzi la garantia definitiva 
constituïda. 
 
Vist l'informe del servei de patrimoni de data 17 d'abril de 2020 en el que s'informa que 
a aquests efectes, el 12 de juliol de 2019 es va iniciar la tramitació d'una proposta d'acord 
de la Junta de Govern Local mitjançant la qual s'acordava requerir a la societat "Balsol 
2001 S.A." per la regularització de la garantia de la concessió i es disposava l'emissió 
per part dels serveis tècnics d'urbanisme de l'Ajuntament d'un informe de valoració del 
domini públic. 
 
Vist que la darrera signatura en el procediment del tràmit de la proposta d'acord de la 
Junta de Govern Local va tenir lloc el dia 12 de febrer de 2020. En aquesta data ja estava 
vigent l'acord del Ple del dia 10 de febrer de 2020 pel qual ja no estaven delegats a la 
Junta de Govern Local els actes de tràmit o definitius en matèria de contractació i 
patrimoni. 
 
Atès que per aquest motiu l'òrgan que ha d'aprovar l'acte administratiu és el que té les 
competències en aquest moment, en aquest cas el Ple de la Corporació. 
 
Primer- REQUERIR a la societat "Balsol 2001 S.A.", amb CIF número A- 17681164 i si 
s'escau a la succesora, la societat EMPARK APARCAMIENTOS Y SERVICIOS S.A. NIF 
A78320736, perquè en el termini de deu dies hàbils des que li sigui notificada la present 
resolució constitueixi la garantia definitiva de la concessió de l'aparcament subterrani 
del carrer Santa Eugènia - Parc Central establerta en la clàusula 16 del plec de 
condicions jurídiques i econòmico administratives regulador de la concessió consistent 
en el 3% del valor del domini públic objecte de concessió, de conformitat amb el que 
preveu els articles 65 i 68 del Decret 336/1998, de 17 d'octubre, pel qual s'aprova el 
Reglament del patrimoni dels ens locals. 
 
Segon.- ADVERTIR a la concessionària "Balsol 2001 S.A." que en el cas de no constituir 
la garantia definitiva en temps i forma es procedirà a la incoació d'expedient de resolució 
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del contracte de conformitat amb el que disposen els articles 42 i 112 de la Llei 13/1995, 
de 18 de maig, de Contractes de les Administracions Públiques. 
 
Tercer.- DISPOSAR que els serveis tècnics d'urbanisme de l'Ajuntament de Girona 
informin sobre el valor del domini públic ocupat per la concessionària de l'aparcament 
soterrani al carrer Santa Eugènia - Parc Central, per requerir-los l'actualització de la 
garantia definitiva de l'ocupació privativa, de conformitat amb el que preveu els articles 
65 i 68 del Decret 336/1998, de 17 d'octubre, pel qual s'aprova el Reglament del 
patrimoni dels ens locals. 
 
Quart. - SUSPENDRE el termini màxim per resoldre de conformitat amb l'art. 22.1 d) de 
la Llei 39/2015, d'1 d'octubre, del Procediment Administratiu Comú de les 
Administracions Públiques, el procediment de requeriment de la garantia defintiva 
establert en el punt primer d'aquesta resolució pel temps que transcorri entre la petició i 
la recepció de l'informe preceptiu del serveis tècnics d'urbanisme de l'Ajuntament de 
Girona sobre el valor del domini públic ocupat (com si fos de propietat privada). Aquest 
termini de suspensió no podrà excedir en cap cas de tres mesos. 
 

Resolució 2020000150 
 

 
MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Ara vindria un bloc 

de temes, veritat?, que en principi es voldrien substanciar conjuntament, però després 

amb les votacions separades, evidentment. Per tant, aquí el temps doncs ja mirarem 

que hi hagi estona perquè evidentment parlem de molts punts, eh? No obstant, em 

sembla que el punt número 13 queda sobre la taula; per tant, senyor secretari, si vol del 

14 al 18 (el 13 potser no cal que llegim al l'enunciat perquè queda sobre la taula, 

veritat?). Sí, Perfecte. 

JOSÉ IGNACIO ARAUJO GÓMEZ (secretari general): Les llegeixo totes? 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Bé. Sí, no? 

14. Comprovació de l'estat i vigència de les garanties definitives i altres 
condicions establertes per a diverses concessions administratives d'aparcaments 
de vehicles vigents atorgades per l'Ajuntament de Girona: Aparcament Plaça 
Salvador Espriu - Calvet i Rubalcava 
 
El Cap de Secció de Patrimoni, mitjançant Informe número 2018015109, de 24 de maig 
de 2018, relatiu a la "Comprovació de l'estat i vigència de les garanties definitives i altres 
condicions establertes per a les concessions administratives d'aparcaments de vehicles 
vigents atorgades per l'Ajuntament de Girona" (Exp.: 2018021076), efectuava "una 
revisió de l'estat de les garanties definitives i altres condicions de totes les concessions 
administratives d'aparcaments de vehicles vigents, atès que en la tramitació ordinària 
d'incidències s'ha vingut observant certes mancances que convindria analitzar i 
regularitzar" 
 
Vist l'informe jurídic 2019/04 emès des de l'assessoria jurídica municipal en relació al 
compliment dels requisits establerts en els plecs de clàusules administratives de la 
concessió de l'aparcament subterrani situat a la Plaça Salvador Espriu - Calvet i 
Rubalcava, adjudicada per Acord de Ple de 15 d'octubre de 1985 a Pàrking Plaça 
Catalunya S.A., CIF A17099516. 
 
Atès que en l'informe de l'assessoria jurídica s'emeten les següents conclusions: 
"PRIMERA.- A l'expedient facilitat en paper número 1997PA1034 de la concessió 
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administrativa de l'aparcament Plaça Calvet i Rubalcava i Salvador Espriu, adjudicada 
per Acord de Ple del 15 d'octubre de 1985 a Parking Plaça Catalunya, S.A., manca 
documentació considerada de mínims i inexcusable d'acord amb el "Plec de condicions 
jurídiques, econòmico-administratives i facultatives que regiran el concurs per a la 
construcció i ulterior explotació, en règim de concessió administrativa, d'un aparcament 
soterrani al Sector de la Plaça del Mercat" aprovat definitivament per Acord del Ple de 
19 de juliol de 1985, i d'acord amb el Títol Concessional de 12 de novembre de 1991. 
Concretament, a l'expedient facilitat falta: 
1) Estudi Econòmic de la Concessió de l'Aparcament que justifiqui les tarifes aplicades, 
el cànon aplicat i el termini de vigència sol·licitat. 
2) Constitució de la garantia definitiva. 
 
SEGONA.- Es considera necessari, amb caràcter previ, si s'escau, a l'inici per part de la 
Corporació municipal de qualsevol expedient que pogués afectar al contingut de la 
relació contractual existent entre l'Ajuntament i Parking Plaça Catalunya, S.A. i derivats 
de possibles incompliments en relació als documents mínims i inexcusables que han de 
formar part de l'expedient, en virtut de l'article 73 de la Llei 39/2015, atorgar un termini 
de deu (10) dies hàbils perquè l'interessat presenti la documentació anterior, advertint 
que si no s'aporta es procedirà a resoldre la concessió, sense dret a percebre 
indemnització." 
 
-Informe núm. 2019/ 80 de 9 de juliol de 2019 del Secretari General de l'Ajuntament de 
Girona en relació a Exp.núm.2018010509: sol·licitud d'autorització per a la fusió per 
absorció de l'entitat adjudicatària de la concessió per a la construcció i explotació d'un 
parking soterrani situat a Santa Eugènia- Parc Central. 
 
Articles 22.1 d) i 80 de la Llei 39/2015, d'1 d'octubre, del Procediment Administratiu 
Comú de les Administracions Públiques 
 
Fonament jurídic 
 
a) Constitució Espanyola. 
b) Decret de 9 de gener de 1953, pel que s'aprova el Reglament de Contractació de les 
Corporacions Locals ("RCCL1953"). 
c) Decret de 17 de juny de 1955, pel que s'aprova el Reglament de Serveis de les 
Corporacions Locals (en endavant, "RSCL") 
d) Decret 923/1965, de 8 d'abril, que aprovava la Llei de Contractes de l'Estat. 
e) Decret 3410/1975, de 25 de novembre, que aprova el Reglament general de 
Contractació de l'Estat. 
f) Llei 13/1995, de 18 de maig, de Contractes de les Administracions Públiques ("LCAP") 
g) Llei 9/2017, de 8 de novembre, de Contractes del Sector Públic (en endavant, "LCSP"). 
h) Reial Decret 1098/2001, de 12 d'octubre, pel que s'aprova el Reglament general de 
la Llei de Contractes de les Administracions Públiques (en endavant, "RGCAP"). 
i) Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de Bases de Règim Local (en endavant, "LRBRL"). 
j) Reial Decret 781/1986, de 18 d'abril, pel qual s'aprova el Text Refós de les disposicions 
legals vigents en matèria de règim local. 
k) Llei 8/1987, de 15 d'abril, Municipal i de Règim Local de Catalunya (en endavant, 
"LMRLCat"). 
l) Llei 39/2015, d'1 d'octubre, del Procediment Administratiu Comú de les 
Administracions Públiques. 
m) Llei 40/2015, d'1 d'octubre, de règim jurídic del Sector Públic. 
n) Normativa privada objecte d'aplicació a l'expedient per raó de la matèria. 
 
Primer.- REQUERIR a la societat Pàrking Plaça Catalunya S.A., CIF A17099516, perquè 
en el termini de deu dies hàbils des que li sigui notificada la present resolució, i en la 
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seva qualitat de titular de la concessió administrativa de la concessió per l'explotació de 
l'aparcament subterrani de la Plaça Salvador Espriu - Calvet i Rubalcava, adjudicada 
per Acord de Ple de 15 d'octubre de 1985, presenti els següents documents, amb 
advertiment que en cas de no complir el present requeriment es procedirà, si s'escau, a 
resoldre la concessió sense dret a percebre indemnització: 
1. Estudi Econòmic de la Concessió de l'Aparcament que justifiqui les tarifes aplicades, 
el cànon aplicat i el termini de vigència sol·licitat. 
2. Constitució de la garantia definitiva. 
 
Segon.-DISPOSAR que els serveis tècnics d'urbanisme de l'Ajuntament de Girona 
informin sobre el sobre el el pressupost total de les obres executades per l'aparcamentr, 
als efectes de calcular la garantía definitiva del 1,5% d'aquest valor segons plec de 
clàusules administratives regulador de la concessió de l'aparcament subterrani de la 
Plaça Salvador Espriu - Calvet i Rubalcava. 
 
Tercer.- SUSPENDRE el termini màxim per resoldre de conformitat amb l'art. 22.1 d) de 
la Llei 39/2015, d'1 d'octubre, del Procediment Administratiu Comú de les 
Administracions Públiques, el procediment de requeriment de la garantia defintiva 
establert en el punt 2 de l'apartat primer d'aquesta resolució pel temps que transcorri 
entre la petició i la recepció de l'informe preceptiu del serveis tècnics d'urbanisme de 
l'Ajuntament de Girona sobre sobre el el pressupost total de les obres executades per 
l'aparcaments. Aquest termini de suspensió no podrà excedir en cap cas de tres mesos. 
 

Resolució 2020000151 
 
JOSÉ IGNACIO ARAUJO GÓMEZ (secretari general): Proposta d’acord dictaminada 

per la comissió informativa que, en el compliment establert requeria a la Societat Parking 

Plaça de Catalunya, S.A, perquè, en el termini de deu dies hàbils, des que li sigui 

notificada la present resolució i en la seva qualitat de titular de la concessió 

administrativa de la concessió per a l’explotació de l’aparcament soterrani de la plaça 

Salvador Espriu - Calvet i Rubalcava, presenti els següents documents: estudi econòmic 

de la concessió d’aparcament i, segon, constitució de la garantia definitiva. 

15. Requeriment a Saba Aparcamientos S.A., CIF A08197931, per l'actualització de 
la garantia definitiva de la concessió administrativa de l'aparcament subterrani per 
a vehicles a la cruïlla dels carrers Berenguer Carnicer i Dr. Vicens Vives de Girona 
 

La societat "Saba Aparcamientos S.A.", amb C.I.F. A-08197931, domiciliada a 
l'Avinguda Parc Logístic, núm. 22-26, codi postal 08040 de Barcelona, és l'actual titular 
de la concessió administrativa per la construcció i ulterior explotació d'un aparcament 
soterrani per a vehicles a la cruïlla dels carrers Berenguer Carnicer i Dr. Vicens Vives 
de Girona. 
 
Per Acord del Ple de l'Ajuntament de Girona del dia 12 de juny de 1996 es va autoritzar 
la cessió dels drets concessionals que ostentava l'entitat Immobiliària Colonial SA, 
respecte de l'aparcament soterrani per a vehicles corresponent a l'àmbit del subsòl 
determinat pels carrers Dr. Berenguer Carnicer i Dr. Vivens Vives, segons acord plenari 
de 9 de març de 1993, en favor de l'entitat mercantil Sociedad Europea de 
Estacionamientos SA (EURO) (NIF A-28174472). 
 
En data 31 de juliol de 2000, mitjançant escriptura de fusió per absorció, Sociedad de 
Aparcamientos de Barcelona SA (SABA - NIF A08197931) absorveix a la Sociedad 
Europea de Estacionamientos SA (EURO) 
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Per Acord del Ple de l'Ajuntament de Girona del dia 12 de març de 2012 es va declarar 
l'assabentat i conformitat de l'operació d'aportació dels negocis d'aparcaments per part 
d'Abertis Infraestructuras SA, NIF A-08209769 (integrats a Saba Aparcamientos SA, NIF 
A-08197931) a la filial de recent creació (Saba Infraestructuras SA, NIF A-65550311), 
segons escriptura pública d'augment de capital de la Societat Saba Infraestructuras SA 
Societat Unipersonal autoritzada el dia 18 de maig de 2011, davant la Notària Sra. Maria-
Isabel Gabarró Miquel amb el núm. 1035 del seu protocol, de forma que Saba 
Aparcamientos SA continua ostentant la qualitat de soci únic de la societat 
concessionària, Saba Aparcament Santa Caterina SL, amb NIF B-64359573 i Saba 
Aparcamientos SA, amb NIF A-08197931. 
 
Totes les anteriors operacions han estat efectuades sense que s'hagin modificat les 
condicions establertes en el plec de condicions jurídiques i econòmico-administratives 
(d'ara endavant "plec") regulador de la concessió aprovat pel Ple de la Corporació el 9 
de maig de 1989. 
 
La clàusula 17 del plec, en relació a la quantia de la garantia definitiva i a la seva 
actualització, disposa el següent: 
"La garantia definitiva per assegurar el bon compliment de les obligacions derivades de 
l'explotació de la concessió s'estableix en l'1'5% del pressupost total de les obres i serà 
retornada al seu termini.  
Aquest import serà actualitzat quinquenalment a partir del 10è. Any de la concessió, 
d'acord amb les variacions percentuals experimentades pel Sistema d'Índex de Preus al 
Consum (Conjunt Nacional), que elabora a l'efecte l'Institut Nacional d'Estadística." 
 
Per acord del Ple del dia 10 de juliol de 2017 es va requerir a la societat "Saba 
Aparcamientos S.A.", amb C.I.F. A-08197931, domiciliada a l'Avinguda Parc Logístic, 
núm. 22-26, codi postal 08040 de Barcelona, per a que amb la seva titularitat constituís 
i actualitzés la garantia definitiva de la concessió administrativa per la construcció i 
ulterior explotació d'un aparcament soterrani per a vehicles a la cruïlla dels carrers 
Berenguer Carnicer i Dr. Vicens Vives de Girona de la qual és titular, per un import de 
88.024,12 €, d'acord amb les condicions que disposa la clàusula 17 del plec regulador 
de les condicions jurídiques i econòmiques de la concessió aprovat pel Ple de la 
Corporació el 9 de maig de 1989. 
 
El dia 24 de juliol de 2017 la societat "Saba Aparcamientos S.A." va constituir la garantia 
definitiva per l'import de 88.024,12 € requerit en l'acord del Ple del dia 10 de juliol de 
2017 i que regularitzava l'actualització fins al juliol de 2014. 
 
D'acord amb l'actualització quinquennal establerta en la clàusula 17 del plec regulador 
de les condicions jurídiques i econòmiques de la concessió, correspon efectuar una nova 
actualització de la garantia definitiva amb l'aplicació de l'increment del Sistema d'Índex 
de Preus al Consum (Conjunt Nacional) experimentat en el període comprès entre el 
mes de juliol de 2014 i el mes de juliol de 2019, que d'acord amb les dades del Instituto 
Nacional de Estadística ha estat del 3,8%: 
 
https://www.ine.es/varipc/verVariaciones.do?idmesini=7&anyoini=2014&idmesfin=7&a
nyofin=2019&ntipo=1&enviar=Calcular 
 
De l'aplicació d'aquest increment sobre la garantia definitiva constituïda pel darrer 
període de juliol de 2009 a juliol de 2014 resulta el següent import: 
88.024,12 € + 3,8% = 91.369,03 € 
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Procedeix doncs l'actualització de la garantia definitiva de la concessió per un import de 
91.369,03 €, a constituir per l'actual concessionària "Saba Aparcamientos S.A.", amb 
C.I.F. A-08197931. 
 
 
Fonament 
 

Decret 336/1988, de 17 d'octubre, pel qual s'aprova el Reglament del patrimoni dels ens 
locals. 
 
Llei 33/2003, de 3 de novembre, del Patrimoni de les Administracions Públiques. 

Primer - REQUERIR a la societat "Saba Aparcamientos S.A.", amb C.I.F. A- 08197931, 
domiciliada a l'Avinguda Parc Logístic, núm. 22-26, codi postal 08040 de Barcelona, per 
a que, en el termini de quinze dies des que li sigui notificada la present resolució i amb 
la seva titularitat, constitueixi i actualitzi la garantia definitiva de la concessió 
administrativa per la construcció i ulterior explotació d'un aparcament soterrani per a 
vehicles a la cruïlla dels carrers Berenguer Carnicer i Dr. Vicens Vives de Girona de la 
qual és titular, per un import de 91.369,03 € (NORANTA-UN MIL TRES-CENTS 
SEIXANTA NOU EUROS AMB TRES CÈNTIMS), d'acord amb les condicions que 
disposa la clàusula 17 del plec regulador de les condicions jurídiques i econòmiques de 
la concessió aprovat pel Ple de la Corporació el 9 de maig de 1989, pel període comprès 
entre el mes de juliol de 2014 i el mes de juliol de 2019. 
 
Segon - ADVERTIR a la concessionària "Saba Aparcamientos S.A." que l'incompliment 
d'aquest requeriment podrà donar lloc a la resolució de la concessió d'acord amb el que 
disposen els articles 123 i 124 del Decret 923/1965, de 8 d'abril, pel qual s'aprova el text 
articulat de la Llei de Contractes de l'Estat, i altra normativa d'aplicació d'acord amb 
l'establert en la clàusula 23 del Plec de condicions jurídiques i econòmico-
administratives regulador de la concessió. 

 
Resolució 2020000152 

 

JOSÉ IGNACIO ARAUJO GÓMEZ (secretari general): Proposta d’acord dictaminada 

per la comissió informativa que en el punt primer establert requeria a la societat SABA 

Aparcamientos, SA, que, en el termini de 15 dies des que li sigui notificada la present 

resolució i amb la seva titularitat, constitueixi i actualitzi la garantia definitiva de la 

concessió administrativa per a la construcció i ulterior explotació d’un aparcament 

soterrani per a vehicles a la cruïlla dels carrers Berenguer Carnicer i Dr. Vicens Vives 

de Girona, de la qual és titular per un import de 91.369,03 euros. 

 

16. Comprovació de l'estat i vigència de les garanties definitives i altres 
condicions establertes per a diverses concessions administratives d'aparcaments 
de vehicles vigents atorgades per l'Ajuntament de Girona: Aparcament Parc de 
Vista Alegre 
 
El Cap de Secció de Patrimoni, mitjançant Informe número 2018015109, de 24 de maig 
de 2018, relatiu a la "Comprovació de l'estat i vigència de les garanties definitives i altres 
condicions establertes per a les concessions administratives d'aparcaments de vehicles 
vigents atorgades per l'Ajuntament de Girona" (Exp.: 2018021076), efectuava "una 
revisió de l'estat de les garanties definitives i altres condicions de totes les concessions 
administratives d'aparcaments de vehicles vigents, atès que en la tramitació ordinària 
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d'incidències s'ha vingut observant certes mancances que convindria analitzar i 
regularitzar" 
 
Vist l'informe jurídic 2019/22 emès des de l'assessoria jurídica municipal en relació al 
compliment dels requisits establerts en el plec de clàusules administratives de la 
concessió corresponent a l'aparcament subterrani situat al Parc de Vista Alegre, 
adjudicada per Acord de Ple de 7 de juliol de 1998 a Guimerà Nou S.L., CIF B17470881. 
 
Atès que en l'informe de l'assessoria jurídica s'emeten les següents conclusions: 
PRIMERA.- A l'expedient 1994PA0001 de la concessió administrativa de l'aparcament 
soterrani al Parc de Vista Alegre adjudicada per Acord de Ple del 7 de juliol de 1998 a 
Guimerà Nou, SL., no consta que s'hagi dipositat la garantia definitiva corresponent al 
3% del valor del domini públic objecte de la concessió i al 3% del pressupost de 
construcció de l'obra, requerida a la clàusula 16 del Plec de condicions jurídiques i 
econòmiques - administratives regulador del concurs per a la construcció i explotació 
d'un aparcament soterrani al Sector del Parc de Vista Alegre, i d'acord amb el Títol 
Concessional de 22 de gener de 1999. 
 
SEGONA.- Es considera necessari, amb caràcter previ, si s'escau, a l'inici per part de la 
Corporació municipal de qualsevol expedient que pogués afectar al contingut de la 
relació contractual existent entre l'Ajuntament i Guimerà Nou, SL. i derivats de possibles 
incompliments derivats de la manca de constitució de garanties que han de resultar 
dipositades, i, en virtut de l'article 73 de la Llei 39/2015, atorgar un termini de deu (10) 
dies hàbils perquè l'interessat constitueixi l'oportuna garantia de conformitat amb 
l'establert al plec de clàusules administratives, advertint que, en cas contrari, es 
procedirà a resoldre la concessió sense dret a percebre indemnització. 
 
-Articles 65 i 68 del Decret 336/1988, de 17 d'octubre, pel qual s'aprova el Reglament 
de Patrimoni dels ens Locals. 
 
-Informe núm. 2019/ 80 de 9 de juliol de 2019 del Secretari General de l'Ajuntament de 
Girona en relació a Exp.núm.2018010509: sol·licitud d'autorització per a la fusió per 
absorció de l'entitat adjudicatària de la concessió per a la construcció i explotació d'un 
parking soterrani situat a Santa Eugènia- Parc Central. 
 
Articles 22.1 d) i 80 de la Llei 39/2015, d'1 d'octubre, del Procediment Administratiu 
Comú de les Administracions Públiques 
 
Fonament jurídic 
 
a) Constitució Espanyola. 
b) Decret de 9 de gener de 1953, pel que s'aprova el Reglament de Contractació de les 
Corporacions Locals ("RCCL1953"). 
c) Decret de 17 de juny de 1955, pel que s'aprova el Reglament de Serveis de les 
Corporacions Locals (en endavant, "RSCL") 
d) Llei 13/1995, de 18 de maig, de Contractes de les Administracions Públiques ("LCAP") 
e) Llei 9/2017, de 8 de novembre, de Contractes del Sector Públic (en endavant, "LCSP"). 
f) Reial Decret 1098/2001, de 12 d'octubre, pel que s'aprova el Reglament general de la 
Llei de Contractes de les Administracions Públiques (en endavant, "RGCAP"). 
g) Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de Bases de Règim Local (en endavant, "LRBRL"). 
h) Reial Decret 781/1986, de 18 d'abril, pel qual s'aprova el Text Refós de les 
disposicions legals vigents en matèria de règim local. 
i) Llei 8/1987, de 15 d'abril, Municipal i de Règim Local de Catalunya (en endavant, 
"LMRLCat"). 
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j) Llei 39/2015, d'1 d'octubre, del Procediment Administratiu Comú de les 
Administracions Públiques. 
k) Llei 40/2015, d'1 d'octubre, de règim jurídic del Sector Públic. 
 
Primer - Requerir a la societat Guimerà Nou S.L., CIF B17470881, perquè en el termini 
de deu dies hàbils des que li sigui notificada la present resolució, i en la seva qualitat de 
titular de la concessió administrativa per l'explotació de l'aparcament subterrani del Parc 
de Vista Alegre, adjudicada per Acord de Ple de 7 de juliol de 1988, presenti els següents 
documents, amb advertiment que en cas de no complir el present requeriment es 
procedirà, si s'escau, a resoldre la concessió sense dret a percebre indemnització: 
 
1. Constitució de la garantia definitiva corresponent al 3% del valor del domini 
públic objecte de la concessió. 
 
Segon - DISPOSAR que els serveis tècnics d'urbanisme de l'Ajuntament de Girona 
informin sobre el valor del domini públic ( com si fos de propietat privada) ocupat per la 
concessionària de l 'aparcament soterrani al l'aparcament subterrani del Parc de Vista 
Alegre, per requerir-los la garantia definitiva de l'ocupació privativa, de conformitat amb 
el que preveu els articles 65 i 68 del Decret 336/1998, de 17 d'octubre, pel qual s'aprova 
el Reglament del patrimoni dels ens locals. 
 
Tercer.-. -SUSPENDRE el termini màxim per resoldre de conformitat amb l'art. 22.1 d) 
de la Llei 39/2015, d'1 d'octubre, del Procediment Administratiu Comú de les 
Administracions Públiques, el procediment de requeriment de la garantia defintiva 
establert en el punt primer d'aquesta resolució pel temps que transcorri entre la petició i 
la recepció de l'informe preceptiu del serveis tècnics d'urbanisme de l'Ajuntament de 
Girona sobre el valor del domini públic ocupat (com si fos de propietat privada). Aquest 
termini de suspensió no podrà excedir en cap cas de tres mesos. 
 

Resolució 2020000153 
 
 

JOSÉ IGNACIO ARAUJO GÓMEZ (secretari general): Proposta d’acord dictaminada 

per la comissió informativa que en el punt primer establert requeria a la societat Guimerà 

Nou, S.L., que en el termini de deu dies hàbils des que li sigui notificada la present 

resolució i en la seva qualitat de titular de la concessió administrativa per a l’explotació 

de l’aparcament soterrani del parc de Vistalegre presenti els següents documents: 

constitució de la garantia definitiva corresponent al 3 % del valor del domini públic 

objecte de la concessió.  

 
17. Comprovació de l'estat i vigència de les garanties definitives i altres 
condicions establertes per a diverses concessions administratives d'aparcaments 
de vehicles vigents atorgades per l'Ajuntament de Girona: Aparcament Plaça 
General Marvà - Carrer Beates 
 

El Cap de Secció de Patrimoni, mitjançant Informe número 2018015109, de 24 de maig 
de 2018, relatiu a la "Comprovació de l'estat i vigència de les garanties definitives i altres 
condicions establertes per a les concessions administratives d'aparcaments de vehicles 
vigents atorgades per l'Ajuntament de Girona" (Exp.: 2018021076), efectuava "una 
revisió de l'estat de les garanties definitives i altres condicions de totes les concessions 
administratives d'aparcaments de vehicles vigents, atès que en la tramitació ordinària 
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d'incidències s'ha vingut observant certes mancances que convindria analitzar i 
regularitzar" 
 
Vist l'informe jurídic 2019/18 emès des de l'assessoria jurídica municipal en relació al 
compliment dels requisits establerts en el plec de clàusules administratives de la 
concessió de l'aparcament situat a la Plaça General Marvà - Carrer Beates, adjudicada 
per Acord de Ple de 20 de febrer de 1995 a Projectes i Disseny S.L., CIF B08838039. 
 
Atès que en l'informe de l'assessoria jurídica s'emeten les següents conclusions: 
"PRIMERA.- A l'expedient 1994PA0002 de la concessió administrativa de l'aparcament 
de la Plaça General Marvà/Carrer Beates, adjudicada per Acord de Ple en sessió 
extraordinària de 20 de febrer de 1995 a Projectes i Disseny S.L, amb número de CIF 
A08838039, manca documentació considerada de mínims i inexcusable d'acord amb el 
"Plec de condicions jurídiques i econòmico-administratives regulador del concurs per a 
la Construcció i Explotació d'un aparcament soterrani a la Plaça del General 
Marvà/Beates." aprovat per Acord del Ple de la Corporació, en sessió extraordinària del 
dia 1 de desembre de 1994, i d'acord amb el Títol Concessional de 31 de juliol de 1996. 
Concretament falta: 
- Estudi de tarifes aplicables 
- Estudi del cànon aplicat 
- Estudi del termini de la concessió de l'Aparcament 
- Constitució de la garantia definitiva 
 

En referència a la infraestructura : 
1. Valor, a cost, de la construcció ( certificació final d'obra ). 
2. Data d'inici de l'activitat. 
3. Inventari dels elements i instal·lacions tècniques, que haurà d'incorporar la següent 
informació : 
a) Descripció de l'element o instal·lació tècnica 
b) Data d'adquisició 
c) Data de posada en funcionament 
d) Cost d'adquisició 
e) Vida útil estimada 
Respecte al finançament : 
1. Finançament de la infraestructura : 
Identificació de la font de finançament que es va disposar per a la construcció de la 
infraestructura, podent ser : 
 
a) Fons propis. 
b) Endeutament, en aquest detallar l'import de l'endeutament i les condicions 
d'amortització del principal sol·licitat. 
 
2. Finançament de l'explotació: 
(Nota : s'haurà de fer constar si l'objecte de la societat que explota la infraestructura es 
limita només a l'explotació d'aquesta o, per contra, davant de l'existència de més 
activitats si la societat disposa d'un sistema de comptabilitat analítica que li permet 
classificar i imputar els ingressos i despeses de forma independent per activitat o negoci) 
a) Des de l'inici de la vigència de l'acord fins a 31.12.2018 : detall dels estats financers 
dels comptes anuals ( balanç de situació, comptes de pèrdues i guanys, estat de canvis 
en el patrimoni net i estat de fluxos d'efectiu ). 
b) Des del 1.1.2019 fins a la finalització de l'acord : confecció d'un pla de negoci - 
explotació anual de la infraestructura detallant : 
I. Ingressos d'explotació previstos, classificats per natura comptable. 
II. Despeses d'explotació previstos, classificats per natura comptable. 
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III. Estimació dels fluxos d'efectiu. 
 
SEGONA.- Es considera necessari, amb caràcter previ, si s'escau, a l'inici per part de la 
Corporació municipal de qualsevol expedient que pogués afectar al contingut de la 
relació contractual existent entre l'Ajuntament i Projectes i Disseny S.L, i derivats de 
possibles incompliments en relació als documents mínims i inexcusables que han de 
formar part de l'expedient, en virtut de l'article 73 de la Llei 39/2015, atorgar un termini 
de deu (10) dies hàbils perquè l'interessat presenti la documentació anterior, advertint 
que si no s'aporta es procedirà a resoldre la concessió, sense dret a percebre 
indemnització." 
 
-Articles 65 i 68 del Decret 336/1988, de 17 d'octubre, pel qual s'aprova el 
Reglament de Patrimoni dels ens Locals. 
 

-Informe núm. 2019/ 80 de 9 de juliol de 2019 del Secretari General de l'Ajuntament de 
Girona en relació a Exp.núm.2018010509: sol•licitud d'autorització per a la fusió per 
absorció de l'entitat adjudicatària de la concessió per a la construcció i explotació d'un 
parking soterrani situat a Santa Eugènia- Parc Central. 
 
Articles 22.1 d) i 80 de la Llei 39/2015, d'1 d'octubre, del Procediment Administratiu 
Comú de les Administracions Públiques 
 
Fonament jurídic 

a) Constitució Espanyola. 
b) Decret de 9 de gener de 1953, pel que s'aprova el Reglament de Contractació de les 
Corporacions Locals ("RCCL1953"). 
c) Decret de 17 de juny de 1955, pel que s'aprova el Reglament de Serveis de les 
Corporacions Locals (en endavant, "RSCL") 
d) Decret 923/1965, de 8 d'abril, que aprovava la Llei de Contractes de l'Estat. 
e) Decret 3410/1975, de 25 de novembre, que aprova el Reglament general de 
Contractació de l'Estat. 
f) Llei 9/2017, de 8 de novembre, de Contractes del Sector Públic (en endavant, "LCSP"). 
g) Reial Decret 1098/2001, de 12 d'octubre, pel que s'aprova el Reglament general de 
la Llei de Contractes de les Administracions Públiques (en endavant, "RGCAP"). 
h) Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de Bases de Règim Local (en endavant, "LRBRL"). 
i) Reial Decret 781/1986, de 18 d'abril, pel qual s'aprova el Text Refós de les disposicions 
legals vigents en matèria de règim local. 
j) Llei 8/1987, de 15 d'abril, Municipal i de Règim Local de Catalunya (en endavant, 
"LMRLCat"). 
k) Llei 39/2015, d'1 d'octubre, del Procediment Administratiu Comú de les 
Administracions Públiques. 
l) Llei 40/2015, d'1 d'octubre, de règim jurídic del Sector Públic. 
m) Normativa privada objecte d'aplicació a l'expedient per raó de la matèria. 

Primer - REQUERIR a la societat Projectes i Disseny S.L., CIF B08838039, perquè en 
el termini de deu dies hàbils des que li sigui notificada la present resolució, i en la seva 
qualitat de titular de la concessió administrativa per l'explotació de l'aparcament 
subterrani de la Plaça General Marvà - c/ Beates, adjudicada per Acord de Ple de 20 de 
febrer de 1995, presenti els següents documents, amb advertiment que en cas de no 
complir el requeriment es procedirà, si s'escau, a resoldre la concessió sense dret a 
percebre indemnització: 
- Estudi de tarifes aplicables 
- Estudi del cànon aplicat 
- Estudi del termini de la concessió de l'Aparcament 
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- Constitució de la garantia definitiva 

En referència a la infraestructura : 
1. Valor, a cost, de la construcció ( certificació final d'obra ). 
2. Data d'inici de l'activitat. 
3. Inventari dels elements i instal·lacions tècniques, que haurà d'incorporar la 
següent informació : 
a) Descripció de l'element o instal·lació tècnica 
b) Data d'adquisició 
c) Data de posada en funcionament 
d) Cost d'adquisició 
e) Vida útil estimada 
Respecte al finançament : 
1. Finançament de la infraestructura : 
Identificació de la font de finançament que es va disposar per a la construcció de 
la infraestructura, podent ser : 
a) Fons propis. 
b) Endeutament, en aquest detallar l'import de l'endeutament i les condicions 
d'amortització del principal sol·licitat. 
3. Finançament de l'explotació: 
(Nota : s'haurà de fer constar si l'objecte de la societat que explota la infraestructura es 

limita només a l'explotació d'aquesta o, per contra, davant de l'existència de més 

activitats si la societat disposa d'un sistema de comptabilitat analítica que li permet 

classificar i imputar els ingressos i despeses de forma independent per activitat o negoci) 

a) Des de l'inici de la vigència de l'acord fins a 31.12.2018: detall dels estats financers 

dels comptes anuals ( balanç de situació, comptes de pèrdues i guanys, estat de canvis 

en el patrimoni net i estat de fluxos d'efectiu ).  

b) Des del 1.1.2019 fins a la finalització de l'acord: confecció d'un pla de negoci - 

explotació anual de la infraestructura detallant:  

I. Ingressos d'explotació previstos, classificats per natura comptable.  

II. Despeses d'explotació previstos, classificats per natura comptable. 

III. Estimació dels fluxos d'efectiu. 

Segon. - DISPOSAR que els serveis tècnics d'urbanisme de l'Ajuntament de Girona 
informin sobre el valor del domini públic (com si fos de propietat privada) ocupat per la 
concessionària de l'aparcament subterrani de la Plaça General Marvà - c/ Beates, per 
requerir-los la garantia definitiva de l'ocupació privativa, de conformitat amb el que 
preveu els articles 65 i 68 del Decret 336/1998, de 17 d'octubre, pel qual s'aprova el 
Reglament del patrimoni dels ens locals. 
 
Tercer.-SUSPENDRE el termini màxim per resoldre de conformitat amb l'art. 22.1 d) de 
la Llei 39/2015, d'1 d'octubre, del Procediment Administratiu Comú de les 
Administracions Públiques, el procediment de requeriment de la garantia defintiva 
establerta dins el punt primer d'aquesta resolució pel temps que transcorri entre la petició 
i la recepció de l'informe preceptiu del serveis tècnics d'urbanisme de l'Ajuntament de 
Girona sobre el valor del domini públic ocupat (com si fos de propietat privada). Aquest 
termini de suspensió no podrà excedir en cap cas de tres mesos. 
 

Resolució 2020000154 
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JOSÉ IGNACIO ARAUJO GÓMEZ (secretari general): Proposta d’acord dictaminada 

per la comissió informativa que en el seu punt primer establert requeria a la societat 

Projectes i Disseny, S.L., que en el termini de deu dies hàbils des que li sigui notificada 

la present resolució i en la seva qualitat de titular de la concessió administrativa per a la 

l’explotació de l’aparcament soterrani de la plaça del General Marvà presenti els 

següents documents: estudi de tarifes, estudi del cànon, estudi del termini de concessió 

i constitució de la garantia definitiva.  

 

18. Comprovació de l'estat i vigència de les garanties definitives i altres 
condicions establertes per a diverses concessions administratives d'aparcaments 
de vehicles vigents atorgades per l'Ajuntament de Girona: Aparcament Plaça de 
la Constitució 
 
El Cap de Secció de Patrimoni, mitjançant Informe número 2018015109, de 24 de maig 
de 2018, relatiu a la "Comprovació de l'estat i vigència de les garanties definitives i altres 
condicions establertes per a les concessions administratives d'aparcaments de vehicles 
vigents atorgades per l'Ajuntament de Girona" (Exp.: 2018021076), efectuava "una 
revisió de l'estat de les garanties definitives i altres condicions de totes les concessions 
administratives d'aparcaments de vehicles vigents, atès que en la tramitació ordinària 
d'incidències s'ha vingut observant certes mancances que convindria analitzar i 
regularitzar" 
 
Vist l'informe jurídic emès des de l'assessoria jurídica municipal en relació al compliment 
dels requisits establerts en el plec de clàusules administratives de la concessió de 
l'aparcament situat a la Plaça de la Constitució, adjudicada per Acord de Ple de 10 de 
juny de 1986 a Pàrking Plaça de la Constitució Girona S.A., CIF A17118118. 
 
Atès que en l'informe de l'assessoria jurídica s'emeten les següents conclusions: 
"PRIMERA.- A l'expedient 1986PA3178 de la concessió administrativa de l'aparcament 
Plaça Constitució, adjudicada per Acord de Ple del 10 de juny de 1986 a Parking Plaça 
de la Constitució, S.A., manca documentació considerada de mínims i inexcusable 
d'acord amb el "Plec de condicions jurídiques, econòmico-administratives i facultatives 
que regiran el concurs per a la construcció i ulterior explotació, en règim de concessió 
administrativa, d'un aparcament soterrani a la Plaça de la Constitució" aprovat 
definitivament per Acord del Ple de 10 de juny de 1986, i d'acord amb el Títol 
Concessional de 10 de desembre de 1990. Concretament falta: 
1) Estudi Econòmic de la Concessió de l'Aparcament aportat per la part adjudicatària de 
la concessió, que justifiqui les tarifes aplicades, el cànon aplicat i el termini de vigència 
sol·licitat. Caldrà que hi consti: 
a) Valor, a cost, de la construcció (certificació final d'obra). 
b) Data d'inici de l'activitat 
c) Inventari dels elements i instal·lacions tècniques, que haurà d'incorporar la següent 
informació: 
I. Descripció de l'element o instal·lació elèctrica 
II. Data d'adquisició 
III. Data de posada en funcionament 
IV. Cost d'adquisició 
V. Vida útil estimada 
2) Constitució de la garantia definitiva. 
3) Documentació explicativa del finançament, tant de la infraestructura com de 
l'explotació. 
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SEGONA.- Es considera necessari, amb caràcter previ, si s'escau, a l'inici per part de la 
Corporació municipal de qualsevol expedient que pogués afectar al contingut de la 
relació contractual existent entre l'Ajuntament i Pàrking Plaça Constitució, S.A. i derivats 
de possibles incompliments en relació als documents mínims i inexcusables que han de 
formar part de l'expedient, en virtut de l'article 73 de la Llei 39/2015, atorgar un termini 
de deu (10) dies hàbils perquè l'interessat presenti la documentació anterior, advertint 
que si no s'aporta es procedirà a resoldre la concessió, sense dret a percebre 
indemnització." 
 
-Informe núm. 2019/ 80 de 9 de juliol de 2019 del Secretari General de l'Ajuntament de 
Girona en relació a Exp.núm.2018010509: sol·licitud d'autorització per a la fusió per 
absorció de l'entitat adjudicatària de la concessió per a la construcció i explotació d'un 
parking soterrani situat a Santa Eugènia- Parc Central. 
 
Articles 22.1 d) i 80 de la Llei 39/2015, d'1 d'octubre, del Procediment Administratiu 
Comú de les Administracions Públiques 
 
Fonament jurídic 
 
a) Constitució Espanyola. 
b) Decret de 9 de gener de 1953, pel que s'aprova el Reglament de Contractació de les 
Corporacions Locals ("RCCL1953"). 
c) Decret de 17 de juny de 1955, pel que s'aprova el Reglament de Serveis de les 
Corporacions Locals (en endavant, "RSCL") 
d) Decret 923/1965, de 8 d'abril, que aprovava la Llei de Contractes de l'Estat. 
e) Decret 3410/1975, de 25 de novembre, que aprova el Reglament general de 
Contractació de l'Estat. 
f) Llei 9/2017, de 8 de novembre, de Contractes del Sector Públic (en endavant, "LCSP"). 
g) Reial Decret 1098/2001, de 12 d'octubre, pel que s'aprova el Reglament general de 
la Llei de Contractes de les Administracions Públiques (en endavant, "RGCAP"). 
h) Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de Bases de Règim Local (en endavant, "LRBRL"). 
i) Reial Decret 781/1986, de 18 d'abril, pel qual s'aprova el Text Refós de les disposicions 
legals vigents en matèria de règim local. 
j) Llei 8/1987, de 15 d'abril, Municipal i de Règim Local de Catalunya (en endavant, 
"LMRLCat"). 
k) Llei 39/2015, d'1 d'octubre, del Procediment Administratiu Comú de les 
Administracions Públiques. 
l) Llei 40/2015, d'1 d'octubre, de règim jurídic del Sector Públic. 
m) Normativa privada objecte d'aplicació a l'expedient per raó de la matèria. 
 
Primer - REQUERIR a la societat Pàrking Plaça de la Constitució Girona S.A., CIF 
A17118118, perquè en el termini de deu dies hàbils des que li sigui notificada la present 
resolució, i en la seva qualitat de titular de la concessió administrativa per l'explotació 
de l'aparcament subterrani de la Plaça de la Constitució, adjudicada per Acord de Ple 
de 10 de juny de 1986, presenti els següents documents, amb advertiment que en cas 
de no complir el requeriment es procedirà, si s'escau, a resoldre la concessió sense dret 
a percebre indemnització: 
 
1) Estudi Econòmic de la Concessió de l'Aparcament que justifiqui les tarifes aplicades, 
el cànon aplicat i el termini de vigència sol·licitat. Caldrà que hi consti: 
a) Valor, a cost, de la construcció (certificació final d'obra). 
b) Data d'inici de l'activitat 
c) Inventari dels elements i instal·lacions tècniques, que haurà d'incorporar la següent 
informació: 
I. Descripció de l'element o instal·lació elèctrica 
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II. Data d'adquisició 
III. Data de posada en funcionament 
IV. Cost d'adquisició 
V. Vida útil estimada 
2) Constitució de la garantia definitiva. 
3) Documentació explicativa del finançament, tant de la infraestructura com de 
l'explotació. 
 
Segon.- DISPOSAR que els serveis tècnics d'urbanisme de l'Ajuntament de Girona 
informin sobre el pressupost total de les obres executades per l'aparcament, als efectes 
de calcular la garantia definitiva del 1,5% d'aquest valor segons plec de clàusules 
administratives regulador de la concessió de l'aparcament subterrani de la Plaça de la 
Constitució. 
 
Tercer.- -SUSPENDRE el termini màxim per resoldre de conformitat amb l'art. 22.1 d) 
de la Llei 39/2015, d'1 d'octubre, del Procediment Administratiu Comú de les 
Administracions Públiques, el procediment de requeriment de la garantia definitiva 
establert en el punt 2 de l'apartat primer d'aquesta resolució pel temps que transcorri 
entre la petició i la recepció de l'informe preceptiu del serveis tècnics d'urbanisme de 
l'Ajuntament de Girona sobre el sobre el pressupost total de les obres executades per 
l'aparcament per l'aparcament subterrani de la Plaça de la Constitució. Aquest termini 
de suspensió no podrà excedir en cap cas de tres mesos. 
 

Resolució 2020000155 
 
JOSÉ IGNACIO ARAUJO GÓMEZ (secretari general): Proposta d’acord dictaminada 

per la comissió informativa que en el punt primer establert requeria a la societat Parking 

Plaça de la Constitució Girona, S.A., que en el termini de deu dies hàbils des que li sigui 

notificada la present resolució i en la seva qualitat de titular de la concessió 

administrativa per a la l’explotació de l’aparcament soterrani de la plaça de la Constitució 

presenti els següents documents: estudi econòmic, constitució de la garantia definitiva i 

documentació de la infraestructura, documentació explicativa del finançament tant de la 

infraestructura com de l’explotació.  

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Doncs ja estaríem, 

eh?, senyor secretari? Doncs, endavant, senyora Mari Àngels Planas 

M. ÀNGELS PLANAS (JUNTSXCAT-JUNTS): Bé, moltes gràcies, alcaldessa. Bé, tal 

com ha dit l’alcaldessa, deixem sobre la taula el punt número 13, que era requerir a la 

societat Gasol en aquest cas ho deixem perquè va molt lligat amb un altre punt que 

vàrem deixar sobre la taula a la comissió informativa i jo ja ho he parlat amb els diferents 

grups municipals i hi han estat d’acord, i, per tant, avui, com ja vàrem anunciar al passat 

ple, el que portem per a la seva aprovació és tot un seguit de requeriments que es va 

fent a les empreses concessionàries, als aparcaments soterranis que hi han a la ciutat 

de Girona, i és per tal de donar compliment a alguns requisits contractuals que ara per 

ara no s'estan complint. Com vostès ja saben, fa anys que des d'aquest equip de Govern 

estem treballant per actualitzar les diferents concessions per tal que resolguin totes 

aquelles mancances que en el seu dia els gestors públics van passar per alt, aquests 

requeriments són fruit d'haver realitzat un anàlisi exhaustiu, un estudi de cada una de 

les concessions que hi ha a Girona, i que ha conclòs en un informe, en aquest cas del 

secretari, de la Secretaria de la Corporació, que indica quins són els passos que hem 

de seguir. Es tracta… Jo vull deixar clar que es tracta d’un tema administratiu. Per tant, 

els abonats i els qui utilitzen aquests aparcaments han d'estar tranquils perquè això no 

els afecta en absolut, crec que és important deixar-ho clar. També vull reconèixer aquest 
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sobreesforç que durant aquest temps han estat portant a terme els tècnics municipals 

intentant arreglar, ordenar tots aquests contractes, uns contractes que els governs del 

moment van fer sense el rigor i la pulcritud que realment se’l hi pressupostava, 

pressuposava, perdoneu. Ha estat una feina complicada, ha estat laboriosa i hem 

destinat moltes hores que s'haurien, al nostre entendre, d'haver dedicat a la gestió del 

dia a dia i el futur de la ciutat, però ho hem fet. Durant tots aquests anys vostès 

recordaran que hem traslladat al ple diferents requeriments que calia fer i ara finalment 

els portem l'informe de les diferents concessions dels aparcaments per tal que les 

diferents concessionàries es posin al dia en el compliment respectius dels contractes. 

Per tant, procedim a aquesta regulació de les diferents concessions atorgades per part 

de la corporació i es demanaran en un termini de quinze dies perquè presentin les 

documentacions que realment se’ls hi demana. Moltíssimes gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Intervencions? 

Senyor Ayats.  

JOAQUIM AYATS BARTRINA (ERC-AM): Sí, moltes gràcies. Aprofito la intervenció per 

avançar que el grup d'Esquerra Republicana de Catalunya votarem a favor de tots 

aquests requeriments de documentació a les concessionàries. Ho farem amb 

coherència també amb el que hem exigit ple rere ple, que és el màxim de rigorositat i 

transparència en tota la contractació pública, un exercici que creiem que precisament 

és especialment necessari en el cas de les de les concessions, perquè parlaven vostès 

dels contractes originals i també de l’insuficient escrutini públic de l'activitat d'aquestes 

empreses. Crec que anem tard o hauríem d'anar més ràpid i més tenint en compte que 

avui, per exemple, també deixem algun punt sobre la taula, però conscients que 

existeixen a més a més aquests informes alertant des de fa anys d'aquesta situació. En 

qualsevol cas, és un pas necessari i per tant hi votarem a favor, i ens sembla positiu. 

Només un apunt, perquè abans se’ns preguntava sobre el fet de la municipalització, que 

el darrer ple vam aprovar tots per unanimitat, que aquest és el fi que volem en el cas 

dels aparcaments soterranis i, en qualsevol cas, deixar clar que jo em pensava que ho 

havíem fet en darrer ple, precisament que parlàvem que no sempre era el millor mètode, 

però que aquest cas crec que sí que era l’oportú, i que depèn exclusivament de quins 

serveis estem parlant. En qualsevol cas, mentre no es produeixi aquesta 

municipalització, que es faci efectiva aquesta regularització i, per tant, que es procedeixi 

a fer totes aquestes revisions de les concessions. En qualsevol cas, com els anunciava 

al principi, hi votarem a favor, afirmativament. Moltes gràcies  

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies, i ara la senyora 

Esporrín. 

BEATRIZ ESPORRÍN PALACIOS (PSC-CP): Sí, coincidim en què s’ha fet un anàlisi 

exhaustiu i rigorós i que era necessari. Actualment, Girona té 12 aparcaments en 

concessió administrativa i al ple d'avui portàvem sis requeriments ordinaris a aquests 

aparcaments, o sigui a la meitat de les concessions demanials d’aparcaments de la 

ciutat. Els requeriments que portem avui ja es van detectar en un informe de juny de 

2017, i en alguns casos en informes de 2014, però no s’ha fet res fins ara. Per què han 

tardat tant? Posar ordre a les concessions hauria de ser un tema prioritari per a l'equip 

de Govern, i no una qüestió que es pugui deixar a un calaix durant anys i que s'hagi 

d'anar fent a trossos. El fet que s'hagi retirat el punt tretze, sobre l'aparcament del carrer 

Santa Eugènia/Parc Central, és una clara mostra de les actuacions que es van fent a 

pedaços i de que no hi ha una gestió resolutiva dels temes de ciutat i, en aquest cas, de 

les concessions d’aparcaments. Un altre exemple clar el poden veure amb l'aparcament 

de la plaça Salvador Espriu – Calvet i Rubalcava. Al ple d'abril ens vam fer votar sobre 
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un requeriment sobre els ascensors. Ara cal fer un nou requeriment per demanar l'estudi 

econòmic de la concessió i que es constitueixi la garantia definitiva. Una altra mostra: el 

cas de l'aparcament de Berenguer Carnicer - Doctor Vicens Vives, on cal actualitzar la 

garantia definitiva. El 2014 ja es va fer un requeriment perquè es constituís la garantia 

definitiva, que al final es va acabar fent el 2017 per al període fins el 2014. Ara demanem, 

el 2020, que s'actualitzi la garantia del període juliol 2014-juliol 2019. Una altra vegada 

han anat passant els anys sense que s'hagin fet les actuacions preceptives. Aquests 

cinc punts són una clara demostració de la poca diligència d'aquest equip de Govern, 

que porta nou anys al Govern, però que encara no ha pogut posar ordre en qüestions 

tan importants com les concessions d’aparcaments. L'informe que acompanya aquests 

punts adverteix que la falta d’informació sobre aquestes concessions comporta una 

manca de coneixement del propi cost del servei, de si les tarifes són adequades al cost, 

del marge de benefici que obté el concessionari o de si el marge es pot considerar 

adequat. També remarca que el termini concessional atorgat no respon a cap previsió 

econòmica fonamentada, el qual podria donar lloc a un possible enriquiment injust dels 

diferents concessionaris i una exigència injustificada de tarifes als usuaris del servei. Per 

tant, donada la importància demostrativa d'aquest primer pas per poder procedir a la 

regularització dels termes concessionals dels aparcaments, votarem a favor dels punts 

14 18. Gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies, el senyor Salellas. 

LLUC SALELLAS VILAR (GUANYEM GIRONA): Sí, intervinc també per anunciar el vot 

favorable de Guanyem Girona en aquests punts. Avui és un pas endavant i crec que és 

important reconèixer quan es fan passos en aquest sentit, passos que, d’alguna manera, 

alguns grups hem vingut reclamant des de fa anys. Jo no sé si ve abans la reclamació 

d’alguns grups de l'oposició o la feina de la senyora Planas. El que sí que li puc dir és 

que l'any 2016, quan vostè ja feia cinc anys i aquest Govern feia cinc anys que 

governava, un servidor va mirar tots els expedients d’aparcaments de la ciutat i no hi 

constava ni una sola acció del seu Govern en quant als temes que avui portem aquí, al 

ple. Per tant, quan vostè diu que fa anys que hi treballen, segurament es deu referir a 

que és a partir del 2017 o del 2018 o que les coses que feien no constaven als 

expedients dels temes que avui es porten a ple. No sé quines de les dues qüestions em 

preocuparia més: si que no han fet la feina o que la feina que feia no constava als 

expedients i, per tant, és impossible de seguir per part de l'oposició o la ciutadania. En 

tot cas, avui fem una passa endavant, i fem una passa endavant també perquè aquests 

aparcaments algun dia puguin ser públics com molt bé reclamava la moció d'Esquerra 

Republicana de Catalunya de fa 15 dies. Perquè sí, nosaltres, senyor Ayats, volem que 

els aparcaments públics, els que són subterranis i els que estan a la carretera o als 

carrers de la nostra ciutat, tots són aparcaments, en superfície o subterranis, i per això 

creiem que en aquest cas, com vostè ha dit, parlem del mateix: de gestió, la gestió d'un 

tema que són els aparcaments. Què més? Avui el que es presenta aquí és una feina 

ingent que han fet les àrees de Secretaria, de Patrimoni, d'Intervenció en els últims 

temps, i això també és important d'explicar-ho i de reconèixer-ho. És una passa 

endavant i és una passa que ens ha de portar a controlar i a tenir més coneixements 

d’un patrimoni públic, d’un patrimoni públic de molt de valor, de molt de valor i que ens 

ha de permetre també fer polítiques de mobilitat que fins ara no s'han fet, polítiques de 

mobilitat que ens portin a reduir emissions, que ens portin a promoure l’ús de vehicles 

no motoritzats. Finalment, tot això ha de servir, com deia abans, per a un benefici públic, 

i crec que la pregunta evident que s'ha de fer és què passarà, senyora Planas, si les 

empreses no responen com els hi pertocaria? Gràcies. 
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MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. No sé si vol... 

M. ÀNGELS PLANAS CROUS (JUNTSXCAT-JUNTS) : Moltes gràcies. Sí, molt ràpid 

alcaldessa. Només vol dir que avui passem cinc de les vuit que hem de regularitzar i 

una deixem la deixem sobre la taula, però ja està estudiada, i ens en faltarà dos acabar 

d’estudiar. I els hi recordo que ja vàrem portar altres dos concessions més d'aparcament 

en el seu moment i fins i tot varen anar a la comissió jurídica assessora, que varen 

demanar informe, i són molts els expedients que hem anat revisant, a vegades demanar 

requeriments no sempre han hagut de passar pel ple, però es van revisant expedients, 

que són moltes, no només les concessions, sinó els diferents els diferents expedients 

que té de l'Ajuntament de Girona i, per tant, seguim treballant i jo li asseguro que estem 

treballant des del primer dia que nosaltres vàrem entrar a governar. Una altra cosa és 

que nosaltres no fem fresa, anem treballant i no ho fem públic cada vegada que 

regularitzem una situació. Això és una altra cosa. Moltíssimes gràcies.  

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Doncs procedim a 

la votació. Aquí els hi recordo que anirem punt per punt, d'acord? El 13 queda sobre la 

taula. Per tant començarem pel 14, d'acord? Vots a favor? Sí, ara el 14, eh? Vots a favor 

de l’aprovació de la proposta d’acord número 14. Moltes gràcies. 

JOSÉ IGNACIO ARAUJO GÓMEZ (secretari general): S’aprova per tant, per 

unanimitat, el requeriment a la societat Parking Plaça Catalunya, S.A.  

 

VOTACIÓ 

Sotmesa a votació, la proposta és aprovada per unanimitat dels membres presents que 

representa la majoria absoluta. 

Vots a favor: 

Grup Municipal JxCat-Junts: senyors/es Marta Madrenas Mir, Maria Àngels Planas 

Crous, Lluís Martí Arderiu, Martí Terés Bonet, Núria Pi Méndez, Marta Sureda Xifre, 

Carles Ribas Gironès, Eva Maria Palau Gil i Glòria Plana Yanes. 

Grup Municipal GUANYEM GIRONA: senyors/es Lluc Salellas Vilar, Cristina Andreu 

Displàs, Xevi Montoya Roldan, Dolors Serra Colom, Pere Albertí Serra i Laia Pèlach 

Saget. 

Grup Municipal PSC-CP: senyors/es Sílvia Paneque Sureda, Beatriz Esporrín Palacios, 

Mònica Ferrer Juandó, Joaquim Ruhí Brunsó i Juan Antonio Balbín Valentí.  

Grup Municipal ERC-AM: senyors/es Joaquim Ayats Bartrina, Maria Àngels Cedacers 

Hervàs, Àdam Bertran Martínez i Anabel Moya Gálvez.  

Grup Municipal C’s: senyors/es Daniel Pamplona Castillejo i Míriam Pujola Romero.  

 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Ara passaríem a votar la proposta 

d’acord número 15. Vots a favor? Moltes gràcies. 

JOSÉ IGNACIO ARAUJO GÓMEZ (secretari general): S’aprova per tant, per 

unanimitat, el requeriment a la societat Saba Aparcamientos S.A. 
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VOTACIÓ 

Sotmesa a votació, la proposta és aprovada per unanimitat dels membres presents que 

representa la majoria absoluta. 

Vots a favor: 

Grup Municipal JxCat-Junts: senyors/es Marta Madrenas Mir, Maria Àngels Planas 

Crous, Lluís Martí Arderiu, Martí Terés Bonet, Núria Pi Méndez, Marta Sureda Xifre, 

Carles Ribas Gironès, Eva Maria Palau Gil i Glòria Plana Yanes. 

Grup Municipal GUANYEM GIRONA: senyors/es Lluc Salellas Vilar, Cristina Andreu 

Displàs, Xevi Montoya Roldan, Dolors Serra Colom, Pere Albertí Serra i Laia Pèlach 

Saget. 

Grup Municipal PSC-CP: senyors/es Sílvia Paneque Sureda, Beatriz Esporrín Palacios, 

Mònica Ferrer Juandó, Joaquim Ruhí Brunsó i Juan Antonio Balbín Valentí.  

Grup Municipal ERC-AM: senyors/es Joaquim Ayats Bartrina, Maria Àngels Cedacers 

Hervàs, Àdam Bertran Martínez i Anabel Moya Gálvez.  

Grup Municipal C’s: senyors/es Daniel Pamplona Castillejo i Míriam Pujola Romero.  

 

MARTA MADRENAS MIR  (alcaldessa-presidenta): Ara passaríem a votar la proposta 

d’acord número 16. Vots a favor de la proposta?  

JOSÉ IGNACIO ARAUJO GÓMEZ (secretari general): S’aprova per tant, per 

unanimitat, el requeriment a la societat Guimerà Nou, S.L. 

 

VOTACIÓ 

Sotmesa a votació, la proposta és aprovada per unanimitat dels membres presents que 

representa la majoria absoluta. 

Vots a favor: 

Grup Municipal JxCat-Junts: senyors/es Marta Madrenas Mir, Maria Àngels Planas 

Crous, Lluís Martí Arderiu, Martí Terés Bonet, Núria Pi Méndez, Marta Sureda Xifre, 

Carles Ribas Gironès, Eva Maria Palau Gil i Glòria Plana Yanes. 

Grup Municipal GUANYEM GIRONA: senyors/es Lluc Salellas Vilar, Cristina Andreu 

Displàs, Xevi Montoya Roldan, Dolors Serra Colom, Pere Albertí Serra i Laia Pèlach 

Saget. 

Grup Municipal PSC-CP: senyors/es Sílvia Paneque Sureda, Beatriz Esporrín Palacios, 

Mònica Ferrer Juandó, Joaquim Ruhí Brunsó i Juan Antonio Balbín Valentí.  

Grup Municipal ERC-AM: senyors/es Joaquim Ayats Bartrina, Maria Àngels Cedacers 

Hervàs, Àdam Bertran Martínez i Anabel Moya Gálvez.  

Grup Municipal C’s: senyors/es Daniel Pamplona Castillejo i Míriam Pujola Romero.  
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MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Passem ara a la 

votació de la proposta d’acord número 17. Vots a favor? 

JOSÉ IGNACIO ARAUJO GÓMEZ (secretari general): S’aprova per tant, per 

unanimitat, el requeriment a la societat Projecte i Disseny, S.L. 

 

VOTACIÓ 

Sotmesa a votació, la proposta és aprovada per unanimitat dels membres presents que 

representa la majoria absoluta. 

Vots a favor: 

Grup Municipal JxCat-Junts: senyors/es Marta Madrenas Mir, Maria Àngels Planas 

Crous, Lluís Martí Arderiu, Martí Terés Bonet, Núria Pi Méndez, Marta Sureda Xifre, 

Carles Ribas Gironès, Eva Maria Palau Gil i Glòria Plana Yanes. 

Grup Municipal GUANYEM GIRONA: senyors/es Lluc Salellas Vilar, Cristina Andreu 

Displàs, Xevi Montoya Roldan, Dolors Serra Colom, Pere Albertí Serra i Laia Pèlach 

Saget. 

Grup Municipal PSC-CP: senyors/es Sílvia Paneque Sureda, Beatriz Esporrín Palacios, 

Mònica Ferrer Juandó, Joaquim Ruhí Brunsó i Juan Antonio Balbín Valentí.  

Grup Municipal ERC-AM: senyors/es Joaquim Ayats Bartrina, Maria Àngels Cedacers 

Hervàs, Àdam Bertran Martínez i Anabel Moya Gálvez.  

Grup Municipal C’s: senyors/es Daniel Pamplona Castillejo i Míriam Pujola Romero.  

 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): I finalment passem a la votació de 

la proposta d’acord número 18. Vots a favor? 

JOSÉ IGNACIO ARAUJO GÓMEZ (secretari general): S’aprova per tant, per 

unanimitat, el requeriment a la societat Parking Plaça de la Constitució de Girona, S.A. 

 

VOTACIÓ 

Sotmesa a votació, la proposta és aprovada per unanimitat dels membres presents que 

representa la majoria absoluta. 

Vots a favor: 

Grup Municipal JxCat-Junts: senyors/es Marta Madrenas Mir, Maria Àngels Planas 

Crous, Lluís Martí Arderiu, Martí Terés Bonet, Núria Pi Méndez, Marta Sureda Xifre, 

Carles Ribas Gironès, Eva Maria Palau Gil i Glòria Plana Yanes. 

Grup Municipal GUANYEM GIRONA: senyors/es Lluc Salellas Vilar, Cristina Andreu 

Displàs, Xevi Montoya Roldan, Dolors Serra Colom, Pere Albertí Serra i Laia Pèlach 

Saget. 

Grup Municipal PSC-CP: senyors/es Sílvia Paneque Sureda, Beatriz Esporrín Palacios, 

Mònica Ferrer Juandó, Joaquim Ruhí Brunsó i Juan Antonio Balbín Valentí.  
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Grup Municipal ERC-AM: senyors/es Joaquim Ayats Bartrina, Maria Àngels Cedacers 

Hervàs, Àdam Bertran Martínez i Anabel Moya Gálvez.  

Grup Municipal C’s: senyors/es Daniel Pamplona Castillejo i Míriam Pujola Romero.  

 

19. Aplicació superàvit exercici 2019 

L'article 6 del RDL 23/2020, de 23 de juny, pel que s'aproven mesures en matèria 
d'energia i en altres àmbits per a la reactivació econòmica, estableix una excepcionalitat 
al destí imposat per la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d'abril, d'Estabilitat Pressupostària i 
Sostenibilitat Financera ( LOEPSF ) en el seu article 32 i relatiu a la necessària aplicació 
del superàvit de les Entitats Locals a la reducció de l'endeutament net de les mateixes. 
Estableix aquest article 6 mencionat, i als efectes de donar resposta a les circumstàncies 
econòmiques i sanitàries derivades de l'evolució de la pandèmia del COVID 19, que, el 
superàvit pressupostari de les entitats locals corresponents a l'exercici 2019 es podrà 
destinar a finançar despeses d'inversió en vehicles elèctrics purs o amb etiqueta 
ambiental zero, a excepció que s'acrediti que no existeixen vehicles zero que compleixin 
amb les necessitats mínimes del servei i que en aquest cas es podran substituir per 
vehicles amb l'etiqueta ECO, i en infraestructures de recàrrega per a l'ús dels vehicles 
adquirits, i que es destinin a la prestació de serveis públics de recollida, eliminació i 
tractament de residus, seguretat i ordre públic, protecció civil, prevenció i extinció 
d'incendis i de transport de viatgers. 
 
Per això serà necessari el compliment de les regles, condicions i requisits recollits en la 
Disposició Addicional Sexta de la Llei Orgànica 2/2012, d'Estabilitat Pressupostària i 
Sostenibilitat Financera, i en la Disposició Addicional 16a. Del Text Refós de la Llei 
Reguladora de les Hisendes Locals. 
S'estableix en el RDL 23/2020 que la quantia màxima a destinar a la finalitat mencionada 
no superarà el 7 % del saldo positiu definit a la lletra c.) de l'apartat 2 de la Disposició 
Addicional Sexta de la mateixa LOEPSF , disposició introduïda per la Llei Orgànica 
9/2013, de 20 de desembre, de control del deute comercial en el sector públic, i que 
condiciona l'aplicació excepcional del superàvit a les Corporacions Locals que : 
 
. Compleixin o no superin els límits que fixa la legislació reguladora de les Hisendes 
Locals en matèria d'autorització d'operacions d'endeutament 
. Presentin en l'exercici anterior simultàniament superàvit en termes de comptabilitat 
nacional i romanent de tresoreria positiu per a despeses generals. 
 
Vistos els informes incorporats a l'expedient del Servei de Seguretat i de la Intervenció 
Municipal , segons el quals es constaten noves necessitats que fan necessari habilitar 
crèdit per donar cobertura a despeses en concepte de les relacionades a l'art 6 del RD 
RDL 23/2020, de 23 de juny, pel que s'aproven mesures en matèria d'energia i en altres 
àmbits per a la reactivació econòmica , per un import total de 133.300,00 euros. 
 
Atesos els antecedents exposats, i l'establert a la normativa d'aplicació següent :  
- Llei Orgànica 2/2012, de 27 d'abril, d'Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat 
Financera ( LOEPSF ) 
- RD RDL 23/2020, de 23 de juny, pel que s'aproven mesures en matèria d'energia i en 
altres àmbits per a la reactivació econòmica 
- RDL 2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el Text Refós de la Llei Reguladora de 
les Hisendes Locals 
- RD 500/1990, de 20 d'abril, pel que es desenvolupa el capítol I del Títol VI de la Llei 
39/1988. 
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1r.- Aprovar un crèdit extraordinari amb càrrec al superàvit 2019 i d'acord al disposat al 
RDL 23/2020, de 23 de juny, pel que s'aproven mesures en matèria d'energia i en altres 
àmbits per a la reactivació econòmica i per la quantia degudament informada a 
l'expedient pel servei de seguretat ciutadana, segons detall : 
 
Modificació despeses = 133.300,00 
Programa = seguretat i ordre públic 
2020.150.13200.62400 - vehicles policia municipal : 133.300,00 
Modificació ingressos = 133.300,00 
2020.400.870.10 - romanent de tresoreria per a despeses generals : 133.300,00 
 
2n.- Els crèdits habilitats a resultes d'aquesta modificació pressupostària queden afectes 
a l'execució de la despesa explicitada a la part expositiva d'aquest acord i als informes 
adjunts a l'expedient. 
 
3r.- Procedir a l'exposició pública del present acord per un termini de 15 dies a partir de 
l'anunci al Bolletí Oficial de la Província, segons estableix l'art 169 del RD 2/2004, de 5 
de març, pel que s'aprova el Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, i 
considerar-lo definitivament aprovat si en aquest període no es presenten al·legacions. 
 

Resolució 2020000156 
 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Perfecte. Moltes gràcies. Passem 

al punt número 19, senyor secretari. 

JOSÉ IGNACIO ARAUJO GÓMEZ (secretari general): Proposta d’acord dictaminada 

per la Comissió Informativa que en el punt primer estableix aprovar un crèdit estalvi amb 

càrrec al superàvit 2019 segons el detall següent: modificació de despeses = 133.300 

euros; Programa Seguretat i Ordre Públic, vehicles policia municipal = 133.300 euros; 

Modificació ingressos = 133.300 euros; romanent de tresoreria per a despeses 

generals.  

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Substanciarà 

aquesta proposta la tinent d’alcalde M. Àngels Planas. 

M. ÀNGELS PLANAS CROUS (JUNTSXCAT-JUNTS): Moltes gràcies, alcaldessa. Bé, 

com ja sabeu portem a aprovar precisament un crèdit extraordinari, en aquest cas és a 

càrrec del superàvit del 2019, d'acord amb el que estableix el Real Decret 23/2010, que 

estableix una excepcionalitat, la del destí imposat per aquesta Llei orgànica 2 del 2012 

de l'estabilitat pressupostària, en el qual ens deixen comprar vehicles, sempre i quan es 

destinin a la prestació dels serveis públics de recollida, eliminació i tractament de 

residus, de seguretat i ordre públic, protecció civil, prevenció i extinció d'incendis i de 

transport de viatgers. En aquest cas portem la compra per valor de 130.300 euros de 

dues motos, tots el tema de seguretat, dues motos, una furgoneta per a la canina i un 

vehicle per a la policia municipal, que fan aquest total de 133.300 euros. Moltíssimes 

gràcies  

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Intervencions? 

Senyora Pujola, endavant. 

MÍRIAM PUJOLA ROMERO (CIUTADANS): Gràcies, alcaldessa. És cert que tenim un 

parc mòbil antic i insuficient i que, per tant, això esdevé condició per a la renovació de 

vehicles i així poder ampliar la flota amb les necessitats existents. Compartim que la 

inversió en vehicles elèctrics purs o amb etiqueta ambiental zero permetrà millorar el 
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parc mòbil de la policia municipal en termes mediambientals i d’eficiència energètica i 

que suposarà un estalvi econòmic i una reducció en les emissions de gasos 

contaminants. Creiem també que és necessària l'ampliació de la flota, sobretot amb un 

vehicle adaptat específicament a les necessitats derivades del transport dels gossos 

de la Unitat Canina, ja que actualment no es disposa de cap vehicle d'aquestes 

característiques, així com també la necessària ampliació d'altres vehicles, sobretot per 

poder garantir la seguretat per part dels agents. Ara bé, el que no podem oblidar és que 

l'any passat ja va haver-hi una denúncia pel mal estat dels vehicles i li he portat, 

regidora, per si ho recorda, el Diari de Girona, on deia que les brigades municipals de 

Girona denunciaven el mal estat dels seus vehicles, precisament perquè hi havia el 

cotxes o perquè hi ha cotxes amb matrícula de l'any 89, és a dir: cotxes amb més anys 

que jo. S'ha de recordar que les brigades municipals també utilitzen cada dia els 

vehicles i que l'antiguitat dels cotxes posa en perill també la seva seguretat, per tant 

igual de vàlid és l'informe que va redactar l'intendent en cap de la Policia Municipal com 

també podrien servir les consideracions de l'esmentat informe per a les brigades 

municipals. Per tant, com ja he dit, compartim la necessitat d'ampliar i renovar la flota 

de vehicles, però no només de la Policia Municipal, sinó també de les brigades, perquè 

tot i que s'han renovat alguns vehicles, n'hi ha que encara no s'han renovat i, per tant, 

això també és una urgència. L’Ajuntament no pot sortir, com ja va sortir l'any passat, 

sortir del pas dient que aquests vehicles ja passaven la ITV, com els hi he dit com van 

fer l'any passat quan les brigades municipals van denunciar l'estat de la seva flota de 

vehicles. Com li deia, ja finalitzo, alcaldessa, compartim la necessitat, però no només 

que aquests 133.000 euros vagin destinats a un sector concret, sinó per als diversos 

sectors que conformen l'Ajuntament, com ara, com li he dit, també per a les brigades 

municipals. Per tant, nosaltres ens abstindrem a la proposta.  

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies, el senyor Ayats. 

JOAQUIM AYATS BARTRINA (ERC-AM): Sí, només per anunciar el nostre vot 

afirmatiu. Ens sembla bé aquesta aposta. De fet, ens semblava bé en els seu moment, 

quan es va fer una proposta inicialment de substitució de vehicles molt antics. Ens 

sembla bé dotar dels millors recursos possibles a la policia nacional perquè faci el 

màxim possible i, sobretot, a nosaltres ens sembla bé perquè tampoc veiem que en 

aquest reial decret deixi molt de marge per poder escollir quines són les inversions que 

es volen fer com a Ajuntament. Moltes gràcies.  

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies eh. Ah, sí, senyora 

Esporrín? No m’ho havia semblat. Endavant, si us plau. 

BEATRIZ ESPORRÍN PALACIOS (PSC-CP): Sí, votarem a favor de destinar aquests 

133.000 euros del superàvit en l’adquisició dels vehicles elèctrics per a la policia, però 

ara mateix hem disposat a més d’1,3 milions d'euros del superàvit, que representa més 

d'un 33 % del superàvit que s'havia anat acumulant en els últims anys, i la covid-19 

probablement requerirà de més mesures. Reiterem el que ja hem demanat múltiples 

vegades i que també em mencionat al punt nou: cal un full de ruta per poder afrontar la 

crisis del coronavirus i cal fer una revisió del pressupost per tal d'adequar-lo a la realitat 

actual i a la que tindrem a mig termini, que és molt diferent a la qual hi havia quan es 

va aprovar el pressupost per a aquest any, el desembre de 2019. Considerem que es 

poden fer servir romanents si fan l'exercici de veure quines partides no es gastaran en 

la seva totalitat durant aquest any, com en el cas dels consums, i utilitzar aquests 
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crèdits. Per tant, cal abordar una reestructuració del pressupost per tal de donar 

resposta a les necessitats que pugui continuar generant la pandèmia. Gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. I el senyor 

Salellas, finalment 

LLUC SALELLAS VILAR (GUANYEM GIRONA): Sí. Si se’m permet, breument, 

començo amb un tema que m'he deixat al punt anterior, senyora Planas, i és que en un 

dels requeriments, el que fa referència a l’aparcament que es diu de nom Plaça 

Constitució, vostès situen al requeriment que l'aparcament està situat a la plaça 

Constitució, quan, no, vostès en el punt d’acord, no sé quan dic “vostès”, vull dir això, 

qual la plaça Constitució ja no existeix com a tali i es diu plaça Primer d'Octubre. Entenc 

que un Govern com el seu aquests detallats els hauria de tenir en compte. Dit això, que 

m'ho havia deixat, i una altra cosa, que no m'ha respost a la pregunta que li he fet al 

final. Reprenent el tema. Mirin, nosaltres avui ens abstindrem, i ens abstindrem perquè 

fem la següent reflexió: nosaltres quan parlem de model policial i de seguretat ens 

agrada parlar, com bé saben, de la policia de barri i de la seguretat i la proximitat en un 

mateix sentit, i la proposta que ens fan avui nosaltres no l’acabem de veure lligada amb 

aquest model de policia de proximitat i de policia de barri. Hi havia altres propostes: per 

exemple, bicicletes elèctriques, vehicles de mobilitat personal…, que podrien haver 

facilitat una actuació més propera per part de la Policia Municipal als barris, com bé ens 

han vingut reclamant moltíssimes associacions de veïns. Avui, per tant, tenim la 

sensació que porten, sí, una compra de vehicles, que la justifiquen, que l'expliquen, 

que, a més, com deia el senyor Ayats, bé molt marcada pel que marca el decret, però 

nosaltres pensem que el decret sí que permetia explorar vies d'altres tipus de vehicles 

que haguessin lligat millor amb el model de seguretat que venen reclamant veïns i 

veïnes i que, en el pla teòric, aquest Govern diu que vol desenvolupar. Però, a més a 

més, el decret permet també vehicles per als cossos de protecció civil, i el cos de 

Protecció Civil a la nostra ciutat també té peticions, també té peticions en aquest sentit. 

Però, en canvi, avui no les veiem incorporades a la proposta d'acord que ens porten o, 

si més no, no ho hem entès nosaltres així. Per tant, si a tot això… Bé, per tant, bé, 

bàsicament ja he acabat els arguments que volia exposar, però que crec que són 

bastant importants per explicar la nostra abstenció. No anem cap un model de seguretat 

i de proximitat com venen reclamant els veïns i veïnes, i 2) perdem una oportunitat per 

al cos de Protecció Civil, que avui també és un bon dia per fer el reconeixement 

necessari de com han estat ajudant a la ciutat en els últims mesos. I a tot això, 

evidentment, hi ha el tema de brigades, que avui, com ens ha explicat la senyora 

Planas, no hi podria entrar, però que caldran solucions al més aviat possible. Gràcies.  

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Sí, endavant, senyora Planas. 

M. ÀNGELS PLANAS CROUS (JUNTSXCAT-JUNTS): Sí, gràcies, alcaldessa. Bé, 

respecte al punt anterior: la societat es diu Plaza Constitución, la societat es diu: Parking 

Plaza Constitución, però sí que és veritat que està a la plaça Ú d'Octubre; per tant, 

esmenarem. Si realment hi ha un error, el senyor secretari ho mirarà i esmenarà i 

realment té tota la raó del món. Si no és correcte, es fa. Llavors, respecte… també li he 

de donar la raó dels vehicles de Protecció Civil. Havien d'anar en aquest ple, però 

necessitaven, no arribaven, perquè necessitàvem un informe de l’àrea que ens 

expliqués, bé que ens digué quin vehicle concretament volien de Protecció Civil, i ho 

volem portar al ple següent. Però té raó que és necessari i per tant sí que volem comprar 

un vehicle de Protecció Civil i, com que tenim temps, un ple més per a portar-ho, doncs 
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ja ho portarem al pròxim ple, que ja serà el mes de setembre. Sí, sí, i podran votar-hi a 

favor, evidentment, perquè el portarem al ple. Moltíssimes gràcies per als grups donant 

suport. Gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Doncs passem a 

la votació de la proposta. Vots a favor de la proposta? Abstencions? 

JOSÉ IGNACIO ARAUJO GÓMEZ (secretari general): S’aprova per tant, per majoria 

absoluta, amb els vots dels grups municipals Junts per Catalunya, integrat per nou 

membres, Partit dels Socialistes de Catalunya, integrat per cinc membres, i el grup 

municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya, integrat per quatre membres, i 

l’abstenció del grup municipal Guanyem Girona, integrat per dos membres, i del grup 

municipal de Ciutadans, integrat per dos membres, el crèdit extraordinari amb càrrec al 

superàvit 2019. 

 

VOTACIÓ 

Sotmesa a votació, la proposta és aprovada per majoria absoluta del membres de la 

corporació. 

Vots a favor: 

Grup Municipal JxCat-Junts: senyors/es Marta Madrenas Mir, Maria Àngels Planas 

Crous, Lluís Martí Arderiu, Martí Terés Bonet, Núria Pi Méndez, Marta Sureda Xifre, 

Carles Ribas Gironès, Eva Maria Palau Gil i Glòria Plana Yanes. 

Grup Municipal PSC-CP: senyors/es Sílvia Paneque Sureda, Beatriz Esporrín Palacios, 

Mònica Ferrer Juandó, Joaquim Ruhí Brunsó i Juan Antonio Balbín Valentí.  

Grup Municipal ERC-AM: senyors/es Joaquim Ayats Bartrina, Maria Àngels Cedacers 

Hervàs, Àdam Bertran Martínez i Anabel Moya Gálvez.  

Abstencions: 

Grup Municipal GUANYEM GIRONA: senyors/es Lluc Salellas Vilar, Cristina Andreu 

Displàs, Xevi Montoya Roldan, Dolors Serra Colom, Pere Albertí Serra i Laia Pèlach 

Saget. 

Grup Municipal C’s: senyors/es Daniel Pamplona Castillejo i Míriam Pujola Romero.  

 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta)Moltes gràcies. I l’últim punt. 

Recordin que era el punt número cinc, que s’ha d'incloure el final de totes les propostes 

d’acord i en primer lloc cal, primer de tot, votar la ratificació respecte la inclusió en l'ordre 

del dia del punt número cinc, eh?, que passa al final. Per tant, primer de tot anem a 

votar la ratificació de la inclusió en l’ordre del dia. Després ja la discussió del fons la 

fem ja immediatament després. Ara purament és inclusió de l'ordre el dia, eh? Per tant, 

ah, esperi, ara ha marxat la senyora Pèlach? És igual. Bé, s’abstenen? Podem?  

GUANYEM GIRONA: Ah, el posicionament nostre és el vot contrari. 

PSC: Per part nostra també. 
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MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Doncs votem… Faig broma, 

m’espero, ens esperem… És una mica irregular, eh? Sí? Doncs vinga. No, perquè és 

que veig que va passant… Ah, val!... L’estem esperant, sí. Vinga, doncs, vots a favor 

de la inclusió? Vots en contra? Moltes gràcies. 

JOSÉ IGNACIO ARAUJO GÓMEZ (alcaldessa-presidenta): Es ratifica, per tant, amb 

els vots a favor dels grups municipals Junts per Catalunya, integrat per nou membres, 

Esquerra Republicana de Catalunya, integrat per quatre membres, i Ciutadans, integrat 

per dos membres, i el vot en contra del grup municipal Guanyem Girona, integrat per 

sis membres, i del grup municipal Partit dels Socialistes de Catalunya, integrat per cinc 

membres, la inclusió en l’ordre del dia del conveni marc per a la delegació de 

competències al Consell Comarcal. 

 

VOTACIÓ DE LA RATIFICACIÓ DE LA INCLUSIÓ EN L’ORDRE DEL DIA DE LA 

PROPOSTA D'ACORD AMB L'ARTICLE 82.3 ROF 

Sotmesa a votació la ratificació de la inclusió de la proposta en l’ordre del dia, és 

aprovada per majoria absoluta del membres de la corporació. 

Vots a favor: 

Grup Municipal JxCat-Junts: senyors/es Marta Madrenas Mir, Maria Àngels Planas 

Crous, Lluís Martí Arderiu, Martí Terés Bonet, Núria Pi Méndez, Marta Sureda Xifre, 

Carles Ribas Gironès, Eva Maria Palau Gil i Glòria Plana Yanes. 

Grup Municipal ERC-AM: senyors/es Joaquim Ayats Bartrina, Maria Àngels Cedacers 

Hervàs, Àdam Bertran Martínez i Anabel Moya Gálvez.  

Grup Municipal C’s: senyors/es Daniel Pamplona Castillejo i Míriam Pujola Romero.  

Vots en contra: 

Grup Municipal GUANYEM GIRONA: senyors/es Lluc Salellas Vilar, Cristina Andreu 

Displàs, Xevi Montoya Roldan, Dolors Serra Colom, Pere Albertí Serra i Laia Pèlach 

Saget.  

Grup Municipal PSC-CP: senyors/es Sílvia Paneque Sureda, Beatriz Esporrín Palacios, 

Mònica Ferrer Juandó, Joaquim Ruhí Brunsó i Juan Antonio Balbín Valentí.  

 

5. Aprovar el conveni marc per a la delegació de competències i la prestació 

d'assistència tècnica en matèria d'enginyeria i arquitectura entre el Consell 

Comarcal del Gironès i l'Ajuntament de Girona 

D'acord amb la memòria subscrita per l'Alcaldia i l'annex posterior, l'Ajuntament de 

Girona ha considerat convenient delegar parcialment l'exercici de les seves 

competències en matèria de contractació, i particularment pel que fa a la tramitació i 

aprovació de diferents projectes d'obres i la seva posterior licitació, i fins la direcció 

facultativa de les obres, així com també l'assistència tècnica i cooperació en tasques 

dels serveis d'enginyeria i d'arquitectura al Consell Comarcal del Gironès, mitjançant un 

conveni marc.  
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Atès que els articles 9.4 i 85 del DL 2/2003, de 28 d'abril, municipal i de règim local de 

Catalunya, i l'article 25 del DL 4/2003, de 4 de novembre pel qual s'aprova el text refós 

de la Llei d'organització comarcal de Catalunya, el Consell comarcal pot exercir aquelles 

competències que li deleguin el municipis. 

Atès, així mateix, el que disposa el títol VII del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual 

s'aprova el Reglament d'obres, activitats i serveis dels ens locals, així com la Disposició 

addicional cinquena de la Llei 26/2010, de 3 d'agost, de règim jurídic i de procediment 

administratiu de les administracions públiques, respecte dels convenis entre ens locals. 

Atès que en l'esmentat conveni marc es contemplen les administracions que el 

subscriuen; les actuacions objecte del mateix; les obligacions que contreu cadascuna 

de les parts; les previsions sobre la gestió de les actuacions; el termini de vigència així 

com una possible pròrroga; i les formes d'extinció, sistema de finançament, la concreció 

de l'exercici de delegació es durà a terme mitjançant addenda a dit conveni, que haurà 

d'incorporar, en cada cas l'actuació objecte de delegació, i un cop aprovada per l'alcaldia, 

se'n donarà compte al Ple, sens perjudici de les actuacions administratives a realitzar 

pel propi Consell Comarcal. 

En compliment del que disposa 'article 3.3.c) del RD 128/2018, de 16 de març, pel que 

es regula el Règim Jurídic dels funcionaris d'Administració Local amb habilitació de 

caràcter nacional, l'expedient ha d'incorporar informe del Secretari de la Corporació. 

Llei 7/1985, de 2 d'abril Reguladora de les Bases de Règim Local 

Llei 40/2015, d'1 d'octubre del règim jurídic del sector públic 

DL 2/2003, de 28 d'abril pel qual s'aprova el text refós de la Llei municipal i de Règim 

local de Catalunya 

DL 4/2003, de 4 de novembre pel qual s'aprova el Text Refós de de la Llei 

d'organització comarcal de Catalunya 

Llei 19/2014, de 29 de desembre, de transparència, accés l'administració pública i bon 

govern 

Llei 26/2010, de 3 d'agost, de règim jurídic i procediment de les administracions 

públiques de Catalunya 

Decret 189/1995, de 13 de juny, pel qual s'aprova el Reglament d'obres, activitats i 

serveis dels ens locals. 

RD 128/2018, de 16 de març, pel que es regula el Règim Jurídic dels funcionaris 

d'Administració Local amb habilitació de caràcter nacional. 

Primer.- Aprovar el conveni marc per a la delegació de competències i la prestació 

d'assistència tècnica en matèria d'enginyeria i arquitectura entre el Consell Comarcal 

del Gironès i l'Ajuntament de Girona. 

Segon.- Trametre el document de conveni a signatura de les persones atorgants, als 

efectes de la seva plena efectivitat. 

Tercer- Trametre el conveni signat al Registre de convenis de la Generalitat de 

Catalunya de conformitat amb el que preveu la Disposició addicional novena de la Llei 

19/2014, de 29 de desembre de transparència, accés a l'administració pública i bon 

govern. 
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Quart.- Publicar el conveni íntegre al BOP i al DOGC, de conformitat amb el que 

estableixen els articles 112.2 i 110.3 de la Llei 26/2010, de 3 d'agost, de règim jurídic i 

procediment de les administracions públiques de Catalunya. 

Cinquè.- Publicar el conveni signat al Portal de Transparència del Consell Comarcal del 

Gironès , i de l'Ajuntament de Girona. 

Sisè.- Facultar àmpliament a la Sra. l'Alcaldessa per dur a terme tants actes i gestions 

com siguin necessaris per executar el present acord. 

Resolució 2020000142 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Perfecte, i ara no sé si 

correspondria llegir, senyor secretari, el punt per ja la defensa del fons. 

JOSÉ IGNACIO ARAUJO GÓMEZ (secretari general): Proposta d’acord, que en el 

seu punt primer estableix aprovar el conveni marc per a la delegació de competències 

de la prestació d’assistència tècnica en matèria d’enginyeria i arquitectura entre el 

Consell Comarcal del Gironès i l’Ajuntament de Girona.  

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Doncs 

substanciarà la proposta d’acord el tinent d’alcalde Lluís Martí. 

LLUÍS MARTÍ ARDERIU (JUNTSXCAT-JUNTS): Sí, moltes gràcies, alcaldessa. Bona 

tarda a totes i a tots i en especial a les veïnes i veïns del barri que ens han acollit en el 

centre cívic Ter. Amb aquesta proposta, amb aquest conveni, del que es tracta és 

d’intentar cercar, intentar assolir més eficàcia i més eficiència en el que seria 

l’elaboració dels projectes d'obres i en l'execució de les mateixes. D’alguna manera 

hem de pensar que el volum de feina que suporta l’Àrea d'Urbanisme, que ja es veu 

doncs que d’alguna manera dona servei a totes les altres àrees de l’Ajuntament pel que 

fa el component tècnic, doncs el volum, com deia, és molt alt i per tant costa que els 

projectes surtin amb la celeritat que tots voldríem, no tant només per a l'equip de 

Govern, sinó també en relació a tots aquells compromisos que tenim amb la resta de 

grups del plenari, amb la resta de vosaltres, companys, quan ens presenteu les vostres 

propostes, moltes vegades, evidentment, encertades i que entenem també que també 

han de tenir la celeritat corresponent. Aquest volum de feina que hem de suportar des 

de l’Àrea d’Urbanisme és també correlatiu al volum de feina que ha de suportar l’Àrea 

de Contractació, en el sentit de fer tots els tràmits oportuns per tal de desplegar aquests 

projectes d’obres i fer-los arribar a bon port. En aquest sentit hem entès que una molt 

bona eina, una possibilitat clara seria la d'aprofitar l'eina bàsica que ens ofereix la nostra 

estructura territorial; és a dir: aprofitar alguna manera una eina de col·laboració 

administrativa amb una eina germana con és el Consell Comarcal. En aquest sentit, 

des del Consell Comarcal ens van comunicar la seva disponibilitat a oferir els seus 

serveis tècnics per tal de fer possible aquesta major eficàcia o major eficiència, i vam 

pensar doncs que precisament amb aquest conveni marc podríem arribar a assolir 

aquest objectiu. Com s’ha dit i heu pogut veure, es tracta d'un conveni marc per tal de 

fer possible la delegació de l'exercici de competències en matèria de contractació i, 

particularment, pel que fa a la tramitació i aprovació de diferents projectes d'obres i la 

seva posterior licitació, la seva posterior tramitació, i així mateix el que fa referència a 

la direcció facultativa d'aquestes obres i també de tot el que fa referència a la prestació 

d’assistència tècnica i cooperació. Per tant, en aquest sentit no és res més que definir 

aquest marc de col·laboració entre ambdues administracions per fer possible aquesta 

major eficàcia i eficiència. Moltes gràcies. 
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MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Intervencions? 

Endavant, senyor Pamplona. 

DANIEL PAMPLONA CASTILLEJO (CIUTADANS): Gràcies. Bé, doncs aquest grup 

vol manifestar que això obeeix a una excepcionalitat. És a dir, que inicialment la 

proposta que aquest Govern fa fa un mes no encaixava dins de la percepció que aquest 

grup té, que és, com a fons, no delegar en el Consell o en qualsevol altre òrgan, si no 

que, i això és un treball que volem que es mantingui ferm, que és al darrer estructurar 

o a apostar per aquesta necessitat de redefinir la Departament d'Urbanisme, en tant 

que és un dels més importants de l'Ajuntament. Com entenem que, imminentment, no 

és possible, perquè hi ha una barrera legal, apel·lem doncs a aquest nivell 

d'accessibilitat en projectes molt taxats. Crec que és el que aquest grup ha volgut 

transmetre des de l'inici i que, en una segona fase, s’atorga i, per tant, estem contents 

que hem pogut ponderar aquesta circumstància, i que s'hauran de revisar, en tot cas, 

pel ple novament, projecte a projecte. Per tant, el que es redueix a un conveni marc 

que significava una flexibilitat que no volíem es transforma en una prova pilot, diguem-

ho així, d’un any, a expenses, en l’últim moment, d'aquest ple. En definitiva, aquest 

grup considera que ha sigut un acord pel bé de la ciutat i que hem ponderat 

positivament i hem arribat a un enteniment que és positiu per a tothom. I només em 

queda agrair al senyor Martí per la seva predisposició que ha tingut sobre aquest 

assumpte. Gràcies.  

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. El senyor Bertran, 

eh?, m’ha semblat. Endavant, si us plau. 

ÀDAM BERTRAN MARTÍNEZ (ERC-AM): Gràcies. Nosaltres, des del nostre grup 

defensem aquest punt en el sentit de poder reforçar tant l'àrea i poder desenvolupar tot 

un seguit de projectes en coordinació des de l'Ajuntament de Girona amb el Consell 

Comarcal, que entenem que és una entitat municipalista, diguéssim, malgrat tot, a preu 

subvencionat i externalitzant el servei, evitant, diguéssim, també saturar l’equip propi 

en un moment en què no es permet cap nova contractació per una llei que ens ve de 

fora. Ens van presentar a les eleccions amb l'objectiu de desencallar projectes pendents 

i impulsar-ne d’altres i creiem que aquesta proposta va en aquesta línia; per tant 

reiterem la nostra de votació favorable en aquesta proposta. Gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies, la senyora 

Paneque. 

SÍLVIA PANEQUE SUREDA (PSC-CP): Sí, moltes gràcies. Mirin, si aquest punt del 

plenari s'aprova, i sembla que sí, de nou aquest plenari perd competències i poder de 

decisió, que retorna a la Junta de Govern local, on hi ha una minoria de regidors, 

perquè, en definitiva, aquí el que provem és un conveni marc, però no els projectes 

concrets, que suposo que aniran passant per Junta de Govern local. Si aquest punt del 

plenari s'aprova, es pagarà el preu de perdre sobirania a Girona i entregar-li al Consell 

Comarcal per primera vegada en la història democràtica d'aquesta ciutat. Si aquest 

punt del plenari s'aprova, anirà endavant un punt amb incògnites més que evidents i, 

per això, demanem als grups d'aquest plenari una última reflexió i no permetre el que 

considerem un despropòsit enorme, però, a més a més, poc transparent. En una 

paraula: no permetin prendre decisions a discreció sense segell de majoria democràtica 

per mitjà de la Junta de Govern local. No podem cedir competències de l'Ajuntament a 

un ens supramunicipal perquè perdem proximitat, perquè el ciutadà o ciutadana ha de 
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poder demanar-nos explicacions a nosaltres, i perquè som i hem de ser responsables 

com a institució de més proximitat. Tampoc pensem que s'hagi de permetre que s'aprovi 

aquest punt amb totes les advertències que s'han fet des dels diferents informes sobre 

la taula; per exemple, de l'últim informe del segon informe del secretari advertia que 

“s’haurà de justificar de manera acurada i no en termes genèrics”, i és cert que 

s'acompanya una memòria per part d’alcaldia on es diu que l’Àrea d'Urbanisme no té 

els mitjans tècnics necessaris. Des del nostre punt de vista, en qualsevol cas, s'hauria 

de dimensionar correctament, però l’informe continua dient, sense perjudici, que en 

cada sol·licitud d’assistència tècnica es manifesti la memòria on es justifiquin la 

necessitat de l’assistència i el projecte concretament. Per tant, avui ens demanen, de 

fet, que signem un xec en blanc i un conveni Marc, i després vostès ja aniran decidint i 

ja aniran justificant quins seran els projectes. Però, a més a més, pensem que aquest 

és un canvi radical en la manera d’entendre la gestió dels serveis públics en aquest 

Ajuntament. És un canvi que ens preocupa, perquè mai fins ara s'havia proposat cedir 

competències pròpies de l’Ajuntament a una altra situació, i menys encara 

competències troncals, com som l'obra pública. Estem parlant de delegar, de situar 

decisions urbanístiques fora d'aquest Ajuntament i dels nostres tècnics en favor del 

Consell Comarcal, decisions tan importants com l’aprovació inicial i definitiva dels 

projectes d'obres, preparació, adjudicació i formalització dels contractes d'obres, entre 

moltes d'altres. En definitiva, renunciem a la competència i responsabilitat de la millora 

dels nostres espais públics. Es diu que millorar la gestió de l’Àrea d’Urbanisme, segons 

vostès, exigeix delegar competències al Consell Comarcal. Nosaltres pensem que és 

fals. Aquesta maniobra o proposta serveix per prendre decisions des de la Junta de 

Govern local i afecta greument a l’Àrea d’Urbanisme. El problema de gestió és de 

vostès, del Govern, i no de l’Àrea d'Urbanisme. I prego, per tant, als grups no permetre 

que aquest punt tiri endavant, perquè perdrem fortalesa, proximitat i gestió. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Ja està? Perfecte. I ara el torn de 

la senyora Andreu.  

CRISTINA ANDREU DISPLAS (GUANYEM GIRONA): Bones tardes a tothom. 

Gràcies, alcaldessa. Des de Guanyem Girona votarem en contra d’aquesta proposta 

d'acord per diversos motius. D’entrada ens sembla poc raonable, fins i tot podríem dir 

d’un cert desprestigi, que Girona, que exerceix la capitalitat d’una comarca com el 

Gironès, delegui competències d'urbanisme a un Consell Comarcal. És evident, o 

vostès parlen de facilitar l’eficàcia i l’eficiència. Deixi’ns almenys dubtar de l’eficàcia i 

l’eficiència d’un Consell Comarcal amb una plantilla reduïdíssima --Perdonin, és que se 

m’entelen les ulleres. Ara!--, on per poder fer front a aquest encàrrec hauran d’obrir una 

borsa i contractar personal, motiu pel qual ja em diran vostès quina eficàcia i quina 

eficiència poden tenir uns tècnics que, d'entrada, poc coneixement tindran de les 

especificitats urbanístiques de la nostra ciutat, com deixi’m dir, també segurament de 

tot el que té a veure amb la contractació i amb el funcionament a l’administració pública. 

Els nostres tècnics, tant a l’Àrea d’Urbanisme com de Contractació, tenen uns 

coneixements acumulats, un background, que els fa segurament tenir les millors 

competències per poder desenvolupar aquests projectes i, per tant, nosaltres seguirem 

apostant per aquests tècnics i per les seves capacitats. D’altra banda, alcaldessa, i dic 

alcaldessa i no regidor Martí, vostè sap que nosaltres vam fer una contraproposta. 

Vostès diuen que la legalitat no ens permet fer una contractació. Hi ha moltes maneres 

de contractar, i la legalitat també pot entendre les necessitats que en aquest moment 

té aquest Ajuntament. La contractació eventual per poder fer front a puntes de treball 

que en aquest moment tenim com a Ajuntament, però no intentar que, amb aquesta 
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encomana, amb aquesta delegació de funcions i de competències, no afrontem els 

problemes i les necessitats que té una àrea que és estratègica en aquest Ajuntament i, 

per tant, anem fent pedaços. I no. Jo, nosaltres no hi estem d'acord, senyor Bertran, 

que reforçar l’àrea sigui a través de l'externalització del servei. No hi estem gens 

d'acord. I encara direm més: creiem que aquest externa externalització estarà en contra 

de l’eficàcia, no solament dels projectes que hagin de tirar endavant des del Consell 

Comarcal, si no de les repercussions que tindrà el seguiment i el compliment d'aquests 

projectes encarregats sobre la nostra àrea tècnica. Perquè, al final, estic segura que 

aquests senyors hauran de demanar informació, hauran d’assessorar-se amb els 

nostres tècnics i, si no ho fan, ja m'ho diran vostès, quins tipus de projectes podran fer. 

D'altra banda, creiem que amb operacions de delegació de competències, com deia la 

companya que m'ha precedit, el que estem fent és entrar en un nou model d'anar 

delegant en altres allò que són competències pròpies i, per tant, anar perdent el control 

i anar perdent la participació directa en tots aquests processos fonamentals per a la 

ciutat. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. No sé si vol fer 

unes reflexions finals, senyor Martí. 

LLUÍS MARTÍ ARDERIU (JUNTSXCAT-JUNTS): M’encantaria. Bé, en qualsevol cas, 

d’entrada temporada agrair i moltíssim els companys del grup de Ciutadans i als 

companys d’Esquerra Republicana pel seu vot favorable. En aquest sentit, en relació 

als companys d’Esquerra, doncs dir que, efectivament, es tracta d'intentar maximitzar 

el que ens ofereix la normativa quant a col·laboracions interadministratives i més, com 

deia abans, una administració germana con és el Consell Comarcal, i pel que 

comentava el portaveu de Ciutadans, efectivament, és en una situació 

d’excepcionalitat, tal com ell molt bé ha dit, en el sentit que vam rebaixar de dos anys 

a un any, en el sentit que vam insistir en el fet que serien projectes concrets i en el 

sentit que, efectivament, seria mentre no tinguéssim més actius a l’àrea que ens 

permetessin no portar-ho a terme. I en quant als grups socialista i de Guanyem, que 

han votat en contra, jo agraeixo moltíssim les seves apreciacions, perquè el que fan és 

subratllar la importància de l’Àrea d’Urbanisme i això és així, però deixeu-me que us 

digui que el que plantegeu no s'ajusta a la realitat i que no hi ha cap mena de pèrdua 

de sobirania, en absolut. Heu de pensar que encàrrec per encàrrec s’haurà de justificar, 

perquè, tal com ens deien els mai prou ben valorats interventor i secretari als seus 

informes, haurem de repassar cas per cas quan fem els encàrrecs per tal d'acreditar de 

forma fefaent la justificació necessària i, per tant, des d'aquest punt de vista en cap 

moment perdrem cap mena de control, si no just al contrari: portarem a terme una 

supervisió exhaustiva d’allò que es porti a terme. I en relació amb el que comentava la 

companya regidora Andreu, sap greu que menystingui els tècnics del Consell Comarcal 

perquè no sé si els coneix, però jo la convido a que els passi a veure i a saludar, perquè 

són gent amb una experiència i una expertesa tant o més que la que puguin tenir els 

nostres estimats tècnics municipals. En qualsevol cas, insisteixo, gràcies a tothom. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Doncs passem a 

la votació de la proposta. Vots a favor de la proposta? Vots en contra? Moltes gràcies. 

JOSÉ IGNACIO ARAUJO GÓMEZ (secretari general): S’aprova, per tant, per majoria 

absoluta, amb els vots a favor dels grups municipals Junts per Catalunya, integrat per 

nou membres, Esquerra Republicana de Catalunya, integrat per quatre membres, i 

Ciutadans, integrat per dos membres, i el vot en contra del grup municipal Guanyem 
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Girona, integrat per sis membres, i el Partit dels Socialistes de Catalunya, integrat per 

cinc membres, el conveni marc per a la delegació de competències en la prestació 

d’assistència tècnica en matèria d’enginyeria i arquitectura entre el Consell Comarcal 

del Gironès i l’Ajuntament de Girona. 

 

VOTACIÓ 

Sotmesa a votació, la proposta és aprovada per majoria absoluta del membres de la 

corporació. 

Vots a favor: 

Grup Municipal JxCat-Junts: senyors/es Marta Madrenas Mir, Maria Àngels Planas 

Crous, Lluís Martí Arderiu, Martí Terés Bonet, Núria Pi Méndez, Marta Sureda Xifre, 

Carles Ribas Gironès, Eva Maria Palau Gil i Glòria Plana Yanes. 

Grup Municipal ERC-AM: senyors/es Joaquim Ayats Bartrina, Maria Àngels Cedacers 

Hervàs, Àdam Bertran Martínez i Anabel Moya Gálvez.  

Grup Municipal C’s: senyors/es Daniel Pamplona Castillejo i Míriam Pujola Romero.  

Vots en contra: 

Grup Municipal GUANYEM GIRONA: senyors/es Lluc Salellas Vilar, Cristina Andreu 

Displàs, Xevi Montoya Roldan, Dolors Serra Colom, Pere Albertí Serra i Laia Pèlach 

Saget.  

Grup Municipal PSC-CP: senyors/es Sílvia Paneque Sureda, Beatriz Esporrín Palacios, 

Mònica Ferrer Juandó, Joaquim Ruhí Brunsó i Juan Antonio Balbín Valentí.  

 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. I, donat que no hi 

ha propostes urgents, passem a l’apartat de mocions i, en aquest sentit, n’hi ha una 

primera, que presenta el grup municipal del PSC per a la promoció del transport públic 

a la ciutat després de la covid-19 i… què passa res?  

LLUC SALELLAS VILAR (GUANYEM GIRONA): No, que la comissió informativa 

d’Hisenda ens van dir que portarien un punt que era el de serveis socials d’urgència 

avui aquí perquè, si no, no es podien pagar les targetes moneder, i ara ens pensàvem 

que era aquí, que venia.  

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Sí, endavant, senyora Pi. 

Núria Pi Méndez (JUNTSXCAT-JUNTS): No, no ho portem. No vam dir que no es 

podien pagar les targetes moneder, sinó que nosaltres el que portàvem era el tràmit 

per fer-ho com ho havíem fet fins ara, però agost i setembre ho podem cobrir igualment, 

per tant, ho portarem el setembre sense urgència.  

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Gràcies per fer-nos-ho notar i, per 

tant, doncs, com deia, passem a les mocions. I en aquest cas no sé qui la substanciarà, 

del grup del PSC? El senyor Balbín. Doncs endavant. 
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MOCIONS: 

21. Moció que presenta el grup municipal PSC-CP per a la promoció del transport 
públic a la ciutat després de la Covid-19 

El passat 20 de juny TMG va presentar un informe on s’exposava que els usuaris del 
transport públic van caure fins a un 75% degut a la pandèmia de la Covid-19. 
El passat 6 de juliol es va donar a conèixer per part de la Generalitat que l’ATM de 
Girona havia patit una davallada del 68% dels usuaris en comparació amb el mateix 
període de l’any passat. Aquestes xifres ens indiquen que la recuperació d’usuaris està 
essent molt més lenta que la d’altres ciutats del país. A Barcelona, Lleida i Tarragona, 
tot i tenir també un descens en els usuaris, la caiguda ha estat força més moderada que 
no pas la de la nostra ciutat. 
 
Aquestes xifres són insostenibles per a una ciutat que diu que aposta pel transport públic 
de qualitat com a principal medi de transport i per la mobilitat interna. A Girona, per 
exemple, segons dades de l’estudi efectuat per Facua- Consumidors en acció, la ciutat 
de Girona és la segona ciutat de l’estat amb el preu més alt de la targeta T-10, només 
superat per la ciutat de Madrid. 
 
La crisi provocada pel Coronavirus ha perjudicat el transport públic urbà a Girona. 
Segons els estudis citats, Girona tampoc no es troba entre les ciutats, que poden 
comparar-se a causa d’un nombre d’habitants similars i situació territorial semblant, que 
tingui un sistema de transport públic més utilitzat. La ciutadania considera, a més a més 
ara, que és més segur l’ús del vehicle particular que el transport públic. 
 
La paraula crisi, tanmateix, deriva del terme canvi. I, en efecte, la situació actual permet 
un replantejament sobre el transport públic per tal de fer els canvis efectius que permetin 
a Girona tenir un sistema de transport públic de qualitat i econòmic per tal que el major 
nombre de persones en faci ús. Assegurar unes condicions excel·lents per a la salut de 
persones i transmetre-ho al conjunt de la ciutat facilitaria la recuperació del transport 
públic a Girona. 
 
Girona té el repte de fer possible que en el centre de la ciutat la prioritat absoluta sigui 
l’espai per a vianants i, això, requereix donar solucions per mantenir els cotxes als afores 
de la ciutat. Les ciutats modernes europees han situat aparcaments dissuasoris a 
l’exterior de els urbs i els han connectat al centre gràcies a un sistema de transport públic 
de qualitat. A l’escenari actual, alliberar espai per a cotxes, a més, permet poder 
incrementar espai per a vianants i espais per a activitats econòmiques. La mobilitat 
avançada i verda exigeix tenir més línies de Transport Públic, horaris ampliats, més 
freqüències de pas, ampliació de les bonificacions existents, facilitats d’ús i 
funcionament àgil. El nou Pla de Mobilitat, del qual s’han d’iniciar les fases de revisió de 
l’actual pla i d’anàlisi i diagnosi de la situació actual, ha d’estar a l’alçada dels reptes que 
tenim i situar el transport públic de qualitat com a prioritat. 
 
A Europa, diferents ciutats han incorporat canvis de funcionament del Transport Públic 
Urbà amb bus per als dies d’estiu amb altes temperatures. Durant els mesos de més 
calor, els usuaris poden utilitzar el mateix tiquet senzill durant diferents dies seguits 
(s’adapta el preu per fer-ho funcional), s’augmenten les freqüències i parada a demanda 
entre les 11h i les 16h. Aquests canvis són especialment útils per als usuaris i incentiven 
a l’ús del transport públic. Seria adequat, a més a més, integrar els tiquets de la Girocleta 
i del bus durant el període estival de l’any i estudiar la seva integració definitiva. Aquesta 
integració ja va ser aprovada en la moció presentada pel Grup Municipal de Ciutadans 
al Ple del 10 d’abril de 2017 que fou votada favorablement per gairebé tots els Grups 
Municipals. 
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Alhora, hi ha problemàtiques de caràcter més bàsic que s’han de solucionar amb 
urgència. A l’actualitat, el pagament del bitllet es pot fer només per mitjà de targetes de 
crèdit i dèbit o bé fer el pagament del viatge per via telemàtica. És correcte. Però el 
sistema de transport públic a Girona també ha de permetre fer el pagament en efectiu. 
Hi ha diferents màquines pagament que per mitjà d’un sistema mixt permeten fer el 
pagament amb targeta de crèdit o efectiu sense intercanvi relacional entre usuari i 
conductor. 
 
Per aquesta raó proposem els següents punts d’acord: 
 
1- Reunir la taula de mobilitat el més aviat possible, establir un calendari clar per al nou 
Pla de Mobilitat Urbana, iniciar la revisió del pla actual i situar el Transport Públic de 
qualitat com a prioritat per a Girona. 
 
2- Assegurar la presència de professionals sanitaris experts en seguretat en la salut a 
la taula de mobilitat, a les reunions en que es tractin temes de importància per la 
seguretat sanitària. 
 
3- Reforçar les campanyes de comunicació institucional sobre la seguretat sanitària al 
TMG un cop s'hagin pres les decisions per assolit el màxim de seguretat en la salut en 
el transport públic. 
 
4- Fer un estudi post-covid de quines són les línies més utilitzades i que necessiten 
reforç o modificar freqüències i horaris i en funció dels resultats reforçar la freqüència de 
pas de les línies sobretot en hores punta. 
 
5- Que no es limiti l'accés de persones que no disposen de targeta bancària o fórmula 
de pagament telemàtic per qüestió de recursos o perquè no en disposin. Una possible 
solució, mentre no s'instal·lin màquines a les parades o es disposi de una app que 
permeti pagar amb el mòbil, seria posar en servei i difondre entre els usuaris que hi ha 
la opció de comprar abonaments a la xarxa de recàrrega de l'ATM (14 establiments) i 
que s'està treballant per ampliar-ho a altres equipaments municipals 
 
6- Fer efectiu les parades a demanda del bus urbà entre durant els mesos de juliol i 
agost, però també durant els dies declarats de calor extrema els mesos de maig, juny i 
setembre, especialment per a la gent gran, persones amb mobilitat reduïda i dones 
embarassades. 
 
7- Facilitar l'accés als busos urbans a les abonades i als abonats de la Girocleta durant 
els mesos de Juliol i Agost i estudiar la implantació d'un sistema integrat de transport 
Girocleta-Bus urbà a partir del mes de setembre 2020. Aquesta integració dels serveis 
de Girocleta amb els serveis de TMG ja va ser votada favorablement per la majoria dels 
Grups Municipals al Ple de 10 d'abril de 2017 i per tant proposem que com a mesura 
urgent es porti ja a terme. 
 

Resolució 2020000157 
 

JUAN ANTONIO BALBÍN VALENTÍ (PSC-CP): Gràcies, senyor alcaldessa. Bé, en 

primer lloc agrair a tots els grups municipals les seves aportacions a aquesta moció, 

que han estat molt i molt importants. Hi ha hagut un diàleg molt beneficiós, jo crec, per 

a la moció en si i, per tant, el primer és agrair-los a tots, o sigui: sense excepció en 

aquest cas, la seva actuació. Bé, el passat 20 de juny TMG va presentar un informe on 

s’exposava que els usuaris del transport públic van caure fins a un 75 % degut a la 
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pandèmia de la covid-19. El passat 6 de juliol es va donar a conèixer per part de la 

Generalitat que l’ATM de Girona havia patit una davallada del 68 % dels usuaris, en 

comparació al mateix període de l'any passat. Aquestes xifres indiquen que la 

recuperació d’usuaris està sent molt més lenta que a altres ciutats del país. A 

Barcelona, Lleida i Tarragona, tot i tenir també un descens dels usuaris, la caiguda ha 

estat força més moderada que no pas la de la nostra ciutat. Aquestes xifres són 

insostenibles per a una ciutat que diu que aposta pel transport públic de qualitat com a 

principal medi de transport i per la mobilitat interna. A Girona, per exemple, segons 

dades de l'estudi efectuat per FACUA, Consumidors en Acció, la ciutat de Girona és la 

segona ciutat de l’Estat amb el preu més alt de la targeta T-10, només superat per la 

ciutat de Madrid. La crisi provocada pel coronavirus ha perjudicat el transport públic 

urbà a Girona. Segons els estudis citats, Girona tampoc es troba entre les ciutats que 

poden comparar-se, a causa del nombre d’habitants similar i situació territorial 

semblant, que tingui un sistema de transport públic més utilitzat. La ciutadania 

considera, a més, ara que és més segur l’ús del vehicle particular que el del transport 

públic. La paraula crisi, tanmateix, deriva del terme canvi i, en efecte, la situació actual 

permet un replantejament sobre el transport públic per tal de fer els canvis efectius que 

permetin a Girona tenir un sistema de transport públic de qualitat i econòmic, per tal 

que el major nombre de persones en faci ús, assegurant unes condicions excel·lents 

per a la salut de les persones, i transmetre-ho al conjunt de la ciutat facilitaria la 

recuperació del transport públic a Girona. Girona té el repte de fer possible que, al 

centre de la ciutat, la prioritat absoluta sigui l’espai per a vianants i això requereix donar 

solucions per mantenir els cotxes als afores de la ciutat. Les ciutats europees modernes 

han situat aparcaments dissuasius als exteriors de les urbs i els han connectat amb el 

centre gràcies a un sistema de transport públic de qualitat. A l’escenari actual, alliberar 

espai per a cotxes a més permet poder incrementar l’espai per a vianants i espai per a 

les activitats econòmiques. La mobilitat avançada i verda exigeix tenir més línies de 

transport públic, horaris ampliats, més freqüències de pas, ampliació de les 

bonificacions existents, facilitats d’ús i funcionament àgil. El nou pla de mobilitat, del 

qual s’han iniciat les fases de revisió de l’actual pla d’anàlisi i diagnòstic de la situació 

actual, ha d’estar a l’alçada dels reptes que tenim i situar el transport públic de qualitat 

com a prioritat. A Europa, diferents ciutats han incorporat canvis en el funcionament del 

transport públic urbà amb bus pels dies d’estiu amb altes temperatures. Durant els 

mesos de més calor, els usuaris poden utilitzar el mateix tiquet senzill durant diferents 

dies seguits. S’adapta el preu per fer-ho funcional. S’augmenta la freqüència, 

equiparant la demanda entre les 11:00 i les 16:00 hores. Aquests canvis són 

especialment útils per als usuaris i incentiven l’ús del transport públic. Seria adequat, a 

més a més, integrar els tiquets de la Girocleta i del bus durant el període estival de l’any 

i estudiar la seva integració definitiva. Aquesta integració ja va ser aprovada a la moció 

presentada pel grup municipal de Ciutadans al ple del 10 d’abril del 2017, que fou 

votada favorablement per gairebé tots els grups municipals. Alhora, hi ha 

problemàtiques de caràcter més bàsic, que s’han de solucionar amb urgència. A 

l’actualitat, el pagament del bitllet es pot fer només mitjançant targetes de crèdit o de 

dèbit, si bé moltes vegades sembla que hi ha problemes amb les targetes de crèdit, o 

fer el pagament del viatge per via telemàtica. És correcte. Però el sistema de transport 

públic a Girona també ha de permetre fer el pagament en efectiu. Hi ha diferents 

màquines de pagament que, per mitjà d’un sistema mixt, permeten fer el pagament amb 

targeta de crèdit o efectiu, sense intercanvi relacional entre usuari i conductor. Per 

aquesta raó us proposem els següents punts d’acord. Reunir la Taula de Mobilitat al 

més aviat possible; establir un calendari clar per al nou pla de mobilitat urbana; iniciar 

la revisió del pla actual i situar el transport públic de qualitat com a prioritat a la ciutat 
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de Girona; assegurar la presència de professionals sanitaris experts en seguretat en la 

salut en la Taula de Mobilitat, en les reunions en què es tractin temes d’importància per 

a la seguretat sanitària; reforçar les campanyes de comunicació institucionals sobre la 

seguretat sanitària i el TMG, un cop s’hagin pres les decisions per assolir el màxim de 

seguretat en la salut al transport públic; fer un estudi post-covid de quines són les línies 

més utilitzades i que necessiten reforç o modificar freqüències i horaris i, en funció dels 

resultats, reforçar la freqüència de pas de les línies, sobretot en hores punta; que no es 

limiti l’accés de persones que no disposen de targeta bancària o fórmula de pagament 

telemàtic per qüestió de recursos o perquè no en disposin. Una possible solució mentre 

no s’instal·lin màquines a les parades o es disposi d’una app que permeti pagar amb el 

mòbil seria posar en servei i difondre entre els usuaris que hi ha l’opció de comprar 

abonaments a la xarxa de recàrrega de l’ATM, que són 14 establiments, i que s’està 

treballant per ampliar-ho a altres equipaments municipals. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Hauria d’anar acabant, senyor 

Balbín. 

JUAN ANTONIO BALBÍN VALENTÍ (PSC-CP): Sí, fer efectiu l’expressada demanda 

del bus urbà durant els mesos de juliol i agost i també els dies declarats de molta calor, 

i facilitar l’accés als busos urbans a les abonades i els abonats de la Girocleta durant 

els mesos de juliol i agost, i estudiar la implantació d’un sistema integrat de transports, 

Girocleta, busos urbà a partir de setembre de 2020. Aquesta integració, com ja he dit...  

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Ha d’acabar, senyor Balbín, ja ha 

superat molt. 

JUAN ANTONIO BALBÍN VALENTÍ (PSC-CP):… ja va ser votada. Sí. Acabo de 

seguida, favorablement… 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): És que li hauré de treure la 

paraula. Ha d’acabar.  

JUAN ANTONIO BALBÍN VALENTÍ (PSC-CP): Bé, favorablement, per la majoria, al 

ple del 10 de juliol de 2017. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Ara. Perfecte. Intervencions? 

Senyora Pujola. 

MÍRIAM PUJOLA ROMERO (CIUTADANS): Gràcies, alcaldessa. Com vostè ha dit, 

regidor, fa més de tres anys que el grup municipal de Ciutadans va presentar una moció 

per al foment de la mobilitat combinada i que pretenia la millora de la mobilitat, la 

unificació del sistema tarifari de transport públic de la ciutat i, a més a més, establir un 

període de prova inicial de l'ús combinat entre la Girocleta i el bus urbà de la ciutat. La 

moció, com també ha dit vostè, va ser aprovada per quasi tots els grups municipals del 

ple, amb l'única abstenció del grup municipal de la CUP. El Govern d’aleshores era un 

govern de Convergència i Unió i Partit Socialista, Govern que es va desfer sis mesos 

més tard. Casualment, la moció, com tantes altres, no es va tirar endavant i es va 

guardar en un calaix. Avui ens porten una moció que, segons les dades del transport 

públic dels últims mesos, les hem d'entendre com el que són, és a dir: una foto fixa d'un 

moment concret, però que sí ens poden servir per fer una reflexió sobre el transport 

públic de la ciutat, les formes de millorar-lo i com podem potenciar-lo per dibuixar la 

mobilitat del futur. Durant aquests darrers mesos és cert que s'ha deixat de fer servir 
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l'autobús, però és que no és menys cert que fa quatre mesos que la gent ha limitat al 

màxim la mobilitat, i cal dir que des del període de 15 de març a l’ 1 de juny, el 

confinament va deixar l'ús del transport públic únicament per a casos excepcionals. Per 

tant, la caiguda dels viatgers ha estat una conseqüència directa i ha anat en 

consonància amb la reducció dràstica de la mobilitat personal. Per tant, seria 

sorprenent que quan la gent no es pot moure els busos anessin plens. Des del grup de 

Ciutadans coincidim en la necessitat de fer una aposta decidida pel transport públic, 

com ja venim fent des de fa anys, i recordem que vam ser el primer grup que va 

demanar el canvi de flota de busos a vehicles híbrids i elèctrics i qui va proposar un 

sistema tarifari combinat i els qui amb més èmfasi proposàvem la reunió de la Taula de 

Mobilitat. El que sí que nosaltres no farem ara, amb aquesta moció, és el que s'ha fet 

des d'altres grups en referència a aquest tipus d'iniciatives, i és argumentar que millor 

esperar a que es reuneixi la Taula de Mobilitat per presentar mocions d'aquesta 

temàtica al ple de la corporació i així, d'aquesta manera, poder justificar les 

abstencions. Nosaltres creiem que si la taula no es reuneix, la presentació d'aquest 

tipus de mocions és molt més que necessària. I ja acabo, alcaldessa. Per tant, la 

necessitat de reimpulsar un transport públic segur i dinàmic en la seva organització de 

recorreguts i adaptat a les necessitats provocades per la pandèmia, on tothom hi pugui 

accedir i pagar sense major problema, i vinculat amb la resta de serveis de mobilitat és 

òbvia. Per això nosaltres donem suport a aquesta moció, recordant també, una vegada 

més, la urgència de la reunió de la Taula de Mobilitat, ara enriquida, com ha fet ja vostè 

a la seva moció, amb professionals sanitaris per incorporar un element que fins ara no 

s'havia considerat. Per tant, li dono les gràcies per la facilitat per poder transaccionar 

les nostres propostes i votarem a favor de la moció.  

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Ara seria el torn 

de la senyora Moya. Si us plau, les persones que estan aquí fora, a la porta, si poden 

mantenir el silenci. Si poden mantenir el silenci aquí al rebedor? No… Ah, val. Senyora 

Moya. 

ANABEL MOYA GÀLVEZ (ERC-AM): Gràcies. Primer de tot agrair la predisposició del 

grup municipal del PSC per parlar d'aquesta moció per arribar a un acord i també agrair, 

ara més que mai, quan el transport públic necessita aquest impuls, que es presenti que 

està moció. A Esquerra Republicana ens trobareu sempre al costat del transport públic. 

Nosaltres creiem que ha de ser una aposta, i ara més que mai. Creiem també que és 

molt important que a aquest pla de mobilitat s'impliqui a agents polítics però també 

agents econòmics i agents socials; és a dir: que hem de poder crear un consens per 

tirar endavant aquest pla de mobilitat ,que serà molt important en els propers anys. 

Agraïm molt que s’hagi afegit la proposta de fer un estudi post-covid per poder avaluar 

quines són les línies que requeriran més freqüència o menys, és a dir: amb aquest nou 

panorama que tindrem, la mobilitat a la nostra ciutat, així com el fet de poder difondre 

a tots els punts i establiments en els qual es podran comprar els abonaments i que, per 

tant, pot una mica ajudar a aquelles persones que no disposen de targeta en aquest 

impàs fins a un sistema telemàtic a la nostra ciutat. I celebrem també el tema de la 

mobilitat intermodal, en aquest cas entre Girocleta i el transport públic. I nosaltres, més 

que mai, creiem que aquesta de ser una aposta, motiu pel qual nosaltres ja en el seu 

dia van presentar una moció en què demanaven la mobilitat intermodal, en aquest cas 

entre la bici i el tren, de la qual malauradament no n’hem tingut cap notícia més, però 

que esperem que en algun moment arribi, i res més. Moltes gràcies i, evidentment, el 

nostre vot serà a favor.  
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MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Ara la senyora 

Pèlach.  

LAIA PÈLACH SAGET (GUANYEM GIRONA): Sí, moltes gràcies. La veritat és que 

aquesta moció parteix d'un debat realment interessant, que són els canvis en la 

mobilitat que han vingut arran de la crisi de la covid. Jo penso que aquest debat té dos 

elements. Un és la reducció de la mobilitat generalitzada, diguéssim. Hem reduït 

evidentment la nostra mobilitat. Però l'altre també són els canvis de tendència en el 

tipus de vehicles que utilitzem en aquesta mobilitat o en els tipus de mobilitat. Jo crec 

que tant per por al contagi, que ja és un element que cal tenir en compte, però també 

perquè crec que a partir d'aquesta crisi hem fet una reflexió en relació també a la 

contaminació, tant ambiental com acústica. D'una manera molt simple ens hem adonat, 

ens hem fet conscients de com d’agradable pot arribar a ser una ciutat sense cotxes. I 

crec que aquest és un element també important. És un debat que crec que és 

interessant, però és molt complex, i és veritat que la moció agafa un element d'aquí, 

però sí que jo animo, i miro cap allà, a la regidora de mobilitat, a que, aprofitant el marc 

de la Taula de Mobilitat, faci un debat i aporti, per exemple, un cicle de xerrades sobre 

aquest tema, perquè realment crec que és un tema que pot donar molt de sí, pot ser 

molt interessant. En tot cas, en el tema el transport públic, que és el que se centra la 

moció, i en el tema de la davallada d'aquests, vostè mateix a la moció comenta que té 

a veure amb la covid, però també amb altres elements, i esmenta el tema del preu, o 

esmenta, per exemple, el tema de les dificultats amb el tema de pagament, que 

nosaltres fa no pas gaire fèiem també una campanya incidint en aquest aspecte, perquè 

realment creiem que també és un element important que desincentiva el fet de poder 

agafar el transport públic que val la pena tenir en compte. En tot cas, davant d'aquesta 

davallada, és evident que calen alternatives. Segurament compartim que l'ideal seria 

reduir la mobilitat del vehicle privat a tots nivells, i en això estic d'acord en que el nou 

pla de mobilitat d’àrea urbana hauria de ser ambiciós i hauria d’avançar-nos. També li 

he de dir que tinc la sensació que comença naixent coix ja, perquè aquí encara no 

n'hem parlat, però, en canvi, aquest plat sembla que ja fa passos a altres espais. Però 

també és evident que això passa per posar, d’una banda, límits als cotxes. Això vol dir 

pàrquings dissuasius, que en parla la moció, però també vol dir reduir les bosses 

d’aparcament que tenim a la ciutat, nosaltres també en parlàvem fa uns dies, i reduir 

també l'espai al cotxe, com hem fet també amb algunes de les mesures que s'han pres 

per donar més espai als vianants, però també és evident que cal avançar en la facilitat 

que es dona a les alternatives a aquests vehicles privats, és a dir: el transport públic, 

però també les bicicletes, els vehicles de mobilitat personal… També n’hem parlat no 

fa gaire, recentment. Vostès ens fan unes propostes d’urgència, amb les quals, 

evidentment, estem d'acord: campanyes informatives, replantejar freqüències, resoldre 

el tema del pagament, el tema de la connexió entre les diferents formes de mobilitat 

sostenible. Però també li dic que cal anar més enllà, que segur que ho compartim. I 

aquí creiem que aquesta Taula de Mobilitat hauria de ser clau. I realment a nosaltres 

ens sap greu, primer, que es convoqui poc, que com deia la regidora després nosaltres 

també hem acabat arribant a la conclusió que, si no es convoca, bé que hem d’anar 

fent propostes també en aquest sentit. Però no només que es convoqui, sinó que també 

li diria fer-la útil, perquè és una reflexió que hem compartit moltes vegades els grups de 

l’oposició: que no és només convocar-les, sinó es fer-la realment útil, fer-la que 

realment sigui un espai de treball real. I aquí potser hauríem de començar a repensar 

la composició d’aquesta taula, però també començar a apostar, per exemple, per 

treballar en grups de treball centrats en diferents temes. I llavors, sigui com sigui, en tot 
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cas, li aprovem la moció, però esperem que aviat puguem compartir també una reflexió 

més àmplia en el marc d'aquesta Taula de Mobilitat. Moltes gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. La senyora 

Sureda ara. 

MARTA SUREDA XIFRE (JUNTSXCAT-JUNTS): Sí, gràcies. Bé, veig que us 

preocupa molt la Taula de Mobilitat, per tant l’haurem de convocar aviat, però si el que 

es vol tractar és el pla de mobilitat urbana, esperem-nos un temps a tenir, potser, una 

mica més endreçat el tema i sapiguem realment qui hi participarà. Sabeu que, em deia 

la regidora Pèlach, hem fet alguns passos, hem convidat els municipis a participar-hi, 

estem esperant la seva ratificació a participar del pla i a partir d'aquí esperem poder 

començar a treballar tots junts en com ha de ser aquest pla. Pel que fa a la moció, és 

veritat que nosaltres també volem que el transport públic sigui protagonista i que no 

quedi en segon terme, i potser en aquest temps hi ha quedat, penso que pot ser no tant 

per la por de l'usuari al transport públic, i crec que és de justícia reconèixer el mèrit de 

l'empresa TMG [per l’esforç] que ha fet durant tots aquests mesos per mantenir la 

seguretat al transport públic, precisament en el bus, sinó pel que deia potser la regidora 

Pujola: tot ha quedat parat, per tant, també el bus. Tot i així, és cert també que s'ha 

recuperat més aviat les dades o el trànsit en vehicle privat i no és això el que volem, 

per tant, està clar que hem de treballar en aquest sentit. El que dubtem potser és que 

aquestes mesures que es proposen siguin les que s'han de seguir per aconseguir 

aquesta recuperació del transport públic. Per exemple, sí que és cert que estem 

treballant en l’ampliació dels punts de càrrega o en la xarxa de punts de càrrega per a 

abonaments i títols de bus, que hem parlat amb biblioteques i amb altres equipaments 

municipals per poder-ho fer possible en aquests espais, però alhora també pensem que 

quan parleu molts cops d'aquesta intermodalitat, que realment és molt necessària i una 

gran notícia, dubtem que ara sigui el moment. I ja ho hem explicat altres cops: la 

integració del bus i de la Girocleta requereix d'una inversió econòmica molt important, 

prou gran per pensar bé si ara és el moment de fer-la, perquè hem de recordar que 

també hi ha a sobre la taula la T-mobilitat, que algun dia, esperem més aviat que tard, 

es farà efectiva, i que llavors aquesta integració que hauríem pogut fer del bus i la 

Girocleta ens quedaria obsoleta i, per tant, serien uns diners que potser no haurien 

acabat de ser del tot eficients. M’explico. Hem de tenir una miqueta aquest equilibri 

entre què podem fer, en quin moment ho podem fer i si la repercussió que pugui tenir 

seria prou ben aprofitada. Dit això, en els altres punts crec que més o menys també hi 

estem treballant i ho tenim en compte. Per tant, em comprometo a una nova Taula de 

Mobilitat, si de cas per parlar únicament i exclusivament del pla de mobilitat, que sí que 

estem avançant, que us hi anirem comunicant o anar tenint al dia, si no és a través de 

la taula, és a través del mail, i que ja ho anuncio també ara: durant la setmana de la 

mobilitat també hi haurà –ara acabo—també hi haurà alguna sessió en aquest sentit, 

com esteu demanant, molt participat. Gràcies.  

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Doncs no sé si 

vol fer unes reflexions finals el senyor Balbín… 

JUAN ANTONIO BALBÍN VALENTÍ (PSC-CP): Sí, moltes gràcies. Bé, referent al grup 

municipal de Ciutadans, a part d’agrair-li com ja he fet, o sigui compartim efectivament 

l’audiència de la moció, pensem que és una moció urgent i això d’alguna manera posa 

algun problema, perquè, per exemple, aquest últim punt del que ha estat parlant la 

regidora de la T-mobilitat, això és un tema que és cert. Si han de fer una inversió 
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econòmica important per fer la unificació de les targetes del TMG i de la Girocleta i 

resulta que aquesta inversió no tenim la seguretat del format encara de la T-Mobilitat, 

podria ser que fos realment un problema. Jo penso que tot i així, encara que la T-

Mobilitat no estigui implantada a Catalunya, crec que ja tenim notícies del format 

electrònic que tindrà aquest tipus de targeta quan s’aprovi, que esperem que sigui al 

més aviat possible, es coneix, o es pot esbrinar realment quin format serà, i nosaltres 

ens hauríem d’adaptar a aquest format de la T-Mobilitat. Això ho tinc clar. En relació a 

Esquerra Republicana, efectivament és fonamental el tema de crear un consens en 

relació al tema del pla de mobilitat amb totes les forces que hi puguin col·laborar en 

això. És un tema claríssim, perquè la mobilitat ho és tot, o sigui: és així. O sigui: el 

moviment de persones i vehicles a Girona defineix d’alguna manera què és i com es 

mou la gent i quin és el moviment econòmic fins i tot de la ciutat. Per tant, pensem que 

és així. I, efectivament, aquest grup va fer també una aportació important, que és 

l’estudi, que és la idea d’aquest estudi post-covid, que d’alguna manera tots tenim clar 

que és necessari augmentar freqüències, però potser no sabem exactament a on i en 

quins moments s’haurien d’augmentar. I aquest estudi post-covid pot servir per a això, 

per definir d’alguna manera aquest reforç de les línies o aquest reforç en determinats 

moments; o sigui: en quins punts s’hauria de portar a terme. En quant al grup de 

Guanyem, coincidim totalment en què és necessari marcar una tendència… 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Em sap greu, senyor Balbín, però 

hauria d’anar acabant… 

JUAN ANTONIO BALBÍN VALENTÍ (PSC-CP): Sí. Molt ràpid. Canviar una tendència. 

Mirar de reforçar la tendència cap a la mobilitat sostenible a Girona, això és fonamental. 

I pel que fa al Govern, agraeixo també la disposició de la regidora a convocar al més 

aviat possible la Taula de Mobilitat, i el que pensem que és important és que aquesta 

Taula de Mobilitat permeti treballar, que és el que d’alguna manera li hem… o sigui: 

s’organitzi de tal manera que sigui possible treballar. D’acord? Gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Molt bé. Doncs passem a la 

votació d’aquesta proposta, d’aquesta moció. Vots a favor de la moció? Abstencions? 

Moltes gràcies.  

JOSÉ IGNACIO ARAUJO GÓMEZ (secretari general): S’aprova, per tant, per majoria 

absoluta, amb els vots a favor dels grups municipals Guanyem Girona, integrat per sis 

membres, Partit dels Socialistes de Catalunya, integrat per cinc membres, Esquerra 

Republicana de Catalunya, integrat per quatre membres, i Ciutadans, integrat per dos 

membres, i l’abstenció del grup municipal Junts per Catalunya, integrat per nou 

membres, la moció que presenta el grup municipal del Partit dels Socialistes de 

Catalunya per a la promoció del transport públic a la ciutat després de la covid-19.  
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VOTACIÓ 

Sotmesa a votació, la proposta és aprovada per majoria absoluta del membres de la 

corporació. 

Vots a favor: 

Grup Municipal GUANYEM GIRONA: senyors/es Lluc Salellas Vilar, Cristina Andreu 

Displàs, Xevi Montoya Roldan, Dolors Serra Colom, Pere Albertí Serra i Laia Pèlach 

Saget.  

Grup Municipal PSC-CP: senyors/es Sílvia Paneque Sureda, Beatriz Esporrín Palacios, 

Mònica Ferrer Juandó, Joaquim Ruhí Brunsó i Juan Antonio Balbín Valentí.  

Grup Municipal ERC-AM: senyors/es Joaquim Ayats Bartrina, Maria Àngels Cedacers 

Hervàs, Àdam Bertran Martínez i Anabel Moya Gálvez.  

Grup Municipal C’s: senyors/es Daniel Pamplona Castillejo i Míriam Pujola Romero.  

Abstencions:  

Grup Municipal JxCat-Junts: senyors/es Marta Madrenas Mir, Maria Àngels Planas 

Crous, Lluís Martí Arderiu, Martí Terés Bonet, Núria Pi Méndez, Marta Sureda Xifre, 

Carles Ribas Gironès, Eva Maria Palau Gil i Glòria Plana Yanes. 

 

22. Moció que presenta el grup municipal Guanyem Girona per una alccaldia que 
dediqui la seva jornada exclusivament a la ciutat davant la crisi social i econòmica 
que vindrà 

S'ha desestimat la proposta següent: 

La ciutat de Girona va superar l'any passat els 100.000 habitants. Es tracta de la xifra 
de persones censades a les quals cal sumar-hi aquella gent que viu a la ciutat ja sigui 
de forma temporal o permanent però que no han fet el pas d'empadronar-s'hi. En aquest 
sentit, la pròpia UMAT xifra en uns 125.000 els habitants reals de la nostra ciutat si tenim 
en compte els empadronats i els no empadronats. La complexitat del municipi, doncs, 
és alta i les necessitats conjunturals i estructurals que té un municipi d'aquestes 
dimensions que, a més a més, ostenta una capitalitat i que, com la resta del món, viu 
enmig d'una pandèmia són moltes i diverses. De fet, tant en la campanya electoral com 
en els discursos de ciutat pronunciats pels portaveus municipals el dia de la constitució 
del consistori el mes de juny de 2019 es van fer llistes llargues de reptes que tenim 
pendents com a ciutat. Alguns d'històrics i d'altres més nous d'acord amb canvis de 
context a nivell de país i continental. Existia i existeix un consens en aquest sentit i, un 
any després, la majoria d'ells continuen sense ser abordats. 
 
Així mateix, cal remarcar també que el govern sorgit de les eleccions de l'any passat és 
el que compta amb menys regidors i regidores de la història del municipi des de la 
restauració borbònica l'any 1978 i també el que compta amb menys hores de dedicació 
a la ciutat. El govern de JxCat té només vuit regidors i l'alcaldessa, un fet al qual cal 
sumar-hi que d'aquests només un, la regidora Marta Sureda, té dedicació completa. De 
la resta de regidors i regidores, una combina la seva tasca amb la vicepresidència de la 
Diputació de Girona, cinc amb la seva feina a temps parcial i un amb la seva feina a 
temps parcial i la vicepresidència al Consell Comarcal del Gironès. En el cas de 
l'alcaldessa, la seva dedicació a la ciutat es combina amb les seves tasques a temps 
parcial en el Parlament de Catalunya on és diputada del grup de JxCat i presidenta de 
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la Comissió de l'Estatut del Diputat. Una designació que li suposa un mínim de 4 dies 
sencers de feina al mes Barcelona sense tenir en compte els plens extraordinaris i les 
participacions en les comissions. 
 
Tot plegat ha portat al govern actual a demostrar una manca de temps i dedicació que 
perjudica la gestió diària d'una ciutat de l'envergadura de Girona. Una realitat objectiva 
que no és exclusiva d'ara com també es va posar de manifest durant la passada 
campanya electoral en què la majoria de candidates i candidats van expressar que les 
necessitats de la ciutat implicaven tenir una alcaldia a temps complert. A tot això, cal 
sumar-hi dos elements conjunturals no gens menors. Per un costat, que després de 
gestionar una emergència sanitària ara caldrà gestionar, com a mínim, una crisi social i 
econòmica de grans dimensions i, depèn de com, al mateix temps que una nova crisi 
sanitària. És a dir, la situació serà nova, amb mil fronts oberts, i la manca de dedicació 
pot ser una dificultat important per poder fer sortir la ciutat endavant. Només per posar 
alguns exemples: la xifra d'aturats ja està al nivell de 2010, tenim molts ERTO encara 
aplicant-se, els comerços tanquen i les demandes d'ajudes socials s'han multiplicat en 
els últims tres mesos. 
 
Per l'altre costat, la ubicació a Salt del nou Trueta just on l'alcaldessa havia dit que no 
volia que anés, la no partida als pressupostos de la Generalitat per a l'Institut 
Ermessenda, el tancament de línies de P3, la pèrdua de línies públiques a l'Institut 
Narcís Xifra, els retards en la nova incineradora que comporten un increment de taxes 
per a gironines i gironines, la incapacitat d'adquirir l'ús del xalet de Sant Narcís per a 
necessitats del barri, la desaparició dels projectes "estratègics" de la Casa de les 
Matemàtiques i del Baixador de Tren al nord de la ciutat.... demostra que la presència 
de Marta Madrenas com a diputada al Parlament no implica, en cap cas, una millora de 
les polítiques públiques de la Generalitat vers la ciutat. A tot això, cal sumar-hi que ens 
trobem davant d'una crisi de govern en què el portaveu del grup municipal ha confirmat 
que dimitirà aquest estiu i, per tant, un dels pilars del projecte municipal deixa el projecte 
per discrepàncies. 
 
Per tot això, el ple de l'Ajuntament de Girona acorda: 
 
Considerar que en aquest primer any de mandat la duplicitat de càrrecs de l'alcaldia no 
ha generat un benefici per a la ciutat i que, davant dels reptes que tenim i amb una crisi 
econòmica i social de primer ordre, cal que l'alcaldia sigui de dedicació exclusiva a 
Girona i, per tant, no tingui duplicitat de càrrecs. 
 

Resolució 2020000158 
 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. I ara passaríem a 

la moció que porta el número 22, en aquest cas que presenta el grup municipal de 

Guanyem per a una alcaldia que es dediqui exclusivament a la ciutat davant la crisi 

social i econòmica. I qui ho defensa? Senyor Salellas, endavant. 

LLUC SALELLAS VILAR (GUANYEM GIRONA): Bé, bona tarda de nou. És cert que 

ja som a juliol de 2020 i, per tant, ha passat un primer any de mandat, i jo crec que tots 

els grups presents aquí hem fet una valoració d'aquest primer any de mandat, 

segurament de manera diferent, però nosaltres pensem que hi ha algunes conclusions 

que ens permeten afirmar, sense que pugui ser qüestionat, que ens trobem davant del 

Govern més dèbil des de la restauració borbònica, un Govern que no rutlla i amb tres 

exemples molt recents que ho fan evident: la votació a l'últim ple al voltant del fons 

Santos-Torroella i la formació i creació cultural. Un projecte, el Santos, estratègic per al 
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Govern, però que es va demostrar que avui en dia no té el suport necessari. En segon 

lloc, la dimissió, ja coneguda, del portaveu del Govern i, per tant, persona forta dins 

d’aquest Govern, per discrepàncies polítiques generals, encara que no s'han concretat, 

amb la situació actual i el moment que viu la ciutat i el país. I en tercer lloc, que malgrat 

el mes de desembre l'alcaldessa, Marta Madrenas, va dir que tant sí com sí l'hospital 

Josep Trueta se situaria a Girona i no marxaria de Girona, la realitat és que el projecte 

ha acabat sent totalment diferent al que representava i defensava a tot arreu 

l'alcaldessa de la ciutat. Ens trobem també amb un Govern sense la dedicació 

necessària a la ciutat en un moment com el que estem vivint de crisi econòmica, 

sanitària i social, i amb una alcaldessa que, com hem pogut veure els últims dies, està 

més pendent de la política que es fa a Barcelona, ja sigui fent de portaveu d’un nou 

partit polític, fent de ponent en les estratègies del partit, amb viatges i amb moltes altres 

accions al voltant d'aquest projecte polític, que no pas de la realitat que viu la ciutat ara 

mateix. I, a més a més, és diputada d’un Parlament sense que puguem haver 

comprovat encara quins són els resultats positius per a la ciutat. Perquè, per exemple, 

l’Ermessenda, a dia d'avui encara no ha té partida pressupostària, l’Institut Narcís Xifra 

ha perdut línies educatives, hi ha hagut tancament de línies de P3 els últims anys a la 

ciutat, o hi ha hagut també retards en les anomenades obres de la incineradora, malgrat 

que el juny de fa dos anys l’alcaldessa havia dit que ja l'havia desencallat. A tot això li 

hem de sumar, com deia abans, el context d'una crisi econòmica sense precedents, 

una crisi que tot just comença, una crisi que nosaltres entenem que mereix de fer més 

que mai Girona, de dedicar-se més que mai a la nostra ciutat, de dedicar-hi tot, 

absolutament tot el temps possible. Amb la crisi actual i el moment en què estem vivint, 

nosaltres som del parer que toca que hi hagi una alcaldia que se centri 100 % del seu 

temps en la ciutat que ens acull, 100 % del seu temps significa, perquè tots tenim 

limitacions de temps a les nostres vides, que només tingui un objectiu, que és la gestió 

del dia a dia de la crisi, les solucions i les propostes per a la Girona del futur. Nosaltres 

entenem que la proposta que presentem avui és de sentit comú, que amb qualsevol 

persona que parlem del carrer a la nostra ciutat dirà que aquesta és una bona proposta, 

una proposta necessària en el context actual, i per això demanem el vot positiu a tots 

els grups avui presents al ple. Moltes gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Intervencions? 

Senyor Pamplona. 

DANIEL PAMPLONA CASTILLEJO (CIUTADANS): Gràcies. Bé, després d’aquest 

primer any de Govern, crec que s'ha constatat que l’efectivitat de nou regidors de 27 és 

escassa. És manifest que l'oposició ha estat presentant projecte rere projecte per la via 

de les mocions i que, en canvi, la majoria d'ells no s'han pres com una guia de l'acció 

de govern. Aquest grup considera que escoltar-se més a la resta de forces polítiques 

quan s’està governant amb clara minoria seria positiu. Més enllà de les sumes 

aritmètiques que es poden donar a aquest plenari, considerem que és indispensable 

pensar en el bé de la ciutat, sobretot en aquest àmbit local en què estem, on els partits 

polítics considerem que hem de fer el possible perquè hi hagi un consens majoritari que 

possibiliti l'execució de projectes de ciutat. En la mesura del possible, com dic, també 

entenem com a desitjable que el Govern municipal, el Govern, es dediqui al màxim a la 

ciutat. No considerem que sigui un debat sobre una qüestió legal. No podem entrar en 

aquest fons. En canvi, obeeix més aviat a una qüestió ètica o moral. Com dic, reitero 

que seria desitjable, a més a més, que l'alcalde de Girona s’hi dediqui al 100 %. Crec 

que ningú té cap dubte d’això i crec que l’opinió pública ho té molt clar. És a dir: l’opinió 

pública vol, necessita un alcalde que treballi per la ciutat i que no passi mitja setmana 
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a Barcelona. I en aquest sentit, aquesta ha sigut la línia que ha defensat aquest grup 

des de fa un any, sempre públicament. Alhora també val a dir que, en referència a 

l'alcalde de ciutat que es fa a la moció, volem deixar clar que la consideració que 

nosaltres sostenim fa referència a qualsevol alcalde. És a dir: no entenem la 

personalització en la senyora Madrenas o en qualsevol altre. Assumim, per tant, que 

els propers alcaldes també haurien de considerar-se a ells mateixos com a millor opció 

la dedicació exclusiva a la ciutat. Entenem que l’escenari actual es preveu molt difícil 

per a un equip de Govern a temps parcial i en minoria. Hi ha dos factors, com a mínim, 

que són eixos fonamentals d'aquesta situació. Per una banda, la situació 

macroeconòmica que vivim arrel de la pandèmia, una pandèmia que ha complicat 

aquesta gestió pública davant la urgent necessitat d’oferir respostes ràpides al ciutadà, 

conjuntes, i un ciutadà que s'hi juga molt, com tots sabem. I, per altra banda, la 

particularitat d'aquest Govern municipal, que es debilita dia rere dia. La setmana 

passada, aquesta debilitat es va notar més que mai, amb la qüestió o l’afer Trueta, on 

cau l'argumentació històrica, diguem, que aquesta alcaldessa ha defensat, o amb la 

dimissió del regidor Ribas, que, a més a més, és el portaveu del grup municipal de 

Junts per Catalunya. I acabo. I acabo i aprofito també per saludar-lo i agrair públicament 

la seva feina perquè no tindré altra ocasió, feina per a la ciutat i també per la seva 

integritat política. Considerem, per tant, que el Govern afronta els assumptes de ciutat 

a corre-cuita, amb una fredor que simbolitza amb una suma de vots perquè es permeti 

que s'aprovin els acords, però la impressió que tenim és que hi ha una multitud 

d'aspectes tècnics que s’haurien de tractar amb més tacte pel bé de la ciutat. Per tant, 

és aquest ànim de consens el que ens manca. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Ha d’acabar, senyor Pamplona. 

Ha superat molt. 

DANIEL PAMPLONA CASTILLEJO (CIUTADANS): Sí, acabo. Volia únicament 

acabar de dir que és adequat pensar que d’ençà que la legislatura va començar no hem 

vist beneficis palpables arrel d'aquesta duplicitat de càrrec d'alcaldessa, però que, en 

canvi, no estem en condicions tampoc d’exigir i forçar aquesta dedicació exclusiva. En 

tot cas, el desig és manifest. Gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Ara seria el torn 

del senyor Ayats.  

JOAQUIM AYATS BARTRINA (ERC-AM): Moltes gràcies. Des d’Esquerra 

Republicana h hi ha una part que compartim i una part que no, però en qualsevol cas 

la proposta d'acord és molt concreta. Que la dedicació exclusiva de l’alcaldia per Girona 

podria ser un element positiu, sí, i de fet no personalitzant, que deia el senyor 

Pamplona. Jo renunciaria, si fos alcalde, a ser diputat del Parlament. És més, quan vaig 

optar a l’alcaldia el 2019 vaig renunciar precisament a seguir al Senat. Però, al mateix 

temps, l’alcaldessa no ha esdevingut diputada a mitja legislatura. Al mateix temps, ja hi 

era a l'altra legislatura. Per tant, no hi ha aquest compromís. Comparteixo de la moció 

que tenim molts reptes pendents, que tenim projectes encallats i que se n'afegeixen de 

nous, i tant que sí. Però també entenem que no quedaran resolts si l'alcaldessa deixa 

d'anar al Parlament i creiem que és força més complex i que precisament donar 

resposta a aquests reptes demana molt més i de tothom. En definitiva, sí, creiem que 

seria un element positiu, però també entenem que té el dret i la llibertat de compaginar 

la seva tasca d’alcaldessa i diputada. Perquè és precisament la ciutadania qui ha 

d’opinar i qui decideix sobre aquesta qüestió. Per això, el grup d’Esquerra Republicana 
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s’abstindrà. Entenent-ho així, perquè, si és una línia vermella, també era una realitat; si 

és una línia vermella, que hi havia aquesta incompatibilitat, també és una realitat que 

també hi era en el moment que ens vam abstenir al cartipàs, també ho era en el moment 

que es van aprovar els pressupostos. En qualsevol cas, per tots els motius exposats, 

ens abstindrem en aquesta moció. Moltes gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. I finalment la 

senyora Paneque. 

SÍLVIA PANEQUE SUREDA (PSC-CP): Sí, moltes gràcies. Primer agrair al portaveu 

de Guanyem i a tot el grup municipal la bona predisposició que han tingut per parlar 

sobre aquesta moció, que és ben cert que ens ha generat debats, i si bé compartim 

plenament la diagnosi que vostès fan de la situació actual, passat un any d'aquest 

Govern, sí que és cert també que no acabàvem d'encertar el remei o compartir el remei 

que vostès proposen. Per a nosaltres, els socialistes, el grup municipal Socialistes 

Girona, el problema que tenim en aquests moments a Girona és la manca de capacitat 

per administrar la ciutat per part d'aquest equip de Govern. El problema no és només 

si Marta Madrenas és al Parlament o no hi és. El problema, pensem nosaltres, per a 

Girona és la incapacitat de gestió que patim. I això no pensem que s'arregli només amb 

si Marta Madrenas és més o menys a Barcelona. En efecte, estem d'acord que per a 

Girona és d’una gravetat extraordinària la desídia del Govern de la Generalitat a l'Institut 

Ermessenda, vostè n’ha fet menció, o el tancament de línies de P3. De fet, els 

problemes són tants que es van amuntegant un darrere l'altre i un a sobre l'altre. Vostès 

anomenen a la moció la pèrdua de línies públiques al Gifre, els retards de la nova 

incineradora, la incapacitat d'ús del xalet de Sant Narcís o la desaparició de projectes 

el dia després de ser anunciats. De fet, en aquest plenari hem vist com desapareixia la 

Casa de les Matemàtiques. Però encara n'hi ha més. Res palpable dels plans especials, 

per exemple, ni del pla de mobilitat --bé, ara ens diuen que potser sí, d'aquí a unes 

setmanes--, ni tampoc del contracte de neteja. Se sap alguna cosa del projecte Blum? 

S'assumeix alguna responsabilitat? Alguna decisió per actuar contra la inseguretat? No. 

Cap d'aquests problemes troba solucions avui a Girona i veiem un Govern encapçalat 

per Marta Madrenas absolutament paralitzat. Havien presentat, efectivament, vostè en 

feia esmena, el nou Trueta com una qüestió feta, absolutament feta i pactada en 

incomptables ocasions, i vàrem saber, finalment per premsa, tot i que estàvem 

convocats, que la ubicació era l'altra punta de la ciutat. El Govern de Girona havia dit 

tantes vegades que seria una calamitat aquesta decisió a la zona sud-oest que ara, vist 

com a oportunitat, qui ho gestiona? Com ho poden gestionar? És impossible així, quan 

es presenten les coses blancs contra negres. Estem convençuts que Girona no és la 

prioritat no sé si d'aquest Govern, però, si més no, de Marta Madrenas. Coincidim 

també en això amb vostès. Si no situem Girona com a prioritat, com a base per a 

l’entesa, aquesta ciutat pateix la paràlisi absoluta. Però per a nosaltres la solució no és 

una altra moció. Vostès mateixos deien fa pocs dies que el Govern de Junts per 

Catalunya no compleix ni les mocions que ells voten favorablement. Per tant, ja saben 

vostès que aquesta moció molt probablement, aprovada o no, s’abandona en un calaix. 

Per tant, hem d’entendre que la situació és tan dramàtica com descriuen, hi estem 

d'acord. I atenent a això, l'única solució és una alternativa més forta i amb més suport 

democràtic per governar Girona. El moment crític exigeix coratge, és cert, i, en 

conseqüència, la moció que cal presentar, des del nostre punt de vista, és de censura. 

El PSC ho ha dit d’entrada i hi serà si hi ha voluntat democràtica possible per fer-ho 

possible. Vostès han intentat fer aquesta ciutat governable. No ho critico. Però el curs 

acaba amb una moció duríssima. 
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MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Ha d’acabar, senyora Paneque.  

SÍLVIA PANEQUE SUREDA (PSC-CP): Al nostre entendre, és encertada, per part de 

qui ha assegurat la governabilitat aquest any a Girona. Però ara què fem, després de 

tot això? I ateses les circumstàncies, amb això acabo, Girona s'ha de governar, i això 

exigeix presentar una moció, però una moció de censura, i emplaço als grups d'oposició 

a treballar-hi. L’esmena a la totalitat d'aquest Govern...  

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Senyora Paneque, ha d’acabar.  

SÍLVIA PANEQUE SUREDA (PSC-CP): … és evident en aquest plenari, i això ens 

trasllada de manera directa la responsabilitat d'una moció amb una alternativa que sigui 

justificada, més forta democràticament i amb un projecte de ciutat que tingui ambició i 

il·lusió per Girona.  

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Bé, aquesta moció la defensaré jo 

mateixa. Ja els avanço i així ja anem tranquils tots, que utilitzaré una mica més del temps 

usual, ja els avanço. No només perquè faré la intervenció que usualment faria el 

portaveu del grup com a Junts per Catalunya, però com que, de fet, ha sigut un continu 

de minuts d’al·lusions, doncs jo me’ls sumo i, per tant, ja els avanço que hi estarem una 

miqueta, perquè com que s’han dit moltes coses, doncs a mi m’agradaria també poder 

fer certes reflexions que crec que són absolutament necessàries per abordar aquest 

tema. A més, el que m’ha sorprès més, efectivament, és aquesta modificació final que 

presentava el PSC, en què acaba de reblar el clau en la moció que ja comentarem, 

perquè és presentada per Guanyem, però que els hi ha imposat a darrera hora aquesta 

modificació... bé, val. En fi, doncs aquesta exposició que acaba de fer la senyora 

Paneque, que el que ve a dir i que ho ha esmentat algun altre portaveu, que el que ve a 

dir és que el que ha de valdre per l’alcaldessa de Girona no ha de valdre per ningú més. 

Que només això és per l’alcaldessa de Girona. No ho demanen per tothom i suposo que 

és per la dificultat d’haver de gestionar amb tants i tants de companys electes del seu 

partit que estan en situacions similars a la nostra. Jo ho dic perquè, clar, votar això aquí 

quan tenen moltíssims companys, però escolti, això tampoc no és una situació del «i tu 

més», no? Però potser sí que es posarien una miqueta vermells si li traslladéssim el 

sentit del seu vot.  

Li reconec però -jo vaig directament amb qui ha subscrit aquesta moció, que és el que 

importa- a mi em va sorprendre molt tot el contingut, no perquè no vegi que estan en 

aquesta línia, està clar en quina línia estan i que van en la línia del desgast, però em va 

sorprendre en el sentit de que jo estic segura que no l’ha escrita vostè. I ho espero, vaja, 

espero que no l’hagi escrit vostè perquè qui li hagi escrit li ha fet una mala passada 

perquè conté tants errors i tantes falsedats que, la veritat és que el qui acaba deixant 

malament és qui l’ha subscrita. I per això dic, és que estic segura, segur que després 

quan em faci la rèplica em dirà: «Doncs, efectivament no ho vaig escriure jo». Jo no 

valoraré si és per manca de coneixement de les coses que diuen, la qual cosa seria molt 

greu, efectivament, i en aquest cas, de veritat que l’animo que quan tingui qualsevol 

dubte sobre temes de ciutat o sobre si ara resulta que la Casa de Tecnologia, jo no sé 

què hem pogut dir per a que hagin interpretat i ho acaba de dir ara la portaveu Sílvia 

Paneque, que la Casa de la Tecnologia no tira endavant. És a dir, jo no sé què hem 

pogut dir per a que algú interpretés això, però és radicalment fals. Per tant, si tenen 

desconeixement en algun tema, de veritat, i a més és que ho fan, vinguin i preguntin 

senyor Salellas si no hi ha cap problema, jo els hi respondré tots i cadascun dels temes, 

igual que vostè senyora Paneque. O sigui, la Casa de la Tecnologia continua i a bon 
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ritme, per exemple. Però si és un acte volgut, és a dir, pot ser que digui tots aquests 

errors doncs perquè ho desconeixia, malament, però és que pot ser per un acte dolgut 

que clar, que pitjor perquè això és enganyar directament a la ciutadania i, per tant, la 

ciutadania ho ha de saber. Però vostès em podrien dir: «Però què diu? Mentides de 

què?», jo ara els aniré explicant on estan les mentides.  

Ja no entro a analitzar massa, però ho he de comentar, ho sento, eh? És que ho he de 

comentar perquè em va fer gràcia. Quan diu: «Aquest govern...», o sigui, afirmació: 

«Aquest govern és el que compta amb menys hores de dedicació a la ciutat», o sigui 

que tenim un registre aquí dels últims 50 anys que diu les hores que els regidors 

dedicaven o deixaven de dedicar, si us plau, si ens trobem regidors de fa 10 anys que 

ens diuen que no saben com aguantem ara perquè ha canviat tant la política que ells hi 

anaven un dia a la setmana, però em prenen el pèl quan diuen això? En fi, era una 

afirmació així com una altra per nodrir una mica tot això. Però parli amb qualsevol regidor 

de fa temps i li dirà que no es pot ni comparar, ni entrar a comparar, i això per tots, eh? 

Per a la oposició igual, per absolutament tothom. Però és que, a més, han sigut tan poc 

oportuns amb aquesta moció perquè precisament ara en què hem passat, efectivament, 

una situació i estem vivint una situació dramàtica, complicadíssima, dificilíssima i que, 

precisament ara, la ciutadania ens reconeix i ho fa públicament, ho fan quan em troben 

pel carrer, ens han enviat cartes a Alcaldia relacionades amb tot l’equip de govern, no 

només amb l’Alcaldia, evidentment, amb tot l’equip de govern, en què se’ns felicita per 

la gestió d’aquesta crisi tan tremenda que tenim a sobre. I escolti, que no ho poden 

negar, si fins i tot aquest cap de setmana vam sortir al diari de la bona gestió de 

l’Ajuntament de Girona a nivell nacional. Però què? Què? Ara venen a presentar això de 

que estem gestionant tan malament? I, escolti, de veritat, vostès diuen: «Això són 

excuses», jo sé que la ciutadania sap que no. Hem gestionat tres crisis en 10 mesos 

com cap altre govern en la història de la democràcia ha fet mai aquí, en aquesta ciutat 

ni en el país. Tres crisis brutals i vostès, si són responsables com a oposició, com poden 

mirar cap a una altra banda i fer veure que aquí no ha passat res? Que no va haver-hi 

les crisis més greus en quant a situació d’angoixa i de dolor i de desordre després de la 

declaració de les sentències? Ni tot el tema del Glòria que encara ara el Departament 

d’Urbanisme, de Patrimoni, encara ara hem d’estar gestionant per tot el tema de les 

assegurances. Ni, evidentment, tot el tema de la covid, que el que durarà… A vostès els 

hi sembla que no és res això? Que això no és gestionar res? M’ho diuen de veritat? 

Perquè això sí que la ciutadania no ho entén, no entén que vostès si són responsables 

puguin dir que això no importa, que en aquest any res, no ha existit aquest govern. 

Perdoni? Doncs la ciutadania segur que ho veu molt diferent. Si més no, les cartes que 

rebo ho veuen molt diferent.  

Aquí vull aprofitar i, de veritat, ho faig sincerament, a tots els regidors i regidores, 

evidentment també, portaveu Carles Ribas, a tots, els hi vull agrair la magnífica feina 

que han fet en aquest any difícil, extremadament difícil per la ciutat, perquè el seu 

compromís de dedicar-hi tots els dies de l’any, totes les hores del dia, és extraordinari. 

I vull fer aquest agraïment igual que a tota la gent de la casa, a tots els treballadors de 

la casa.  

També fan referència que durant la campanya vostès ja van posar sobre la taula el fet 

de que jo fos diputada. Ben cert, ara, un petit detallet, obvien que la ciutadania ens va 

votar a nosaltres sabent que jo era diputada. La ciutadania va decidir igualment fer-me 

confiança, què està explicant ara vostè de que la ciutadania no sé si ho veurà amb bons 

ulls, ho va veure amb magnífics ulls. Li recordo que sent diputada pel Parlament de 

Catalunya, Junts per Catalunya va guanyar les eleccions i, perdoni, no pas amb poca 
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diferència amb els següents, que eren vostès. És a dir, amb un 60 % més de vots que 

vostès, essent diputada. Per tant, ja em van fer confiança, essent diputada, senyor 

Salellas. Quines ganes, doncs, de menystenir la capacitat de decisió, la maduresa dels 

ciutadans, dels veïns i veïnes de Girona, és que no ha vingut de sorpresa això, senyor 

Salellas. També vull aprofitar per, miri ara li dic, però vull dir que ja ho podria guixar, 

també, de tot el que li vaig dient ja podria anar guixant. Doncs, que en fa de temps que 

no soc la presidenta de la Comissió de l’Estatut del Diputat i no costa res mirar-ho perquè 

és ben públic, fa molt de temps que no en soc. 

Seguim amb més temes concrets, on vull informar-lo de més coses que sembla que 

vostè no coneix, tot i que, de veritat que li repeteixo, eh? Que em truqui, si us plau, 

perquè aquesta situació és com complicada, a mi també em fa cosa haver d’anar dient: 

«Guaiti, tots els errors que hi ha». Del Trueta ja poden, és a dir, és que és igual, vostès 

poden dir el que creguin però dir, si l’Ajuntament de Girona cedeix 60.000 metres de sòl, 

seguir dient, el Trueta va salvar… vaja a casa meva, a casa meva això és una mentida, 

a casa de vostès no ho sé. Jo a casa meva, el Trueta està cavalcant, repartit, ubicat, la 

ubicació, entre els dos municipis. I aquest tema és substancial amb el que els hi he 

explicat abans, pel tema de la transformació urbanística, sinó és clar que sí que tindrien 

raó de dir: «Què més dona? Què hi ha tret la senyora Madrenas de que vagi aquí o de 

que vagi allà?», perdoni, n’hem tret molt del fet de que no estigui únicament en els solars 

de Salt. I si no ho volen entendre, la ciutadania sí, vull dir, vostès poden fer aquí tot el 

que vulguin perquè jo ja sé que vostès, i escolti’m m’ha fet una cara… i dic: «Però, escolti, 

que no ho vaig entendre bé, jo? Vostès no defensaven que anés íntegrament a Salt?», 

escolti no em digui ara que no. Val, doncs ja li buscaré tweets, miri, després, senyor 

Salellas, després… Ja ho dic als mitjans de comunicació, després trobaré un tweet, 

segur que el trobaré perquè n’hi havia varis, dient: «Nosaltres defensàvem de sempre 

que el d’aixòs anés a Salt», ja li trobaré i el farem públic. A veure si ho trobo, eh? Que 

ara igual correran a… Però si jo no hagués estat lluitant-ho, i els hi asseguro que em 

vaig sentir completament sola i això és veritat, eh? També als mitjans, ja ho poden dir, 

completament sola. Per part dels membres del consistori, si no hagués estat lluitant-ho, 

completament sola; per part dels altres grups i companys del consistori, ara no tindríem 

l’oportunitat de fer aquesta transformació urbanística a Can Gibert i Santa Eugènia. I cal 

que el conjunt de la ciutadania ho sàpiga, que si vostès haguessin estat al meu lloc, ara 

tampoc es veurien, perquè clar era el que vostès defensaven, doncs ara tampoc es 

veurien beneficiats, ni pel nou centre d’urgències a Sant Ponç, ni pel CAP a l’Eixample, 

ni al Trueta, vés a saber què hi faríem, perquè seria la Generalitat qui decidiria… I guaiti, 

i ja està i tots contents… i tots contents. Doncs no, miri, jo em sento contenta d’haver 

aconseguit aquest acord i ho agraeixo a Salut, aquesta és la veritat, perquè és cert que 

no va ser fàcil, és cert, que no va ser fàcil tancar aquest acord. Però jo li agraeixo a Salut 

perquè és un acord molt millor per la ciutadania de Girona, no per la Madrenas, per la 

ciutadania de Girona.  

De l’Institut Ermessenda, home, acabàvem, clar… ho entenc això, la tenien feta la moció, 

no poden pas canviar-ho a mig fer, no? Però vull dir que just acabem d’aprovar tot 

l’enderroc i la Generalitat ja està licitant el projecte. Clar, dir, home, i no hi ha? Doncs sí 

que hi ha i escolti, ja se sap que les obres es pressuposten quan ja hi ha el projecte, 

sap? No es pressuposten, no es posa pas un pressupost a la Generalitat per fer les 

obres de l’Ermessenda quan encara no hi ha el projecte redactat i no se sap l’import. 

Això també ho entén tothom, ja ho saben vostès que funciona així. Per tant, és incert el 

que estan dient aquí perquè ja estan treballant amb el projecte, la Generalitat, i vostès 

ho saben i si no, de veritat, m’ho tornin a preguntar que jo els hi torno a dir.  
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Respecte les línies de P3, vam aconseguir mantenir oberta la de Balandrau, aquí sí, 

amb el suport total i la feina també que van fer els companys d’Esquerra, que també es 

van reunir amb Conselleria, etc. I respecte la… Què? No? Vostès ho saben si ens vam 

reunir o no ens vam reunir amb Conselleria? I amb qui? Val, no ho saben, doncs per 

tant no sé perquè riuen, eh? I respecte la nova incineradora, és a dir, ara aconseguim 

un augment d’11 milions més que arribaran a Girona per adaptar-la a la nova normativa 

que ve de directives europees, una total inversió pels gironins i gironines de 38 milions 

d’euros, que ens arriben, eh? 38 milions d’euros que ens arriben i… escolti, jo no sé si 

vostès es pensen que per aconseguir aquestes inversions agafes i fas un correu i: 

«Escolti, Agència dels Residus, m’agradaria que m’enviessin 38.000 € perquè vull fer…», 

ah, sí, sí. Escolti, vostès saben la de reunions i reunions i correus i feina i feina que 

suposa poder aconseguir que a Girona es faci aquesta inversió? És que em fa gràcia. 

Vostès pensen que el que ve a Girona ve sol? O ve perquè fem feina? No, el que ve a 

Girona és per casualitat i el que no va exactament igual és perquè feu malament la feina. 

O tot blanc o tot negre, no em val fer aquestes trampes, senyor Salellas, i me n’ha fet 

un munt en aquesta moció que no ha escrit vostè.  

Amb el xalet de Sant Narcís i amb el baixador ferroviari a Pedret… Però, perquè posen 

aquí, ja no sé com ho han dit, que estava aturat? Qui li ha dit a vostè que el baixador a 

Pedret, a Pont Major, està aturat? Qui li ha dit? Oi que ningú? Doncs, s’ho han inventat. 

Respecte el xalet de Sant Narcís, si precisament en vam parlar de que ho ha denegat 

la Generalitat i que jo ja tinc hora demanada, i vostès saben que jo ja tinc hora demanada 

a la Conselleria i ho saben, sé segur que ho saben. Val, i això és estar aturat? No, això 

és enganyar un altre cop a la ciutadania. Jo, de veritat, tot el que no sàpiguen ho 

preguntin, però això ho sabien, fa més ràbia, eh? Perquè això de que tenia hora 

demanada, això ho saben, però no s’ho inventin. No és just, senyor Salellas, no és just 

que s’inventin les coses, però és que això ho sabien. Igual que el que fa referència a la 

Casa de la Tecnologia que jo he al·lucinat. O sigui, jo no sé quina frase hem dit aquí, de 

veritat, que li hagi fet pensar… Perquè precisament és al revés, precisament vam estar 

parlant amb el senyor Pamplona perquè tenia interès en que fos unificat el tema del 

Centre d’Estudis Europeus amb la Casa de la Tecnologia, i per tant, això vol dir que ha 

desaparegut la Casa de la Tecnologia o el Museu de les Matemàtiques? A veure, escolti, 

que es poden fer més de dues coses a la vegada, eh? Que som dones, es poden fer 

més de dos i tres i quatre coses a la vegada. I en un mateix edifici hi pot anar la Casa 

de la Tecnologia, un despatx per Estudis Europeus, el Museu de les Matemàtiques que 

va a la planta baixa… Escolti, vostè s’ho inventa, ara tot de cop s’ha tancat la Casa de 

la Tecnologia, ja no hi treballaran… s’ho inventen. Perquè si m’ho haguessin preguntat 

a mi, li hagués dit exactament com està.  

Per cert, aprofito per anunciar que gràcies a aquest acord que hem fet ara amb el Consell 

Comarcal del Gironès, que Guanyem i el PSC no han volgut aprovar, els dos primers 

encàrrecs que fem són la comissaria de Santa Eugènia i la reforma de la Casa de la 

Tecnologia, que ja estan bastant a punt, aprofito per què ho sàpiguen. Jo és que, de 

veritat, crec que no n’ha encertat ni mitja, en tota la relació de fets que anaven fent, bé, 

sí que soc diputada, això és veritat, aquesta l’ha encertada. Jo, de veritat, penso i estic 

convençuda de que després d’haver viscut a Girona aquestes crisis tan gravíssimes, la 

gestió que es fa cada dia al capdavant per part d’aquest equip de govern, és ben 

demostrable, més enllà de que vostè, de veritat i ara ben desencertadament, li dic de 

veritat, dia sí i dia també va volent atacar contínuament, bé de conjunt amb el PSC, 

l’acció de govern dia sí i dia també. Escolti, cadascú que tregui les seves conclusions, 

ara havent pogut explicar quina és la realitat de cadascuna de les coses que anava 

proposant vostè com a causa per fer el que vostès demanen, doncs quina ha de ser 
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l’oportunitat que estan cercant o l’objectiu que pretenen. És que de veritat que jo crec 

que barrejar tota aquesta poti poti que m’han fet vostès aquí ha sigut súper populista. 

No ha sigut una moció rigorosa, com alguns apuntaven, què s’opina sobre la participació 

del Món Local al Parlament de Catalunya? Bé, doncs se’n pot parlar. És important que 

hi hagin alcaldes o no al Parlament de Catalunya? Doncs, potser alguns poden pensar 

que sí, alguns poden pensar que no. Jo sempre he defensat que sí. Això no és lícit? 

Parlar d’aquest tema i debatre i reflexionar sobre aquest tema de forma respectuosa i 

positiva? No, la Madrenas fora. Ara, els altres, cap més alcalde, eh? Ningú més, eh? 

Vull dir, només la Madrenas. Jo ja li avanço que, escolti, jo continuaré fent exactament 

com he fet fins ara i pel qual m’ha votat la ciutadania, o sigui, no per una altra cosa, m’ha 

votat per a això, que és el que vaig dir que em comprometia a fer i que faig i què és 

treballar dia i nit per Girona i també per Catalunya. Perquè vostè diu que ens vam 

comprometre a una cosa, no, és que jo també em vaig comprometre a lluitar per 

Catalunya i és el que estic fent i no hi penso renunciar. És que potser és aquí la 

diferència. Segur que he comès errors, seguríssim, segur, segur i que aquest govern ha 

comès errors com tothom, però li asseguro que tinc claríssimes les meves prioritats, li 

asseguro, senyor Salellas. I són dos: el progrés, el benestar dels gironins i les gironines 

i la independència de Catalunya, i això és així. I per a mi, són dues coses indestriables, 

jo ho vaig dir durant les eleccions i ho segueixo mantenint ara, i vostè? Vostè ja ha dit 

reiteradament que prefereix el pacte amb el PSC, ara li acaben de fer la picareta d’ullet, 

d’escolti: «moció de censura, vinga, senyor Salellas, som-hi que amb això no en fem 

pas prou per intentar desgastar el govern». Clar, per tenir el titular demà, vinga, a 

finestreta, exacte. Ara li dic de veritat, vull dir, ara estic intentant parlar amb rigor i amb 

voluntat positiva, vol dir que en comptes d’insistir en voler erosionar-me a mi…? Que de 

fet el que estic fent és mantenir-me en els meus compromisos electorals, alguna cosa 

tan inusual com mantenir-me en els meus compromisos electorals. No sé qui hauria de 

donar explicacions sobre aquest canvi en les predileccions de socis, de socis clarament 

no independentistes, jo no ho sé, m’ho pregunto de veritat. Vostè em diu que jo he de 

donar respostes a perquè treballo i lluito pel meu país, potser les ha de donar un altre 

aquestes respostes, perquè no ho he de fer, si de cas.  

Jo, en definitiva… ha sabut un punt de greu, m’ha sabut un punt de greu, aquesta és la 

veritat. Perquè jo crec que precisament hem de treballar plegats i crec que confon de 

qui és l’adversari a abatre, jo crec que hem de ser tots coherents amb el que vam 

explicar a la ciutadania i pel qual la ciutadania ens va fer confiança, ho crec. Jo després 

de les eleccions vaig fer aquesta lectura, és a dir, sí, teníem la majoria o una gran part 

dels ciutadans de Girona que de forma majoritària ens van fer confiança, a Junts per 

Catalunya, sí però no la suficient com per que governéssim sols ni molt menys, sinó que 

es treballés amb pactes per tirar endavant de forma positiva la ciutat i que fos un mandat 

de consensos, no? Jo no sé, jo ja acabo però al principi del mandat Guanyem van actuar 

així, vostès van actuar així, amb responsabilitat i de veritat que els hi asseguro que per 

mi van trencar uns tòpics que jo podia tenir respecte a la seva forma de fer, sobretot 

com a CUP potser també. Però, és cert, jo els hi reconec que van trencar uns tòpics que 

envoltaven la seva trajectòria política i és cert, jo ho reconec. Ens vam asseure, vam 

parlar, vam arribar a acords, vam treballar, enfrontant aquestes crisis tan dures que li he 

relatat. I és evident que tenim un munt de diferències programàtiques, evidentíssim, vull 

dir no cal pas que expliquem massa, això ja ho sabem tots. Però jo, sincerament, puc 

reconèixer un Salellas amb qui podem trobar punts d’acord per a aquesta ciutat, jo ho 

veig. En canvi, darrerament, també li he de dir, que jo només veig un Salellas destructiu, 

lligat a l’ambient mediàtic, el mal ambient mediàtic i que no té intenció de treballar 

positivament amb el govern, clar, amb el PSC sí, però la idea és amb el govern per poder 
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fer coses junts, m’entén? Llavors, ostres, com desitjaria jo que passés aquest estiu i que 

retorni aquell Salellas, que puguem parlar amb els grups independentistes i que puguem 

construir coses i que no faci aquesta, no sé, palanca amb el grup del PSC que sap que… 

Vostè sap que la gent que li va fer confiança no era això el que volia.  

En fi, crec que més o menys he pogut comentar tots els temes que creia importants de 

comentar. Si vol fer unes reflexions finals, jo també després com a alcaldessa em 

reservo la possibilitat.  

LLUC SALELLAS VILAR (GUANYEM GIRONA): Clar, no sé exactament de quin temps 

disposo, senyora alcaldessa.  

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Els 3 minuts. Perdoni, jo he 

contestat a 4... 

LLUC SALELLAS VILAR (GUANYEM GIRONA): Si resulta que vostè es guarda el torn 

d’alcaldessa per després, l’utilitza abans i l’utilitza sempre... Em sembla un punt injust si 

estem debatent sobre aquesta moció. Començaré pel final, en tot cas. Miri, Guanyem, i 

li pot explicar el senyor Terés, la senyora Palau, la senyora Planas, el senyor Martí no 

perquè no hem acabat trobant-nos, però ens havíem de trobar la setmana passada. Ens 

vam trobar amb tots ells i vam estar parlant de projectes de ciutat, de ciutat, que és el 

que va aquesta moció. Això és el que ha estat fent Guanyem des del primer dia, quan 

hem arribat a acords i en desacords i amb tots, absolutament tots els temes que vostès 

ens han posat sobre la taula, nosaltres els hi hem plantejat propostes. Algunes, vostès, 

les han acceptat i d’altres, com hem vist avui, han preferit pactar-les amb Ciutadans, 

aquesta és la realitat. Avui, la majora d’aquest Ple és la de Marta Madrenas i la de 

Ciutadans, no sé si això és també el que vostè va prometre a la seva campanya electoral.  

En tot cas, la seva intervenció ha començat parlant d’una modificació de la moció que 

no ha existit, és a dir, la seva intervenció ha començat a partir d’una fal·làcia. No sé qui 

li ha preparat o si se l’ha preparat vostè, però no hi ha hagut cap modificació d’aquesta 

moció des que la vam presentar dilluns passat. El que presentem avui que és que 

l’alcaldia d’aquesta ciutat es digui Marta Madrenas, Daniel Pamplona o Lluc Salellas, es 

dediqui 100 % del seu temps a la ciutat i a la seva gent, és una cosa que nosaltres, cert, 

portàvem al programa electoral, però és que, a més a més, és una constatació que en 

un moment de crisi econòmica, social i sanitària, com la que estem vivint, ens exigeixen 

els gironins i les gironines. Si vostè i en el seu entorn no es troba gent que li reclama 

que dediqui el 100 % del seu temps com a alcaldessa a servir a aquesta ciutat, certament 

potser és que convivim en dos entorns molt diferenciats, però també crec que el meu, 

en aquest cas, és majoritari.  

Vostè s’ha felicitat directament de la gestió de la seva crisi. Miri, per començar la crisi 

tot just comença i segon, em sap greu que l’alcaldessa d’aquesta ciutat en els moments 

que està vivint tantíssima gent a la nostra ciutat, només es llanci flors i violes a sí mateixa. 

Em sap molt de greu perquè crec que tampoc és això el que reclamen els gironins i les 

gironines. Els gironins i les gironines ens reclamen que sí, que treballem junts i nosaltres 

no hem parat de fer-ho, amb tots els grups municipals amb qui hem treballat. Amb tots, 

amb els 5, és cert, ho hem fet amb els 5, amb el govern i també amb l’oposició, però és 

que ens reclamen aquesta alcaldia i un govern que es dediqui més a la ciutat. La ciutat 

té unes necessitats i, sobretot, la gent que hi viu les té, que no s’estan cobrint, senyora 

alcaldessa, però és que ho explicava el seu últim informe en temes de mercat laboral, 

ho podríem anar mirant els de serveis socials, o el tema d’habitatge, o el tema de medi 

ambient. Quants reptes plantegem al dia a dia aquí que anirien molt millor si tinguéssim 
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un govern i una alcaldessa que hi poguessin dedicar més temps? Quants? Vostè creu 

realment que no seria millor que aquest govern i que aquesta alcaldessa destinessin 

més temps a la nostra ciutat i als seus problemes? No ho creu? Certament, vostè 

explicarà a la ciutadania... No, no, vostè explicarà a la ciutadania que prefereix mantenir-

se amb els mateixos recursos de temps i humans que no tenir res més? És que aquest 

és el debat de fons que planteja la moció i que vostè, perdent-se per les branques, no 

ha volgut enfrontar. Aquest és el debat i avui el que queda, i amb això acabo si vol, el 

que queda palès és que aquest model de governança, amb aquests recursos i amb la 

seva dedicació a temps parcial és un model que només té el suport de Junts per 

Catalunya, Junts o com es digui ara el grup municipal. Només vostès donen un suport 

a aquest model de governança.  

Els 3 anys que tenim per davant són 3 anys molt complicats a nivell de crisi econòmica, 

social i sanitària i faríem bé tots plegats de reflexionar si posem primer al centre als 

gironins i les gironines a la ciutat o preferim embarcar-nos en la creació de partits polítics 

i en altres històries que creiem, certament nosaltres, que no són la prioritat dels que avui 

formem part d’aquest consistori. Gràcies.  

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Li diré també per 

acabar i breument, que de veritat senyor Salellas que es confon d’adversari, eh? De 

veritat que li dic i la ciutadania ho sap que s’està confonent d’adversari i s’està confonent 

de company de viatge. I jo crec que en comptes d’anar desgastant aquest govern, potser 

que ens proposéssim anar plegats i desgastar el govern de l’Estat, potser, senyor 

Salellas, a no ser que ja hagin pensat d’anar per altres línies, m’entén? Però si no... 

S’estan confonent i ho dic certament i la ciutadania ho sap, de companys de viatge. 

S’estan confonent de companys de viatge.  

Segon, i tant si cometo errors, mare de Déu, home, és que només faltaria. És més, ho 

he dit, jo cometo molts errors, com perquè ara vostè em digui «s’ha tirat floretes», no, 

que li dic que cometo molts errors igual que vostè o igual que qualsevol que està aquí, 

no? Tots cometem molts errors. Per tant, en aquest sentit jo no tinc cap problema de 

reconèixer quan ens hem equivocat i quan es cometen errors. Ara, també m’ha de 

reconèixer que el llistadet doncs no era potser el més adient, potser hagués trobat un 

altre, no li vull pas dir que no, potser hagués trobat un altre que potser hagués hagut de 

callar, però li asseguro que aquest llistat, o sigui, no n’encertava gairebé cap.  

I finalment, sap per què, potser, a mi ningú directament em demana que dediqui 100 % 

a la ciutat de Girona? Perquè saben que ho faig, perquè jo quan estic al Parlament estic 

pensant en la ciutat de Girona, perquè quan estic a casa estic pensant en la ciutat de 

Girona, perquè de dilluns a diumenge de les 8 del matí a les 12 del vespre cada dia estic 

pensant i treballant per la ciutat de Girona. Jo no tinc una altra cosa, no tinc una altra 

motivació, tot això va lligat amb la ciutat de Girona. Per mi, la ciutat de Girona és 

prioritària i, potser per això, perquè veu la ciutadania que per mi és prioritària, amb els 

meus errors, eh? I tant, tants com vulgui. Però això crec que ho veuen i potser això 

explica que a mi no m’ho demani la ciutadania tal com vostè em diu.  

En fi, jo crec que ja ho podem deixar estar. Anem a per la votació i continuem endavant 

amb el ple. Vinga, vots a favor de la moció? Vots en contra? Abstencions? Moltes gràcies.  

JOSÉ IGNACIO ARAUJO GÓMEZ (secretari general): Es desestima, per tant, la 

moció presentada pel grup municipal de Guanyem Girona, per una alcaldia que dediqui 

la seva jornada exclusivament a la ciutat davant la crisi social i econòmica que vindrà 

amb els vots en contra del grup municipal Junts per Catalunya integrat per 9 membres, 
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l’abstenció del grup municipal del Partit Socialista de Catalunya integrat per 6 membres, 

del grup municipal [...] per 5 membres, del grup municipal d’Esquerra Republicana 

integrat per 4 membres i del grup municipal de Ciutadans integrat per 2 membres, i el 

vot a favor del grup municipal Guanyem Girona integrat per 6 membres.  

 

VOTACIÓ 

Sotmesa a votació, la proposta és desestimada. 

Vots en contra: 

Grup Municipal JxCat-Junts: senyors/es Marta Madrenas Mir, Maria Àngels Planas 

Crous, Lluís Martí Arderiu, Martí Terés Bonet, Núria Pi Méndez, Marta Sureda Xifre, 

Carles Ribas Gironès, Eva Maria Palau Gil i Glòria Plana Yanes. 

Abstencions: 

Grup Municipal PSC-CP: senyors/es Sílvia Paneque Sureda, Beatriz Esporrín Palacios, 

Mònica Ferrer Juandó, Joaquim Ruhí Brunsó i Juan Antonio Balbín Valentí.  

Grup Municipal ERC-AM: senyors/es Joaquim Ayats Bartrina, Maria Àngels Cedacers 

Hervàs, Àdam Bertran Martínez i Anabel Moya Gálvez.  

Grup Municipal C’s: senyors/es Daniel Pamplona Castillejo i Míriam Pujola Romero.  

Vots a favor:  

Grup Municipal GUANYEM GIRONA: senyors/es Lluc Salellas Vilar, Cristina Andreu 

Displàs, Xevi Montoya Roldan, Dolors Serra Colom, Pere Albertí Serra i Laia Pèlach 

Saget.  

 

23. Moció que presenta el grup municipal ERC-AM per reforçar la resposta 
municipal davant les onades de calor 
 
El juny del 2020 ha estat el segon més càlid de la història, només superat per el del 
2019. Els últims cinc estius han deixat unes temperatures de rècord que, segons 
l’Organització Meteorològica Mundial (OMM), seguiran augmentant els propers cinc 
anys fins a situar-se —previsiblement— 1,5ºC per sobre dels nivells preindustrials. 
Girona no escapa d’aquesta situació: el municipi va registrar el juny del 2019 una 
temperatura històrica de 43,9ºC, i les onades de calor esdevenen cada any més 
freqüents i intenses. 
 
Davant aquesta realitat, el grup ERC-MES va presentar en l’anterior mandat una moció 
per augmentar les zones d’ombra en els espais públics infantils i de descans, amb 
l’objectiu de potenciar-ne el gaudi en els mesos de més calor i evitar els efectes 
perjudicials d’una excessiva exposició solar. Aquesta moció pretenia ser una pedra més 
del procés d’adaptació urgent i inevitable de la nostra ciutat a l’augment de les 
temperatures —reflectit en el PACES— però malgrat ser aprovada per unanimitat no ha 
rebut l’atenció necessària per part del govern municipal. 
 
Dos anys després, ens trobem en un escenari igual o pitjor al de l’estiu de 2018. Les 
temperatures segueixen sent excepcionalment càlides, però enguany tenim un repte 
afegit: la “nova normalitat” arran de la Covid-19 —i la consegüent 
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incertesa social, sanitària i econòmica— faran que aquest agost un nombre extraordinari 
de veïnes i veïns romangui al municipi. Al mateix temps la necessitat d’usar l’espai públic 
augmentarà, en tant que espai ampli capaç de garantir la distància de seguretat entre 
persones. Per tots aquests motius esdevé més necessari que mai emprendre accions 
ambicioses per reduir l’impacte dels pics de calor. 
 
Cal tenir en compte que l’exposició prolongada al sol i a les altes temperatures és un 
risc de primer ordre per a la salut, amb conseqüències que van des de les rampes 
musculars, el descens de la pressió arterial, l’augment del pols i les nàusees fins a la 
deshidratació, la insolació i els cops de calor, i que afecten sobretot la gent gran, els 
nadons i infants, la gent que practica exercici físic i les persones amb problemes de cor 
i malalties cròniques. 
 
Aquest risc s’agreuja entre els col·lectius amb menys recursos, amb més dificultats per 
evitar les altes temperatures pel fet de viure en habitatges mal climatitzats i en zones 
més densificades —amb major contaminació i per tant més caloroses— i pel fet de tenir 
una menor capacitat de desplaçar-se a altres poblacions a passar els períodes estivals 
o vacacionals. No podem oblidar, finalment, les persones sense sostre, clarament 
desprotegides davant les temperatures extremes. La calor, per tant, constitueix una nova 
bretxa social, castigant d’una forma especial els col·lectius més desfavorits. 
 
El risc per a la salut pública s'intensifica notablement quan hi ha onades de calor: les 
dades oficials apunten que a Catalunya la taxa de mortalitat augmenta un 19% quan hi 
ha aquests pics de calor, un percentatge que arriba al 26% entre els col·lectius més 
envellits. L’onada de calor d’agost de 2018 va deixar 23 víctimes mortals a Catalunya 
en només sis dies, una xifra inèdita. El Tercer Informe sobre el Canvi Climàtic a 
Catalunya (TICCC) alerta que les onades de calor al nostre territori provocaran vuit 
vegades més morts a mitjans de segle que en l’actualitat, a causa de l'increment del 
nombre i intensitat d’aquestes. Segons un estudi de l'Agència Espanyola de 
Meteorologia, les onades de calor al juny són deu vegades més probables que fa 30 
anys. 
 
Aquestes dades delaten com d’urgent és que la ciutat de Girona compti amb un Pla 
d’actuacions el màxim d’ambiciós capaç d’avançar-se i minimitzar l’impacte de les cada 
cop més virolentes onades de calor, i també de donar respostes específiques a la realitat 
de cada barri, col·lectiu i activitat que s’organitzi a la ciutat durant les setmanes de més 
calor. 
 
Per tot això, el grup municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya proposa al Ple 
municipal l’adopció dels següents: 
 
1. Donar compliment a la moció aprovada per unanimitat al Ple municipal de setembre 
de 2018 per reduir l'exposició solar dels espais infantils i de descans de la ciutat. Abans 
de l'estiu de 2021, condicionar com a mínim cinc espais públics urbans -repartits 
equitativament pel municipi- amb elements ombrívols com arbres, tendals o pèrgoles 
vegetals, així com garantir marquesines a totes les parades dels autobusos municipals. 
Més enllà d'això, garantir el funcionament adequat de totes les fonts i, durant els mesos 
de més calor, instal·lar fonts portàtils en aquelles zones on es detecti la necessitat. 
 
2. Proveir conjuntament amb el Departament d'Educació els centres educatius públics 
de la ciutat amb sistemes de climatització adequats i el màxim de sostenibles, mitigant 
l'efecte "illa de calor" a través de mesures com ampliar el projecte de les cobertes verdes, 
pacificar els entorns escolars i, en relació als patis, eliminar progressivament l'asfaltatge 
i incrementar la vegetació. 
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3. Reforçar el seguiment teleassistencial dels col·lectius més vulnerables a la calor, en 
especial la gent gran i les persones amb problemes cardíacs i malalties cròniques. 
 
4. Fer un seguiment acurat de les persones sense llar i oferir-los la màxima seguretat 
durant les onades de calor, garantint la seva adequada hidratació i alimentació i l'accés 
a allotjament i zones de descans climatitzades, amb la col·laboració de les associacions 
de voluntaris que ja s'hi dediquen. 
 
5. Garantir que totes les activitats realitzades en la via pública en els dies de més calor 
estan suficientment dotades de mitjans d'hidratació i de refrigeració, elements de 
descans, zones d'ombra i voluntaris de protecció civil. 
 
6. Reforçar les campanyes municipals de sensibilització i de foment de les bones 
pràctiques en relació a les altes temperatures, i també per informar la ciutadania sobre 
com actuar en cas de tenir persones vulnerables a càrrec o detectar situacions de cops 
de calor, facilitant un nombre de telèfon d'atenció gratuït. 
Difondre aquesta informació a través de formats digitals, díptics, i cartells adaptats en 
les zones de major concurrència. 
 
7. Fer un seguiment periòdic de la intensitat i evolució de les illes de calor dins el municipi, 
a través de l'elaboració de cartografies termogràfiques o "mapes de calor" que permetin 
detectar els barris i espais públics més afectats per aquest fenomen amb l'objectiu de 
guiar futures actuacions. 
 

Resolució 2020000159 
 
MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Passem, doncs, 

ara a la moció que proposen des d’Esquerra Republicana per reforçar la resposta davant 

les onades de calor.  

ÀDAM BERTRAN MARTÍNEZ (ERC-AM): Sí, moltes gràcies. Començaré, malgrat se’n 

vagin al lavabo. Amb ànims de treballar i de no fer espectacles, diguéssim, des del grup 

d'Esquerra Republicana presentarà una moció sobre la calor perquè aquí, tot i que fa 

fred ara mateix i els intents de posar la temperatura fa un moment a tots plegats, ens 

agradaria poder fer un pas endavant i poder preveure, des de les diferents àrees de 

Govern, mesures per pal·liar les onades de calor a la ciutat i als col·lectius més 

vulnerables d’una manera més específica. És per això que aquesta moció no pretén ser 

una moció més, sinó adaptar-la i adquirir el compromís de, si s'acaba aprovant, que 

esperem que sí, de dur-la a terme per adaptar el context actual i poder esdevenir una 

eina útil per al futur. Si aconseguim que totes les actuacions del consistori puguin anar 

en la línia de tenir previst un estudi de calor i complir les mesures necessàries per reduir-

ne l’impacte, de ben segur que tots en sortirem beneficiats i podrem tenir una ciutat més 

calorosament sostenible. Aquesta moció pretén preparar el donar la resposta adequada 

en episodis de calor a través d’un mapa de calor de la ciutat i també poder repartir 

l'activitat de la ciutat en funció dels riscos que pot representar ubicar una activitat 

concreta a un espai o un altre en funció de quines èpoques. Demanem, també, unes 

escoles més ben preparades, més ben equipades, i això depèn de l'Ajuntament en 

coordinació amb el Departament d'Educació. Demanem unes parades de bus amb 

marquesines, com han proposat des dels socialistes, que privin de l'exposició solar quan 

s'està esperant l'autobús, uns parcs infantils ombrejats, que permetin jugar a qualsevol 

hora del dia sense risc per als infants, uns patis escolars lliures de [inintel·ligible], que 

tinguin més vegetació que permeti l’absorció de la calor i no el rebot d’aquesta. 

Demanem continuar amb el pla de cobertes verdes, els equipaments públics que ajudin 
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a disminuir la calor, però també la factura de la climatització; més arbrats i arbustos al 

voltant dels equipaments municipals i dels punts més conflictius, calorosament parlant, 

de la ciutat i tot això que considerem que són mesures de baix cost que simplement el 

que cal és tenir aquesta mirada posada quan es fan les actuacions arreu de la ciutat. 

Demanem el vot favorable i agraïm tots els comentaris i totes les aportacions que ens 

han fet els diferents els diferents grups. Gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Intervencions, si 

us plau? Doncs començaríem pels… Ara! Sí. No la veia, senyora Pujola. Endavant, si 

us plau. 

MÍRIAM PUJOLA ROMERO (CIUTADANS): Doncs miri que es difícil no veure’m, 

alcaldessa. L'any 2003, Europa va patir una greu onada de calor que va deixar, segons 

alguns registres, 35.000 morts. La temperatura mitjana ha ascendit des d'aquell episodi 

any rere any, tot i que no s'ha arribat a aquella punta que va provocar pèrdues 

multimilionàries a l'agricultura, a més de les pèrdues humanes. Tots coneixem l'evolució 

de les temperatures els darrers anys i no ens és estranya la sensació de xafogor a la 

ciutat cada estiu. Les repetides onades de calor anuals i l’increment de les temperatures 

ens obliguen a protegir aquells col·lectius on hi ha més afectació, i ens referim tant als 

nens com a la gent de més edat. La covid i les distàncies a què ens obliguen, els pocs 

espais d'oci existents a la ciutat i el fet que no estiguin preparats fan de la nostra ciutat 

una Girona que no és del tot amigable els mesos d'estiu. I almenys, senyor Bertran, veig 

que estan vostès en sintonia amb el que presentaven a la legislatura anterior, perquè 

aquesta és una moció, com bé detalla vostè, que el seu grup ja va presentar la legislatura 

anterior i que ara, a més a més, ampliem. Una moció respecte a l'adaptació de parcs 

per evitar que el sol i les altes temperatures afectin als infants que, per cert, va ser 

aprovada per aquest plenari per unanimitat. Però, clar, ja m’estranyaria a mi, ja 

m’estranyaria a mi, regidor Bertran, que s'hagués dut a terme la moció. En tot cas la déu 

tenir l'alcaldessa a un arxivador, perquè al calaix ja no li caben. I així estem i ens trobem 

avui, dos anys més tard, amb les mateixes propostes. Nosaltres creiem que des de 

l'Ajuntament hem de protegir els més vulnerables, els nens i a la gent gran, com ja li he 

dit, però també a aquells que no tenen un sostre sota el que protegir-se. Hem de facilitar 

espais lúdics però també espais de recollida. Hem d'informar dels problemes i els riscos 

de les altes temperatures, i ho hem de fer de manera decidida, perquè no pot ser que 

cada estiu estem igual, presentant propostes que són ben vistes i aprovades per 

unanimitat, propostes que demanen mesures que en ocasions no exigeixen grans 

inversions, sinó que exigeixen, bàsicament, una acció decidida per part de l'equip de 

Govern. La pregunta que em faig és si ens tornarem a trobar una moció d'aquest tipus 

d'aquí 12 mesos. Jo crec que la resposta la sé jo, regidor Bertran, i també la sap vostè. 

Nosaltres tornarem a votar que sí una vegada més, a l'espera de que aquesta alcaldessa 

o qui vingui, perquè, vista la moció anterior, jo ja no sé qui serà alcalde o alcaldessa en 

uns mesos, tingui a bé reprendre les accions en benefici de la ciutat. Gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. El senyor Ruhí, si 

us plau. 

JOAQUIM RUHÍ BRUNSÓ (PSC-CP): Moltes gràcies. Pensem que la moció és 

encertada. En temps de covid és bo no oblidar altres temes de salut i benestar per als 

ciutadans de Girona. Les mesures proposades ens semblen adequades, factibles i de 

cost assumible. Per tant, hi votarem a favor. Agraïm també la receptivitat i predisposició 

del grup d’Esquerra per acceptar els nostres suggeriments de millora. Ara bé, lamentem 

que altra vegada ens trobem amb la moció de 2018, aprovada per unanimitat, que no 

ha tingut cap repercussió a la pràctica. Els mateixos problemes, agreujats dos anys 
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després han de tornar a ser objecte d’una moció. Un amic meu diu que al calaix de les 

mocions hi ha una Girona fantàstica, tan oblidada com les pròpies mocions. A veure si 

entre tots la fem realitat.  

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. El senyor Albertí.  

PERE ALBERTÍ SERRA (GUANYEM GIRONA): Moltes gràcies, alcaldessa. 

Efectivament, com s'esmenta a la moció, el setembre de 2018, en aquest mateix plenari, 

aprovàvem per unanimitat una moció que reclamava, entre altres coses, augmentar les 

zones d'ombra als espais públics infantils i de descans amb l'objectiu de potenciar-ne el 

gaudi en els mesos de més calor i evitar els efectes perjudicials d'una excessiva 

exposició solar. Doncs bé, jo em pregunto què s'ha fet és en aquest sentit? S'ha fet 

l'estudi implantació als parcs de la ciutat de zones d'ombra, especialment a les zones 

on s'ubiquen els jocs infantils? Bé, passejant una mica per Girona no és gaire complicat 

constatar que, com a mínim, encara que existeixi l’estudi, aquest no s'ha fet, no s’ha dut 

a terme, perdó. A banda, es reclama a la moció un conjunt de mesures encaminades 

als centres educatius i permeti’m que obri un parèntesi: entenem que aquests centres 

educatius són les escoles bressol i els centres de primària, que són de les que 

competencialment l'Ajuntament n’és responsable, ja que a secundària, la responsabilitat 

i la competència és del Departament d'Educació, i tanco parèntesi. I també mesures de 

prevenció dels col·lectius vulnerables, com la gent gran i la gent sense llar. Trobem a 

faltar un parell de coses que m'agradaria i segur que les tindran presents. La primera és 

que un dels col·lectius que més pateixen aquests problemes són les persones que, a 

alguns barris de la ciutat, dia sí i dia també pateixen talls de llum i, per tant, encara que 

disposin d’aparells d’aclimatació, encara que siguin modestos ventiladors, no en poden 

fer ús, ja que no tenen subministrament elèctric. Per tant, també caldria exigir a 

l'Ajuntament que emprengui totes aquelles mesures per tal de garantir el dret al 

subministrament d'aquests col·lectius. I una segona reflexió: aquesta moció planteja 

possibles solucions puntuals als efectes d'aquestes onades de calor, que, sens dubte, 

és una conseqüència el canvi climàtic, sense abordar el problema de fons, la causa. 

Com podem evitar que es produeixin aquestes onades de calor cada cop més 

repetitives? I és que… no vull fer volar coloms… és un problema global, efectivament, 

ho sé, però des del municipalisme no podem restar al marge de totes aquelles solucions 

que puguem afrontar des de la ciutat. I aquestes solucions passen, per exemple, per 

canvis de mobilitat urbana, per potenciar els transports sostenibles, especialment l'ús 

de la bicicleta, amb un conjunt de carrils bici amb continuïtat i seguretat, peatonalitzar 

una bona part de la ciutat, classificar, pacificant-la, i adequar totes aquelles instal·lacions 

municipals amb uns sistemes de calefacció, refrigeració i il·luminació sostenibles i no 

contaminants. En definitiva, treballar per aconseguir una ciutat més sostenible 

ambientalment i col·laborar, en la mesura del possible, en fer una prevenció d'aquests 

efectes. Per tant, com no pot ser d'una altra manera, votarem favorablement a la 

proposta. La trobem molt assenyada i molt, molt important que en aquest moment es 

faci. Però demanaríem, tant el grup proposant com a la resta de grups aquí presents, 

que ens fixem una mica més no en buscar els efectes i pal·liar els efectes, sinó en cercar 

solucions a les causes. Moltes gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. I ara seria el torn 

del senyor Martí Terés. 

MARTÍ TERÉS BONET (JUNTSXCAT-JUNTS): Sí, gràcies alcaldessa. D'entrada 

anunciar el nostre vot favorable i també la disponibilitat del grup d'Esquerra Republicana 

per acabar d'ajustar algun dels paràmetres que venien definits a aquesta moció. Jo 

recordo que ara fa un any, quan vam entrar a l’equip de Govern de la ciutat, el primer 
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que ens vam trobar va ser una onada de calor. Va ser d'aquestes que comentava 

l'alcaldessa. N’hi han hagut algunes de menys envergadura, per sort, però la primera 

que ens vam trobar va ser una onada de calor que ens va fer activar el pla Alfa 3 i, per 

tant, tancar l'accés al parc de les Gavarres i també haver de suspendre tot un seguit 

d'activitats per risc de calor. I es va activar un pla de prevenció de riscos de seguretat 

ciutadana en què es va fer aconsellable, i algunes de les festes majors que s'havien de 

fer durant aquells dies van haver de suspendre tot un seguit d'activitats, vam haver de 

desautoritzar tot un seguit d'activitats, i amb la resta fer tot un seguit de recomanacions 

per evitar justament els riscos que suposa una onada de calor, amb temperatura rècord 

de més de 43 graus centígrads a l'ombra. Per tant, jo crec que en aquell moment es va 

donar una resposta, però que, lògicament, hem d'estar més preparats i tenir més 

recursos a l'abast per poder fer front a aquest tipus de situacions que, malauradament, 

seran cada vegada més freqüents, o, com a mínim, això és el que ens diuen els experts. 

En quant als acords que proposa aquesta moció, dir-los-hi que nosaltres, lògicament, hi 

estem d'acord o hi estem treballant amb mesures que van en aquesta línia o estem 

totalment oberts a implementar-ne d'altres de noves. Pel que fa a les zones de jocs 

infantils i les ombres que es proposa, l'aposta sempre ha estat fer-ho a partir del verd 

urbà, és a dir: a partir de l'arbrat. I aquest també és la principal eina que tenim per lluitar 

contra les illes de calor. 36.000 arbres a la ciutat, ja m’ho han sentit dir alguna altra 

vegada, no són fruit de la casualitat; és una voluntat manifesta al llarg de molts anys i 

de molts governs també, per tal de que la ciutat compti amb una ombra que la protegeixi 

també d'aquests efectes. I, per tant, també demanaria pedagogia per part de tots, també 

de de l'equip de Govern, a l'hora de convèncer la ciutadania que l'arbrat és un benefici 

per a la nostra ciutat i que, per tant, no convé podar-lo massa. Ens interessa tenir un 

arbrat sa i que ens faci ombra, perquè aquest és un dels principals avantatges que ens 

proporciona. I ho podem notar tots. Els dies de més calor, si passem per l'ombra, com 

diu el refrany, es nota evidentment el canvi de temperatura. Per tant, en aquest sentit, 

totalment d’acord. La ciutat té parcs infantils a l'ombra, i en té alguns de molt ben situats 

i, per tant, recomano que s’hi vagi i sobretot a aquells que, per exemple, com en el cas 

de La Devesa, on poden gaudir d'un confort molt gran. La resta, i acabo en un minut, la 

resta de propostes: la climatització als centres escolars. Bé, el que dèiem és que 

evidentment ho hem de fer d’acord amb la Generalitat, que és qui té la competència en 

les inversions; nosaltres és en el manteniment. El tema de la teleassistència, ja s'està 

fent, ja forma part del protocol de teleassistència. I en el cas dels sense llar, lògicament, 

tots els dispositius que hi ha d’atenció també preveuen aquest tipus de situacions. En 

quant a les activitats, ho diem des de totes les àrees que autoritzem, ja sigui… 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Ha d’acabar.  

MARTÍ TERÉS BONET (JUNTSXCAT-JUNTS): Sí, acabo… ja sigui de participació, 

esports, cultura… fem sempre aquest tipus de recomanacions i estem amatents, I, 

evidentment, amb el tema de les campanyes de sensibilització també. En quant al mapa 

de calor, i per acabar, estem a punt d'encarregar-ne un de nou, perquè ens donarà més 

informació més actualitzada de la que teníem fins ara i, evidentment, en aquesta línia 

doncs hi serem. Gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. I no sé si vol fer 

les reflexions finals, senyor Bertran. 

ÀDAM BERTRAN MARTÍNEZ (ERC-AM): Sí, moltes gràcies. Seré breu. 2018, 2020, la 

propera toca el 2022. A veure si d'aquí a llavors s’ha avançat en diferents d'aquests 

aspectes. L'última esmena d'avui va en el sentit del parèntesi del senyor Albertí, per tant, 

suposo que ja ho tenia clar. La propera, si ens fan les propostes directament, ho incloem 
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a la mateixa moció i així ja podem treballar per reduir els efectes de calor. Segur que en 

aquesta moció no es parla en cap moment d’aparells de climatització; simplement, el 

que parla es de buscar mesures privatitzadores i, en aquest sentit, del que parlem no és 

de posar aparells d'aire condicionat als diferents de les diferents escoles, potser no cal, 

potser cal un ventilador, però potser el que cal es posar molts més arbres al voltant de 

les escoles i pacificar aquests entorns. Segur que també ho havien entès. Moltíssimes 

gràcies a totes les esmenes, a les que ens han ajudat a ser més ambiciosos i més 

acurats. Gràcies a tots pels vostres vots i esperem que entre tots plegats podem seguir 

treballant perquè d'aquí al 2022, que toca la següent, no estiguem a reclamant 

exactament el mateix. Moltes gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Doncs, si els hi 

sembla, podem passar a la votació d’aquesta moció que porta el número 23. Vots a favor 

de la proposta? Moltes gràcies. 

JOSÉ IGNACIO ARAUJO GÓMEZ (secretari general): S’aprova, per tant, per 

unanimitat, la moció que presenta el grup municipal d’Esquerra Republicana de 

Catalunya per reforçar la resposta municipal davant les onades de calor.  

 

VOTACIÓ 

Sotmesa a votació, la proposta és aprovada per unanimitat del membres presents que 

representa la majoria absoluta. 

Vots a favor: 

Grup Municipal JxCat-Junts: senyors/es Marta Madrenas Mir, Maria Àngels Planas 

Crous, Lluís Martí Arderiu, Martí Terés Bonet, Núria Pi Méndez, Marta Sureda Xifre, 

Carles Ribas Gironès, Eva Maria Palau Gil i Glòria Plana Yanes. 

Grup Municipal GUANYEM GIRONA: senyors/es Lluc Salellas Vilar, Cristina Andreu 

Displàs, Xevi Montoya Roldan, Dolors Serra Colom, Pere Albertí Serra i Laia Pèlach 

Saget.  

Grup Municipal PSC-CP: senyors/es Sílvia Paneque Sureda, Beatriz Esporrín Palacios, 

Mònica Ferrer Juandó, Joaquim Ruhí Brunsó i Juan Antonio Balbín Valentí.  

Grup Municipal ERC-AM: senyors/es Joaquim Ayats Bartrina, Maria Àngels Cedacers 

Hervàs, Àdam Bertran Martínez i Anabel Moya Gálvez.  

Grup Municipal C’s: senyors/es Daniel Pamplona Castillejo i Míriam Pujola Romero.  

 

24. Moció que presenta el grup municipal Ciutadans sobre la necessitat de trobar 
consensos majoritaris de ciutat en el si del plenari impulsant un "debat general 
per a la ciutat" 
 
Transcorregut el primer any de mandat de la legislatura 2019-2023, ens trobem davant 
d'un escenari extraordinari i complex al que hem de donar respostes imminents; 
 
Davant la falta d'espais de debat polític estratègics i de calat institucional on poder 
abordar integralment els reptes als que ha de fer front la ciutat; 
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Alineats tots els grups municipals en la Taula de treball COVID19, d'on han de sorgir 
propostes per a afrontar la realitat canviant de la pandèmia, tot escoltant a la ciutadania 
i als actors més rellevants de la ciutat, representats a través del teixit associatiu; 
 
En front d'una situació macroeconòmica desfavorable i que ens afecta directament arran 
de la situació i nou paradigma creat per la pandèmia Covid-19, que genera impacte 
directe sobre la societat gironina, especialment en els àmbits sanitari i econòmic, i que 
està canviant ja els usos y costums de la població; 
 
Davant les previsions de futur augurant que aquesta variable seguirà present durant un 
període de temps significatiu; 
 
En front d'un Govern municipal en manifesta minoria, comptant amb nou de vint-i-set 
regidors, els quals - per raons que no són objecte de debat - no es dediquen en exclusiva 
(excepte una regidora) a la ciutat, i considerant que el propi Portaveu del Grup municipal 
del Govern ha anunciat que renunciarà a la seva acta de regidor per desavinences 
polítiques amb el Govern. Considerant l'incapacitat de generar consensos majoritaris en 
assumptes clau, tal com s'ha demostrat al llarg d'aquest primer any de mandat; 
 
El Grup municipal de Ciutadans, amb l'ànim democràtic de fons i amb l'interès de donar 
respostes clares als ciutadans, tal com és el nostre compromís com a regidors, i que 
hagin de servir per 'reimpulsar' la legislatura, proposa els següents 
 
ÚNIC. - Organitzar un Ple extraordinari i monogràfic de ciutat nombrat com a "DEBAT 
GENERAL PER A LA CIUTAT" abans del Ple de pressupostos, a fi i efecte de debatre 
públicament assumptes estratègics de ciutat i en el què tots els grups municipals puguin 
presentar propostes per ser debatudes i votades. 
 

Resolució 2020000160 
 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Ara seria el torn del grup municipal 

de Ciutadans sobre una moció per consensos majoritaris de ciutat. Endavant, senyor 

Pamplona.  

DANIEL PAMPLONA CASTILLEJO (CIUTADANS): Gràcies. Bé, la meva exposició 

tindrà un cert paral·lelisme amb l'anterior moció de Guanyem. Tampoc vol aquest grup 

que sigui una segona volta, un second round d’aquesta discussió. Tot el contrari. És a 

dir: al que apel·lem en aquesta moció és al consens majoritari. Considerem que el 

mandat de la legislatura 19-23 es troba davant d’un escenari extraordinari molt complex. 

Com he dit abans i com reitero, mereix respostes imminents. No hi han els suficients 

espais de debat polític on puguem abordar tots un diàleg de forma integral a tots aquests 

reptes que els hem vingut descrivint des de la part macroeconòmica, com deia, amb tota 

la repercussió que ha tingut la covid-19, i també la particularitat de Girona, que és, 

aquest Govern manifestament en minoria, és una evidència, i per molt que s'hagi dit o 

s’hagi fet, més aviat, una… M’ha recordat abans quan al col·le em renyava la mestra i 

estava 20 o 30 minuts patint… Alcaldessa, aquest grup considera que aquesta situació 

és imprescindible que s'enfronti amb rigor i amb respecte a tots els grups i el que pensem 

tots els grups, i així s’ha exposat en les respectives exposicions que hem fet; és a dir: 

tant com les mocions són no vinculants, aquest plenari jo crec que igualment escoltar el 

que cadascú pugui dir. Davant les previsions de futur que tenim, augurant que aquesta 

variable de la covid seguirà present per un període de temps significatiu, considerem 

que la decaiguda d'un portaveu del grup municipal, del municipal de Govern, el senyor 

Ribas, i tota la sèrie d’assumptes que darrerament s'han intensificat en les últimes 
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setmanes, assumptes on manifestament el Govern no ha trobat majories, i aquí 

m'agradaria agregar el fet de que igual que vostè, alcaldessa, s’afana recordant-li al 

senyor Salellas que hauria de retornar a un full de ruta explosiu que passa per la 

independència, he de manifestar que aquest grup li ha de recordar, i ho farà públicament 

sempre, que aquesta via no té continuïtat, no hi ha continuïtat amb Ciutadans per 

aquesta via. Si depèn de nosaltres, no s’aprofundirà en aquest aspecte. Però el fons és 

que es necessita un debat de ciutat i això és el que proposem, un debat general per la 

ciutat. Com el volem realitzar? És amb un ple extraordinari i monogràfic i, si pot ser, ho 

agrego aquí i ara, que els temps d'intervenció de cada un dels portaveus i cada un dels 

grups sigui, com a mínim, equitatiu amb el del Govern. Ho dic per l’abús de temps que 

vostè ha fet, lícit en tot cas si vostè ho veu així, però no per a aquest grup. Per tant, jo 

al que animo és que, davant els moments que vivim i davant dels requisits que necessita 

aquest plenari per aprovar qüestions de ciutat, fem una crida a la resta de grups perquè 

es sumin a aquest debat general, que és el que estem proposant per la via, com he dit, 

d'un ple extraordinari monogràfic. Gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Intervencions? 

Senyora Cedacers, endavant, si us plau.  

MARIA ÀNGELS CEDACERS HERVÀS (ERC-AM): Gràcies, alcaldessa. Bona tarda a 

tothom. La moció que avui ens presenta Ciutadans proposa una nova oportunitat de 

debat on avaluar el present i el futur de la nostra ciutat i on retre comptes amb la 

ciutadania. No podem estar més que conforme. Esquerra Republicana sempre hem dit 

que sí el diàleg i a treballar amb i, sobretot, per a tothom, pel bé de la ciutat. Seria un 

error limitar aquest espai de debat i reflexió a l'àmbit només polític. Per això cal que ara 

més que mai hem de caminar amb un objectiu molt clar, amb la col·laboració del teixit 

social, amb l'econòmic, el cultural i l’associatiu. Com va proposar Esquerra Republicana 

amb la creació de la Taula de Ciutat, un instrument aprovat per unanimitat al ple del mes 

de maig, i per tant això nosaltres ho contemplem com una continuació d'aquesta Taula 

de Ciutat, i per això el nostre vot serà favorable. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. La senyora Ferrer. 

MÒNICA FERRER JUANDÓ (PSC-CP): Hola, bona tarda. El nostre grup els anuncia, 

d'entrada, el sentit favorable del nostre vot a la moció que presenta el grup de Ciutadans 

sobre la necessitat d'impulsar un debat general sobre la ciutat i de trobar consens 

majoritari que es puguin convertir en propostes efectives per a la reactivació econòmica 

i la recuperació social de Girona. El nostre grup creu que la situació de vulnerabilitat 

creada per la covid-19 exigeix respostes urgents i excepcionals i la col·laboració de tot, 

actuacions de ciutat. En canvi, al davant d'aquesta situació creiem que s'hi troba un 

Govern municipal amb manifesta minoria que no sap generar els consensos majoritaris 

per introduir els canvis i les solucions polítiques que necessita la ciutat. Mentre, a Girona 

creix l’escletxa social entre barris, la desigualtat social, l'atur, l'incivisme o la inseguretat. 

Aquesta situació del Govern creiem que ha definit també la situació a l'hora d'enfrontar-

se a la crisi provocada per la covid-19 i que no s’ha escoltat prou les aportacions i les 

propostes d'altres grups, quan més que mai calia unitat per donar resposta a les 

necessitats i les preocupacions dels gironins. El nostre grup, davant les diferències 

evidents amb el Govern, es va voler posar al costat de la ciutat i col·laborar en la definició 

de línies d'actuació i va presentar al Govern propostes per donar resposta a la situació 

socioeconòmica provocada per la crisi. Em costa que també van fer-ho els altres grups. 

La crisi ha provocat situacions d’emergència que requereixen l’esforç de tots i treballar 

des de la unitat, i no a partir dels discursos sobre enemics a abatre, senyora alcaldessa. 

Per això em sembla imprescindible treballar amb eines que permetin el debat i la 
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participació de tots els grups. Una ja la tenim: la Taula de Ciutat, que va ser iniciativa 

d'Esquerra Republicana. Ara Ciutadans ens proposa una altra: un ple extraordinari que 

sigui només per parlar de la ciutat i nosaltres hi votem a favor. Gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. La senyora Serra. 

DOLORS SERRA COLOM (GUANYEM GIRONA): Sí. Moltes gràcies. Des de Guanyem 

Girona donarem suport a aquesta moció perquè entenem que és una moció que ens 

proposa portar un ple extraordinari per poder debatre i fer propostes públicament sobre 

la ciutat en clau de estratègia. Entenem que és un acte de participació i transparència, 

un fet que des de Guanyem sempre hem defensat i defensarem. És un primer pas 

perquè en un futur els veïns i veïnes de Girona també puguin participar en un debat 

general estratègic per a la ciutat, com molt bé manifestava la regidora, per agafar un 

moment o poder participar sobretot en temes socials i altres temes en general. Per tant, 

des de Guanyem Girona donarem suport a aquesta moció. Moltes gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. I finalment el 

senyor Ribas. 

CARLES RIBAS GIRONÈS (JUNTSXCAT-JUNTS): Moltes gràcies, alcaldessa. Si em 

permet, breument, perquè m’havia sentit tan al·ludit en un ple i tant aprofitat a nivell 

personal en un ple. Mirin, escoltin, donaré resposta, eh?, senyor Pamplona a la moció 

que ha plantejat, però jo crec que dissentir ideològicament i ser coherent amb un mateix 

no té res a veure amb les capacitats d'una gent que conforma un equip de Govern No 

respectaré de ningú que el fet que la meva decisió personal i coherent i ideològica, 

podria ser compartida o no compartida, sigui aprofitat per dir que els meus companys, 

que els meus companys d’equip de Govern no tenen les capacitats suficients per poder 

tirar endavant aquest equip de Govern. Això no ho respectaré de ningú, perquè jo sí que 

estic treballant amb aquesta gent colze a colze cada dia i sé perfectament que fins i tot 

aquells que no tenen dedicació exclusiva, els sacrificis que fan a nivell personal, familiar, 

inclús amb les seves feines, per tirar endavant i treballar per a aquesta ciutat. Puc 

dissentir en moltíssimes coses ideològiques, i aquí he de respectar que l'alcaldessa m'ha 

permès tirar endavant la meva idea, i evidentment ella em va intentar convèncer, però 

evidentment ha respectat el meu posicionament i no hi ha hagut cap mena 

d’enfrontament. Senzillament, jo vull ser coherent amb mi mateix i per això no crec en 

què hi hagi bàndols, sinó crec en una forma de fer diferent, senzillament és això, i no hi 

ha cap més mal aquí. Respecte la moció, senyor Pamplona, l’entenc. És una moció que 

l'equip de Govern entén perfectament i com a últim acte meu com a portaveu no només 

l'entén, la comprenc definitivament i la respecto totalment. Per què? Perquè vostè i jo i 

el senyor Ayats van viure el que va ser una Junta de Portaveus en plena covid-19 

demanant la cooperació conjunta de tots i quedant-nos tots tres sols. És el que traspua 

aquesta moció. Quan el que hi havia és tot un seguit de gent que el que volia és crear 

unitat davant d’una situació de crisi, el senyor Ribas, el senyor Ayats i el senyor 

Pamplona ens vam quedar sols en un posicionament concret, que era treballar 

conjuntament. I acabo, alcaldessa. Però també deixi treballar la moció d'Esquerra 

Republicana, deixi treballar [inintel·ligible], deixi treballar la ciutadania, deixi que surtin 

aquí propostes dels mateixos ciutadans, acollim-les, treballant-les, com vam 

comprometre’ns en el moment a la Junta de Portaveus, i així espero que ho facin, i 

després si aquí ha d’esdevenir un ple extraordinari, on hi hagi un debat, o combat, 

permeti’m la broma ara, en aquest moment polític, el tinguin, el gaudeixin perquè en 

surti, evidentment, condicionat i constructiu i positiu, perquè, a pesar de les diferències 

ideològiques, tenim tots un fi comú, que es diu la ciutat de Girona. Moltíssimes gràcies. 
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MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. L’alarma que li ha 

sonat era la de la regidora Serra, em sap greu, per això no l’he aturat perquè encara li 

faltaven un segons. I ara si el senyor Pamplona no sé si vol fer unes reflexions finals… 

DANIEL PAMPLONA CASTILLEJO (CIUTADANS): Sí, volia aprofitar per fer un parell 

de matisos. Primer de tot, és cert i tot i que es menciona a la moció, no ho he esmentat 

ara públicament, però la vocació de la nostra moció és el seguiment posterior d'aquesta 

Taula covid-19. Entenem que a aquesta taula impulsada per Esquerra i a la qual 

nosaltres també ens van mostrar molt favorables, hi havia o hi ha d'haver, quan es doni 

el setembre, actors fonamentals de la ciutat: associacions o gent directament que hi 

vulgui participar, ciutadans gironins i, per tant, això sens perjudici d'aquest potencial 

debat que jo crec que aquí sí que el ple es mostrarà unit, o m’agradaria que fos així, per 

canalitzar la situació que he exposat. És a dir: si hi ha aquesta situació desfavorable, 

pot ser un encaix, com a mínim, molt democràtic que obertament els grups opinem 

quines voldríem que siguin les guies per a aquesta ciutat. En definitiva, només em queda 

agrair a tothom el suport i, sobretot, esperar que es compleixi, tot recordant que a la 

mateixa moció es fixa que ha de ser abans dels pressupostos. Gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Passem doncs a la votació 

d’aquesta moció. Vots a favor de la moció? Ai, perdó. Abstencions, no? Disculpin, 

disculpin, ens hem confós nosaltres. Abstencions? Moltes gràcies.  

JOSÉ IGNACIO ARAUJO GÓMEZ (secretari general): S’aprova, per tant, per majoria 

absoluta amb els vots a favor dels grups municipals Guanyem Girona, integrat per sis 

membres, Partit dels Socialistes de Catalunya, integrat per cinc membres, Esquerra 

Republicana de Catalunya, integrat per quatre membres, i Ciutadans, integrat per dos 

membres, i l’abstenció del grup municipal Junts per Catalunya, integrat per nou 

membres, la moció que presenta el grup municipal de Ciutadans sobre la necessitat de 

trobar consensos majoritaris de ciutat en el si del plenari impulsant un debat general per 

a la ciutat.  

 

VOTACIÓ 

Sotmesa a votació, la proposta és aprovada per majoria absoluta dels membres de la 

corporació. 

Vots a favor: 

Grup Municipal GUANYEM GIRONA: senyors/es Lluc Salellas Vilar, Cristina Andreu 

Displàs, Xevi Montoya Roldan, Dolors Serra Colom, Pere Albertí Serra i Laia Pèlach 

Saget.  

Grup Municipal PSC-CP: senyors/es Sílvia Paneque Sureda, Beatriz Esporrín Palacios, 

Mònica Ferrer Juandó, Joaquim Ruhí Brunsó i Juan Antonio Balbín Valentí.  

Grup Municipal ERC-AM: senyors/es Joaquim Ayats Bartrina, Maria Àngels Cedacers 

Hervàs, Àdam Bertran Martínez i Anabel Moya Gálvez.  

Grup Municipal C’s: senyors/es Daniel Pamplona Castillejo i Míriam Pujola Romero.  
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Abstencions:  

Grup Municipal JxCat-Junts: senyors/es Marta Madrenas Mir, Maria Àngels Planas 

Crous, Lluís Martí Arderiu, Martí Terés Bonet, Núria Pi Méndez, Marta Sureda Xifre, 

Carles Ribas Gironès, Eva Maria Palau Gil i Glòria Plana Yanes. 

 

MOCIONS URGENTS 

VOTACIÓ DE LA URGÈNCIA 

Sotmesa a votació la urgència, és aprovada per unanimitat dels membres presents que 

representa la majoria absoluta. 

Vots a favor: 

Grup Municipal JxCat-Junts: senyors/es Marta Madrenas Mir, Maria Àngels Planas 

Crous, Lluís Martí Arderiu, Martí Terés Bonet, Núria Pi Méndez, Marta Sureda Xifre, 

Carles Ribas Gironès, Eva Maria Palau Gil i Glòria Plana Yanes. 

Grup Municipal GUANYEM GIRONA: senyors/es Lluc Salellas Vilar, Cristina Andreu 

Displàs, Xevi Montoya Roldan, Dolors Serra Colom, Pere Albertí Serra i Laia Pèlach 

Saget.  

Grup Municipal PSC-CP: senyors/es Sílvia Paneque Sureda, Beatriz Esporrín Palacios, 

Mònica Ferrer Juandó, Joaquim Ruhí Brunsó i Juan Antonio Balbín Valentí.  

Grup Municipal ERC-AM: senyors/es Joaquim Ayats Bartrina, Maria Àngels Cedacers 

Hervàs, Àdam Bertran Martínez i Anabel Moya Gálvez.  

Grup Municipal C’s: senyors/es Daniel Pamplona Castillejo i Míriam Pujola Romero.  

 

MOCIÓ URGENT: Moció que presenten conjuntament tots els grups municipals 
per la suficiència financera dels ens locals 
 
La crisi generada per la pandèmia de la Covid-19 ha posat a prova també la capacitat 
de resposta de la nostra societat. La ciutadania, els sectors socials i econòmics, les 
entitats i també les institucions hem hagut d'afrontar situacions per les quals no estem 
preparats. 
 
Als ajuntaments, en ser la primera porta d'accés de la ciutadania i, alhora, l'administració 
més propera per a conèixer i donar resposta a les necessitats de les nostres veïnes i 
veïns, se'ns ha posat a prova una vegada més en situacions d'emergència i, aquesta 
vegada, de manera generalitzada a tot el país. Tant els electes com les treballadores i 
treballadors públics hem actuat amb esperit de servei en benefici de les nostres 
respectives comunicats locals. 
 
Però la crisi no ha acabat, i arriben altres situacions que ens exigeixen estar preparats 
per afrontar-les. Tant en la resposta inicial com ara, que ens cal aplicar mesures urgents 
per a la recuperació social i econòmica, la pandèmia ha posat en evidència la fragilitat 
dels mitjans locals, la manca d'eines per afrontar-ho i l'escassetat de recursos 
econòmics i financers per a poder assumir les solucions de futur amb garanties. 
 
La llei d'estabilitat pressupostària de l'any 2012 i la limitació que imposava en la regla 
de despesa i la LRSAL del 2013, van ser la resposta legislativa de l'Estat espanyol a les 
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mesures d'austeritat imposades a nivell Europeu per l'anterior crisi econòmica. Al cap 
dels anys, s'ha evidenciat que qui millor ha complert aquelles mesures han estat els ens 
locals. El compliment dels objectius de dèficit, la limitació de l'endeutament, l'aplicació 
de mesures econòmiques i financeres, s'han aplicat a les hisendes locals. Però aquest 
compliment modèlic, no serveix per a donar resposta a l'actual crisi. I menys si no podem 
disposar ni tan sols dels propis recursos que els ajuntaments hem acumulat gràcies a la 
bona gestió i en compliment de la normativa abans citada. 
 
Per tal que els ens locals puguem afrontar amb garanties nous rebrots de la pròpia crisi 
sanitària però, a la vegada, també puguem aplicar les imprescindibles mesures efectives 
per la inclusió social i la reactivació econòmica, així com pel sobreesforç i la greu tensió 
que viuen les hisendes locals degut a la pandèmia, ens calen nous instruments 
legislatius i econòmics que ara no tenim. Eines per a fer front a la conjuntura inicial, però 
també estructural que enforteixin les administracions locals de cara al futur. 
 
La suficiència financera dels ens locals és un principi present en tots els ordenaments 
jurídics que garanteix els recursos necessaris per a fer front a les competències pròpies 
i els serveis impropis que es presten habitualment, i més en crisis com la que estem 
patint. Al costat d'aquest principi, hem de reivindicar també l'autonomia local. Més enllà 
de l'harmonització financera de totes les administracions i fixar en coresponsabilitat les 
limitacions que corresponen, no se'ns poden imposar més tuteles que ens limitin 
l'administració dels recursos dels ens locals, que no deixen de ser de la ciutadania, i que 
s'han d'enfocar a les necessitats urgents de la pròpia ciutadana i, en cap cas, a finançar 
altres administracions. 
 
En conseqüència, es proposa al Ple de l'Ajuntament de Girona, l'adopció dels següents 
ACORDS: 
 
PRIMER.- Emplaçar el Govern de l'Estat Espanyol a flexibilitzar la regla de despesa i a 
modificar la llei 2/2012 d'estabilitat pressupostària, per així donar més marge a les 
administracions locals en la resposta a la present crisi. 
 
SEGON.- Reclamar al Govern de l'Estat que permeti que les administracions locals 
puguin disposar del superàvit de l'any 2019 i dels romanents acumulats per a destinar-
los a mesures per a la reactivació socioeconòmica de les respectives comunitats locals. 
A la vegada, que s'estableixi un Fons Estatal per a aquells ens locals que no tinguin 
aquesta possibilitat i evitar municipis de segones velocitats. 
 
TERCER.- Instar el Govern de la Generalitat a crear un fons de cooperació extraordinari 
incondicionat per als ens locals. Aquest fons hauria d'estar dotat amb un mínim de 150 
milions d'euros l'any 2020 i la mateixa quantitat per a l'any 2021, amb l'objectiu de donar 
resposta, des de l'administració més propera al ciutadà, a les mesures necessàries per 
reactivar les economies locals i atendre les noves necessitats socials que ha generat la 
pandèmia. 
 
QUART.- Apel·lar al Govern de la Generalitat per a què es quantifiquin, conjuntament 
amb les entitats municipalistes, les despeses a què han hagut de fer front les 
administracions locals, per serveis impropis derivats de la pandèmia i per les noves 
regulacions i plans de desconfinament que s'han regulat durant aquests mesos. 
L'objectiu d'aquesta quantificació és que s'habiliti la corresponent línia de compensació 
econòmica a les administracions locals d'unes despeses que no els corresponen. 
 
CINQUÈ.- Sol·licitar al Govern de l'Estat, al Congreso de los Diputados, al Govern de la 
Generalitat i al Parlament de Catalunya que es reguli per Llei l'obligació que qualsevol 
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nova regulació ha d'anar acompanyada d'una avaluació d'impacte competencial i 
econòmic en els ens locals i, si és el cas, les mesures compensatòries. 
SISÈ.- Comunicar l'aprovació d'aquesta moció al Govern de la Generalitat, al Parlament 
de Catalunya, perquè ho traslladin als grups parlamentaris, al Govern de l'Estat 
Espanyol i al Congreso de los Diputados, per fer-ho arribar també als seus grups 
parlamentaris. Finalment, comunicar-ho també a l'Associació Catalana de Municipis per 
a poder fer el seguiment del suport de les mesures proposades en les administracions 
locals del nostre país. 
 

Resolució 2020000161 
 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Disculpin. La darrera de les 

mocions, que no sé si s’ha d’aprovar primer la urgència, sí, eh?, que és la moció, ja 

saben, eh?, aquesta darrera del tema de les necessitats dels ens locals, eh? Si els hi 

sembla, primer aprovem la urgència i després ja anem pel fons, eh? Vots a favor de la 

urgència de la moció? Moltes gràcies. Sí, ja està, eh, ja el té? Doncs, si els hi sembla, 

podem començar una mica (disculpin) de grup més petit a grup més gran, doncs si volen 

fer… O prefereixen que faci jo una petita introducció? Com que havíem dit que tothom 

parlaria… Doncs val. Doncs ja està. No sé si vol fer del grup d’Esquerra una mica… 

Perfecte. Endavant. 

JOAQUIM AYATS BARTRINA (ERC-AM): Sí, en aquesta donem suport, a l’igual que 

hem fet amb la urgència d’aquesta moció tipus, diguéssim, de l’Associació Catalana de 

Municipis, perquè en el fons l’objectiu és donar, demanar o exigir més recursos per als 

ajuntaments. No hem d’oblidar que precisament els ajuntaments som el primer mur de 

contenció davant de qualsevol dificultat. Bàsicament, hi han dos eixos. Un demana la 

creació d’un fons per part de la Generalitat. També el demana, encara que no en 

concreta l’import, en el cas del Govern espanyol, i la disposició bàsicament del superàvit 

del 2019 i els romanents acumulats. Sí, només un petit apunt perquè aquesta reclamació 

ha estat reivindicada per alcaldes i alcaldesses des de l’inici d’aquesta pandèmia i com 

que hem tingut fa pocs dies una proposta de l’Estat respecte a aquest romanent, deixar 

en evidència que, com a mínim, aquella proposta que fan és absolutament inacceptable. 

De fet el que es proposa és cedir tots els estalvis dels ajuntaments a la Hisenda estatal 

i que aquest 2020-2021 es pugui cedir, es pugui augmentar una mica la despesa en allò 

que creguin convenient i la resta, la gran part d’aquests recursos que s’hauran traslladat, 

doncs els propers anys ja veurem com es retornen. Ens sembla inacceptable. En 

qualsevol cas, el que creiem que és imprescindible és que per a la represa, per a la 

recuperació econòmica es disposi de tots els recursos, i creiem que hem de treballar per 

fer front a això; els ajuntaments, però també la Generalitat, per gestionar, recaptar, 

liquidar, inspeccionar tots els impostos per tal de poder donar resposta. I en qualsevol 

cas, com deia al principi (acabo), com que es tracta de donar suport a augmentar els 

recursos dels ajuntaments, sempre hi estarem a favor i per això votarem favorablement. 

Moltes gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. La senyora 

Paneque.  

SÍLVIA PANEQUE SUREDA (PSC-CP): Sí, moltes gràcies. Per a nosaltres és cert que 

no compartim tampoc la proposta que es va fer des del Ministeri i, de fet, per això no es 

va celebrar la comissió executiva de la Federació de Municipis i Províncies que estava 

prevista, en no haver-hi un consens. I aquest és el fil d'aquesta moció. De fet, l’hem 

treballat les mateixes forces que estem presents en aquest plenari, de manera 
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consensuada, de manera prepositiva, veient únicament l’interès que tenia per als 

municipis, per als ajuntaments, com a entitats municipalistes que són, i allunyades del 

sectarisme que lamentablement haig de dir que aquí sí que es va poder treballar molt 

lluny del que hem vist avui, aquesta tarda, aquí a l'Ajuntament de Girona en aquest 

plenari. Per tant, nosaltres donarem suport en tant que és fruit del treball que desitjaríem, 

però que no tenim a la ciutat de Girona. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Senyor Salellas. 

LLUC SALELLAS VILAR (GUANYEM GIRONA): Sí, nosaltres també votarem a favor. 

La moció, com explicava el senyor Ayats, és una moció que reclama que els ajuntaments 

tinguin els recursos que necessiten per poder afrontar el moment que vivim i, parlant de 

recursos, és un tema que ha sortit bastant aquesta tarda, però que, a més, nosaltres en 

aquest cas podem dir, i no es que n’estiguem gaire orgullosos, però sí que és la realitat, 

perquè només cal recordar-ho llegint les actes dels plens, que ja en el mes d’abril vam 

explicar en un ple com aquest que no confiàvem en la proposta que ens pogués fer el 

Govern espanyol. No hi confiàvem, perquè no confiem en aquest Govern espanyol, 

senyora Madrenas, no hi confiem. I ho vam explicar, sí, ho vam explicar aquell dia. I ho 

vam explicar i vostès, la seva resposta va ser que estaven tranquil·líssims. Vostè de fet 

va dir, literalment, que vostè sí que confiava que aquests diners arribarien en forma i en 

temps. Ho va dir. Però resulta que la realitat és que no han arribat i ens trobem amb una 

moció que avui, tres mesos més tard, ha d’anar encara a reclamar a aquest Govern 

espanyol. Per tant, totalment d’acord, totalment d’acord, però, en realitat, aquesta moció 

ja tenia sentit el mes d’abril, quan alguns ho advertíem i d’altres deien que no patíssim, 

que els diners arribarien o que hi volien confiar, si més no. Finalment, nosaltres també 

volem exigir al Govern de la Generalitat. Volem exigir que posi els recursos, que ajudi 

als municipis, perquè creiem que aquest és el camí que cal ara mateix al nostre país i 

també a la nostra ciutat. Moltes gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Bé, doncs de fet 

aquesta és una moció d’aquestes que uneixen, perquè tots i totes coincidim en què els 

ens municipals, els ens locals estan infrafinançats ja per principi, que som l’Administració 

més propera a la ciutadania, que som els qui fem de primer dic de contenció, que deia 

el regidor Ayats, respecte a les dificultats, a les necessitats de tota la ciutadania en el 

seu conjunt i, per tant, és cert que quan hi treballes, quan formes part d’aquestes 

estructures del món local, entens, veus, perceps que, efectivament, els recursos són 

insuficients, perquè veus directament la necessitat de la persona, perquè li coneixes el 

nom i els seus cognoms, perquè saps exactament quina dificultat té i la veritat és que 

és molt frustrant no poder arribar a tenir tot aquell finançament necessari, imprescindible, 

per fer aquesta cobertura directa, amb bisturí, a totes les persones, entitats, empreses, 

el que sigui que tinguin necessitats. I més en aquesta situació actual, que efectivament 

el món local hem estat al capdavant de tot, de forma totalment consensuada mentre 

durava la crisi de la covid, acordant quines mesures implementar, quines mesures 

havien de portar-se a terme per ajudar al conjunt de la ciutadania, i és cert que arriba un 

punt que sí, efectivament, senyor Salellas, vostès des del primer moment van dir que no 

se’n fiaven per res i jo és cert que deia “jo confio que sí”, perquè pensava “és que és 

una cosa, vaja, tan evident, que no poden fer una altra cosa”. Jo encara, no sé, penso 

que igual es podrà modificar. De fet, s’està iniciant una campanya intensa per part de 

l’Associació Catalana de Municipis (ara desconec també si de la Federació, això potser 

la senyora Paneque ho sabria millor), però una campanya intensa per intentar revertir 

també aquestes decisions que no han agradat a ningú, absolutament a ningú. Per tant, 

jo espero, ara no m’atreveixo a dir “confio”, perquè després, és veritat, m’ho pot retreure, 
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i és veritat que ho vaig dir, però jo espero que això es pugui revertir amb la força i amb 

l’empenta de tots els municipis, i aquesta moció va cap a això sobretot, però també cap 

a la Generalitat. És a dir, també necessitem que la Generalitat aprovi fons extraordinaris 

que ens ajudin als municipis, que ens arribi més finançament per poder, si més no, 

afrontar el que l’Estat espanyol no ens permetrà poder afrontar. Per tant, anem cap a 

totes les administracions i reclamem tot el que sigui factible i, per tant, en aquest sentit, 

tots units per reclamar aquest més finançament que necessiten els ciutadans i les 

ciutadanes de tot el país. En fi, jo crec que amb això ja seria suficient. Doncs, si els hi 

sembla, podem passar a la votació d’aquesta moció. Vots a favor de la moció? Moltes 

gràcies. 

JOSÉ IGNACIO ARAUJO GÓMEZ (secretari general): S’aprova, per tant, per 

unanimitat, la moció per reclamar al Govern de l’Estat que permeti que les 

administracions locals puguin disposar del superàvit de l’any 2019 i dels romanents 

acumulats per destinar-los a mesures per a la reactivació socioeconòmica de les 

respectives comunitats locals. 

 

VOTACIÓ 

Sotmesa a votació, la proposta és aprovada per unanimitat dels membres presents que 

representa la majoria absoluta. 

Vots a favor: 

Grup Municipal JxCat-Junts: senyors/es Marta Madrenas Mir, Maria Àngels Planas 

Crous, Lluís Martí Arderiu, Martí Terés Bonet, Núria Pi Méndez, Marta Sureda Xifre, 

Carles Ribas Gironès, Eva Maria Palau Gil i Glòria Plana Yanes. 

Grup Municipal GUANYEM GIRONA: senyors/es Lluc Salellas Vilar, Cristina Andreu 

Displàs, Xevi Montoya Roldan, Dolors Serra Colom, Pere Albertí Serra i Laia Pèlach 

Saget. 

Grup Municipal PSC-CP: senyors/es Sílvia Paneque Sureda, Beatriz Esporrín Palacios, 

Mònica Ferrer Juandó, Joaquim Ruhí Brunsó i Juan Antonio Balbín Valentí.  

Grup Municipal ERC-AM: senyors/es Joaquim Ayats Bartrina, Maria Àngels Cedacers 

Hervàs, Àdam Bertran Martínez i Anabel Moya Gálvez.  

Grup Municipal C’s: senyors/es Daniel Pamplona Castillejo i Míriam Pujola Romero.  

 

PART DE CONTROL 

DACIÓ DE COMPTE de les resolucions emeses per l'Alcaldia de la corporació, de 
conformitat amb el que disposa l'article 42 del Reial Decret 2568/1986, de 28 de 
novembre, pel qual s'aprova el Reglament d'organització, funcionament i Règim 
Jurídic de les entitats locals, des de la resolució número a la número , des de 1 de 
juliol de 2020 fins a 30 de juny de 2020. 
 
DACIÓ DE COMPTE dels acords adoptats per la Junta de Govern Local per 
delegació de l'Alcalde president de la Corporació de conformitat amb el que 
disposa l'article 42 del Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel qual 
s'aprova el Reglament d'organització, funcionament i Règim Jurídic de les entitats 
locals. 
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MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Perfecte. Doncs ara seria, 

disculpin, dació de compte. No sé si hi ha algun tema de donar compte al ple que vulguin 

preguntar. Sí? A veure, anem per ordre. Senyora Pujola, senyora Esporrín, senyora 

Paneque, Andreu, Salellas… Perfecte. Doncs senyora Pujola. 

MÍRIAM PUJOLA ROMERO (CIUTADANS): Gràcies, alcaldessa. És sobre un decret 

d'alcaldia en el que s’aprova la campanya per promocionar el turisme de proximitat en 

el marc de les mesures de reactivació econòmica de la covid-19, que s’inclouen diverses 

actuacions i, entre elles, la difusió de la mateixa entre el públic local i de proximitat i 

especifiquen a la proposta a Catalunya, la resta de l’Estat i els ciutadans i, no obstant, 

els mitjans de comunicació escollits per promocionar la campanya són Nació Digital, 

RAC1, un mitjà de comunicació francès i Moventi-Sarfa, per donar cobertura, diuen 

vostès, a les àrees de Barcelona, Catalunya i el sud de França. S’obliden, 

intencionadament o no (no sóc jo qui voldria pensar malament de la regidora Plana) de 

la resta de l’Estat. Per tant, nosaltres volem saber quins han sigut els criteris per escollir 

aquests mitjans de comunicació i oblidar-se dels mitjans a nivell nacional i per què diuen 

vostès que és una campanya adreçada a la resta de l’Estat i després vagin, 

intencionadament o no, a una part de la ciutadania del nostre país, perquè, sincerament, 

amb la crisi que estem patint i que patirem, aquest tipus de gestos el que fan es 

perjudicar una vegada més la ciutat de Girona.  

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. La senyora 

Esporrín. 

BEATRIZ ESPORRÍN PALACIOS (PSC-CP): Sobre uns quants decrets. El primer un 

inici de l'expedient d’actuacions complementàries de la peça separada de full 

d'apreuament, acord de la Junta de Govern local de 10 de juliol, que fa referència al 

terreny que es feia servir com a aparcament públic gratuït entre el Palau de Congressos-

Auditori i el pont de Fontajau. Els possibles propietaris del terreny han fet una estimació 

de preu just, amb premi d’afecció per a l'expropiació de la finca de nou milions d'euros. 

Al maig van demanar que, en tres mesos màxim, amb data límit 8 d'agost, l'Ajuntament 

emeti resolució i, si no hi ha resolució, es dirigiran al Jurat d'Expropiació perquè prengui 

les mesures legals oportunes. Considerant l'elevadíssima xifra econòmica i la data límit 

de 8 d'agost 2020, aquest grup municipal voldria saber en quin punt exacte es troba la 

situació i quina és la decisió d'aquest Govern el respecte. Sobre el Decret d'alcaldia 

número… bé, no fa falta, en relació amb l'estat de manteniment de les finques del 

passeig de La Devesa 7 8 i 9. Ens agradaria saber si la propietat va presentar 

al·legacions en els deu dies de què disposaven i quines mesures es prendran si no ho 

han fet, doncs, de moment, des de l'exterior no sembla que s'hagin pres mesures. 

Comentar també que al voltant de les finques, a les voreres i al parc sol haver-hi coloms 

morts i si saben si hi ha alguna relació entre aquests dos fets. Sobre el Decret del trasllat 

provisional del Mercat de Marxants de dimarts i dissabte de les Ribes del Ter al passeig 

de La Devesa, advertir que aquesta ubicació està incomplint l'establert pel reglament 

d'usos i activitats del Parc de La Devesa aprovat per aquest ple al desembre de 2010. 

Per tant, ens agradaria saber si ja s'ha començat a fer l'actualització del pla d'usos per 

tal de no infringir la pròpia normativa de l'Ajuntament. També, atenent a la condició de 

bé cultural d'interès nacional del parc, saber si aquesta decisió s'ha posat en 

coneixement de la Direcció General del Patrimoni Cultural de Catalunya, organisme que 

vetlla i autoritza les actuacions substancials sobre els bens culturals d'interès nacional. 

I sobre dos decrets relacionats i a la vegada antagònics. Hi ha un decret que autoritza 

el Girona White Festival 2020 a les Ribes del Ter, espai que forma part de la xarxa 

Natura 2000, ocupació del 19 d'agost a l’1 de setembre. Per a aquestes ocupacions de 
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14 dies pagaran 0 euros. Hi haurà soroll, perquè cent decibels són soroll, que equivalen 

el soroll que fa una perforadora elèctrica, a una zona de sensibilitat acústica alta segons 

l’Ordenança de sorolls i vibracions de Girona, que diu que el valor límit d’emissió a 

aquest tipus de zones ha de ser inferior a 55 decibels de dia i 45 decibels de nit. En la 

valoració de l'impacte acústic no s'ha tingut en compte aquesta limitació acústica de la 

xarxa Natura 2000, tot i que inclús a Escape in the Park es va tenir en compte. És un 

error, i encara ens sobta més aquest decret veient que s’ha adjudicat un contracte menor 

del servei de redacció del Pla de conservació i manteniment dels rius urbans de Girona 

en el marc del projecte POPTF 2014-2020 per import de 9.600 euros, que té com a 

objectiu preservar la qualitat dels hàbitats i valoritzar el patrimoni natural de la ciutat. 

Com saben, el riu Ter al seu pas per Girona, està integrat a la xarxa Natura 2000 pel 

seu especial interès natural. Ja està. Gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Molt bé. Moltes gràcies. Senyora 

Paneque. 

SÍLVIA PANEQUE SUREDA (PSC-CP): Sí, moltes gràcies. Referent al Decret 

d’alcaldia 2020/012022, d’adjudicació a l'empresa Ciascom d'un servei de consultoria i 

assistència per assessorament tècnic del contracte de neteja d’edificis municipals, 

també pel control de facturació, però em paro en aquesta part, que és la que ens 

interessa. Ja ens va semblar prou dubtós a nosaltres que s'utilitzés un informe de 

Ciascom per avalar el contracte de servei de neteges d'equipaments per quatre anys 

més, perquè era una empresa implicada i que havia estat treballant tan amb Beulen com 

en el control del servei. Però ens sorprèn que, en data 13 de juliol, s’adjudiqui, a més 

només amb cinc dies de marge per presentar ofertes, novament aquest contracte. Ens 

sembla, sincerament, poc transparent i demanaríem una revisió per part dels serveis 

jurídics de la casa. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): El senyor Albertí. 

PERE ALBERTÍ SERRA (GUANYEM GIRONA): Moltes gràcies, alcaldessa. Hem vist 

un decret d’alcaldia on s’aprova el programa de Girona Educació 360. Ho celebrem, ja 

que l’adhesió a l’Aliança Educació 360 es va aprovar al ple municipal del 17 de setembre 

del 2018, fruit en aquell moment d'una moció presentada pel grup d'Esquerra Més, però 

el seu desenvolupament real no s’inicia fins que el grup municipal de Guanyem, en els 

pactes de pressupost, ho inclou com un dels punts imprescindibles per facilitar la seva 

aprovació. Doncs bé, jo em pregunto: essent aquest un projecte aquest, aquest projecte, 

perdó, un dels fulls del treball de l'equip de Govern i Guanyem, no hagués, em pregunto, 

no hagués estat més correcte que haguéssim pogut treballar amb la seva confecció o, 

com a mínim, anar sent informats del desenvolupament del mateix i no veure el final 

quan ja està elaborat? És que és un tema de formes i de cortesia i que voldria pensar i 

desitjo pensar que ha estat un oblit de la Regidoria d’Educació que esperem que no 

repeteixi en el futur. Moltes gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. El senyor 

Montoya. 

XEVI MONTOYA ROLDAN (GUANYEM GIRONA): Sí, una pregunta en relació a la 

sol·licitud del consultori per participar a la Mobile Week 2021. Sense discutir en absolut 

la conveniència d’apostar-hi, perquè a priori som davant de la voluntat d'un gran 

esdeveniment internacional d'estendre’s per el territori de la ciutat, si que ens sorprès 

que la resolució d’alcaldia s'insisteixi a parlar d’èxit en referir-se a les passades edicions. 

És clar, les xifres d’assistència a l’esdeveniment, per a aquells que no van poder viure-
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ho en directe, són públiques i el propi Ajuntament les ha compartit. A la presentació de 

les jornades, amb l’apadrinament, com dèiem, l’apadrinament del Mobile World 

Congress, com dèiem hi havia 15 persones, de les quals la majoria eren allà entre el 

públic perquè seguidament participaven a alguna de les taules de debat. jo era allà i 

n’estava al cas, d’això, però es poden consultar la resta de dades. Primera Jornada de 

Debat sobre Domòtica: set persones al públic; Jornada sobre Enginyeria i Inclusió: 11 

assistents, Accessibilitat i Nova Clínica Girona: 8 assistents; a Protagonistes: les 

professions: 13 assistents; cloenda de la Mobile Week Girona 2020: 19 assistents. L'acte 

que va comptar amb més assistents girava al voltant dels reptes de les empreses del 

segle XXI i ens expliquen que va ser un debat ben interessant, però va aplegar 57 

persones a una sala, la Graus a Sant Domènec, amb capacitat per 120 places. La 

pregunta és senzilla, i insistim en no posar en dubte la transcendència que podria tenir 

per a la ciutat poder acollir unes jornades així, sota el paraigua de la Mobile World 

Capital: ens agradaria saber quins són els indicadors triats per qualificar d’èxit les 

jornades organitzades fins ara. Gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. I la senyora 

Andreu. 

CRISTINA ANDREU DISPLAS (GUNAYEM GIRONA): Gràcies. Hem vist el decret on 

s’adjudica la contractació d'obres de l'arranjament de la capa de rodament d’asfalt del 

carril bici del carrer de la Creu. Entenem que aquest import s’haurà d’exigir a l'empresa 

que va fer l'obra, que com a incompliment defectuós hauríem de reclamar-li aquestes 

obligacions contractuals. Per tant, voldríem saber si aquest import, que són més de 

6.000 euros, es rescabalarà d'una manera o altra de l'empresa. D'altra banda, veiem 

que s'ha fet una sol·licitud a l’Agència Catalana de l'Habitatge per tirar endavant el 

projecte comunitari per a escales al barri de Font de la Pólvora. Entenem que això, lligat 

també a que hi ha un decret sobre el projecte de Llum per Font, entenem que aquests 

projectes haurien d'anar de la mà. Com es preveu des d'aquests dos projectes o amb 

aquestes subvencions, que, a més a més, vénen de l’Agència Catalana de l'Habitatge, 

que té responsabilitats en el parc d'habitatge públic que encara és de titularitat de 

l’agència Font de la Pólvora i no és menyspreable, doncs com s’intentarà reactivar, 

reforçar tot aquest procés de regularització de la situació dels comptadors dels diferents 

habitatges, ja que fa poc va tornar a sortir una notícia en premsa de que el frau era tan 

elevat, que hi havien moltes d'aquestes persones que encara estaven punxades de 

forma irregular, doncs no s'havia pogut fer tot el procés de regularització. Per tant, 

entenem que aquests dos projectes vénen a donar suport a l’estratègia i a reforçar-la 

perquè puguem regularitzar al més aviat possible aquestes situacions anòmales? 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): I finalment el senyor Salellas.  

LLUC SALELLAS VILAR (GUANYEM GIRONA): Sí. Hem pogut veure un decret 

d’alcaldia que parla dels subministrament i la col·locació d’una tanca de fusta en un parc 

infantil de l’Avellaneda. Fantàstic. Però la pregunta seria: ens poden garantir que s’estan 

aplicant els protocols que marca la Generalitat sobre neteja i manteniment dels parcs 

infantils davant el pic de la pandèmia i la covid? Es parla de neteja dues vegades, tots 

els parcs… Tot això ho estem fent com a ciutat ara mateix? Perquè creiem que és un 

tema important, i més en el moment que vivim. Gràcies.  

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Doncs, a veure, 

primer seria la tinent d’alcalde, Glòria Plana, per respondre a la pregunta de la senyora 

Pujola.  
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GLÒRIA PLANA YANES (JUNTSXCAT-JUNTS): Bona tarda. Gràcies, alcaldessa. Dir-

li, senyora Pujola que la campanya que estem fent de turisme de proximitat és 

precisament a dintre de Catalunya, perquè considerem que, en aquests moments, totes 

les campanyes que ja teníem programades no les hem pogut portar a terme per tot el 

tema covid-19. Llavors considerem que aquestes campanyes les fem dintre de 

Catalunya, i es per això que els mitjans de comunicació amb els quals hem fet aquestes 

campanyes són els d’aquí. I és més, dir-li que ho fem amb aquells mitjans amb què ja 

tenim acords genèrics per tal de maximitzar el cost-benefici. Per altra banda, també hem 

fet campanya pel sud de França i, en aquest sentit, el que ha dit vostè, és dintre del mitjà 

que molt bé coneix. Gràcies  

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Hi han alguns 

temes, veig, que serien: el pàrquing de l’Auditori, finques… sí. Vagi dient les seves… 

CARLES RIBAS GIRONÈS (JUNTSXCAT-JUNTS): D’acord. En relació amb el que ha 

comentat la regidora i companya Esporrín, en relació al que podríem anomenar el 

pàrquing de l’Auditori o aquella zona d’aparcament que s’utilitzava fins fa relativament 

poc, cal dir que això es tracta d’un procediment (no sé si ho has comentat, eh?), d’un 

procediment que s’inicia per ministeri de la llei, a criteri dels sol·licitants. Una altra cosa 

és que en aquest procediment com a Ajuntament tenim seriosos dubtes que aquella 

titularitat que els sol·licitants de l’expropiació manifesten que els pertany respecte de la 

finca si realment és així o no. Aquest és el sentit d’aquestes actuacions complementàries 

amb què pretenem que s’acrediti de forma fefaent si realment aquella finca correspon a 

aquestes persones que en demanen l’expropiació o no és així. En aquí cal dir que 

veurem quin és el resultat d’aquestes actuacions complementàries i, en funció d’això, 

tirarà endavant o no aquesta expropiació per ministeri de la llei. Una altra qüestió és la 

que també comentava la regidora Esporrín, si no recordo malament, sobre finques al 

passeig de La Devesa, 7, 8 i 9, que efectivament van estar objecte d’un expedient 

d’execució, en aquest sentit de conservació i de manteniment de la finca. Es va fer el 

requeriment oportú. Quant a les al·legacions que s’hagin pogut presentar, ho 

comprendràs, ara de memòria no recordo el contingut d’aquestes al·legacions, ni tan 

sols si s’han presentat o no. En tot cas, mirarem l’expedient i us ho comunicarem 

oportunament. En qualsevol cas, si no atenguessin a aquest requeriment o si, 

presentades les al·legacions, aquestes es desestimessin, el que hi hauria és la imposició 

de multes coercitives, en el sentit d’incitar a què realment hi hagi el compliment i, si 

realment amb la imposició de les multes coercitives, mentre no compleixin i ens en 

sortíssim, doncs h i hauria l’execució subsidiària d’allò que s’hauria requerit. D’acord? I 

aprofito en tot cas, crec que la regidora i companya Andreu ha manifestat fa poc el tema 

de les obres del carrer de la Creu… En aquest sentit, l’asfaltatge aquest puntual que 

s’ha fet darrerament no estava inclòs en el projecte, no hi havia cap mena d’asfaltatge 

que estigués previst. En qualsevol cas, es va entendre que era necessari perquè es va 

detectar que hi havia hagut en el seu moment una raja de sanejament que passava per 

sota del cordó de vehicles i no s’havia detectat aquell mínim desnivell que hi havia, 

efectivament això s’ha hagut de corregir. El que sí que hi haurà és tot un seguit de 

penalitats en l’àmbit sancionador respecte d’aquesta obra per la demora que hi ha hagut 

en la seva execució. Per tant, tots aquests dies que han passat d’ençà del dia que 

haurien d’haver acabat seran una imposició de penalitats que haurà d’abonar l’empresa 

contractista.  

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Ara si de cas la 

tinent d’alcalde, Mari Àngels Planas, pel tema de Ciascom. Després passaré al regidor. 
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M. ÀNGELS PLANAS CROUS (JUNTSXCAT-JUNTS): Sí, moltes gràcies, alcaldessa. 

Bé, jo entenc la senyora Paneque, que es refereix a un contracte menor que s’ha fet per 

al control de les neteges fins que no s’adjudica un nou contracte. S’ha publicat perquè 

en cinc dies poguessin presentar la proposta, és cert. El tècnic de l’àrea ha de subscriure 

la nova contractació, que es farà com estableix, en aquest cas, el Servei de 

Contractació, i només és durant el temps que ha finalitzat el contracte i que es farà el 

nou contracte i es podran presentar totes les empreses que creguin convenient. I jo, de 

veritat que si vostès volen venir a les meses de contractació, estan tots convidats perquè 

realment… No, no, vull dir, es fan de manera transparent. I aquí també hi haurà el nou 

contracte, però ara necessitàvem fer aquest contracte menor per poder, com he dit 

abans, poder tirar endavant tot el control de les factures, en aquest cas. Moltes gràcies.  

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. La senyora Palau, 

respecte a Girona 360º. No graus… 360, disculpi. 

EVA MARIA PALAU GIL (JUNTSXCAT-JUNTS): Gràcies, senyora alcaldessa. Senyor 

Albertí, possiblement hi ha hagut una part d’oblit, perquè l’edat no perdona ningú, però 

no hi ha hagut mala fe. A més, tinc la sensació que en els espais de debat que tenim 

per diferents temes s’ha anat parlant del projecte 360. Ja sé que es va aprovar en ple 

de Junta de Govern i, per tant, si vol, li faré arribar tot el projecte, però l’únic que hem 

fet és anar treballant. Crec que, si no recordo malament, el dia que ens vam trobar per 

valorar diferents punts amb el seu equip també en vàrem parlar. Però en cap moment 

ho he fet expressament per oblidar-me, ni molt menys. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. La senyora Pi 

també té alguna pregunta? 

NÚRIA PI MÉNDEZ (JUNTSXCAT-JUNTS): Sí, la regidora Andreu preguntava pel 

projecte Escales. Efectivament, nosaltres, en la primera fase de la situació del pla social 

de Font de la Pólvora vam treballar conjuntament amb les treballadores, precisament 

per constituir les comunitats del barri. A més, és un barri on es treballa molt en xarxa de 

tots els professionals. Per tant, efectivament, nosaltres comptem amb el seu suport per 

a qualsevol dels temes i allà actualment el tema principal és el de la regularització que, 

com bé ha dit i ja ho hem parlat en alguna ocasió, no funciona ni mai ha funcionat tan 

bé com nosaltres esperàvem, i seguim treballant perquè això sigui així. Per tant, a 

nosaltres les professionals del projecte Escales sempre ens han ajudat molt, perquè 

coneixen molt el barri i la casuística i tenen bona relació amb els veïns. Per tant, de ben 

segur que hi seguirem treballant. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Respecte a la 

setmana de la Mobile, estem parlant de la setmana del principi de la covid, eh? Aquesta 

setmana és evident… No? Val. En definitiva, aquesta setmana es fa en col·laboració, 

efectivament, amb la Universitat de Girona, amb els col·legis professionals, Cambra de 

Comerç. I és cert que venen ponents potents i que la temàtica és interessant i sí que va 

ser un èxit total en els tallers, tallers de l’escola del Sector Est. I bé, i de públic… El que 

passa és que és important anar fent bullir l’olla, és important que puguin venir els 

ponents, és important que es puguin escoltar, i bé, van venir la meitat dels previstos, 

d’usuaris, diguéssim, eh? I ho hem de treballar cada vegada millor. Amb els tallers sí 

que estem molt contents, amb les ponències estem molt contents, en que es vagi fent 

bullir l’olla també, però evidentment hi podia haver més públic i és el que s’ha de… En 

les altres, a les conferències, a les ponències, hi ha d’haver més públic i per tant es 

nota… Hem de treballar… No obstant, hem fet aquesta petició o renovació o no sé com 

dir-li, però veurem, eh?, perquè tenim molts dubtes, eh?, també ara amb tota aquesta 
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situació… Per tant, l’hem fet per no acabar de decidir ara res, però si no assegurem que 

sigui més potent encara o que hi hagi més afluència, perquè ara serà difícil, vull dir… 

Ho hem fet per no perdre l’oportunitat de comunicar-ho, però acabarem de prendre la 

decisió més endavant… És una miqueta… 

GLÒRIA PLANA YANES (JUNTSXCAT-JUNTS): Perdoni, alcaldessa. Només afegir 

que s’ha de tenir en compte que aquest any ens van enganxar en el moment en què el 

Mobile Congress no es va fer a Barcelona i vàrem tenir els dubtes de si a Girona fèiem 

la Setmana o no. Davant de tota aquesta incertesa, vàrem decidir fer-ho, precisament 

pel que diu l’alcaldessa, de no deixar una edició sense fer-a en aquests moments. Per 

tant, atribuïm molta part d’aquesta manca de públic a què ho vàrem fer i es va decidir 

tirar-ho endavant amb poc temps. Tinguin en compte que es feia quan al cap de menys 

de 15 dies tothom quedava confinat. Només per aclarir-ho. Gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Ah, sí, sí. I finalment, diversos 

temes, senyor Terés, que l’he deixat per al final perquè hi havia diversos temes.... Ah, 

bé, o el trasllat del mercat, sí, no? Una mica compartit… 

MARTÍ TERÉS BONET (JUNTSXCAT-JUNTS): A veure, bé, començarem per aquest 

tema el tema, el tema del mercat i les afectacions que té en el parc de La Devesa. 

Certament, no és fàcil encaixar l'activitat econòmica en un espai d’interès natural i 

paisatgístic, però tenim emplaçades diferents reunions de coordinació per acabar de 

millorar alguns dels aspectes que certament tenen marge de millora. I en quant a la 

pregunta concreta sobre si s'estava actualitzant el pla d'usos, doncs ara mateix no estem 

en aquest propòsit, malgrat que això no treu que, evidentment, La Devesa és una 

prioritat per a aquest Govern i, per tant, hi tenim previstes diferents actuacions. I també, 

com ja vaig dir-li en el ple passat, tenir present les recomanacions que feia el pla de 

gestió de l'arbrat i de l'estudi de l'arbrat de La Devesa, entre les quals hi havia, per 

exemple, la protecció de les illes d'arbres i, per tant, aquesta és una de les propostes 

que estem estudiant per poder implementar i segur que això redundaria en el benefici 

de l'arbrat i de la compatibilitat amb les activitats que s'hi duen a terme. En quant al tema 

de les cases del passeig de La Devesa, no sé si s’ha respost... Sí, jo tenia només apuntat 

el tema dels coloms morts, que certament sí que tenen relació, evidentment, amb la 

propietat que hi ha abandonada, on al propietari se li ha requerit, però nosaltres ja hem 

parlat també directament i també amb els veïns i una de les actuacions que teníem 

previstes ja era la d’intentar espantar els coloms amb els mètodes habituals per foragitar 

les aus que s'utilitzen a la ciutat i, per tant, a través d'un contracte que tenim amb una 

empresa que està especialitzada en aquest sentit era una de les una de les mesures 

que volíem fer perquè els coloms no fessin…, no tinguessin el seu refugi en aquesta 

casa. I, evidentment, sí, això és una problemàtica que es genera quan hi ha abundància 

de coloms, que les gavines també s’hi apropen per veure que en poden treure, i d'aquí 

venia aquesta situació que, evidentment, quan no en som coneixedors, i em diran de 

seguida l’empresa de neteja que té l’encàrrec de fer la neteja del parc de La Devesa 

perquè ho retiri. I en quant al tema del concert que estava previst al parc de les Ribes 

del Ter, en Xarxa Natura 2000, doncs jo crec que la ubicació d'aquest esdeveniment 

està pensada no tant, malgrat que forma part de la Xarxa Natura 2000, certament, però 

no tant en l’espai d'interès natural, sinó a l'esplanada que hi ha davant del pavelló, on sí 

es realitzen tot sovint activitats i que, per tant, està més allunyada del que seria 

pròpiament l'espai de major interès natural i, per tant, amb menor risc per les seves 

afectacions. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): I el tema dels parcs?  
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MARTÍ TERÉS BONET (JUNTSXCAT-JUNTS): El que nosaltres som coneixedors és 

que és una recomanació el que fa la Generalitat i, per tant, en aquest sentit la intensitat 

i la neteja dels parcs consisteix en el que s’ha fet fins ara, que té a veure amb la neteja 

dels sorrals, les desinfeccions i la brigada de jardineria, evidentment, doncs també té 

cura que l'espai estigui endreçat i, per tant, les desinfeccions es van fer puntualment en 

el moment en què es van reobrir, però és veritat que no s'estan fent desinfeccions com 

no s'estan fent ja en altres espais, entre altres coses perquè van ser qüestionades fins i 

tot per la mateixa Organització Mundial de la Salut i, per tant, no ens semblava oportú 

fer-les d'aquella manera. 

 

25. PRECS I PREGUNTES 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. I respecte… Crec 

que s’ha contestat tot, oi? Crec que s’ha contestat tot, veritat? Sí? Doncs, vinga. Doncs 

ara seria precs i preguntes. Hi ha algun prec o alguna pregunta? A veure. Comencem 

per aquí. Ara Esquerra, tots. Ah, val. I de Guanyem el senyor Montoya, eh? I la senyora 

Pèlach. Ah, i Salellas. Molt bé. Doncs, endavant amb la senyora Moya. 

ANABEL MOYA GÀLVEZ (ERC-AM): Gràcies. Des d’Esquerra voldríem saber com 

està el tema del vial de les Hortes de Santa Eugènia com a mesura de protecció d'aquest 

espai i també quin és el projecte del Govern per protegir i promocionar i donar el valor 

que es mereixen les Hortes de Santa Eugènia. Gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. El senyor 

Bertran?  

ÀDAM BERTRAN MARTÍNEZ (ERC-AM): Sí. Moltes gràcies. Des de l’agost del 2019 

s’està treballant en l’externalització del servei de consergeria del Servei d’Esports de 

l'Ajuntament de Girona i sembla que finalment la setmana passada, després de moltes 

reunions, trobades sectorials i molta imaginació, es va poder desencallar. Ens alegrem 

un cop més i volem felicitar a tots els treballadors i treballadores que finalment veuen 

com es mantenen dintre de l’Ajuntament i també a tots els sindicats per la feina feta. 

Intentem nosaltres treballar el dia a dia, anar picant pedra, no fer política de tuits i 

aconseguir trobar solucions imaginatives i ens congratulem que, d’alguna manera, 

aquest Ajuntament finalment hagi pogut trobar la solució per a aquests vuit treballadors 

municipals d’aquestes set places. Després de la pregunta que vam formular al ple de la 

setmana, al plenari anterior, es pot certificar que finalment hi ha la solució sobre la taula 

i que els treballadors municipals continuaran formant part de l’Ajuntament? Moltes 

gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. La senyora 

Cedacers? 

MARIA ÀNGELS CEDACERS HERVÀS (ERC-AM): Sí. Bé. Fer extensiu tres 

preocupacions en forma de pregunta de diferents barris. Som conscients, primer de tot 

dir que som conscients d’on venim, però hi han projectes que porten bastant de temps 

de retard i que tenen, a més a més, ja partides adjudicades, partides econòmiques. Una 

d’elles és quin estat d’obres, projecte o licitació tindria la pista del CREC de Sant Daniel? 

L’altra, en el barri de l’Eixample, en quin procés està la plaça de Josep Pallach referent 

al badalot? I l’altra és, en el barri de Fontajau, el cobert de la pista. Gràcies.  

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. El senyor Ayats.  
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JOAQUIM AYATS BARTRINA (ERC-AM): Sí, moltes gràcies. En primer lloc, pel que 

feia referència al projecte del nou Trueta que ha iniciat i que entenc que és el moment 

de fer encara que sigui una aportació, perquè no sé si ho faran la resta de portaveus o 

no. Estem satisfets. Creiem que aquest acord que s’ha signat amb la Generalitat, 

conjuntament amb SABA, és un pas endavant. L’entenem com un èxit col·lectiu i una 

millora per al conjunt de la demarcació i dels gironins per construir aquest espai de 

referència i per les millores a també a nivell de Girona ciutat que enumerava, com era el 

cas, en primer lloc, d’equipaments de salut, com és el cas del CAP, les millores del 

GUAP, les millores en els CAPS i aquest nou desdoblament del CAP de l’Eixample. I 

també, evidentment, a nivell d’una nova oportunitat per a determinats barris de la ciutat 

que estaran a prop d’aquest nou gran equipament. I com a prec seria que es treballi, 

que ho ha de fer el Govern, però també des de l’Ajuntament, que en surten uns deures 

derivats d’aquí per posar a disposició aquests terrenys i que tiri endavant aquest projecte 

al més aviat possible. Llavors una pregunta: al carrer del Carme, a tocar del sector del 

cementiri, s’estan fent intervencions, s’estan fent unes obres i aquests treballs han 

provocat, de retruc, que es restringeixi el trànsit de vehicles en aquest tram i que no es 

permeti, per tant, la circulació de sortida de la ciutat per allà. Alguns veïns ens han dit 

que aquesta situació ha permès és en positiu, perquè veig que em mira la senyora 

[inintel·ligible] han permès que la contaminació acústica i ambiental en aquest sector 

hagi millorat i hagi disminuït considerablement. Veiem aquí doncs una oportunitat en 

aquest sector. I davant d’aquesta millora de qualitat de l’aire dels veïns i veïnes del barri 

de Vistalegre/carrer Carme, apart del pont de l’Areny, era la pregunta si el Govern tenia 

previst posar en marxa algun projecte global per minimitzar la circulació de vehicles de 

motor i millorar la seguretat en aquest sector del carrer del Carme, i també, aprofitant ja, 

si hi havia algun projecte en el cas del giratori de la plaça dels Països Catalans. I 

finalment, un agraïment, tot i que de moment no ha passat, al senyor Ribas per la feina 

fet i per l’entrega, com ell deia, d’una cosa que tots compartim, que és l’amor i el treball 

per la ciutat. Moltíssimes gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. El senyor Ruhí. 

Ah, Balbín, disculpi, sí. M’he passat. No, i encara... Sí, sí, el senyor Balbín. 

JUAN ANTONIO BALBÍN VALENTÍ (PSC-CP): Gràcies, senyora alcaldessa. Aquests 

dies la premsa ha comunicat i el regidor de Sostenibilitat ho confirma, que l’Ajuntament 

de Girona ha participat en la creació de l’Associació de Municipis i Entitats per a la 

l’Energia Pública, AMEEP, que es va presentar el dia 20 de juliol de 2020. L’objectiu 

d’aquest organisme és crear una xarxa de municipis potent per poder influir en la 

regularització del sistema energètic, l’ECU. D’aquesta manera, la voluntat de 

l’associació consistirà en difondre i promoure la titularitat, la propietat i la gestió pública 

de la xarxa de distribució de l’energia elèctrica, així com donar suport a les localitats que 

vulguin encaminar-se cap a aquesta fita i desenvolupar accions per impulsar una 

transició cap a un model energètic just, democràtic i sostenible. La nostra pregunta és 

si aquest fet significa que per fi l’Ajuntament de Girona ha decidit plantar cara a Endesa 

i la seva política d’inversions i manteniment, que a Girona ens porta freqüents talls de 

llum a molts barris de la ciutat, i especialment i de forma molt greu, a la Font de la Pólvora.  

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. El senyor Ruhí, 

ara sí. 

JOAQUIM RUHÍ BRUNSÓ (PSC-CP): Gràcies. Dos temes d’educació. Primer, 

recordem el tema de les beques menjador. Amb el curs acabat ja fa més d’un mes, el 

Departament no ha fet cap pas per mantenir les 160.000 beques pels àpats dels 
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alumnes de famílies vulnerables. El conseller s’hi va comprometre i manifesta la intenció 

de complir el compromís, però no troba ni els diners ni els mecanismes per fer-ho. De 

moment, a tot el país, només els ajuntaments salven la situació amb beques a cassals i 

programes de suficiència alimentària. Coneixem les actuacions de l’Ajuntament de 

Girona en aquest tema i voldríem saber quines previsions tenen fins a començament de 

curs, sigui quan sigui, i demanar un posicionament clar i reivindicatiu al respecte, 

demanant al Departament com es mantindran els ajuts, com han fet altres ajuntaments 

de Catalunya. Un altre tema, també d’educació, és el tema de la sisena hora. Com ja 

saben, el Departament permet a les escoles públiques, només les públiques, prescindir 

de la sisena hora per al curs vinent, un altre greuge per a l’alumnat més vulnerable i un 

altre pas per fer una escola pública més desigual i segregadora. Sabem que aquí no hi 

ha competència municipal, però demanem a l’Ajuntament que es pronunciï, ja que és un 

tema que angoixa i divideix la comunitat educativa. Gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. La senyora Ferrer.  

MÒNICA FERRER JUANDÓ (PSC-CP): Un prec per al senyor Ribas, que serà l’última 

vegada. Si em pot fer arribar una altra vegada l’informe sobre l’estat del fons Santos-

Torroella, que es trobava dipositat a l’auditori en el moment del temporal Glòria. Gràcies 

per tot i a veure si abans de marxar m’arriba. Gràcies.  

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presisenta): Moltes gràcies. La senyora 

Esporrín. 

BEATRIZ ESPORRÍN PALACIOS (PSC-CP): Sobre el que acaba de dir el regidor Terés, 

acabo de comprovar la ubicació i està situat dins de la zona LIC d’importància 

comunitària de les Ribes del Ter, per la qual cosa, no només s’està infringit la normativa 

de sorolls i vibracions, sinó que en decibels és més del que generalment s’autoritza. 

Escape in the Park eren 80 decibels i es va sentir fins a la catedral. I després, el prec 

que volia fer, la pregunta que volia fer és la mateixa pregunta que vaig fer al ple anterior. 

Acaba de dir també el regidor Terés que La Devesa és una prioritat per a aquest Govern. 

A l’últim ple vaig preguntar quan pensaven regar La Devesa. Hi ha vuit pous, dels quals 

només dos estan en funcionament, un per a la piscina municipal i un altre per al rec. Si 

algú de vostès passeja per La Devesa veurà que està plena de les fulles característiques 

de la tardor, degut a que no s’està fent un rec adequat als plàtans, i no és per falta 

d’aigua, perquè hi ha sis pous que no es fan servir, sinó per la deixadesa d’aquest 

Govern municipal. Des de l’últim ple, fa quinze dies, quan encara no s’havien fet totes 

les [inintel·ligible] de rec, he vista que s’ha començat a regar algunes zones, però el tram 

del passeig de La Devesa entre la Fira de Girona i la plaça de la Sardana encara no s’ha 

regat cap dia. Així, els hi torno a preguntar: quines mesures prendran per tal que els 

plàtans de La Devesa no es morin de set? Gràcies.  

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. I ara la senyora 

Paneque. 

SÍLVIA PANEQUE SUREDA (PSC-CP): Sí, una pregunta i després unes paraules 

dirigides al regidor i portaveu de Junts per Catalunya, Carles Ribas. La pregunta, de fet, 

la regidora Andreu ho feia en forma de control de decret, que és aquesta, aquest decret 

al respecte d’aquest programa per evitar o per treballar en un projecte comunitari per 

evitar els talls de llum a Font de la Pólvora. Però, senyora Pi, fa un any, fa exactament 

un any, abans de les vacances d’agost, exactament en aquest ple, recordo com tant la 

regidora Andreu com jo mateixa ens vam dirigir a vostè i li vàrem no diré suplicar, però 

pràcticament, que posessin mesures urgents perquè no passessin un altre mes d’agost 
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amb talls de llum. Ha passat un any. Els talls es mantenen. Mentre estàvem fent aquest 

plenari ens arribaven missatges d’alguns representants veïnals de Font de la Pólvora 

dient-nos que en aquests moments estaven sense llum. Per tant, li demano, més enllà 

dels projectes comunitaris i dels projectes de treball de fons, que evidentment són 

necessaris, quines mesures d’urgència i de xoc tenen previstes perquè aquest mes 

d’agost no torni a ser un mes d’agost amb talls de llum a Font de la Pólvora mentre 

regidors i regidores estan de vacances? I les paraules al regidor Carles Ribas. És atípic, 

li haig de dir, li vaig dir en privat i li dic en públic. A nosaltres ens hagués agradat rebre 

explicacions, per exemple, a la Junta de Portaveus. Hem fet, crec, dues juntes de 

portaveus on pràcticament no s’ha donat cap mena d’explicació ni de la seva marxa ni 

tampoc de quina serà la proposta d’equip de Govern de substitució de les seves 

responsabilitats. Però, en qualsevol cas, el que pensem que avui pertoca, més enllà de 

les diferències que haguem pogut tenir al llarg d’aquests anys, és reconèixer-li el 

compromís que ha tingut amb la institució, les hores de dedicació i, a més a més, jo 

particularment jo he compartit amb vostè un any i mig de Govern i, per tant, li sé la passió 

amb la qual defensa els seus projectes, les seves idees, que sempre ha pensat que eren 

les millors per a Girona, ja li dic, més enllà de les diferències que hem pogut tenir. Per 

tant, li desitjo el millor per a aquesta nova etapa i li agreixo, en nom del grup municipal 

socialista, totes les hores dedicades a aquesta institució.  

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. I ara la senyora 

Pèlach. 

LAIA PÈLACH SAGET (GUANYEM GIRONA): Sí, moltes gràcies. Com venim dient en 

els darrers plens aquest apartat el dedicarem a centrar-nos sobretot en un barri, malgrat, 

com que ens ha emplaçat a fer-ho, sí que hi haurà una altra intervenció. El dedicarem 

al barri de Sant Eugènia. Comencem per un tema, que és l’habitatge. Al barri de Santa 

Eugènia, també de fet a altres barris de la ciutat, hi ha un problema d’ocupacions de 

pisos conflictives. Algunes ocupacions són conflictives, generen problemes importants 

de convivència i, sobretot, en sumar-s’hi activitats delictives i molèsties com soroll o 

brutícia per al veïnat. Les exigències del programa d’Escales Netes i Segures no 

permeten incloure-hi aquests casos. Així doncs, com s’està actuant? Hi ha algun 

protocol? Quina és la proposta d’abordatge que fa el Govern a aquesta problemàtica? 

En l’àmbit de l’educació i de la cultura, avui justament acabem d’aprovar el Pacte contra 

la segregació escolar, que preveu mesures especials en relació als centres que tenen 

un percentatge important d’alumnat en situacions socioculturals desfavorides, com 

projectes d’innovació que afavoreixin la cohesió social o l’èxit educatiu i la igualtat 

d’oportunitats, o assignar recursos extraordinaris als centres amb més necessitats. 

Precisament aquest és el cas de la majoria de centres del barri de Santa Eugènia. Així 

doncs, més enllà dels títols, quines mesures tenen previst aplicar, concretament, en 

aquest barri? També en aquest àmbit encara, la promoció de la lectura en un barri amb 

una important presència d’immigració és una aposta absolutament necessària, diferent 

a la d’altres barris, i que s’ha fet molt evident en el confinament. Aquesta va ser la 

motivació, en el seu moment, de la creació de la Biblioteca Montfollet. Sembla que 

l’aposta ha canviat, però, més enllà del projecte de biblioteques escolars, que es fa a 

tota la ciutat, es fa algun tipus d’aposta específica per al foment de la cultura en aquest 

barri? A l’acord de pressupostos primer vam aprovar una moció i llavors ho vam treballar 

a l’acord de pressupostos, la moció era sobre Girona 2030. A principis de març, 

precisament vam fer arribar al Govern unes propostes per donar sortida a aquesta 

partida pactada. Una d’elles precisament plantejava la possibilitat de fer un projecte 

compartit amb Salt de dinamització centrat en el parc Núria Terés i el seu entorn. És 

aquesta feina que fa Guanyem per garantir que vagin endavant les propostes i acords 
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assolits, aquesta feina que sí que fem. No n’hem rebut resposta, però. Cinc mesos més 

tard, quina és la valoració que en fa el Govern? Ens poden donar, cinc mesos més tard, 

alguna resposta a aquella proposta que els vam fer en aquest sentit, i que era un acord? 

En l’àmbit de l’acció social, Santa Eugènia i Can Gibert fa temps que tenen plans 

comunitaris, el pla de barris, el pla d’educació i convivència… Moltes de les accions que 

s’hi feien s’han retallat o han anat perdent capacitat de transformació. Al mateix temps, 

els serveis socials de base estan col·lapsats i són incapaços d’assumir el seu treball, un 

treball de tipus més comunitari que cal al barri. Quines solucions ens plantegen com a 

Govern a aquesta realitat? A l’àmbit més de la seguretat, tenim, previsiblement, no?, 

aviat una nova comissaria, però més enllà de l’allargament i els sobrecostos d’aquestes 

obres, quin és el projecte a nivell de seguretat que s’ha previst? Com es pretén 

reorganitzar les polítiques de seguretat amb aquesta nova comissaria? En l’àmbit de la 

neteja: a finals del mes passat, i l’incivisme, a finals del mes passat es va anunciar una 

campanya, al barri de Santa Eugènia, concretament, per millorar el tema de la recollida 

de residus. Un mes després, quina valoració se’n fa? També es va anunciar la reducció 

d’horaris de diversos bars pels sorolls i molèsties que els clients causaven als veïns. Ha 

millorat? Això tenia una validesa de sis mesos. Què es preveu després? Hi ha un bar, a 

més a més, que resulta que té llicència d’oci nocturn i, per tant, pot tancar a les 03:00 h, 

i allà sembla ser que s’hi concentra la gent que ve d’altres bars, i ja s’ha generat algun 

problema. Quina és la solució que ofereixen? A més a més, alguns veïns estan fent una 

aposta per fer una campanya pel civisme i [inintel·ligible] que complementi aquesta feina 

realitzada, i s’han plantejat... voldria saber si també des del Govern s’han plantejat fer 

una via alternativa i recuperar la figura dels mediadors nocturns, que ja s’havia utilitzat 

al centre de la ciutat amb valoracions positives. I també on ha quedat la petició que van 

dir que feien interior d’obligar a contractar ] seguretat. Quin recorregut ha tingut? En el 

tema d’esports, el Club Esportiu de Santa Eugènia, el CESEG, és una entitat clau en la 

promoció de l’esport i un referent històric al barri. El club i el veïnat posen en valor la 

importància de la feina de cohesió social que fa. Tanmateix, els preocupa les dificultats 

que tenen per poder disposar de pistes i poder promoure l’esport a través de les 

extraescolars, justament el NIAM, aprovat el gener del 2018, preveia una colla de 

mesures, tant de dinamització de l’esport escolar com d’optimització d’espais i 

consolidació d’equipaments. Em poden dir en quin punt de desenvolupament està? O 

sigui, quantes de les 43 actuacions previstes s’han iniciat o executat? Finalment, a 

l’acord d’inversions de Girona, un altre d’aquests exemples d’aquesta feina que sí que 

fa Guanyem amb el Govern de la ciutat quan estan predisposats a fer-ho, va demanar 

incloure l’eternament pendent reforma del que serà rebatejat com a parc Jordi Vila-

mitjana. Quina és la previsió d’execució? Moltes gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): El senyor Montoya? 

XEVI MONTOYA ROLDAN (GUANYEM GIRONA): Sí, una pregunta en relació a la 

problemàtica viscuda las darreres setmanes i mesos en un bar al carrer Riu Freser amb 

Sant Isidre, del barri de Sant Pau. Al respecte ja hi va haver una pregunta al ple passat. 

Les queixes de les veïnes i veïns han estat constants, especialment les darreres 

setmanes, davant d’un establiment del qual es descobreix, posteriorment, que tenia la 

llicència caducada i que, a més, no comptava amb permís de terrassa i n’hi col·locava 

una cada vespre, provocant aldarulls i molèsties als veïns, especialment en dies de partit 

de futbol: concentracions d’un munt d’afeccionats al carrer, sense evidentment respectar 

la normativa vigent pel que fa a distàncies, cridòries constants, entre d’altres. Fins i tot 

a les xarxes socials corren vídeos on es pot veure el carrer ple de gent fent càntics i 

provocant tota mena de molèsties a mitja tarda. Sabem que el regidor Martí ha estat en 

contacte amb els veïns i per part nostra hem demanat la relació d’actuacions a la Policia 
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Municipal pel que fa a aquest cas. Ho duem al ple perquè dilluns passat el propietari 

finalment va haver de tancar, però abans ha interposat una demanda a dues de les 

veïnes que havien denunciat públicament el cas. Els hi demana 150.000 euros. El 

conjunt de veïns es queixen que el cas ha agonitzat massa, durant massa temps, i que 

aquest final, ara ja amb advocats pel mig, es podia haver evitat amb una acció més 

contundent per part del Govern i de la policia. Voldríem demanar-li al regidor Martí quin 

resum en fa de tot plegat. Moltes gràcies.  

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. I finalment el 

senyor Salellas.  

LLUC SALELLAS VILAR (GUANYEM GIRONA): Sí. Gràcies, alcaldessa. Em sap greu 

perquè el que diré ara ja sé que estan tots molt cansades i cansats, però ho volia dir al 

principi del ple, però ha sigut l’alcaldessa qui ens ha interpel·lat a fer-ho al final, i té a 

veure amb l’hospital Josep Trueta. Mirin, aquest grup municipal no només ho portava en 

el programa municipal, en el programa de les eleccions, perdonin, sinó que el mes de 

gener d’aquest mateix any, i reiteradament, la proposta que va fer era una proposta: 1) 

de que l’hospital Trueta anés situat al millor lloc, tècnicament, per aconseguir 

l’excel·lència sanitària, de recerca, d’investigació comunitària, i que es fes una 

negociació en clau de que aquest hospital, en el cas que no anés a Girona, tingués 

repercussions positives en el model sanitari de la ciutat d’altres tipus. Això, i si no mirin 

l’acta que vam fer el mes de gener, en un manifest sobre el Trueta, és el que hem 

defensat des del principi, i és, de fet, el que ha acabat passant, perquè segurament és 

el que tenia més lògica que passés. I, miri, vostè ho ha explicat molt bé al principi. Ha 

dit: “Fa tres anys, la Generalitat, el Departament de Salut ja em va posar aquesta 

proposta sobre la taula”. O sigui, fa tres anys ja teníem l’actual proposta sobre la taula. 

Ha dit que tenia una proposta que en aquell moment no tenia, ha dit, deixi’m dir-ho, que 

en aquell moment no tenia en compte prestacions per a la ciutat. Bé, la qüestió és que 

si fa tres anys hagués començat a negociar en clau de la solució que s’ha trobat, i no en 

fer una campanya a nivell personal i solitària, com vostè ha acabat explicant que havia 

fet, perquè anés a un altre lloc, segurament l’hospital s’hagués desencallat amb una 

solució molt similar a l’actual molt abans. Hem perdut temps, senyora Madrenas. 

Aquesta és la valoració que fem nosaltres, que la seva actuació el que ha significat per 

a la ciutat i per a la demarcació, al final, és una pèrdua de temps en què aquest projecte 

ja s’hauria pogut iniciar abans. Ara el que pertocarà, creiem nosaltres, és exigir al 

Govern de la Generalitat que tot allò en què s’ha compromès i ha fet públic, i entenc que 

vostè ja ha explicat que té tota la capacitat i tot el temps per fer-ho, compleixi amb el seu 

acord per a la ciutat, per a la demarcació i per a l’àrea urbana. Però que quedi clar: 1) 

el posicionament de Guanyem, que ja he explicat, que era la negociació i una arribada, 

una solució conjunta que portés el Trueta al millor lloc possible, però també millores per 

a la ciutat, 2) que s’ha perdut temps i anys en aquest procés, en aquesta batalla que 

vostè ha estat fent els últims anys i que ha acabat perdent, i finalment que ara el que cal 

és exigir inversions i pressupost a la Generalitat. I una cosa més: Domeny. Domeny: ara 

tenim una oportunitat, i espero que l’aprofitem entre totes i tots, perquè el 

desenvolupament d’aquest sector serveixi per garantir millors condicions al dret a 

l’habitatge a la nostra ciutat. I acabo, això sí, com han fet altres portaveus que m’han 

precedit, acomiadant al portaveu Carles Ribas. Jo crec que en el meu cas han sigut cinc 

anys de debats molt interessants que hem tingut, al Saló de Plens, fora del Saló de 

Plens, a reunions privades, a reunions amb els portaveus, a reunions sobre cultura, ha 

sigut un plaer com a grup i com a portaveu i com a Lluc Salellas poder treballar, discutir-

nos i a vegades també posar-nos d’acord sobre el que havia de ser la cultura i la ciutat 

en un futur, i estic convençut i estem convençuts que des d’allà on vostè vulgui segur 
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que continuarà treballant per a la ciutat, malgrat tot i malgrat les divergències que vostè 

ha explicat també avui que existeixen i que no cal amagar. Però la seva perseverança 

en treballar per a la ciutat hi serà i, en tot cas, que vagi molt bé i que sigui molt més feliç 

a partir d’ara.  

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Ara doncs anem a 

respondre les preguntes. Començarem per la senyora Palau. Conserges, beques 

menjador, T-7. 

EVA MARIA PALAU GIL (JUNTSXCAT-JUNTS): Gràcies, senyora alcaldessa. 

Començaré contestant al senyor Bertran i al grup d’Esquerra Republicana de Catalunya 

respecte al tema del servei de consergeria del Servei d’Esports d’aquest Ajuntament. 

Dir-li que, bé, no repetiré tota la argumentació, perquè, a l’anterior ple ja es va parlar 

d’aquest tema i l’argumentació continua sent la mateixa, però sí que hi ha hagut un gir 

en la situació, en el futur laboral d’aquestes persones, de la qual cosa ens alegrem 

moltíssim, i que ha sigut fruit, jo crec, del que representa fer política, fer política des del 

Govern, però també fer política des de l’oposició i fer política des dels sindicats. I aprofito 

també, senyor Bertran, per donar-li les gràcies a vostè, perquè és qui realment ha fet 

aquest tema, però a tot el grup, perquè han fet política, han parlat, han negociat i han 

pressionat, però amb responsabilitat, i, per tant, els hi agraeixo perquè no ha estat fàcil, 

i sé que no cal donar més voltes al tema, perquè tots entendran que quan hi ha famílies 

i persones a darrera de veritat que no ha estat fàcil. El més positiu de tot és que ara 

podem dir que aquests vuit, set, vuit persones no seran subrogades, que s’està acabant 

de perfilar el format administratiu que tindrà aquesta situació i, per tant, alegrar-me 

moltíssim per ells i donar les gràcies a tots aquells que han fet possible que, amb el 

diàleg, amb negociació i amb responsabilitat, s’hagi pogut trobar un full de ruta que ha 

afavorit a tothom. Respecte al senyor..., ai, ara no el veia, perdó, he tingut un lapsus, el 

senyor Ruhí, no, no, no sé què m’ha passat… Respecte al senyor Ruhí, les beques 

menjador, [inintel·ligible] i la sisena hora. A veure, jo, no sé, vostè em feia una reflexió 

que jo no sé, em deia que al conseller li costa trobar els diners per a les beques 

menjador. Jo crec que estem en el moment que estem, que organitzar tot l’inici del nou 

curs no ha estat fàcil, bé, no està sent fàcil, per part del Departament i per part municipal, 

però que la sensibilitat, sobretot en temes socials, està sobre la taula. I no sé si trobarà 

els diners o no els trobarà, però el que estic segura, li puc garantir que, com Ajuntament, 

no deixarem, ni molt menys que les beques menjador no és que vagin a menys, sinó 

que han d’augmentar, perquè segur que hi hauran moltes més situacions familiars que 

necessitaran de beques menjador i, per tant, haurem d’estar amatents, però és que no 

tinc cap dubte que hi serà, igual que la sisena hora. Jo crec que avui hem aprovat un 

pacte, bé, un document o pacte on queda molt clar quin és el posicionament del nostre 

Govern i de tots vostès, però, en aquest cas, del nostre Govern i, per tant, estarem 

amatents a que això no tingui cap desviament, sinó que, al revés, que surti reforçat per 

al proper curs, que esperem també que comenci com ha de començar, amb tots els 

col·legis oberts i tots els nens i nenes i adolescents de la nostra ciutat dintre de les aules 

i fent l’activitat que els correspon. Respecte a la senyora Pèlach, a veure, de vegades... 

M’ha fet tantes preguntes, senyora Pèlach, que intentaré respondre i, si no, com que és 

a final de curs, me’n porto deures per fer a les vacances, que no en faré, per cert, per 

altres temes, i li aniré contestant. Però, bé, mesures al barri de Santa Eugènia, em 

preguntava, degut a tota la situació d’escolarització, de les escoles, d’aportacions 

econòmiques que avui reflectíem a dins d’aquest document del pacte, que dèiem que 

s’havien de donar més aportacions econòmiques a les escoles, sobretot a aquelles que 

tenen més complexitat. Evidentment que ho retallarem, però que no dependrà només 

de nosaltres, que depèn també del Departament i, per tant, les aportacions econòmiques 
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en part hi seran des de l’Ajuntament, però en part són d’un departament, i el que hem 

de fer és treballar conjuntament. Respecte al CESEC, no és que només el club i els 

veïns creguin que és molt important aquest club per al barri, és que nosaltres també ho 

creiem, i no és important des del punt de vista esportiu, que sí, sinó des del punt de vista 

educatiu i de conciliació familiar i de dinamització inclús del barri. Per tant, sempre hem 

apostat pel CESEC. Em diu que tenen dificultats amb les pistes. En aquest moment, 

s’està fent la distribució de totes les pistes. Pensi que aquest any serà molt diferent, els 

usos de pista, serà, és molt més complicat l’engranatge, pel tema del volum de gent que 

pot assistir a cada entrenament, etc., però en cap moment el CESEC es quedarà sense 

pistes. És que no sé d’on ha pogut arribar la dificultat de tenir pistes. I després, de les 

43 actuacions del PNIEM, com pot comptar, jo no me les sé de memòria; per tant, li 

contestaré... Les revisaré totes i li aniré dient com anem i com està, perquè jo ara no les 

sé de memòria i, per tant, no li puc respondre.  

MARTA SUREDA XIFRE (JUNTSXCAT-JUNTS): Gràcies. Sí. Molt ràpidament, 

contestant al regidor Ayats, no hi ha res en ferm, pensat, per pacificar el carrer del 

Carme, més enllà del pont de l’Areny, però es bo conèixer que els veïns del sector 

valoren o anteposen la qualitat ambiental de l’aire, la qualitat de vida a les molèsties que 

els pugui ocasionar el tall de circulació i el canvi de recorregut habitual que han de fer. I 

pel que fa a Països Catalans, a la rotonda de Països Catalans, saben que hem 

encarregat un projecte per a un carril bici al carrer de l’avinguda Pericot i, per tant, 

aquesta part quedarà possiblement afectada. Esperem després a veure què en surt, 

d’aquest projecte, i què es podria fer en aquesta rotonda.  

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. La senyora Pi 

també tenia algunes respostes. 

NÚRIA PI MÉNDEZ (JUNTSXCAT-JUNTS): Sí. Moltes gràcies. Primer, la senyora 

Paneque em preguntava pels talls de llum i feia referència a l’agost de l’any passat, que 

deien que no volien passar un estiu així, és veritat, i suposo que també estarà d’acord 

amb mi que no comptàvem que estaríem quatre mesos confinats, en els quals quedaria 

parat tot el pla d’actuació que nosaltres havíem dut a terme. En aquell moment, la nostra 

aposta era per fer un blindatge, tal com es feia a la Mina, era el que defensàvem, aposta 

que no compartien les persones afectades del barri, per la qual cosa vam estar 

negociant fins que vam arribar a un acord, que és el que es va fer de sectorització. 

Llavors nosaltres vam elaborar un pla social que preveia treballar en tres eixos alhora. 

Per un costat, l’equip social, que anava fent el porta a porta, per demanar a la gent que 

regularitzés i facilités la regularització. Per altre costat, les obres als carrers implicats, 

que es van acordar. I per l’altre, el control policial per evitar que la gent cometés 

aquestes actuacions fraudulentes. Bé, a nosaltres aquest pla se’ns va veure segat degut 

a la covid, per la qual cosa no el vam poder reprendre, parcialment, com ja vaig explicar 

a l’altre ple, fins el mes de juny, en el qual vam poder començar les obres, però, a nivell 

social, no podem fer el porta a porta, lògicament, per les mesures de seguretat. Sí que 

seguim treballant perquè els veïns es regularitzin, però ho hem de fer d’una altra 

manera, és a dir: informant, demanant a les entitats del territori que ens ajudin, 

demanant als veïns que s’acostin al centre cívic per regularitzar la seva situació… Com 

ja els hi he dit, ens està constant molt que la gent es regularitzi. I també és veritat que 

ens trobem en la situació que nosaltres per part nostra sí que podem fer un treball, que 

és el que estem fent, és aquest pla social que vam proposar, però sempre hem dit el 

mateix: si els veïns no col·laboren, difícilment aconseguirem la solució. Per tant, 

nosaltres seguirem treballant en aquesta línia, però també necessitem que els veïns 

siguin conscients de la importància i els prejudicis que causen als seus veïns pel fet de 
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no voler regularitzar la seva situació. I un exemple molt clar: vostès saben que 

recentment va haver una batuda a la zona… Doncs bé, de la batuda cap aquí hi ha un 

80 %, aproximadament, menys incidències. Això equival a que, si pujaven sis vegades 

al dia els tècnics de la companyia, ara pugen una o dues vegades. Per tant, això ens 

torna a demostrar que realment hem de seguir treballant per demanar a la gent que es 

regularitzi i, lògicament, ho farem amb tota la xarxa professional que tenim al barri, com 

abans li explicava a la senyora Andreu. I nosaltres seguirem treballant en la mateixa 

línia de treball fins que no es demostri que realment no és efectiva, un cop s’hagi fet tot 

el treball que està previst, cosa que a dia d’avui no s’ha pogut acabar. La senyora Pèlach 

m’ha fet d’entrada preguntes sobre l’habitatge, les ocupacions conflictives. Bé, 

nosaltres, des de Serveis Socials, el marge que tenim és limitat en aquest sentit, tot i 

que sí que les accions que sí que duem a terme és, per un costat, quan sabem que 

aquesta ocupació és conflictiva no donar suport al padró. Per altra banda, tampoc fem 

els informes socials quan hi ha temes de desnonament, mentre que en altres casos sí 

que ho fem per poder-los evitar, i treballem conjuntament amb la policia quan nosaltres 

detectem que alguna d’aquestes ocupacions pugui ser conflictiva perquè la policia pugui 

passar a fer l’acció que li pertoqui. A partir d’aquí, entenc que la policia també déu tenir 

les seves limitacions a l’hora de treballar-ho. Sobre el tema dels plans comunitaris de la 

zona de Santa Eugènia/Can Gibert, un dels plans, que és el PEIC, els últims anys ha 

mantingut els projectes sense molts canvis en la Comissió d’Educació i Associacionisme 

per vàries raons, entre elles, perquè es va canviar el director dels Serveis Socials de 

Santa Eugènia. La nova directora va entrar el mes de novembre, la nova directora va 

començar a situar-se en el moment en què va arribar la covid. Per tant, no va poder 

seguir amb projectes que estaven pensats. De totes maneres, també, la Comissió de 

Nous Reptes em consta que ha sigut innovadora i ha sigut dinàmica durant aquest 

temps. Si no ho tinc malentès, i la regidora Palau em corregirà si m’equivoco, aquesta 

primavera hi havia prevista una diagnosi per establir noves prioritats a la Taula 

d’Educació i Esports, però arrel de la covid es va haver de suspendre i està previst que 

el setembre es pugui fer aquesta taula per avaluar aquests nous projectes. I a nivell del 

col·lapse de Serveis Socials, nosaltres som conscients d’aquest col·lapse. També és 

veritat que Santa Eugènia té l’equip de professionals més gran, també té l’equip de 

professionals més estables, i amb tècnics amb més expertesa. Nosaltres una de les 

coses que hem fet, i ja ho hem explicat, és la porta d’entrada, que el que preveu, o vol, 

o s’ha fet amb la finalitat de fer un primer filtratge de demandes que puguin arribar, 

precisament per descarregar els serveis socials de base, i a partir d’aquestes demandes 

fer les derivacions corresponents. De totes maneres, nosaltres també tenim en estudi 

altres accions, no només per als Serveis Socials de Santa Eugènia, sinó el que serien 

accions que repercutirien en els Serveis Socials de tota la ciutat, perquè entenem que 

els professionals estan assumint tasques, que no és per la complexitat de les mateixes, 

sinó pel temps que han de dedicar per fer-les, que això evita que puguin fer més treballa 

comunitari, com seria la previsió i el que ens agradaria a tots. Per tant, nosaltres estem 

treballant i estudiant diferents accions per intentar descarregar a tots els professionals 

de base d’alguna d’aquestes tasques que estan realitzant i així poder fer cada vegada 

més treball social comunitari. Moltes gràcies.  

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies, senyora Pi. I ara 

seria el torn del senyor Terés.  

MARTÍ TERÉS BONET (JUNTSXCAT-JUNTS): Sí, gràcies, alcaldessa. A veure, en 

resposta a la regidora Moya, que ens preguntava sobre el vial de les Hortes de Santa 

Eugènia, dir-li que aquest vial en concret té un manteniment i es fa, evidentment la 

reposició del sòl de forma periòdica, malgrat que hi ha alguns trams en què, degut al 

DOC_ID: 9750089Altres: ACTA Ple 27-07-2020

Codi de verificació CSV: 86ZOJ-GWV8Q-55OUR
Data d'emissió: 9 de març de 2021 a les 14:13:58
Pàgina 140 de 147

El document ha estat signat per :
1.- Secretari General de AJUNTAMENT DE GIRONA.Signat 03/02/2021 12:02

2.- Alcaldessa de AJUNTAMENT DE GIRONA.Signat 05/02/2021 10:52

APROVAT

C
Ò

P
IA

 D
E

L 
D

O
C

U
M

E
N

T
 O

R
IG

IN
A

L 
(R

ef
.: 

57
78

22
2 

86
Z

O
J-

G
W

V
8Q

-5
5O

U
R

 C
50

36
16

8D
B

5A
26

B
9A

D
C

6F
B

B
6F

F
26

33
79

8A
83

37
6A

) 
ge

ne
ra

da
 a

m
b 

l'a
pl

ic
ac

ió
 in

fo
rm

àt
ic

a 
F

irm
ad

oc
. E

l d
oc

um
en

t e
st

àS
IG

N
A

T
. M

itj
an

ça
nt

 e
l c

od
i d

e 
ve

rif
ic

ac
ió

 p
od

eu
 c

om
pr

ov
ar

 la
va

lid
es

a 
de

 la
 fi

rm
a 

di
gi

ta
l d

el
s 

do
cu

m
en

ts
 s

ig
na

ts
 a

 l'
ad

re
ça

 w
eb

 h
ttp

://
w

w
w

.g
iro

na
.c

at
/v

er
ifi

ca
ci

o_
si

gn
at

ur
a.



DOCUMENT IDENTIFICADORS

ESTATSIGNATURES
ALTRES DADES

 
 

pas de vehicles més pesats que han de fer retirada de restes vegetals i així fins a la 

parcel·la que tenim, a les Hortes de Santa Eugènia doncs a vegades, sobretot a les 

èpoques de pluja, es veu més malmès, però es fa la reposició, lògicament, per tal que 

quedi allisat, d’acord també amb el conveni que tenim amb el Consorci Vies Verdes per 

al manteniment de tot aquest tram. En quant a l’espai en ell mateix, doncs evidentment 

es fan neteges setmanals, quinzenals, depèn de si estem parlant de buidatge de 

papereres, de neteja d’espais naturals, de buidatge de les zones on es fa l’abocament 

dels residus de restes vegetals dels hortolans, etc. Hi tenim una persona dedicada per 

fer les tasques de manteniment, també. Apart de les tasques de neteja, hi ha una 

persona que es dedica al manteniment de l’espai de tota la zona de les Hortes, i ho fem 

també d’acord amb assemblees conjuntes amb l’Associació dels Hortolans de Santa 

Eugènia, que justament aquesta setmana celebren la seva assemblea. Bé, resposta al 

regidor Balbín. Sí, la ciutat de Girona ha fet un pas per tal d’adherir-se, de constituir, de 

fet, som socis fundadors, per dir-ho així, de l’Associació de Municipis per l’Energia 

Pública. La intenció és poder portar l’aprovació d’aquests estatuts al ple del setembre, i 

així ho faran totes les ciutats que han fet aquest primer pas per impulsar la constitució 

d’aquesta associació, que té dos objectius: un és la titularitat i la gestió de la xarxa de 

distribució elèctrica, i, per tant, és evident que si apostem per un model i per una titularitat 

i una gestió pública de la xarxa elèctrica, en la mesura del possible, i, per tant, no serà 

una tasca fàcil, i aquest és un repte que per això es planteja de forma, per dir-ho així, 

consorciada amb altres municipis per tal de fer pinya en aquesta tasca, i, per l’altra, la 

producció energètica a partir d’un model de generació de proximitat i d’energies 

renovables i, per tant, amb aquests dos objectius, pel que fa a la xarxa i pel que fa a la 

producció energètica, neix aquesta associació, que té un paral·lelisme, per dir-ho així i 

perquè s’entengui ràpidament, amb l’Associació de Municipis per a l’Aigua Pública, de 

la qual també formem part, i aquesta associació neix una mica a imatge i semblança, 

però en el terreny energètic. En resposta a la regidora Esporrín, no li he dit que no formés 

part de la Xarxa Natura 2000, sinó simplement li he dit que la parcel·la de què estem 

parlant està limitada per un vial de quatre carrils més dos carrils bici; per l’altre costat, 

està limitada per un pont; per l’altre, per un pavelló; i per l’altre, per una feixa, que és la 

més propera. Aquesta finca, a la que estem referint-nos i que pot acollir activitats i, de 

fet, se n’han acollit bastants, de mercats, espectacles, de tot tipus, és una parcel·la que, 

certament, malgrat formar part de l’espai de Xarxa Natura 2000, no gaudeix de la 

biodiversitat i de l’interès natural que poden tenir espais que afronten més amb el riu, 

que és on realment hi ha l’interès i, per tant, lògicament, per això la Xarxa Natura 2000 

ressegueix el riu, eh? No ressegueix pavellons, per dir-ho així. Ressegueix el riu perquè 

és on hi ha l’interès natural. En el sentit de la qüestió que ens plantejava en relació al 

rec de La Devesa, es va fer una actuació ja fa uns mesos per netejar i treure d’arrels la 

connexió entre la sèquia Monar i el sistema de rec de La Devesa, que s’abasteix 

d’aquest punt, que està al darrera de l’Escola d’Hosteleria. Això ha permès, i es va fer 

la comprovació, a més a més, que l’aigua arriba, i, per tant, aquest any, certament, jo 

crec que els tècnics han fet la planificació del rec en funció també de la necessitat hídrica 

d’aquest espai, que, certament, aquest any no és ni de bon tros, dels que requereix més 

aportació d’aigua per part del sistema de rec, malgrat que està tot preparat per fer-ho i, 

de fet, s’està fent a depèn de quines illes i quins trams, però, com vostè comprendrà i 

ho pot consultar en els històrics de pluviometria d’aquest any, l’aportació natural ha fet 

gairebé innecessari que s’hagi hagut de començar el rec abans o a diferència de l’estiu 

passant, en què realment vam tenir una situació molt més estressant. I en resposta a la 

regidora Pèlach, en la bateria de preguntes del barri de Santa Eugènia, no hem fet 

encara la valoració de la campanya de neteja perquè encara l’estem fent, encara s’està 

fent el seguiment de diferents àrees de contenidors. Sí que anem rebent informació a 
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diari i en totes les franges horàries i, per tant, anem tenint informació que ja li comentaré 

que té a veure amb capacitat d’àrees de contenidors… És a dir: hi ha coses que 

s’observen, com, per exemple, que hi ha alguns contenidors que queden plens. Es 

podria pensar, d’entrada, que és per incapacitat de càrrega, de capacitat del propi 

contenidor, i que faria falta ampliar-lo, però sempre són els mateixos, en aquests llocs. 

Per exemple, per posar-li un exemple d’una informació que hem pogut comprovar: 

sempre és el de rebuig i, a continuació, el d’orgànica. Són els dos únics contenidors que 

tenen la porta suficientment gran per posar-hi les bosses d’escombraries de rebuig, val? 

I quan el de rebuig queda ple, s’omple el d’orgànica, a continuació. I, en canvi, els de 

les altres fraccions no s’omplen. Per què? Perquè no s’hi poden posar bosses de rebuig 

habitualment, i, per tant, això vol dir que, si s’omplissin amb les fraccions que correspon, 

segurament aquella àrea tindria capacitat per gestionar tot el rebuig que hi arriba. El fet 

de que no es faci la tria per part dels usuaris, dels ciutadans de les diferents fraccions, 

fa que s’acumuli tot en el de rebuig. I segurament no és un problema tant de capacitat 

d’aquell contenidor, sinó de que no s’està fent bé la tria selectiva del residu, i, per tant, 

bé, ja hi tenim dues persones treballant, d’un pla d’ocupació, en temes de sensibilització, 

i tenim agents ambientals també fent aquests controls. Hem de recollir més informació 

i, evidentment, això ens permetrà actuar-hi. Avui, certament, una de les dues mesures 

que s’ha aprovat en el plec de substitució de millores era la campanya, la insistència en 

la neteja de les àrees de contenidors… Val? I, per tant, en aquest sentit nosaltres, si ho 

vam pactar, és perquè també ens semblava interessant i oportú fer-ho i, per tant, serà 

una actuació més que hi haurà. I després, bé, per complementar… Ha preguntat algunes 

qüestions relacionades amb seguretat i així, però també de civisme alternatiu, i bé, vam 

estar reunits la setmana passada amb la Mancomunitat de Santa Eugènia, que ens van 

proposar de donar suport, i els vam encoratjar a que ens presentin un projecte per donar 

forma a aquest projecte que tenen de civisme alternatiu per tal de, segurament, amb 

mesures complementàries a les que son pròpies més de l’àrea de seguretat i, en aquest 

cas, de civisme, intentar abordar des de diferents vessants una problemàtica que 

realment és complexa i que genera un problema de convivència sobretot als espais 

públics del barri.  

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies, el senyor Ribas.  

CARLES RIBAS GIRONÈS (JUNTSXCAT-JUNTS): Li miraré de passar l’informe, li he 

enviat un whatsapp ara just a l’empresa responsable. El passarà directament alcaldia, 

perquè jo demà al matí faig la signatura de la meva renúncia del càrrec de regidor i, per 

tant, passarà tot a mans d’alcaldia i, per tant, he demanat que ho passin a alcaldia i que 

els hi facin arribar.  

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Aquests aspectes de Santa 

Eugènia, de cultura, que ha dit de la Montfollet i el que es fa a Santa Eugènia... 

CARLES RIBAS GIRONÈS (JUNTSXCAT-JUNTS): Bé, sí, evidentment... Bé, té dues 

hores per parlar de Montfollet? Perquè, si vol, començo, perquè és que tractar un tema 

com Montfollet en una pregunta de ple és molt complex, quan jo ja ho he portat i vaig 

respondre preguntes del seu company de partit. Crec que, gràcies a Déu, s’ha pogut 

encaminar una mica aquesta situació i evitarem un conflicte que podíem haver sortit 

amb la voluntat que dèiem de crear una comunitat pròpiament al barri, i evitar que una 

biblioteca quedés com a única portadora d’una activitat, quan, en realitat, el que es volia 

buscar és el treball comunitari amb les tres escoles que hi estaven implicades. Crec que 

el projecte és excel·lent i el que tenia que aconseguir és que s’impliquessin la resta de 

les escoles. Ara sembla que hem trobat una via que podrà comportar, evidentment, una 

major entesa entre elles i, per què no, estudiar altres alternatives d’àrea urbana perquè 
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la majoria de nanos que venien que eren de fora, venien de Salt, justament. Per tant, 

s’hi està fent molta activitat. És que m’allargaria moltíssim. Jo, si vol quedem un dia 

apart, puc donar-li una xerrada extensa en aquest tema, i en quant a activitats culturals 

al barri, hi ha equipaments que estan fent activitats molt amplis justament en aquest 

barri, però faré un detall i els hi faré arribar.  

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies, senyor Ribas. El 

senyor Lluís Martí. 

LLUÍS MARTÍ ARDERIU (JUNTSXCAT-JUNTS): Sí, gràcies. Estava disposat a 

escoltar les dues hores jo, Carles…, però és igual, deixem-ho aquí. En qualsevol cas, 

en relació amb la companya Cedacers, que preguntava sobre altres projectes concrets, 

per ser més detallat i específic, si us sembla us faré arribar realment com estan 

cadascun d’ells, amb el benentès que la pista del CREC ja està a punt. Pel que fa a la 

plaça Josep Pallach, el badalot està en licitació, i pel que fa a la coberta de Fontajau, 

malauradament en aquest cas s’haurà de portar a terme un procediment de resolució 

contractual, si és que administrativament és així, amb els informes que corresponguin, 

i, per tant, mentre no es puguin reiniciar aquestes obres amb una nova adjudicació de 

les mateixes el que s’està tramitant és una contractació per adequar la pista per tal que 

se’n pugui fer ús entretant, d’acord? Per altra banda, la companya regidora Pèlach ha 

dit sobre Santa Eugènia, més enllà del que ha comentat el company Martí Terés, val a 

dir que avui mateix, Martí, estàvem reunits amb veïns de la plaça per comentar aquestes 

inconveniències, aquestes molèsties que genera l’activitat que es porta a terme allà i, 

més enllà dels bars, l’ocupació també del que és la mateixa plaça. En aquest sentit, de 

ben segur que ja heu vist que es van portar a terme actuacions administratives per tal 

de limitar l’horari de l’activitat a cinc bars d’aquella zona, en el sentit que es va reduir 

l’horari en dues hores respecte del que tenien autoritzat, i així mateix, respecte de dos 

d’aquests establiments, es va demanar a la Generalitat, com molt bé recordaves, que 

s’incorporés un guarda de seguretat per tal que el mateix establiment es responsabilitzés 

dels eventuals desordres que poguessin generar els seus usuaris. En aquest sentit, 

estem en l’expectativa que ens confirmin la resolució corresponent, que es pugui portar 

a terme aquesta mesura del guarda de seguretat. En qualsevol cas i respecte del que 

preguntaves, de què passarà quan hagin passat aquest sis mesos, no es tracta ni tan 

sols que passin aquests sis mesos. Si el resultat de les actuacions que pugui fer la 

policia municipal per tal d’acreditar que allà s’estan portant a terme incompliments, ja 

sigui en la mateixa activitat del bar o en l’ocupació de la via pública, això ens servirà per 

ser encara més restrictius, i, si cal, es reduiran en aquest cas els horaris de les mateixes 

terrasses o encara més el dels establiments, per tal d’intentar conscienciar, si més no, 

ja sé que és una mica amb la vara darrera, als titulars d’aquests establiments que ells 

també han de posar de la seva part per tal d’intentar que els seus usuaris s’ajustin als 

usos i costums, diguem-ho així, millors, és a dir: que no molestin els veïns. Em sembla 

que també preguntaves, si no recordo malament, sobre el parc, diguem-ho així, rebatejat 

com a Jordi Vila-mitjana. En aquest sentit, i en relació amb el projecte que estava en 

curs, aquest mes ens en lliuraran les modificacions i els ajustos que calien per fer 

possible la seva execució, d’acord? I pel que fa al que comentava el company i regidor 

Montoya, en aquest sentit, de forma amical, eh?, arribes tard, en el sentit que des de 

l’Ajuntament ja ens hi hem posat des del primer moment. En aquest sentit, val a dir que 

tant bon punt vam tenir coneixement directe d’aquelles molèsties que generava 

l’establiment o, possiblement, els seus usuaris, diguem-ho així, repeteixo, eh?, 

coneixement directe… També els companys d’Esquerra Republicana es van interessar 

pel tema perquè van rebre també queixes en aquest sentit, i també, evidentment, 

l’associació de veïns del barri, a Pla de Palau/Sant Pau vam actuar directament, en el 
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sentit de fer la inspecció corresponent, vam detectar que, efectivament, hi havia una 

terrassa que era il·legal i, per tant, la vam fer treure immediatament, la celeritat va ser 

absoluta… En el sentit que comentaves de la llicència caducada, a mi no em consta 

aquesta llicència caducada, per tant, seria una qüestió de veure, possiblement, però no 

em consta, però en qualsevol cas el que vam fer va ser estar-hi molt a sobre, vam fer la 

inspecció pertinent, vam fer un requeriment per tal que no s’utilitzés cap mitjà de 

reproducció mecànica de la música, per tal d’evitar aquests sorolls, perquè era una 

activitat que no disposava d’una autorització per a una música de fons ambiental i, per 

tant, des d’aquest punt de vista hem intentat ser el màxim d’expeditius possible. Fixeu-

vos que, en aquest cas, les molèsties a nosaltres ens van arribar, als companys 

d’Esquerra també, també a l’associació de veïns, després de la covid, i estem parlant 

després de la covid que no ha passat pràcticament res i ja és un local, que també per 

altres motius, però ja està tancat i fins i tot el llogater que hi havia l’ha desallotjat i no sé 

si s’ha emportat més instal·lacions de les que tocaven, diguem-ho així, eh?, i per tant, 

tampoc no diu massa a favor seu. En qualsevol cas, sí que voldria afegir que val a dir…, 

i, per tant, resoldran, entenc, que en aquest cas hem actuat amb tota la celeritat possible, 

amb l’ajut dels companys dels altres grups municipals que també ens ho van fer notar, 

repeteixo: val a dir que en aquests casos hem d’anar una mica en compte (no ho dic per 

vosaltres en aquest cas, eh?, ho dic en general) en no fer demagògia, perquè, és clar, 

una cosa és que hi hagin denúncies o queixes, si més no, però el que cal és que aquelles 

denúncies o queixes provoquin l’obertura d’un expedient, que, amb l’expedient, podem 

fer les actuacions d’inspecció que calgui. I, en base a aquests fets acreditats de forma 

fefaent, podem adoptar les resolucions administratives, les més restrictives que calguin, 

que siguin necessàries. Per tant, entenc que, en aquest cas i en aquest sentit, s’ha 

actuat de la millor manera possible. Gràcies. 

MARTA MADRENAS MIR (alcaldessa-presidenta): Moltes gràcies. Respecte a les 

ocupacions conflictives, que ara ja s’estan començant a anomenar “ocupacions 

delinqüencials” per descriure-les… De fet, és una problemàtica molt greu que s’està 

produint no només a la nostra ciutat, ho veiem fins i tot en els mitjans de comunicació, 

en la majoria de… o en molts, no, en la majoria no, però en molts dels municipis de tot 

Catalunya, i que té una molt difícil solució. Té una molt difícil solució perquè no tenim 

les eines legislatives que puguin facilitar aquesta expulsió ràpida, instantània, d’aquests 

ocupes, ocupants delinqüencials dels habitatges que estiguin ocupant. De fet, fins i tot 

s’ha parlat amb Fiscalia i, crec que ja ho puc dir públicament, van dir que ells no podien 

fer res, és a dir: que no tenien cap eina jurídica per poder fer res. Disculpin. No obstant 

això, especialment ho gestionen Mossos d’Esquadra, és a dir: quan són ocupacions 

delinqüencials, correspon a Mossos d’Esquadra. Nosaltres fem tot el suport, però 

entenem, també, que Mossos d’Esquadra no tenen les eines. Llavors, aquí sí que és 

cert que s’està començant a moure un moviment del món local, de les entitats, 

precisament, de les dues, que sembla que es vol començar a treballar en una 

modificació express de codis penals per poder tenir alguna eina perquè no s’estiguin 

durant anys sencers perjudicant la vida dels veïns i les veïnes quan hi ha aquestes 

ocupacions tan difícils i conflictives. I sí, clar, aquest protocol que tenim nosaltres, el de 

les Escales Netes i Segures, policial, no es pot aplicar en aquests casos perquè només 

s’aplica un cop les escales ja estan “netes”, entenent-nos, d’ocupacions delinqüencials 

i, per tant, mentre no sigui així, no entra en funcionament aquest programa, i clar, el 

problema és que no tenim formes per expulsar-ho. Ara sí que és cert que iniciarem una 

prova, bé, perquè hem estat parlant amb molts ajuntaments, amb molts municipis, a 

veure què fa tothom, per intentar trobar fórmules d’èxit, i ara és cert que intentarem una 

prova a dos edificis concrets que, si em permeten, no diré tampoc quin és el carrer 
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(després els hi puc dir), en què, treballant conjuntament… Una és, sobretot, d’una entitat 

bancària; l’altra no, és compartit, també, hi ha propietaris compartits. Llavors, treballant 

amb els titulars, amb els propietaris de l’immoble, donant-los-hi certa seguretat i, també, 

exigint-los que actuïn amb certa responsabilitat, també, a veure si, l’estem acabant de 

redactar, és una cosa, un projecte molt compartit, doncs a veure si podríem trobar la 

solució com a prova pilot a aquests dos espais importants, edificis, que a veure si ens 

surt bé. És molt difícil quan no tens les competències per poder… No les competències, 

eh?, vull dir: ara no va de competències, sinó quan no tens les eines, diguéssim, per 

poder fer expulsions d’aquestes persones que, efectivament, compliquen molt la vida 

als altres veïns. Doncs crec que això seria tot, veritat? No hi hauria cap més prec ni cap 

pregunta? Jo volia fer, si m’ho permeten, una referència, efectivament, a aquest canvi 

que hi haurà a partir de demà. El regidor Ribas ha decidit que aquesta renúncia a la 

seva acta de regidor la faria efectiva demà mateix, després que es dugués a terme 

aquest ple. Clar, hem viscut moltes coses, Carles, de sempre portaveu. Hem gaudit molt 

amb tu, aquesta és la veritat. Algunes vegades ens has fet patir, però la majoria de les 

vegades també ens has fet riure molt. Eren imprescindibles les teves cites literàries, tant 

si tenien sentit amb el tema, com si no, però perquè tu pretenies posar aquella cita 

literària en aquell moment concret i que sempre ens arrencava un somriure quan 

passava això. Hem passat moments molt complicats, molt, perquè des del 2011 que 

estem junts, i hem passat moments molt difícils, molt, però també hem passat moments 

magnífics i d’alegria, i d’il·lusió i de saber que hem fet molt bona feina. I parlo en plural, 

però, de fet, el que vull dir és que has fet molt bona feina. Has passat per tres regidories, 

les tres les has gestionat molt i molt bé. No obstant, crec que la teva perfecta era Cultura. 

Crec que era la que t’identificava més, m’ha semblat a mi. És quan t’he vist més feliç a 

l’hora de gestionar una regidoria, però aquesta és la meva sensació. La veritat és que, 

per a mi, tot aquest ple ha estat una mica diferent perquè anava planejant per aquí el 

que avui serà el darrer ple del meu company, Carles Ribas, i, doncs bé, hi ha hagut certa 

tristor per part meva, per part de tots els teus companys, de que això sigui així. 

T’asseguro que et trobarem molt a faltar. Jo em sento molt orgullosa de tot el que hem 

compartit, de la feina que hem pogut fer junts, i, escolta, et desitjo tota la felicitat del món 

i que tots els projectes que puguis endegar siguin sempre exitosos. I una abraçada 

enorme i volia avui, com a moment excepcional, que avui tu, si volies, poguessis tancar 

aquest ple.  

CARLES RIBAS GIRONÈS (JUNTSXCAT-JUNTS): Moltes gràcies, alcaldessa. Són 

nou anys i obviaré, he intentat obviar-ho i m’hi heu portat vosaltres, ja sabeu que de 

vegades em pico una mica, quan presenteu aquestes mocions o feu aquestes 

intervencions amb algun que altre em puja una mica l’adrenalina i contesto. Sé que ha 

estat molt incompresa, per molta gent, una decisió com aquesta. Jo sempre només 

explico un exemple, que és al desembre demano ser coherent al meu fill i em contesta: 

“I tu? Ho ets?”. Quan et fan aquesta pregunta o et fan aquesta resposta i et posen un 

mirall davant, doncs són moltes reflexions i, a partir d’aquí, els que em coneixeu una 

mica, els que em coneixen de fa més temps, el que hem compartit de vegades fora de 

la política moments diferents, com en Lluc i altra gent, doncs saben que sóc una persona 

que m’autointerrogo molt i que intento ser molt sever amb mi mateix, i bé… Al desembre 

ja li vaig mig dir, i em va convèncer l’alcaldessa que m’ho pensés, m’ho repensés, en un 

sopar que tornàvem de veure, em sembla que era el Sopar dels Manaies, vam estar 

parlant a fora al pàrquing i em va dir: “No, home, no. Anima’t”. No sé, que han sigut uns 

moments difícils. Qui ens anava a dir que venia la covid després, tot darrera, no? Jo 

l’únic que puc dir és que han estat nou anys increïbles, i això ho comparteixo amb 

l’alcaldessa, hi han hagut moments dolços, hi ha hagut moments agredolços i hi ha hagut 
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moments de molta resiliència personal, no només meva, sinó de molts membres 

d’aquest equip de Govern. M’enduc la motxilla carregada de pedres, però també 

carregada de grans regals, i crec que tocava en aquest moment, per una qüestió 

ideològica i personal prendre aquesta decisió. Girona és extraordinària, 

extraordinàriament complexa, enigmàtica i fantàstica. I ha sigut un real plaer poder 

treballar per a aquesta ciutat, intentant-ho fer el millor que he sabut. Deixeu-me només, 

i sé que és un rotllo i és molt tard i esteu molt cansats, però a tothom que estigués a la 

meva situació li agradaria… Us robaré exactament set minuts, val? M’agradaria, des 

d’aquí, fer un agraïment, primer de tot, a la dona i als fills. Ho he dit abans. Els sacrificis 

d’hores que comporta ser regidor i vull demanar-los perdó per allò que m’he perdut, 

perquè, com a regidors, ens hem perdut segur de la família moltes coses extraordinàries. 

I jo des d’aquí sé que m’estan sentint en aquest moment, sobretot als dos meus fills, 

demanar-los perdó per quan no hi he estat. Respiro. Després hi ha, ara us sorprendré…, 

vull agrair a cinc persones molt especials de l’Ajuntament. Dues treballen a Alcaldia, una 

hi treballava i l’altra encara hi és, la Rosa i la Laura. L’altra es diu Paquita i està a 

Urbanisme. L’altra es diu Anna i està a Sostenibilitat. I l’altra es diu Teresa i en Dani, 

que estan a Cultura. Han sigut la meva agenda amb potes i són qui han fet un puzle 

increïble perquè pugui treballar, estar a casa i, alhora, estar a l’Ajuntament. Per tant, des 

d’aquí, a totes elles i a ell, a en Dani, a totes elles i a en Dani un agraïment infinit per la 

paciència que han tingut, per haver fet possible quadrar coses que a vegades semblaven 

inquadrables. Després m’agradaria fer una referència a quatre persones més. Xavier 

Artés, hi he sumat al Xavier Artés i vull sumar-hi dos al costat: David Freixas i Carles 

Lloret, per una cosa que es diu Projecte Ferroviari, dues inundacions, viatges continus 

a Madrid. Gràcies, Sílvia, pel que vas ajudar, i gràcies a la Concepció Veray, que no 

està aquí, també per l’ajuda que vaig rebre en el seu moment. Però Xavier Artés, pal de 

paller i persona que m’ha vist en determinades situacions que millor que no ho expliqui 

mai, que no escrigui aquest llibre perquè realment han sigut dures de veritat. L’Empar 

Vila, per quan vaig aterrar en un moment d’agredolça situació personal a Sostenibilitat 

perquè em va obrir la porta i em va dir: “Vine aquí i tirem endavant”. I després a dues 

persones. A una em referiré al final, però a dues persones a qui ara els he d’anomenar, 

que són Narcís Cassassa i Narcís Turon, que després hi faré una referència concreta, 

a ambdós. Als portaveus actuals, Sílvia, Lluc, Quim, Daniel, infinites gràcies. Infinites 

gràcies perquè suposo que avui és que sóc una persona que intento teixir ponts, més 

aviat, intento buscar punts de consensos… Això m’ha portat potser fins a la decisió 

actual… Jo intento no fer bàndols, intento que tot acabi anant bé i en benefici de quelcom 

que trobo més general. Gràcies per estar-hi. Hem tingut moments, com deia, ho heu dit 

tots, complexos, difícils, però us he d’agrair moltíssim el to i les trucades que hem tingut, 

a vegades emprenyant un dissabte o un diumenge, per intentar arribar a acords. A la 

resta de regidors de l’oposició, amb alguns portem més anys, amb la Pèlach portem 

molts més anys aquí badallant, altres són nous, gràcies també pel to, gràcies pel to, per 

saber treballar. Mònica, et demano disculpes per quan he pujat el to quan no tocava, 

sobretot perquè havies acabat de començar i vas trobar-te un portaveu que no tenia una 

mica més de pell morta i potser vaig contestar jo, en alguns plens, amb més sarcasme 

que no tocava, però us agraeixo a tots molt la feina feta. Quant a l’equip de Govern, jo 

només he de dir, ho he dit abans i ho torno a reiterar ara, són gent molt capaç. En Carles 

no marxa per una qüestió de que hi ha una crisi en l’equip de Govern. En Carles marxa 

perquè ell creu que ha de marxar, ideològicament i personalment. Però us puc ben 

assegurar que aquí hi ha una colla de gent, els antics, que porten treballant durant molt 

de temps. La Marta i jo i la Mari Àngels hem viscut, i la Glòria, hem viscut coses que no 

us podeu imaginar, que algun dia no sé si algú ho escriurà o no ho escriurà. Jo no posaré 

res tatxat en negre, eh? Jo ho explicaria tot i de seguit, però… Ha sigut dur, però ens 
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hem en sortit i crec que ens hem conegut molt més del que ens pensàvem quan vam 

començar. Per tant, moltíssimes gràcies. I vull fer un apart molt petit per a tres persones, 

que són els nous. Tres nous. Un que m’ha fet tornar a recuperar Monty Python, que és 

en Lluí Martí, ja ho noteu als plens. Aquest continu anar i venir de pulles entre ell i jo 

m’ha fet tornar una frescor que feia temps que la tenia oblidada. Per tant, Lluís, sembla 

mentida que m’emocioni, tu. Doncs moltíssimes gràcies. I després a dues persones: la 

Núria Pi i la Marta Sureda, gràcies per confiar, gràcies per obrir el WhatsApp, gràcies 

per escriure quan teníeu dubtes, gràcies per confiar en aquest portaveu que a vegades 

és una mica especial, però gràcies per donar-me l’oportunitat de acompanyar-vos una 

mica en aquest temps. I acabo amb l’últim, perquè ja porto més de set minuts. 

Alcaldessa, tens tota la raó: el millor regal que em vau poder fer és posar-me a Cultura 

i a Joventut. I us ho dic obertament. Molta gent les ha definides com “les Maries” de 

qualsevol regidoria de qualsevol ajuntament. Us puc ben assegurar que us equivoqueu 

enormement, enormement. Tenir l’oportunitat d’estar a Cultura i a Joventut és un 

creixement continu personal, intel·lectual i, evidentment, et fa com a persona. Hi ha una 

gent en aquest Ajuntament extraordinària en aquestes dues àrees, del primer a l’últim, 

amb les seves particularitats com tot, però us puc ben assegurar que el sector cultural, 

que, també, Déu n’hi do el que hi ha, però que hem estat molt i molt bé, pot estar molt 

content de tenir els tècnics que té aquest Ajuntament. Demanaria un favor, que seguiu 

treballant en quatre coses: àrea urbana cultural, la lluita contra l’IVA, la reducció i 

eliminació de l’IVA cultural, la llei del mecenatge i la llei per als autònoms culturals. Us 

demanaria que aquest ple s’hi posés, i el proper regidor de Cultura s’hi posi fermament. 

Joventut. Recordo el dia que vaig entrar dient: “Gràcies per venir”. És la primera resposta 

que hem van donar. “Gràcies per venir i apropar-te cap aquí”. He descobert que és que 

no us en doneu compte que allà hi ha el verdader secret de la ciutat de Girona. Allà 

parlen amb la gent que són els ciutadans del futur; per tant, no els oblideu. És una de 

las regidories cabdals per entendre cap a on va aquesta ciutat. I si no ho mirem així, jo 

crec que ens equivoquem. I acabo, ara sí definitivament. Un record i una manifestació 

molt clara per a una persona, que va començar sent un cap d’àrea i crec que és un amic, 

i és el Narcís Cassassa. Vull que quedi en el llibre d’actes que hi ha poca gent que, a 

pesar de les diferències d’opinió que puguem tenir i les dificultats que hem trobat en el 

camí, sigui realment una persona que no es mou del teu costat i que t’ajuda en qualsevol 

moment. Us puc assegurar que, per a mi, és un dels tècnics amb més experiència i amb 

més capacitat d’aquest Ajuntament, que ha sigut un home capaç de lluitar en situacions 

molt i molt complexes, però que, per sobre de tot, és humà i un gran amic. Moltes gràcies 

a tots. 

I no havent-hi cap més assumpte per tractar, es dóna per acabat l'acte. Són les deu i 
disset minuts del vespre. 
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